
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 13:37:35) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, 
 Otvaram Sedmu posebnu sjednicu Prvog redovnog proljećnog zasijedanja u 2022. godini Skupštine 
Crne Gore 27. saziva. 
 Kao što znate, dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička pitanja u vezi sa određenom 
temom. 
 Prvi dio sjednice posvećen je Premijerskom satu, u okviru kojeg pitanja predsjedniku Vlade 
postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova poslanika. 
 Vrijeme za postavljanje pitanja predsjedniku Vlade iznosi najviše pet minuta, a predsjednik Vlade 
odgovara u trajanju najviše pet minuta. 
 Poslije datog usmenog odgovora, predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba poslanika koji 
je postavio pitanje ima pravo da komentariše odgovor u trajanju najviše tri minuta, a predsjednik Vlade da 
odgovori na komentar u trajanju najviše tri minuta. 
 Predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik kluba poslanika koji je postavio pitanje, nakon što 
predsjednik Vlade da odgovor na komentar, ima pravo da iznese stav na odgovor predsjedniku Vlade u 
trajanju najviše do dva minuta. 
 Podsjećam da su pitanja predsjedniku Vlade postavili poslanici: Jevto Eraković, ovlašćeni 
predstavnik Kluba poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore; Milan Knežević, ovlašćeni 
predstavnik Kluba poslanika Demokratskog fronta, Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija i 
Radnička partija; Bogdan Božović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Socijalističke narodne partije 
Crne Gore; Miloš Konatar, predsjednik Kluba poslanika Crno na bijelo; Branko Radulović, predsjednik 
Kluba poslanika Demokratskog fronta, Pokret za promjene; Suljo Mustafić, ovlašćeni predstavnik Kluba 
poslanika Bošnjačke stranke; Damir Šehović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Socijaldemokrata 
Crne Gore; Draginja Vuksanović-Stanković, predsjednica Kluba poslanika Socijaldemokratske partije, 
Liberalne partije i Genci Nimanbegu, predsjednik Kluba albanskih poslanika. 
 Prije nego što pređemo na postavljanje pitanja od strane ovlašćenih predstavnika klubova, još 
jednom koristim priliku da pozdravim uvaženog premijera zajedno sa saradnicima, ministrima, 
potpredsjednicima Vlade koji su danas ovdje sa nama. 
 Prvo riječ ima poslanik Jevto Eraković da postavi pitanje ispred Kluba Demokratske partije 
socijalista. Kolega, izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (20.07.22 13:39:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvažena predsjednice, poštovani predsjedniče Vlade, poštovani ministri, 
 Postavio sam pitanje:  
            Da li je komisija koja je utvrđivala da li je bilo propusta u radu policije u Nikšiću zaključila da ih je 
bilo? Šta su zaključci te komisije i prema informacijama sa kojim raspolažete da li Vi lično smatrate da je 
bilo propusta i da li danas znate ko je naredio da se propuste provokatori, kako ih naziva Vaš ministar 
unutrašnjih poslova? 
 Ono što svi znamo i što je javnosti apsolutno jasno jeste da su događaji koji su bili u Nikšiću u 
direktnoj vezi sa događajima koji su bili na Cetinju 04. i 05. septembra prošle godine. U organizaciji 
šikaniranja građana Crne Gore, vjerovatno su učestvovali isti oni koji su to radili i na Cetinju - i u Nikšiću je 
ponovljen scenario direktno kontrolisan i povezan sa centrima koji su kreirali, između ostalog, i ukrajinsku 
krizu. 
 Prošlo je sedam dana. Vidim iz Vašeg odgovora da rad komisije nije donio nikakve odgovore. Zbog 
toga se svakako nameće sumnja zbog čega je ostavljen ovaj prostor i zbog čega ni dan danas nijesmo 
dobili odgovore na pitanja. A vidjeli smo na osnovu dostupnih snimaka da je bilo propusta u radu policije i 
da je policija organizovano propustila i sprovela grupe da izazovu incident u Nikšiću. 
 Međutim, gospodine Abazoviću, uzroci ovog problema leže u ambijentu koji postoji u Crnoj Gori 
nakon 30. avgusta prošle godine. Treba li da Vas podsjećam šta se dešavalo samo u proslavi izborne noći 
tada u Crnoj Gori? Treba li da Vas podsjećam šta se dešavalo u Pljevljima i kakvi su grafiti ispisivani vezani 
za Srebrenicu? Treba li da Vas podsjetim o devastaciji i urušavanju spomenika Ljubu Čupiću u Nikšiću? 
Treba li da Vas podsjetim šta se dešavalo tokom lokalnih izbora u Nikšiću, ili takozvane bitke za Nikšić, 
kada smo imali nezapamćeno miješanje u izborni proces u Nikšiću i u Crnoj Gori. Taj ambijent, gospodine 
Abazoviću, je suština problema. Taj ambijent mora da se promijeni i taj ambijent nosi ogromne i štetne 
posljedice po Crnu Goru.  



 Jedna od sramnih posljedica takvog ambijenta je i okolnost da na najvažniji crnogorski praznik 13. 
jul u XXI vijeku, u slobodarskom i antifašističkom Nikšiću, slušamo pjesme kako leleču Turci i kukaju bule, i 
da se služi nakon toga parastos presuđenom ratnom zločincu Dražu Mihailoviću. 30. avgusta nije 
promijenjena samo vlast u Crnj Gori, nego je promijenjen sistem vrijednosti. Zvaničan je postao onaj u 
kojem se veličaju presuđeni ratni zločinci od pomenutog Mihailovića, pa do Mladića. Onaj u kome ima 
mjesta samo za nacije, ali ne i za građane, što je potpuno suprotno našem Ustavu, onaj u kojem je mržnja 
prema svemu što je drugačije poželjna i očekivanja.  
 Treba li da Vas podsjetim, gospodine Abazoviću, da ste istim onima čiji su predstavnici u Nikšiću 
pjevali o lelekanju Turaka i kukanju bula i kojima je u tome asistirala crnogorska policija Vi išli na slavu? Da 
li je to suživot koji Vi propagirate i želite u Crnoj Gori? Da li takvu Crnu Goru želite? Pod plaštom pomirenja, 
a zapravo zarad Vaših ličnih interesa, dvije godine paktirate sa velikosrpskim nacionalizmom i time 
proizvodite ovakav ambijet. I kad ste vidjeli da od takvog pomirenja ne može biti ništa, sad želite da nas 
pomirite vještački stvarajući narativ od dva nacionalizma. Upravo je to namjera - da se rješavanje jednog 
velikog razarajućeg problema nadomjesti kreiranjem jedne lažne stvarnosti, nedvosmisleno i bolje od bilo 
čega govori o Vašim namjerama i o Vašim političkim  gabaritima. 
 Pozivam Vas sada još jednom da se zajedno, kao društvo uhvatimo u koštac sa problemom 
povampirenja jednog šovinizma koji je u ovoj zemlji odnio mnogo života. Prestanite sa mimikrijama, igrama 
i ukrivanjima. Ulog je veliki, mora se rješavati ovaj problem. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 13:44:55) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Erakoviću. 
 Riječ ima predsjednik Vlade. Izvolite, premijeru. Vaših pet minuta za odgovor. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 13:45:05) 
 
 Poštovana predsjednice Parlamenta, poštovane poslanice i poslanici, poštovani predstavnici 
medija, poštovani građani Crne Gore,  
            Poštovani doktore Erakoviću, hvala na pitanju. U onom nekom već sada tradicionalnom 
uobičajenom konceptu koji zastupam kada je Premijerski sat u pitanju, neću čitati odgovor (koji nije 
predugačak). Pokušaću da se osvrnem na ono što je bilo Vaše pitanje i na nekoliko potpitanja ili teza koje 
ste postavili kao predmet dijaloga. 
 Prvo, što se tiče događanja u Nikšiću, ja kao i svi normalni građani Crne Gore, a pogotovo sa 
pozicije premijera, osuđujem da na 13. jul, državni praznik, bilo ko, zarad bilo čijeg interesa dovodi sebe u 
situaciju da provocira nekog drugog ili da izaziva incidente prema bilo kojoj strani. Dakle, jedna svečanost 
koja je čini mi se ove godine imala i dodatne povode uoči otvaranja  nekih velikih infrastrukturnih projekata 
u Crnoj Gori, nije nikako trebala da se manifestuje kroz ono što se, nažalost, desilo u Nikšiću. Međutim, to 
što se desilo u Nikšiću posljedica je nekoliko stvari koje ste Vi naveli. Sa dijelom bih se složio, a neke 
možda dodatno apostrofirao. Ako pitate mene lično, meni nije bilo neočekivano da u Nikšiću ima nekih 
elemenata turbulencije toga dana. Zašto odmah ću Vam reći. Prvo, zakazao se koncert Sergeja Ćetkovića i 
umjesto da smo svi srećni jer će mega zvijezda za crnogorske prilike, jedan odlični umjetnik, regionalno 
poznat održati koncert - zbog pritisaka ili nečega drugog otkazao je koncert. Onda je bilo pitanje da li će 
SUBNOR da ima svoju manifestaciju, svoje obilježavanje, što je potpuno u redu - bila je intervencija od 
strane predsjednika države, da im se to omogući. Pričao sam sa gradonačelnikom Nikšića, ništa nije bilo 
sporno da se to održi tamo. Oni su svoju manifestaciju preselili u Bijelo Polje đe nije bilo nikakavih 
problema. Dakle, sve se činjelo i prije tog 13. jula da će tog 13. jula ipak da bude nešto što nije povod za 
slavlje, nego što je povod za određene provokacije. To je prvo. Meni je jako žao ubog toga i taj ambijent, tu 
sam potpuno saglasan sa Vama, kreira politika. Politika kreira takav ambijent, kao što je politika ambijent 
04. i 05, kao što je politika kreirala i raniji abijente i u Pljevljima i na drugim mjestima, kao što politika već 30 
godina kreira ambijent koji nije savršen. Lično ni ova Vlada ni ja lično nisam iz te priče, ja sam iz građanske 
priče. Meni to jako smeta, pogađa me da to što se desilo u Nikšiću baci sjenku na ono što je  zaista veliki 
istorijski datum za našu državu, ali generalno atmosferu koja je bila u drugim gradovima Crne Gore, a koja 
zaista dolikuje jednoj ozbiljnoj evropskoj državi.  
 Kad je riječ o konkretnim događajima, pošto ste Vi postavili konkretno pitanje, tačno, Vi ste naveli da 
komisija radi na tome, mi nećemo zaštitnički postupati prema bilo kome i to je moj dogovor sa ministrom 
unutrašnjih poslova. Ministar unutrašnjih poslova imao je odmah rekaciju na to i imao je više razgovora sa 
direktorom policije. Međutim, mi moramo da poštujemo institucije sistema. Institucije sistema moramo 
ispoštovati u dijelu da ne samo tako misle da sprovode radnje, i druge institucije sistema provode radnje, i 



ukoliko se utvrdi personalna odgovornost bilo čija, neće biti trunke zadrške da se ti ljudi procesuiraju. Mogu 
da najavim da će biti promjena unutar Uprave policije, to sam najavio i ranije i bez dešavanja u Nikšiću. Ta 
je policija u dugogodišnjoj vladavini vaše partije došla u tu situaciju u koju je došla, da danas svjedočimo da 
su poznati visoki službenici zapravo članovi kriminalnih grupa ili im se to stavlja na teret, da ljudi koji 
umjesto da rade na odbrani Ustava i zakona značku koriste da štite kriminalne strukture. To je današnja 
Crna Gora i to je ono sa čime smo se mi susreli. Kad je riječ o ovome, da ne bih mijenjao temu, to mi nije 
cilj, želim da se suočim sa stvarima koje ste mi rekli, koje ste mi uputili - ja mislim da nije problem 30. 
avgust, kao što isto mislim da nije problem 13. jul. Ni jedan datum nije problem. Problem je politika koju 
generišemo. Ako mislite da politika, koja se preko medija bliskih određenim političkim strukturama, 
svakodnevnom produkcijom govora mržnje može manifestovati drugačije u odnosu na ono kako se 
manifestovala to poslepodneva ili predvečerja u Nikšiću, onda mislim da smo svi u velikoj zabludi. Ako 
imamo konstantni govor mržnje, etiketiranje, ovo što Vi kažete povampireni nacionalizam, ako mislite da je 
to način da podižemo svijest građana, građansku svijest i osjećaj zajedništva - mislim da smo u velikoj 
zabludi.  
 Želim samo da polemišem sa još nekoliko teza ako dozvoljavate. Nadam se da neću odužiti. Pljevlja  
- isto mislim da se radilo o političkoj provokaciji i Pljevlja su nakon tog 30. avgusta po prvi put u svojoj istoriji 
dobili Bošnjaka na čelu policije. To je to i tada je bilo protivljenja, ali i istrajnosti da se ljudi ne etiketiraju na 
bilo koji način, nego potpuno suprotno. Kad je riječ o izbornom procesu, tačno. Pratile su ga brojne 
nepravilnosti i malverzacije, potpuno ste u pravu. Ali, to nije bila karakteristika samo u Nikšiću. Izborni 
procesi u Crnoj Gori, bili lokalni ili državni, nose velike kontraverze. Sad možemo navoditi neke primjere, ne 
želim da ulazim u raspravu, ali ako bude prostora, govoriću i o tome.  
           Kad je riječ o paktu sa velikosrpskim nacionalizmom, ili velikocrnogorskim nacionalizmom, ili 
velikoalbanskim nacionalizmom, ili bilo čime - sa moje strane ga nema. To su insinuacije, sa moje ga strane 
nema. Završavam. /Prekid/ koje trebaju da posluže za dnevni obračun bilo sa premijerom, bilo sa Vladom. 
Kada nemate neki drugi argument, onda koketirate sa nacionalistima, sa ovim, onim, želite nešto. To nije 
istina, kažem zbog građana, naravno da će neko to poltički prihvatiti, neko neće. To je meni sasvim u redu. 
Ja sam da zajednički gradimo, koliko možemo, građansko društvo, da unosimo evropski duh u našu Crnu 
Goru, u zajedničku Crnu Goru, u Crnu Goru gdje su građani svih vjera i nacija dobrodošli i oni koji možda 
nijesu vjernici ili imaju neka druga razumijevanja. To je nešto što treba da jača duh zajedništva. Duh 
zajedništva ne možemo da jačamo ako imamo situaciju da želimo silu na sramotu da stvaramo konflikt, a iz 
tog konflikta da izvučemo neku drugu političku raspodjelu. To je cilj svih ovih provokacija koje su bile - da 
se izvuče neka druga politička raspodjela u Crnoj Gori. Izvinjavam se što sam odužio, nadam se da ćemo 
imati prilike i u nastavku. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 13:53:20) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pravo na komentar ima poslanik Eraković. 
 Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (20.07.22 13:53:25) 
 
 Gospodine Abazoviću, naslušali smo se ovih Vaših tvrdnji i ovih teza unazad dvije godine. Jedno je 
priča, a drugo je šta konkretno radite. Uopšte nijesam pristalica teze da je u politici sve dozvoljeno. Dakle, 
želim da u politici govorimo iskreno i da stojimo iza onoga što kažemo. Više puta u proteklih dvije godine 
ste izrekli neke tvrdnje koje su se pokazale da nijesu tačne, a takođe se pokazalo u prethodnom periodu da 
u razgovorima sa različitim političkim grupacijama saopštavate različite teze. Zbog ovoga što ste naveli 
vezano za organizaciju 13. jula, želim odmah ovdje pred crnogorskom javnosti da Vas demantujem. Tačno 
je da ste se Vi uključili u organizaciju centralnog događaja u Nikšiću, i ništa više od toga nijeste uradili. To 
je jedino tačno. Dakle, nije SUBNOR odlučio da promijeni mjesto centralnog događaja iz Nikšića u Bijelo 
Polje, nego nijesu dobili odgovor ni od Vas, niti od onih od kojih je trebalo da dobiju odgovor. i to jedina 
istina  koju svi treba da znaju.  
          Prema tome, nemojte da se sakrivate iza poluistina, da ne budem direktniji u svom obraćanju, da 
zadržimo, slažem se, korektan odnos. Naslonio bih se na još jednu konstataciju koji Vu tvrdite i koju smo 
danas ovdje čuli - da iza ovih nacionalizama, koje opet Vi relativizujete i potpuno prenebregavate činjenicu 
o  kom nacionalizmu Vam ja ovdje govorim, o nacionalizumu koji je povezan danas sa globalnim evropskim 
problemom i o nacionalizmu zbog kojeg danas, između ostalog, imamo i rat u Evropi - to je nacionalizam  o 
kojem Vi trebate da brinete ukoliko ste zaista posvećeni /prekid/ agendi. Veze nacionalizma sa policijom ili 



veze nacionalizma sa korupcijom - ta priča je Vaša teorija koja je već isto tako dobro poznata. Recite mi  
koja korupcija se krije iza ovog nacionalizma koji je bio prisutan u Nikšiću; iza ovog nacionalizma koji su 
propagirali priče o leleku Turaka i kukanju bula. Koja korupcija stoji iza tog nacionalizma?  
 Zahvaljujući kojoj korupciji taj nacionalizam, ponoviću, već dvije godine maršira Crnom Gorom? Da 
li je to možda u pitanju vaša neka korupcija ili nešto drugo? Ili kada ste vi na vlasti, ta teza više ne postoji? 
Znači, ta teza o korupciji postoji samo kada je neko drugi na vlasti. Prema tome, moramo biti potpuno jasni 
i otvoreni prema tim Vašim tezama. Ono što je suština i što, siguran sam, Vi jako dobro znate, iza ovog 
nacionalizma koji je prisutan danas u Crnoj Gori ne leži nikakva korupcija. To je jedan problem koji je 
prisutan na Balkanu već dugi niz godina i problem koji je odnio do stotine hiljada žrtava na ovim prostorima. 
Sa njim morate da se suočite i morate da imate jasne odgovore u vašoj politici na koji način ako zaista 
želite evropsku agendu kao što svima nam saopštavate. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 13:57:31) 
 
 Zahvaljujem.  
 Premijer ima pravo na odgovor u trajanju od tri minuta. Molim Vas, premijeru, da koncizno saopštite 
svoje stavove. Hvala Vam. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 13:57:43) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Uvaženi doktore,  
 Opet ste iznijeli nekoliko teza. Niste iznijeli argumente, ali cijenim ih u političkoj ravni. Da je u politici 
sve dozvoljeno, ne, ne mislim da je sve dozvoljeno, niti se time služim. Možda Vi imate percepciju, možda 
je to stvar i nekog stečenog iskustva u djelovanju politčkom da sa različitim političkim strukturama imate 
različite pristupe. Moj pristup je vrlo fer i vrlo otvoren. Sve što ljudima kažem interno - mogu reći i javno. 
Zbog toga zaista nemam nikakav problem. Mislim da uvijek najveći potencijal koji svaki političar može da 
ima jeste da ima istinu na svojim leđima, na svojim ramenima.  
 Kada je riječ o političkim tezama, nisam se ja uključivao u organizaciju, niti je bilo moje da se 
uključim u organizaciju proslave Dana državnosti u Nikšiću. Ja sam samo bio obaviješten da postoji jedan 
problem vezano za dozvolu i dobrom duhu sam pokušao da taj probelm riješim kao i mnoge koji postoje u 
ovoj državi, u dobrom duhu, na način, /upadica/ Znate kako? Ja mislim da je riješen zato što je tad bilo 
jasno da može da se radi organizacija, da za sve ima prostora da se radi organizacija od jutra do mraka, ali 
da će centralna proslava biti u početku, to je dosta ranije u odnosu na 13. jul, krunisana koncertom 
crnogorske zvijezde, pjevača Sergeja Ćetkovića na glavnom trgu. Da će to da bude centralna stvar, a da će 
sve od jutra naravno moći u bilo čijoj organizaciji da se radi (da li je SUBNOR ili neko drugi). To je bilo 
nešto što je, po meni, bilo dogovoreno. Da li se to tako manifestovalo - nije do mene. 
 Kad kažem da je nacionalizam povezan sa korupcijom, ja stojim iza toga. Vi ćete se sada ljutiti, ljudi 
i u jednom i u drugom taboru, isto je bilo i na Cetinje, su bili .... lica. I u jednom i drugom taboru, za koje ja 
tvrdim da su dio narko kartela. Nemojte misliti da su građani koji dođu sa svojom djecom na proslavu 
spremni da prave bilo kakve incidente. Postoje pojedinci koji vjerovatno imaju zadatak, kojima to nije 
strano, koji su boravili u ZIKS-u, koji se bave raznim vanpravnim radnjama i koji su spremni iz svojih nekih 
pobuda da izazovu incidente. Neki od njih su identifikovani, neki od njih su i ranije poznati našim organima, 
ali mi ne možemo, zemlja nema toliki kapacitet da se na brutalan način obračuna sa svima, niti mislim da bi 
to bilo prihvatljivo. Ono što se dešava u ove dvije godine jeste umnogome različito u odnosu na prethodne i 
ovdje je bilo, a vjerovatno će tokom današnjeg dana biti pominjani i konkretni slučajevi, za koje su mnogi 
građani Crne Gore, nezavisno od partija koje preferišu, mislili da nikad ruka pravde neće doći do njih. Ipak 
je došla i do još nekih će doći sa ovom Vladom ili nekom drugom. To je nevažno za proces. Najvažnije je 
da se proces otvorio. Tako da kad kažem da je nacionalizam povezan, ja tvrdim da je tako. I to ne samo na 
prostorima Crne Gore, ne živimo mi van svijeta, nego regionalno, da ljudi koji žele da sačuvaju ovaj ukupan 
region u statusu kvo, da onemoguće da iskorače institucije, da budu profesionalnije, nezavisnije, snažnije, 
da odgovaraju potrebama pravde, zato što im odgovara sistem koji je prilično anarhičan i u kome pojedinci 
donose odluke ili /prekid/ neku finansijsku korist, jednostavno žele da održe situaciju u postojećem stanju. 
Zbog toga ja zastupam tu tezu. 
 Da li ima i ljudi, da ne bude da je sve dio korupcije, koji zaista imaju ta emotivna ubjeđenja da je 
izraženi nacionalizam nešto dobro i da oni to doživljavaju patriotski ili kao neku veliku dužnost koju imaju? 
Ima i takvih pojedinaca, ali ja mislim da ti pojedinci nisu dio ovoga stvaranja ambijenta koji izaziva konflikte. 



To može da bude dio ovog folklora koji se manifestuje i kroz neku retoriku i kroz neke kolumne i kroz neke 
javne iskaze, ali ne u dijelu ovoga fizičkog obračuna.  
 Da završim, ne znam da li ću se više javljati, ja sam rekao javno, stojim iza toga - policiju Crne Gore 
niko neće napadati, policiju Crne Gore niko neće napadati i napad na policajca kao svugdje u svijetu će se 
tretirati kao napad na državu. U tom kontekstu nas ne interesuje ni ime, ni prezime, ni zastava, ni politička 
preferencija, niti bilo ko. Niko ih neće zasipati kamenjem, niko ih neće zasipati flašama, niko ih neće 
zasipati pesnicama i to mora svakom građaninu da bude jasno. U tom kontekstu lično apelujem, apelovao 
sam i to veče na državno tužilaštvo da tome stane na kraj. Ukoliko budemo dozvolili da se naša policija 
ponižava iz političkih razloga, mislim da ćemo dovesti zemlju u veliku nesigurnost. Tako da nemojte to da 
gledate na način da li se reagovalo ovako ili onako, nije bio cilj da se ljudi puste da imaju fizički konflikt. Vi 
sada ako mene pitate da li je bilo mogućnosti da se to spriječi, meni kao građaninu i kao premijeru zvuči 
logično da je bilo mogućnosti da se spriječi. Međutim, nije bilo fizičkog kontakta dvije grupe, što je možda 
neđe bio i konačan cilj nekome, nije bilo fizičkog kontakta. Ali, ne možemo ni da dozvolimo da neko napada 
policiju. U tom kontekstu oni imaju podršku, isto kao što najavljujem da i Ministarstvo unutrašnjih poslova i 
ministar imaju pune ruke posla da se oslobode službenika koji zaista ne odgovaraju svrsi i ne zaslužuju da 
nose značku policajca Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:04:45) 
 
 Zahvaljujem premijeru. 
 Svakako, premijeru, imaćete prilike danas još da se javljate, ne u odgovoru poslaniku Erakoviću, s 
obzirom na to da se procedura završava sa stavom poslanika Erakovića, ali ću zaista zamoliti premijera da 
uvažava sve nas poslanike ovdje i da se što više držimo vremena koje je predviđeno procedurom. 
 Poslaniče Erakoviću, pravo na stav. Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (20.07.22 14:05:10) 
 
 Zahvaljujem. 
 Predsjedniče Vlade, jedino što mogu sa Vama da se složim jeste sa ovom konstatacijom koju ste na 
kraju iznijeli i vjerujte, naravno da ćemo da stojimo i da čuvamo integritet svakog policajca. Imao sam 
zadovoljstvo tokom svoje karijere ogroman broj policajaca i da pregledam i da sarađujem sa njima kroz 
različite aranžmane. Zaista jedno veliko uvažavanje i ponos što imamo takve pripadnike policije, ali ovdje 
nije riječ o njima. Ovdje je riječ o onima koji su naredili tim pripadnicima policije da se sklone i da sprovedu 
pripadnike vjerske paramilitarne organizacije, da ih sprovedu i da izazovu incident. To je problem koji se 
desio u Nikšiću i to je problem koji vi ne rješavate. Dakle, to moramo apsolutno da rješavamo i Vi morate 
time da se bavite. Vidite da danas o tome govori i Evropska unija, vidite da su danas pripadnicima tih 
organizacija uvedene i sankcije. Dakle, onim organizacijama s kojima ste vi slavili i sa kojima ste se vi 
družili. To jedno sa drugim ne ide, odlučite se ste zaista za put Evropske unije, ili ste za put gdje se 
podržavaju ovakve organizacije. Morate imati potpuno jasan stav prema ljudima koji su danas na crnim 
listama Evropske unije. Mi govorimo o tom nacionalizmu i mi govorimo o toj pošasti koja je naročito unazad 
dvije godine prisutna u Crnoj Gori. Ništa nijeste uradili po tom pitanju, nego ste afirmisali kroz svoje 
postupke počevši od ovih slavlja i drugih koketiranja. To ne može. Morate potpuno jasno da se odredite i da 
kažete koji je pravac, da li ono što Vi pričate ili ono što radite. Mi to očekujemo od Vas. Mi smo dali podršku 
Vašoj Vladi isključivo zbog toga što smo donijeli zajednički jedan stav da je to Vlada koja će da rješava put 
Crne Gore ka Evropskoj uniji. Ovo nije put, ovo je provalija. Ako ćete tako, jasno smo vam stavili do znanja  
da nema naše podrške.  
 Prema tome, morate potpuno jasno da se odredite i da kažete ne deklarativno, predsjedniče Vlade, 
nego konkretno. Ovo su ljudi koji se nalaze na crnim listama u Evropskoj uniji. Vi morate ako ste evropski 
premijer, kao što se predstavljate, da imate poptuno isti stav prema njima na ovaj način. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:08:25) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Erakoviću.  
 Nastavljamo sa narednim poslaničkim pitanjem koji je premijeru postavio poslanik Milan Knežević. 
 Kolega Kneževiću, izvolite. 
 
 



 MILAN KNEŽEVIĆ (20.07.22 14:08:42) 
 
 Slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u,  
            Premijeru Dritanu Abazoviću postavio sam poslaničko pitanje:  
 I, što ćemo sad?  
 Mada, naslućujući kakav će biti njegov odgovor, slobodno sam mogao i da ga pitam koliku je 
potrebno skupiti brzinu oko niske orbite Zemlje da bi se po Hohmanovoj trajektoriji stiglo do Marsa. 
Odgovor bi bio isti kao i dosad, tj. sve može, a ne mora ništa. I zbilja, i ova i prethodna Vlada Zdravka 
Krivokapića i prethodne vlade Mila Đukanovića, Duška Markovića i Igora Lukšića su uvele pravilo da sve 
može, a ne mora ništa. I što je više moglo, još je više bilo ništa i kako idemo ka tome da se može, ustvari 
se suočavamo sa jednim velikim ništavilom u čitavoj Crnoj Gori u insitucijama, u Skupštini, u Vladi. 
Bukvalno ako se bude negdje odigrao onaj dan apokalipse ili bitka kod Armagedona, nemam dilemu da će 
to biti u Crnoj Gori. Jer, samo u Crnoj Gori može da 30 godina jedan te isti čovjek bude i premijer i 
predsjednik države. A kada se rušio Berlinski zid, bio je skupio bataljon radnika "Radoja Dakića" da 
spasava Berlinski zid od rušenja tvrdeći da će Crna Gora biti ostrvo komunizma u kapitalističkom okeanu. 
Da mu može sad biti, počupao bi i bradu Lenjinu i brk Staljinu. Samo u Crnoj Gori sve može, a ne mora 
ništa, da kad Milo Đukanović nije premijer onda je predsjednik, a za premijera, recimo, postavi Duška 
Markovića ili Igora Lukšića i napravi jedno takvo političko iskustvo da sad nema nijednog ni drugog i danas, 
slobodna Crna Goro i vi u ZIKS-u, bivšeg premijera Duška Markovića i njegove političke frakcije koju on 
predvodi unutar Demokratske partije socijalista nema na Premijerskom satu.  
            Sve može, a ništa ne mora biti, gospodine Abazoviću. I kad predsjednica Vrhovnog suda Vesna 
Medenica tri puta protivustavno i protivzakonito bude izabrana na tu funkciju, pa bude izabrana i za 
predsjednika Vrhovnog državnog tužilaštva i sad se nalazi u istražnom zatvoru. Ali, kao što kaže javnost - 
to je ništa.  
 Takođe, može biti da višestruki predsjednik Privrednog suda Blažo Jovanić sad opet bude u 
istražnom zatvoru, ali što kaže politička javnost ili aktuelna parlamentarna većina - to je ništa. Takođe, 
može u Crnoj Gori biti da za glavnog specijalnog tužioca bude izabran čovjek koji je tvrdio ovdje u Skupštini 
da je prisustvovao suđenju Isusu Hristu i da će u slučaju smrti papa Franciska on biti sljedeći kandidat za 
papu. Ali nikako nije uspio da vidi kako Migo Stijepović uzima 100.000 eura reketirajući Duška Kneževića 
2016. godine i optužujući nas za državni terorizam kako bi se namakla parlamentarna većina. I nikako nije 
umio da razgonetne, iako je imao fantastičan prevod, one Sky aplikacije iz januara i februara mjeseca 
prošle godine. Nikako nije mogao da vidi sve one pohare i privatizacije pljačkaške da u ovom trenutku 
imamo radnike na ulicama svih crnogorskih gradova, zatvorene fabrike i imamo jedno totalno rasulo kojim 
koordinira novostvorena kasta u kojoj su očeve naslijedili sinovi, sinove naslijedili unuci i Crna Gora je 
postala jedna nasljedna latifundija. Taman kad smo pomislili da je osvježilo 30. avgusta, naišla je takva 
pomora, naišle su takve vrućine, naišli su takvi biblijski znaci da smo se zapitali što smo mi to zgriješili 
bogu. Imali smo na čelu liste Za budućnost Crne Gore čovjeka koji je 30. avgusta zaspao kao Srbin, a 
ujutru se probudio nakon mamurluka kao dvestopostotni Crnogorac i na stranu to što je i on tvrdio da je 
prisustvovao lično pomjeranju planina, brda, rijeka i mora - mi smo se suočili sa novim standardom koji je 
on inaugurisao, gospodine Abazoviću, zajedno sa vama, jer Vas je pod Ostrogom proglasio za svog 
četvrtog sina, a nas koji smo ga postavili za nosioca liste je poslao u sirotište.  
 Vi ste, gospodine Abazoviću, zajedno sa Zdravkom Krivokapićem napravili novo političko pravilo - 
da oni koji su osvojili najmanje glasova treba da dobiju što više ministarstava u Vladi, a oni koji nisu osvojili 
ni jedan glas treba da imaju najviše ministarstava u Vladi. Kad vam je to pravilo prošlo, eliminišući sve 
poznate demokratske procedure, otvorena je Fejsbuk grupa naši u svijetu gdje ste pronalazili eksperte one 
42. Vlade i koji su kukavci sa aerodroma direktno ušli u Vladu spašavajući Crnu Goru tridesetogodišnje 
vladavine Mila Đukanovića. Nije vam to bilo dovoljno, nego ste pravili mit o njima - da su odbili 100-150.000 
eura plate, da su Bil Gejts i Ilon Mask zatvorili svoje kompanije kad su čuli da će oni da dođu u Crnu Goru, 
ne dozvoljavajući im da napuste te uređene evropske države pa su oni iskakali kroz prozore da bi stigli do 
Crne Gore da usreće ovu našu malu i lijepu državu Crnu Goru. A sada kada su ostali bez funkcija, svi su 
tražili da godinu dana primaju plate. Ni to vam nije bilo dovoljno, gospodine Abazoviću, nego ste i Vi i 
gospodin Spajić počeli da stvarate jedan estradni narativ kako žene režu vene zbog vas, napuštaju 
muževe, napuštaju đecu. I nije ni to sporno, gospodine Abazoviću, sporno je kad su one svaki put 
prerezale vene, nama je pucala krv, gospodine Abazoviću. Kad su napuštile đecu i muževe, gospodine 
Abazoviću, mi smo plaćali alimentaciju, a ne Vi i Milojko Spajić. I onda ste nam uveli ovdje obveznice za 
750 miliona evra, neko se ugradio pet do sedam miliona evra, pa smo ovdje imali privremeno finansiranje. 
To nije bilo u Crnoj Gori ni 1916. godine kada je bila okupirana od strane Austrougara. Onda je, gospodine 
Abazoviću, pošto ste se toliko dobro družili u toj 42. Vladi, stvorena vajber grupa. Vi ste više imali sjednica 
na vajber grupi nego što ste ih imali u Vladi Crne Gore. Da nije bilo Belvedera, i da nije bilo onih zapaljenih 
guma od dajca i fapa, i da nije bilo Draginje Vuksanović koja je prijetila da će braniti Crnu Goru do 



posljednje kapi svoje krvi, i da nije bilo Ranka Krivokapića koji se povlačio kao Njemci ispred Staljingrada 
pred suzavcima - i dalje bi žene rezale vene za Vama i za Milojkom Spajićem, gospodine Abazoviću. 
Međutim, tada se desilo jedno biblijsko čudo, gospodine Abazoviću, jer je Vaš politički padrinjo Zdravko 
Krivokapić, koji Vas je proglasio pod Ostrogom za svog četvrtog sina, odlučio da Vas smijeni. Dozvolite, 
ovo je rekapitulacija koja zaslužuje mnogo duže vremena, a potrošili smo mnogo više da li se konstatuje 
usvajanje ili se usvaja konstatovanje  -tako da mi dozvolite da završim ovo svoje obraćanje.  
 Onda ste Vi, gosopodine Abazoviću, saznali da će vaš politički padrinjo da Vas smijeni i odlučili ste 
da promijenite vajrles šifru za ovu vajber grupu - iz blagoš u relaksirano. Onda ste pozvali nas da uđemo u 
vajber grupu da vam držimo svijeću dok razmjenjujete nježnosti sa Demokratskom partijom socijalista, ali 
taman kad ste se bili zalaufali sa DPS-om, pojavljuju se ove Sky aplikacije, jer je tamo neko probio šifru 
očigledno koristeći ili parafrazirajući onu pjesmu pokojnog Bore Drljače "Nema skaja bez rodnoga kraja", 
gospodine Abazoviću. Kad su se probile sve te šifre, došao sam do zaključka koji je naš osnovni problem. 
Vi ste previše pošteni, mi smo svi ovako pošteni da je to teško podnijeti. Zamislite što bi se desilo od Crne 
Gore da nismo pošteni ili da niste pošteni. Ovoliko poštenja ne mogu podnijeti ni Rusija, ni Amerika 
zajedno. One bi se raspale, gospodine Abazoviću, od ovoliko poštenja koje se demonstrira po Crnoj Gori. 
Jer, da nismo pošteni, vjerovatno se ovaj auto-put ne bi gradio sa kašnjenjem od tri godine, dva mjeseca i 
četiri dana, ne bi koštao milijardu evra i ne bi na njemu toliko bilo požara da se sada razmišlja da uvedemo 
kanadere umjesto vatrogasnih vozila da kruže nad autoputem i da oni koji stignu do Kolašina odmah dobiju 
dozvolu za tehnički pregled, da ne moraju dalje da razmišljaju o registraciji. Da nismo ovoliko pošteni, 
gospodine Abazoviću, na čelu sa Vama, vjerovatno bi nam turistička sezona bila mnogo bolja jer u ovom 
trenutku veće izglede za bolju turističku sezonu ima Ukrajina i Odesa, nego što ima Crna Gora. A i kako će 
da ima, gospodine Abazoviću, kad voda košta od četiri do sedam evra, kao da je kupujemo u Sahari. Kako 
će da ima, gospodine Abazoviću, kad su ležaljke od 25 do 250 evra na crnogorskim plažama? Pa, svakom 
se više isplati da pođe na magnetnu rezonancu, gospodine Abazoviću, makar da zna od čega je bolestan i 
šta mu se desilo da ne optužuje sunce i cijene na crnogorskim plažama.  
 Želim da pošaljem poruku ovim turistima iz Srbije, Republike Srpske i Bosne i Hercegovine što se 
žale na ove cijene. Što se žalite nama? Vi ćete poslije nedeljud dana da se vratite u Srbiju, Bosnu, 
Republiku Srpsku, a mi ovdje ostajemo da živimo godinu dana i sljedeće godine. Mi treba da se žalimo 
vama. Kao što ste mi odgovorili, gospodine Abazoviću, Crna Gora mora biti zdrava - onda sam ja po toj 
logici trebao danas da Vam donesem lavor i sapun, jer ste čitavu Crnu Goru doveli u situaciju da može da 
stane u jedan lavor i da se svi podavimo u njoj i da bude dovoljno mjesta. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:19:53) 
 
 Hvala poslaniku Kneževiću, na vrlo opširnom obrazloženju svog pitanja premijeru.  
 Premijeru, izvolite. Pravo na odgovor. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 14:20:07) 
 
 Poštovana predsjednice,  
 Poštovani gospodine Kneževiću, uvijek inspirativna retorika sa Vaše strane i mislim da nije loše da 
malo imamo i dozu nekog humora. Ona govori da nismo izgubili vedrinu.  
 Vi ste rekli da funkcioniše princip - sve može, a ništa ne mora, a mogli bi to i drugačije definisati - 
sve mora, a ništa ne može. To Vam je današnja Crna Gora, ali tu smo da pokušamo neke stvari da 
promijenimo.  
 Polemisaću samo kratko sa nekim Vašim tezama, čisto da ne bih ostao nedorečen, a možemo i u 
drugom dijelu naravno da podijelimo razmišljanja. Crna Gora nije ista nakon 30. avgusta i tačno je, Vi ste  
napravili ste svoj vid retrospektive svega što se dešavalo od 30. avgusta do današnjeg dana, ali ono što je 
glavna prouka jeste da više nema nedodirljivih i da promjene zapravo nešto znače. To je najvažnija poruka 
svega, sada je svako značajan, vi uvijek možete reći da li je neko sa manje glasova uspio više ili sa više 
manje - to je sve relativno i promjenjivo. Važno je da mi više nemamo sistem u kome postoji samo jedan 
centar u kome se donose sve odluke. Svjedok tome je i Vesna Medenica, i slučaj Jovanića, i slučaj 
Lazovića, i slučaj Plantaža, i bronji drugi slučajevi, i slučaj Kovačevića, i slučaj Morskog dobra, i slučaj 
novog SDT-a, i slučaj starog SDT-a i brojne promjene koje nas tek čekaju - pa i u ministarstvima, pa i Vladi, 
pa i u Skupštini, naravno i u sudskoj vlasti. To je ono što treba da bude dio ukupnog zadovoljstva i sa čime 
ipak možemo da budemo ponosni. Naravno, zemlja se suočava sa brojnim problemima i niti je mogao 
tridesetogodišnji režim da se preko noći transformiše u nešto perfektno. Da li tu treba da dolaze ljudi po 



Fejsbuk grupi, tražimo inovatore, tražimo eksperte, da li treba da ih tražimo na neki drugim mjestima - to ne 
znam. Mislim da svi treba da damo doprinos da se zemlja transformiše u jednom ispravnom pravcu.  
 Vi ste naveli malo kroz šalu, malo kroz istinu nešto od čega se živi - živi se od turističke sezone. 
Ona u Crnoj Gori nije perfektna, daleko od perfektne, ali nije ni toliko loša koliko mi pokušavamo da je 
predstavimo. Samo toga treba da budete svjesni upravo zbog ove činjenice koju ste Vi rekli - da danas na 
Crnogorskom primorju imate cijene kao na Azurnoj obali, da imate posjetu sjevera koja je bolja nego što je 
bila ranije i da sada malo trpi jug. Ne bih da prelazim u ekonomske teme, biće razgovora i sa profesorom 
Radulovićem oko ovoga, da malo trpimo i zbog onoga što je naš mentalitet, a to je da svake godine 
povećavamo kapacitete za 10 ili 15% ili više u zavisnosti od sopstvenih mogućnosti. To je to. Pogledajte 
broj prelazaka na graničnim prelazima, pogledajte broj dolazaka kruzera u Crnu Goru, broj prijavljenih 
gostiju, naplate takse, naplate poreza, naplate doprinosa. Svi parametri vam govore da stvari idu nabolje. 
Naravno, uvodi se više discipline nego ranije. Ali, ako mislimo da špic sezone treba da bude kao prošle 
godine, gdje je Crna Gora bila jedina otvorena država u 45 dana, to se sigurno neće desiti. Pozivam sve, Vi 
ste pomenuli dva tržišta za nas značajna, to su građani Srbije, građani Republike Srpske, Bosne i 
Hercegovine cijele i cijelog regiona, naravno i Albanije, Kosova i drugih mjesta - svi su više nego 
dobrodošli. Lično očekujem da će u narednim danima taj broj znatno da raste s obzirom da ako pratimo 
trendove, ima tog pomjeranja sezone sve više ka avgustu mjesecu. Ako je nekad bilo jul glavni mjesec, 
govorim prije pet godina, sada mislim da se taj glavni špic sezone jednostavno izmjestio. Naravno, moramo 
više svi zajednički da radimo.  
 Kad je riječ o političkim zbivanjima, samo da ne bih ostao dužan, možemo da nastavimo. Pomogle 
su nam i Sky aplikacije i ja sam vrlo zahvalan i Europolu i svima koji su pomogli. I treba da nam pomognu. 
Moramo da raščistimo jednom zauvijek sa ljudima koji su koristili državu kao poligon za ostvarivanje nekih 
svojih ličnih biznis ambicija suprotno zakonu. Ja sam vrlo srećan i zadovoljan zbog toga, ali je dosta posla 
pred nama. Šta će biti, kako će biti, kakva će biti podrška da li će biti, bilo je riječi sa kolegom Erakovićem 
itd. Sve je legitimno. Mi u jednom trenutku svakako moramo poći na izbore. Cilj je da na izbore odemo sa 
zaokruženim institucijama sistema da ne opet došli u priču da je nešto bilo nefunkcionalno, da nije bilo 
Ustavnog suda ili neke druge institucije da sprovede izbore. I to je to. U ovom ili onom formatu, svi ćemo 
nastaviti da živimo i djelujemo ovđe. I zbog toga je uvijek bolje da se okuplja poštena Crna Gora, tu sam 
saglasan sa Vama, koliko god da je to ironično zvučalo, časna Crna Gora, dobra Crna Gora - sa željom da 
bude još bolja, nego da imamo situaciju da se skuplja nečasna Crna Gora, oko nečasnih ciljeva i oko 
zaštite ličnih interesa pojedinaca. To je jedina stvar za koju bih želio da se dešava u nekim budućim 
kretanjima političkog života u Crnoj Gori. 
 Zahvaljujem još jednom. Moj odgovor na Vaše pitanje: "I, što ćemo sad?", bio je: Crna Gora mora 
biti zdrava. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:26:25) 
 
 Hvala uvaženom premijeru. 
 Poslanik Milan Knežević ima pravo na komentar. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (20.07.22 14:26:31) 
 
 Tako je, gospodine Abazoviću. Crna Gora mora biti zdrava, ali što ćemo kad je bolesna? Na koji 
način ćemo da je ozdravimo, gospodine Abazoviću? To je suština, a meni se čini da Vi teško oboljelog 
pacijenta, u ovom trenutku Crnu Goru, liječite andolima i čajem od nane. Da je Crna Gora bolesna govori i 
ona pretposljednja sjednica Vlade, na kojoj se raspravljalo o usvajanju Temeljnog ugovora sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom. Vjerujte, da je tu bio jedan konzilijum neuropsihijatara, imao bi posla. Ja sam, 
slušajući Ranka Krivokapića, zaključio da on je išao u vrtić sa Hegelom, da je jedno 15 minuta prije početka 
sjednice bio u Hemeri sa Čerčilom, a onda ste Vi, na zdravlje Vama, kao Milivoje Katnić se spuštili u pakao 
i govorili da  prolazite kroz užarene puteljke, kugle, ali da Vi nastavljate dalje. Napravili ste jedno poređenje, 
da je Crna Gora jedna barka čiji je propeler zapeo za neke mreže i trave i da ste Vi sad skočili sa barke da 
oslobodite propelere.  
 Znate šta je problem, gospodine Abazoviću? Vi nijeste vidjeli dok ste skakali sa barke da je barka 
bušna i dok Vi budete oslobađali propeler, potonućete zajedno sa barkom, gospodine Abazoviću. 
Demokratski front Vam je jasno poslao poruku - prvo potpisivanje Temeljnog ugovora sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom, a onda smo spremni da razgovaramo o Sudskom savjetu. Kakva sad provjera 
Temeljnog ugovora sa Srpskom pravoslavnom crkvom, što ste juče Vi i Đukanović dogovorili? Pa nije 
Temelji ugovor bezbjednosno interesantno lice da ga sad pretresa ANB, nevladine organizacije i da na 



graničnim prelazima provjeravamo je li u kakvom prekršajnom postupku. To ne dolazi u obzir. Mi se nikad 
ne bi tako igrali ni sa Islamskom zajednicom, ni sa Katoličkom zajednicom u Crnoj Gori i nećemo dozvoliti 
da se niko igra sa Srpskom pravoslavnom crkvom.  
 Ako Vi nijeste u stanju da potpišete Temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom, onda 
podnesite ostavku. A ako Vas je strah od nečega, recite mi od čega Vas je strah. Ako je to Draginja 
Vuksanović, ja ću da Vas branim od Draginje Vuksanović. Uzeću Vas za ruku i zajednički ću preko Vaše 
ruke da potpišem Temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom. Mi ne možemo da dozvolimo da se 
plašimo Draginje Vuksanović i njenih narativa o odbrani crnogorske nezavisnosti i teritorijalnog integriteta i 
suvereniteta. Ona ima pravo na političke stavove, ali Vi ste ovdje premijer.  
 Takođe, juče se spekulisalo, da ste poslije sastanka sa ambasadorima Kvinte zaprijetili Đukanoviću 
hapšenjem ukoliko otkaže podršku. Da li je to tačno, gospodine Abazoviću? I da li je tačno da ste 
spominjali neke varijante Sky aplikacija u slučaju predsjednika države i predsjednika Demokratske partije 
socijalista? Jer, mi smo malo umorni, svaki čas ambasadori Kvinte i Vaše medijske finte i mi svi u tiritinte, 
gospodine Abazoviću. Moramo da vidimo nešto konkretno. Je li moguće da se u Crnoj Gori ne može desiti 
bez ambasadora Kvinte? Još malo ćete ih pitati smijete li da se istuširate. Ovo je veoma važno pitanje, 
ukoliko želite, gospodine Abazoviću, da sa dvije trećine i više izglasamo Sudski savjet, sudije Ustavnog 
suda i izaberemo Vrhovnog državnog tužioca.  
 Pitali ste šta su solucije. Odlično Vi znate šta su solucije: rekonstrukcija Vlade, da izađe SDP i ovi 
elementi koji su glasali protiv Temeljnog ugovora, da ostanu manjine, tehnička vlada koja bi pripremila 
izbore, a ako nema ni jednog ni drugog - onda da idemo na izbore. Ali, ako su izbori 23. oktobra, idemo na 
lokalne, parlamentarne i na predsjedničke, a Vi ste, gospođo Đurović, dužni da po Ustavu raspišete 
prijevremene predsjedničke izbore takođe za 23. oktobar. Nećemo Mila Đukanovića držati za śeme u 
frižider do aprila mjeseca, nego će i on morati da se izmjeri 23. oktobra. Nećemo svakih 20 dana da idemo 
na izbore. Ako mislite da treba da idemo na izbore, predsjednički, parlamentarni i lokalni - nema više 
filtracija i nema više obezbjeđivanja fiktivnih i vještačkih parlamentarnih većina.  
 Dakle, svi izbori jednoga dana i na Vama je, gospodine Abazoviću, da preuzmete odgovornost i da, 
poput pravog državnika, koji je citirao Čerčila na onoj posljednjoj sjednici Vlade, pokažete da Crna Gora 
ima dovoljno mudrosti i ozbiljnosti. Jer, pošto spominjete Sky aplikacije, podsjetiću Vas da je u ovim Sky 
aplikacijama iz Crne Gore poslato 700.000 poruka. Pa toliko ni šifranti u Drugom svjetskom ratu nijesu 
razmijenili ni na strani saveznika, ni nacista. Je li normalno da smo imali 700.000 poruka na Sky 
aplikacijama? I sad se ovdje bavimo činjenicom da smo se 13. jula tako dobro potukli da se postavlja 
pitanje - da smo se ovako tukli sa Italijanima i Njemcima 1941, pa mi bismo oslobodili Crnu Goru za manje 
od 10 dana, kao što smo se tukli između sebe. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:32:49) 
 
 Hvala poslaniku Kneževiću.  
 Premijer ima pravo na odgovor na komentar. 
 Izvolite, uvaženi premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 14:32:56) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice. 
 Dakle, kolega Kneževiću, postavili ste nekoliko dodatnih pitanja ili dilema, političkih teza.  
 Ja ću Vam reći, ja sam jako ponosan na Vladu, ona je inkluzivna i po prvi put građani Crne Gore 
imaju direktan pristup i mogu da vide šta govori koji ministar i na koji način obrazlaže svoje argumente. 
Mislim da vlade koje su bile prije ovoga, ja sam učestvovao u jednoj, ali bilo ih je mnogo ranije i da mi je 
mnogo milo da na vladama pričamo, pa i o Hegelu i o filozofiji, nego o tome kako nekome da namjestimo 
neki biznis.  
 Tako da sam ja vrlo ponosan i zadovoljan i nekad ni edukativna rasprava nije s goreg. Kad je riječ o 
Temeljnom ugovoru, ja to pitanje tretiram redovno. Nemam nikakav strah od bilo koga i zbog toga sam 
napadan sa svih strana. Nikakav, niti će ko voditi politiku u ime Vlade Crne Gore dok 43. Vlada bude bila 
na snazi. Drugo, svi imaju mogućnosti, potpuno legitimne, legalne i političke, naravno da takvu volju 
promijene. Ja se trudim da budem fer i da budem efikasan. Vlada će donositi odluke i Vlada je donijela 
odluku. Kad je riječ o provjerama, svaka odluku koju je Vlada donijela, Vlada na čijem sam čelu, podložna 
je svakoj vrsti monitoringa. Ovo se ne odnosi na Temeljni ugovor.  
 Da li to želi da radi civilni sektor, stručna javnost, laička javnost, da li se odnosi na neke finansijske 
aspekte, na neke troškove, na neke odluke, na neke druge stvari - slobodno. Dakle, navijam za 



transparentnost i dobro je da svi imaju mogućnost da imaju pristup svemu i da nekako kažu svoje mišljenje. 
U tom kontekstu je i ovo vezano za Temeljni ugovor. Kad je riječ o donošenju odluka ovdje sa dvije trećine 
ili tri petine ili ako bude mogao da bgude još širi konsenzus - mislim da je to interes svih. Ako mislite da je 
samo naš interes da odblokiramo Evropski put - u redu. Onda se tako treba i legitimisati. Ja mislim da je to 
interes svih, da stvaramo državu koja je funkcionalna, koja ima dobre institucje, koja daje rifrešing pogotovo 
u sudskoj vlasti. Zbog toga je poziv da svi zajedno učestvujemo u tome. Nema ovdje nikakvog ni pritiska, 
niti ucjena. Ako neko ne misli da to treba da radi, sasvim je u redu. Ja mislim da bi bilo jako pametno da 

donesemo te odluke. Moja vizija jeste da završimo sve, za razliku od vizije određenih političkih 
struktura koje neće da završe ništa. Dakle, ja sam da se završi Sudski savjet, Ustavni sud, VDT i 
Temeljni ugovor, a postoje strukture koje bi da se ne završi ništa. To je razlika između toga da 
nemamo nikakve odluke i da imamo sve odluke koje su sve u korist građana. Biram ovu prvu 
verziju, da sve završimo. Mislim da u dobrom duhu sve možemo da završimo. Da li možemo sve 
do 31. jula, možda nije realno, ali da li možemo eventualno do 01. septembra, mislim da je realno. 
Govorim o sva četiri pitanja koja možda izazivaju neki veći značaj. To je moja politička logika. Ona 
nije vezana za naše razgovore s predstavnicima drugih država u Crnoj Gori i jeste u domenu, ako 
treba objasniti političku situaciju, zašto ostaviti prostor da neko drugi rovari i da stvara atmosferu 
da neko ko želi destabilizaciju promoviše nekog drugog da zapravo želi destabilizaciju. Mislim da 
je veoma važno ljudima objasniti ko stvarno želi destabilizaciju. Siguran sam da je to potpuno 
razumljiva, iako je postojala možda određena konfuzija, sada je potpuno jasno i onda ćemo vidjeti 
kako će se ko ponašati.  
 Ne pada mi na pamet da bilo koga ucjenjujem, ni predsjednika Demokratske partije 
socijalista, nikoga, niti mi pada na pamet da bilo koga branim, govorim ako je povrijedio zakon. 
Oni neka zauzmu svoj stav, vode svoju politiku autonomno, da li se to nama sviđa ili ne sviđa to je 
druga priča. Vi znate da na njihovo saopštenje oni uskraćuju podršku Vladi. Mnogi su mislili da 
ćemo mi da odgovorimo s nekom nervozom. Poslao sam tvit jer nisam bio na radnom mjestu, da 
pozdravljam njihovu odluku. Na Bojani sam bio. Pozdravljam, vrlo mudro, potpuno u redu. Zbog 
čega treba stvarati klimu kao da je neki smak svijeta? To nećete doživjeti od mene. Nema razloga. 
Kada je riječ o tome da li će biti zanimljiva kampanja, kampanja će biti zanimljiva. Rekao sam to 
već i kada je bilo i u susret toj vladi i sada govorim, kada god bude bila, da li je to 23. oktobar. 
Mislim da će građanima biti zanimljivo. Ko će iz toga izaći kao pobjednik, kao gubitnik, to je nešto 
potpuno drugo. Vidjećemo šta će građani na kraju kao autput toga doživjeti. Ali nemojte da mislite 
da zarad toga da treba da opstane Vlada smo spremni da pravimo neke kompromise koji su na 
štetu države. Rekao sam vam i prošli put, možda ne vama, ali nekom od kolega ovdje, dok budem 
premijer Crne Gore baviću se isključivo državnim interesom, ne interesom Građanskog pokreta 
URA nego državnim interesom. Državni interes je da se donose odluke, za neke treba širi 
konsenzus, za neke trebaju odluke Vlade. Treba da se progutaju neke stvari. Treba se doživjeti i 
neka kritika. Sve je za ljude. Mi smo se dohvatili toga posla da bi nekako izlazili iz te situacije. Ko 
nije spreman da donosi odluke i da trpi pritisak taj ne treba da se bavi ovim poslom, taj stvarno 
treba da sjedi na Bojani i da peca.  
 Kada je riječ o solucijama, time završavam, vi ste naveli tri solucije. Solucija br. 1 
rekonstrukcija. Moguća stvar. Ja iz Vlade ne tjeram nikoga. Meni niko ne smeta. Srećan sam što 
smo mi inkluzivni, ali ne mogu ljudima da namećem da oni rade nešto ili u ambijentu koji njima ne 
odgovara. To je jedna stvar. Druga, tehnička Vlada. Što god se dogovori 41 ili više poslanika, 
potpuno legitimno i sasvim u redu. Ima razgovora što bi se reklo iza političkih leđa, neko to misli 
da je fer i korektno. Ne mislim da je fer i korektno, ali to nije nešto što nije viđeno u ranijem periodu 
i uopšte ne bih bio začuđen da dobijemo i neke šeme koje možda u ovom trenutku izgledaju dosta 
nevjerovatne. Treća varijanta su izbori. Ponavljam, izbori svakako moraju biti, ne znam zašto 
ovdje unosimo neku paniku kada znamo da će izbori biti ili prije nove godine ili odmah posle nove 
godine. Znači, ovdje se ne govori o periodu da li će biti sada ili za tri godine, nego se govori o 
jednom periodu od tri ili četiri mjeseca koji može da podrazumijeva tu razliku između lokalnih i 
parlamentarnih izbora ili možda lokalnih parlamentarnih i, što ste vi rekli, možda i predsjedničkih 
izbora ujedno. Dakle, sve je to vremenski jako blizu. Da li je pametno da idemo bez institucija u 
izbore, lično mislim da nije, ali ako to bude bila odluka, legitimna odluka Skupštine Crne Gore s tim 
nemam nikakav mogući problem.  
 Ono na šta vas ja pozivam jeste da probamo zajednički da uradimo dobre stvari za Crnu 
Goru i da ćemo opet i nakon tih izbora dijeliti politički prostor. Zbog toga ne treba uopšte rušiti te 



mostove saradnje, nego naprotiv, pokušati da taj opšti društveni politički konsenzus bude što širi. 
Valjaće nam i za neki kasniji period, nezavisno da li će neko biti u vlasti i opoziciji, to je posle 30. 
avgusta svakako promjenjiva kategorija. Da li će se u periodu dok bude ova vlada funkcionisala 
donositi odluke - da. One će se donositi svidjelo se to nekome ili ne. To je to. Podložne su 
provjerama svih institucija ili zainteresovane javnosti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:42:19) 
 
 Zahvaljujem premijeru.  
 Poslanik Knežević, pravo na stav. Izvolite. 
 
 
 MILAN KNEŽEVIĆ (20.07.22 14:42:25) 
 
 Gospodine Abazoviću, vi ste rekli da je vaša Vlada inkluzivna. Vaša Vlada je infuziona. Ona 
je na infuziji. Okrenite se da vidite koliko vam je ovdje ministara prisutno. Ako je ovo previše, kao 
što kažete, zašto ste napravili 21 ministarstvo, odnosno 21 ministra. Fali zato što ih je sada ovdje 
devet ili deset. Što bi rekli mi u Zeti - ostatku napredak. Nije to sporno, ali vi nemate problem s 
nama, nego s ministrima, gospodine Abazoviću. To se vidjelo. Vi ste sami saopštili da se pojedini 
naši ministri boje Sky aplikacija. Kako je moguće da ste mogli da imenujete ljude koji imaju veze 
sa mafijom i sa organizovanim kriminalom. To je tačno i to ste rekli u medijima, gospodine 
Abazoviću, a onda vam je koordinator svih službi bezbjednosti rekao da ste izdajnik. To vam je 
ministar odbrane i eto ga tu iza vas. Kako možete da sjedite s tim čovjekom? Vi ste mu rekli da se 
plaši Sky aplikacija, a on vama da ste izdajnik i da je fašista, a onda pred glasanje su počeli da 
vam isparavaju kao oni Zećani što su pali kroz dimnjak kod Katnića na saslušanju zajedno s 
Migom Stijepovićem. Nije vam bilo vaše Marovićke, nije vam bilo Vlahovićke, izašao je Dukaj. 
Zbog čega? Je li problem da se potpiše temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom. 
Očigledno da jeste nekima. Mi imamo ovdje ministra koji je saopštio da je iznevjerena izborna 
volja potpisivanjem temeljnog ugovora, a nije ni prošao cenzus, a trebalo je da osvoji 500 glasova. 
Iznevjerena je izborna volja njega i njegove familije jer ga niko drugi nije glasao. On sada odlučuje 
o tome da li treba da se potpiše temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom. Zato sam 
rekao da je trebao konzilijum neuropsihijatara da bude na toj vladi tamo. Da li se vi sprdate s 
nama? Zato kažem, gospodine Abazoviću, sve može, a ne mora ništa. Pretežno je ništa, 
djelimično je može.  
 Danijela Đurović sjutra može da raspiše predsjedničke izbore i mi ćemo insistirati na tome 
za 23. oktobar, da budu zajedno s parlamentarnim i lokalnim. Nećemo vam dozvoliti da svako 
malo odlažete izbore kao ona Georgina trudnoću u Radovanu III. Već ste jednom prekršili Ustav i 
zakon. Ako ćemo da idemo na izbore 23. oktobra ni Milo Đukanović ne smije da bude 
privilegovan. Mi smo pokazali da smo spremni na dogovor, gospodine Abazoviću. Znate kad - 
kada smo kao najjači politički subjekt u parlamentarnoj većini 42. Vlade pristali da nemamo 
nijednog ministra, da dovedemo ministre iz Facebook grupe "Naši u svijetu", a da prihvatimo 
političko očinstvo Zdravka Krivokapića nad vama. Tada smo vas pozivali na kompromis, pozivali 
smo vas na dogovor i sada to činimo. Nije da vam ne vjerujemo na riječ, ali toliko ste nas puta 
uvjeravali u nešto a ispalo je ono međutim, da želimo prvo da vidimo vaš potpis na Temeljni 
ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom, a onda smo spremni da razgovaramo i budemo dio 2/3 
oko Sudskog savjeta, Ustavnog suda i izbora vrhovnog državnog tužioca.  
 Na kraju, dozvolićete mi da napravim jednu malu filmsku paralelu, mene čitavo ovo stanje i 
u Parlamentu i u Vladi i u društvu podsjeća na onu sahranu Pantelije Topalovića, gospodine 
Abazoviću. S tim što svi ovdje očekujemo i pitamo se koliki je naš "deo", misleći da mi nismo 
Pantelija koji se nalazi u škrinji posle 150 godina. Čak i Pantelija misli da on nije mrtav, nego da su 
mrtvi neki drugi u političkom smislu. Posle one sahrane, ako se sjećate, gospodine Abazoviću, 
Bora Todorović i Seka Sablić tj. Đenka i Kristina obavljaju razgovor na jednom grobu. On joj kaže 
da je duboko razočaran u nju, ali ako ima hrabrosti i ako je spremna za pravi umjetnički život 
udvoje on je poziva da mu se pridruži jer joj je sve oprošteno. Bez obzira što ste nas izvarali više 



nego Dalila Filipa, gospodine Abazoviću, i od ove države napravili zadrugu, ja vas sad kao Đenka 
Kristinu pozivam - ako imate hrabrosti za jedan pravi umjetnički život udvoje, dođite, sve vam je 
oprošteno. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:47:46) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Kneževiću. 
 Nastavljamo dalje.  
 Riječ ima poslanik Bogdan Božović koji će postaviti pitanje ispred Kluba Socijalističk 
narodne partije.  
 Izvolite, poslaniče Božoviću. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (20.07.22 14:48:00) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice Skupštine. 
 Poštovani premijeru sa ministrima, uvaženi građani Crne Gore, uvaženi premijeru 
Abazoviću, Vlada na čijem ste čelu u međunarodnoj javnosti prepoznata je kao pomiriteljska i 
evropska Vlada.  
 Kada je riječ o procesu evropskih integracija možete li nam bliže kazati koje su to po vašem 
mišljenju ključne prepreke na putu Crne Gore ka Evropskoj uniji i koje su to kočnice koje nas 
onemogućavaju da zatvorimo veoma važna pitanja koja se tiču poglavlja 23 i 24, kao što su 
pitanja reformi u pravosuđu, pitanje pravde, pitanje slobode, pitanje bezbjednosti i borbe protiv 
organizovanog kriminala i korupcije? 
 Četrdeset treća Vlada Crne Gore formirana je 28.aprila i prioritet u njenom radu jeste 
ubrzavanje procesa evropskih integracija. Za tri mjeseca rada ove vlade postignuti su određeni 
rezultati koji mogu probuditi optimizam kod građana da taj proces može biti završen u dogledno 
vrijeme. Sa druge strane postoje pojedinci i grupe u našem društvu koje svojim djelovanjem 
nastoje da uspore rad Vlade Crne Gore, koji treba da rezultira našim učlanjenjem u Evropsku 
uniju. Možete li nam bliže ili preciznije kazati koje su to grupe i pojedinci, odnosno koji su njihovi 
motivi, što je možda najvažnije, da li je u pitanju nezakonito stečeno enormno bogatstvo ili neki 
nezakoniti unosni poslovi kojima je ova Vlada odlučna da stane na kraj?  
 Što se tiče samog procesa evropskih integracija smatram da fokus treba da nam bude na 
suštinskim promjenama za razliku do prethodnog perioda kada smo se zadovoljavali 
ispunjavanjem određenih tehničkih uslova za otvaranje poglavlja. Međutim, takav pristup nas je 
doveo do toga da imamo značajan broj poglavlja otvoren, a sa druge strane veoma mali broj 
poglavlja i zatvoren. Takođe, očekujem od ove Vlade i u to ne sumnjam, da ćemo imati veću 
transparentnost kada je riječ o informacijama koje se tiču pregovaračkog procesa kao i to da ćemo 
aktivnosti realizovati u vremenu koje je predviđeno kako ne bi bilo kašnjenja. Ne sumnjam da će 
ova Vlada imati ili postići veću efikasnost u samim pregovorima.  
 Koliko je 43. Vladi Crne Gore stalo do evropskih integracija između ostalog pokazuje to što 
je formirano Ministarstvo za evropske poslove koje je preuzelo ingerencije Kancelarije za evropske 
integracije koja se u prethodnom periodu nalazila pri kabinetu Vlade premijera Crne Gore. 
Naravno, našu posvećenost valja dokazati i u praksi i građani negdje od nas očekuju da 
ostvarujemo napredak u oblastima koje se tiču pregovaračkih poglavlja, ali tu nije dovoljno samo 
da usvajamo određene akcione planove i dokumenta, već je neophodna i jasno iskazana politička 
volja. To je ono što se ovoj vladi apsolutno ne može spočitaiti ukoliko uzmemo za primjer oblast 
pravde i pravosuđa, da želimo da naša država bude prepoznata kao pravna država u kojoj će 
zakoni važiti jednako za sve, odnosno u kojoj neće biti privilegovanih. Promjene koje su se 
dogodile u Tužilaštvu iako sa, po meni, nepotrebnim zakašnjenjem su dovele do konkretnih akcija 
vezano za slučajeve koji se već duži period pominju na našoj javnoj sceni. To je nešto što treba da 
nam predstavlja podstrek da još odlučnije nastavimo naprijed. Građani, takođe, to od nas i očekuju 
da u budućem periodu izbjegnemo nepotrebna odugovlačenja, već da u što kraćem vremenskom 
periodu konkretno krenemo u akciju. Mi se moramo izboriti u našem društvu za uslove tj. 



atmosferu u kojoj se neće gušiti stvaralački potencijal pojedinca, u kojoj će se poštovati 
individualne slobode i podsticati razvijanje kritičkog mišljenja. Kao što znate, sloboda vodi ka 
napretku, a i ona ide ruku pod ruku sa još jednom veoma važnom oblašću u okviru našeg 
pregovaračkog procesa, a to je sa bezbjednošću.  
 Bez obzira na političke razlike koje postoje između partija koje imaju svoje predstavnike u 
Parlamentu, vjerujem da nam je svima negdje cilj da naša država bude prepoznata kao 
demokratska, razvijena i ekonomski napredna država. Takođe i kao država u kojoj postoji 
društvena pravda i koja ima humani odnos prema pojedincu tj. razumije njegove potrebe, jer samo 
u tom slučaju možemo očekivati da pojedinac bude odan svojoj državi. SNP se u dužem periodu 
zalagao i zalagaće se u budućnosti i biti pouzdan partner svima onima koji se budu borili za 
jednaku i nedvosmislenu pravdu, za svakog pojedinca bez obzira na njegovu nacionalnu 
opredijeljenost, vjerska ubjeđenja ili politički izbor, jer mi smatramo da je to jedini i pravi put kako 
bi našem društvu mogli da obezbijedimo svijetlu budućnost. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:52:39) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Božoviću. 
 Riječ ima uvaženi premijer, pravo na odgovor. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 14:52:47) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice. 
 Uvaženi poslaniče Božoviću, hvala na pitanju i na izlaganju koje je  bilo sadržajno. Vi ste 
već dali neke osnovne smjernice, a ja Vam neću čitati moj odgovor, ali bih volio da malo 
polemišemo, otvorimo diskusiju oko nečega što je značajno za Crnu Goru.  

Sami ste naveli da integracioni proces je nešto što je krucijalno za našu budućnost. Dakle, 
mi teško možemo vidjeti negdje drugo svoje mjesto, osim u velikoj porodici evropskih naroda koji 
se zove Evropska unija. Dešavanjima u Ukrajini se, nažalost, na nesreću čovječanstva, dešava 
humanitarna katastrofa, ali otvorila se možda veća pozornost prema onome što je proces 
proširenja Evopske unije. Taj proces najviše ide u favoru Crnoj Gori koja je najdalje odmakla. Kad 
je riječ o metodologiji vi ste odlično postavili stvari. Mi ne možemo da zatvaramo poglavlja dok ne 
riješimo političke kriterijume iz poglavlja 23 i 24. To je jedini razlog zbog čega se i danas ovdje 
cijeli dan, ali i prethodnih dana, insistira na ove tri odluke koje zahtijevaju nešto širi konsenzus u 
Skupštini Crne Gore. Ukoliko mi donesemo te tri odluke, ne do 31. jula, nadam se da ćemo makar 
jednu imati do 31. jula, ali negdje do kraja avgusta ili sredine septembra, možemo da računamo, 
ako se značajno ne promijeni atmosfera unutar Evropske unije, da će Crna Gora dobiti završna 
mjerila. To će biti prelazak na zadnju tehničku fazu pregovaranja gdje će brojna poglavlja koja su 
spremna da se zatvore, ali koja čekaju ta završna mjerila, moći polako da se zatvaraju. U toj 
situaciji mi bismo u jednom kratkom periodu, koji bi zaista bio kratak gledano koliko dugo traje 
proces, ne vjerujem da bi zahtijevalo više od dvije, dvije i po godine, mogli sve da ispregovaramo. 
Ako bismo imali veću političku stabilnost i veću dinamiku, možda i u nekom kraćem vremenskom 
periodu. Samim tim mi bismo potpuno bili spremni za punopravno članstvo. Naravno, punopravno 
članstvo će u jednom trenutku zavisiti od političke odluke Evropskog savjeta i znate da to mora da 
ide konsenzusom, da nijedna zemlja ne smije da bude protiv.  
 Ono što mi pokušavamo kao vlada da radimo jeste da one države koje su nešto više 
skeptične nekako nagovaramo da postanu neutralne i mislim da smo u tome uspješni, a oni koji su 
nekako bili neutralni sada da budu u favoru, da budu glasni u zalaganju za proširenje. Zaista, biće 
100 dana Vlade, kakve god da budu političke relacije u Crnoj Gori. Ja ću vjerovatno zajedno sa 
svim ministrima imati jednu pres konferenciju u kojoj će biti prikazano sve što se uradilo u 100 
dana kad su u pitanju evropske integracije. Sada mogu da garantujem, sve i da ova vlada 
prestane da radi ovoga momenta, da tu dinamiku nikad nijedna vlada nije imala možda ni u 
regionu, ali to sve treba pobrojati pa kad se pobroji onda će biti jasno koliko je samo u jednom 
kratkom periodu od 80 dana bilo aktivnosti u tom pravcu. Sjutra je trebalo da se desi jedan važan 



sastanak sa premijerom Italije koji je jedan možda od tri najznačajnije političke figure u Evropi 
sigurno. Oni sjutra u parlamentu imaju glasanje o vladi i imaju velike molbe da ostane postojeći 
premijer, bez obzira na taj ishod taj čovjek će i dalje obnašati sigurno neku visoku funkciju ili u 
sistemu Evropske unije ili u svojoj državi i mislim da podrška sa tih adresa je od ključnog značaja. 
Sjetite se da je on prije 40 dana rekao da za zapadni Balkan, posebno za Crnu Goru Evropska 
unija mora da ima poseban senzibilitet. Mislim da stvaranje takvih veza omogućava da ta politička 
odluka u jednom trenutku kad bude trebalo da se donese, da se donese bez restrikcija. 
 Mi imamo pozitivnu vijest iz regiona koja je od juče, da su otvoreni zvanično pregovori sa 
Sjevernom Makedonijom i sa Albanijom i to je dobar put za region, konačno lijepe vijesti. Bilo je 
mnogo ružnih vijesti vezano za zapadni Balkan, ali ono što Crna Gora ima to nema trenutno 
nijedna država. Tu mogućnost nema ni jedna država i zaista često govorimo, to ste i vi 
apostrofirali negdje, da ne treba samo da propustimo šansu, jer je dinamika političkog života ne u 
Crnoj Gori generalno i u svijetu takva da nas može povesti u velike nepredvidivosti, a samim tim 
možda kad jednom izgubimo šansu ko zna kad će ona opet da se pojavi. Bez obzira na ove 
diskusije i razlike koje postoje oko ove tri tačke, oko ovog evropskog puta mislim da treba da 
imamo neki unificirani stav i da pošaljemo poruku države zato što su evropske integracije 
namiijenjene društvu, one nisu namijenjene Vladi, niti su namijenjene samo Skupštini, nego su 
namijenjene društvu u cjelini i u tom kontekstu ih treba tretirati. Ja se zaista nadam da ćemo mi 
zajednički naći mogućnost da to implementiramo i očekujem da se to desi. U drugom ako bude 
bilo potpitanja ću reći neke konkretne stvari koje se tiču vladavine prava koje su se već realizovale 
u ovom kratkom periodu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:58:45) 
 
 Zahvaljujem premijeru na odgovoru. 
 Pravo na komentar ima uvaženi poslanik Božović. Izvolite, kolega. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (20.07.22 14:58:51) 
 
 U najvećoj mjeri sam saglasan sa onim što ste vi rekli i samo ću kratko pokušati da 
zaokružim ovo pitanje. 
 Dakle,  za rešavanje problema, a ne njihovo stavljanje pod tepih, za jačanje kapaciteta 
pravosudnih i ostalih institucija, za odlučniu borbu protiv kriminala i korupcije imaćete apsolutnu 
podršku Socijalističke narodne partije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 14:59:13) 
 
 Zahvaljujem. 
 To je bilo to kao stav, nastavljamo dalje i riječ ima poslanik Miloš Konatar ispred kluba Crno 
na bijelo. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (20.07.22 14:59:40) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, uvažene kolege, poštovani premijeru, poštovani 
ministri, dragi građani, 
 Više puta sam u Skupštini Crne Gore rekao da prošlost ne možemo promijeniti, ali možemo 
da mijenjamo sadašnjost zbog bolje budućnosti. Ta bolja budućnost je, poštovani građani Crne 
Gore, evropska, ta bolja budućnost je članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji. Mnoge generacije u 
Crnoj Gori, poštovani građani, imali su svoje zlatne datume, imali su ostvarenja tokom naše slavne 
istorije. Našoj generaciji je zapao ovaj ključni cilj da Crna Gora postane članica Evropske unije. Taj 



ključni istorijski cilj kada bude ostvaren biće upisan zlatnim slovima. Taj cilj mora biti ključni 
politički cilj svih nas.  
 Dakle, preko 80% građana Crne Gore u ovom trenutku podržava članstvo Crne Gore u 
Evropskoj uniji, ako postoji neki cilj oko koga se mi danas u Crnoj Gori možemo okupiti onda je to 
evropska budućnost Crne Gore i članstvo u Evropskoj unij. Ako je to tako, a ja vjerujem da jeste, 
postavlja se pitanje što nas sprečava da mi kao država budemo spremni da do kraja 2024.godine 
uradimo sve što je do nas da završimo sve obaveze iz pregovaračkog procesa i budemo spremni 
da postanemo naredna članica Evropske unije. Ako je do nas, šta nas sprečava da sa obje ruke 
zgrabimo tu evropsku budućnost, zgrabimo šansu koja nam se ukazala i povedemo konačno Crnu 
Goru putem prosperiteta i napretka? Poštovani građani, ne postoji nijedna, ali ama baš nijedna 
zemlja članica Evropske unije koja učlanjivanjem u Evropsku uniju nije pošla putem prosperiteta i 
napretka.  
 Evropska unije je priča nade. To je priča o budućnosti, o snovima koji se ostvaruju, to je 
priča o stvaranju boljeg svijeta u kome živimo. Evropska unija je nastala posle Drugog svjetskog 
rata, poslije najkrvavijeg sukoba u istoriji upravo zato jer su zemlje osnivači Evropske unije i ljudi 
htjeli da krenu u bolju budućnost. Oni su tada odbili da ostanu zarobljeni u prošlosti, oni su odlučili 
da idu naprijed. Upravo zbog toga Evropska unija je danas najprogresivnije udruživanje zemalja u 
našoj civilizaciji u kojoj je ostvareno nenasilno, dakle ostvareno je voljom zemalja članica, a ne 
ratom. Ono je ostvareno, poštovani građani, jer je Evropa tada imala političare sa vizijom koju su 
gledali naprijed u budućnost. Crna Gora mora da ide naprijed, jer ne smijemo ostati zarobljeni u 
prošlosti i narednih 100 godina da provedemo pričajući o zastavama, nacijama, crkvama, 
džamijama, katedralama, partizanima, četnicima, bjelašima, zelenašima, da provedemo u priči u 
kojoj će svako imati svoju stranu istorije, u kojoj će svako za sebe biti u pravu i za sebe biti 
pobjednik, a u stvari ćemo mi svi kao društvo biti gubitnici. Upravo zbog toga ne smijemo dozvoliti 
da ostanemo zarobljeni u podjelama i prošlosti.  
 Poštovani građani, ja na to ne želim da pristanem, na to ne pristaje i neće dozvoliti ni 
Građanski pokret URA, ni CIVIS, ni Crno na bijelo, ja vjerujem ni vi kao premijer, ni Vlada na čijem 
ste čelu, da nećemo ostati u prošlosti, jer je vrijeme za evropsku budućnost. Ja hoću da mi 
pričamo i da gradimo nove puteve, nove škole, bolnice, vrtiće, da otvaramo nova radna mjesta, da 
povećavamo plate, da povećavamo penzije, da u Crnoj Gori dobiju pristojnu i zasluženu pomoć svi 
oni kojima je pomoć potrebna i na to treba da trošimo vrijeme. Treba da trošimo vrijeme u 
raspravama da li nam je potreban auto-put sa dvije ili tri trake, da li nam je potrebno četri ili pet 
bolnica, da li nam je potreban aerodrom u Beranama, Nikšiću ili u Ulcinju. Na kraju ja sam 
ubijeđen i vjerujem da podjele u Crnoj Gori podstiču neodgovorni političari i to je istina koju svi 
moramo da pogledamo u oči. Odavde želim da kažem da je vrijeme da se sa tim prestane jer nam 
je toga dosta. Građani žele evropsku budućnost, žele bolji životni standard, nove poslove, žele 
otvorene granice da mogu da putuju. Građani su ujedinjeni i jasno nam poručuju - hoćemo 
Evropsku uniju.  
 Upravo zbog toga sam ja postavio poslaničko pitanje, zbog ovog ključnog političkog cilja 
pred kojim se nalazimo - koji su naredni koraci koje ćete preduzeti kao predsjednik Vlade Crne 
Gore kako bi ubrzali svoj evropski put, zaključili proces pregovora i kako bi Crna Gora postala 
naredna članica Evropske unije? Takođe, imao sam pitanje - ko danas koči evropski put Crne 
Gore? Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 15:07:06) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru.  
 Pravo na odgovor ima premijer. Uvaženi premijeru, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 15:07:14) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Poštovani poslaniče Konatar,  



 Slično kao i pitanje kolege Božovića i drago mi je da se osjeća konsenzus oko evropskih 
integracija bez obzira na naše političke razlike.  
 Želim da počnemo od ovog zadnjeg, od ovoga što je bila i suština pitanja, jer sam se sa 
velikim dijelom vaše diskusije zaista i složio, a to je  - ko koči evropske integracije. Oni koji ne žele 
dobro građanima. Mi sad ne možemo reći imenom i prezimenom jer bi to isto bilo u domenu neke 
političke borbe, ali ko ne želi ovo što ste vi rekli, ko ne želi da ima bolje plate, bolje penzije, bolju 
socijalnu zaštitu, bolju infrastrukturu. Žalimo se na turističku sezonu. Imamo 17 letova dnevno sa 
jednog aerodroma. Aerodromi u regionu imaju preko 100. Ne možemo da donesemo odluku o 
koncesiji, ne znamo da li želimo koncesiju ovakvu ili ne želimo. Mislimo da država treba da 
upravlja svim i svačim, a u mnogo čemu se pokazuje kao neefikasna. Imamo danas ovo tretiranje 
Montenegro worksa. Treba da damo stotine hiljada eura da bi nam neko rekao da menadžment 
državne kompanije nije na nivou. To je Crna Gora danas. Dakle, treba dati stotine hiljada eura 
nekome da bi došli do zaključka do kojeg došao bi svaki građanin Crne Gore sada da ga 
anketirate nezavisno i od obrazovanja i od interesovanja. Dakle, moramo da budemo pametniji u 
onome kako trošimo svoje resurse i kako se odnosimo prema svojim resursima.  
 Mi u Evropsku uniju ne treba da odemo zbog Evropske unije, iako postoji obostrani interes, 
da budem vrlo jasan, postoji obostrani interes. Meni je drago kad neko to naglasi. Na primjer, 
kancelar Austrije to naglašava. On je na pres konfereniciji rekao - koliko je interes Crne Gore da 
bude dio Evropske unije toliko je interes Austrije da Crna Gora bude dio Evropske unije. Zbog 
sigurnosti, zbog većeg tržišta i zbog osjećaja nekog zajedništva i zbog velikog broja ljudi sa ovog 
prostora, govorim za zapadni Balkan, Crna Gora je najdalje odmakla, koji ima veze sa tim dijelom 
svijeta. Dakle, postoji proces koji je dvosmjeran što nas raduje. Sada mi moramo da završimo 
svoje domaće zadatke. Kad pričamo o vladavini prava nije nikome milo da konstatuje neke 
slučajeve koji su se ovdje desili jer oni govore o nesposobnosti naših institucija, o loše vođenim 
našim institucijama, ne o dobrim stvarima, ali moramo negdje da podvučemo crtu, moramo negdje 
da stavimo tačku, moramo da vidimo kako da se pošteno odnosimo prema građanima, prema 
onome što su njihova dobra. U tom kontekstu evropske integracije nam pomažu da malo 
promijenimo i svoj mejnstrim, svoj način razmišljanja, svoj odnos prema biznisu, prema 
investitorima, prema zajednici generalno, da podstičemo i neke dobre teme kao što je na primjer 
zaštita životne sredine ili neke teme koje su socijalnog karaktera, da vidimo kako je svijet riješio 
neke probleme pa da to implementiramo u Crnoj Gori.  
 Govorimo o potencijalima Crne Gore stalno i iz godine u godinu ipak ne vidimo da se pravi 
neki značajniji napredak. Dakle, vi ste sad rekli otvorene granice. Cilj otvorenih granica jeste da 
imamo zajedničko tržište. EU je nastala na zajedničkom tržištu. Nije važno kroz koju inicijativu se 
ostvaruje, stvar je samo da perspektiva bude šira, da nas drugi ljudi ne percipiraju kao tržište od 
600.000 ljudi, nego mnogo šire od toga, da ostvaruju biznis koji je značajniji od ovog ograničenog 
prostora i ograničenog broja ljudi. Često spominjem Luku Bar u tome i volio bih da se nađe neko 
rješenje održivo za Luku Bar. Mislim da ona može da bude veliki generator velikih promjena u 
ekonomiji Crne Gore.  
 Pominjali ste auto-put. Konačno smo otvorili dio auto-puta i bez obzira na ove, na žalost, 
nesreće koje su bile, ali auto-put kolko god bude bio kritikovan i od moje strane i od vaše i od 
mnogih poslanika ovdje, mislim da je finansijski iskaz auto-puta pogrešan i da je definitvno mogla 
da se napravi bolja finansijska konstrukcija možda za sve puteve u Crnoj Gori, ali kad smo već ušli 
u taj aranžman, vi danas ne možete da odete u Kolašin, Kolašin vam jutros izgleda kao Budva, 
pun je građana. Nije važno da li se radi o gostima, o ljudima koji imaju vikendice, o Crnogorcima, o 
nekim drugim, vi imate potpuno jedan trend. Već mi je jedan kolega koji radi sa nama prenio utiske 
sa Veruše, da je za vikend bilo nemoguće da se ode, da to više nije mjesto mira. Sada je možda 
trend u početku jer svi žele da prođu i vide, ali generalno ako budemo nastavili put, jer put nema 
smisla da ima 43 km, nego mora da se poveže Bar - Beograd - Budimpešta što je konačni cilj, 
otvoriće se perspektiva za Crnu Goru. Ne treba toga da se bojimo, ne treba da se bojimo da 
budemo otvoreno društvo. Više ćemo da cijenimo sebe. Suprotan je proces, ne manje, nego više 
ćemo da cijenimo sebe. Što je više društvo otvoreno to će više da cijeni sebe u odnosu na druge, 
naravno treba prema svima iskazati poštovanje.  
 Evropska unija jeste da gradimo infrastrukturu koja je prekogranična, da imamo lakši 
pristup i bolji ... prema svim državama regiona, Bosni i Hercegovini, Srbiji, Kosovu, Albaniji, 



Hrvatskoj. To je naš generalni interes. Slažem se sa vama, volio bih da zajedno postignemo taj 
cilj. Vjerujem da smo generacija ljudi koja daje doprinos tome. Možda taj doprinos nije 
spektakularan, ali sigurno dajemo doprinos tome i siguran sam da će ovim rokovima o kojim ste vi 
pričali, da ih ne bismo fiksirali, Crna Gora doći u neki fotofiniš integracionog procesa.  
 Samo poređenja radi, Hrvatska je uzela sedam milijardi eura sredstava, nakon što se desila 
korona, iz Evropske unije. Dakle, moramo da budemo svjesni da to nosi neke benefite. Neko će 
reći da, ali iz Hrvatske je isto otišlo mnogo ljudi, mnogo mladih ljudi se iselilo. Jeste, ima i takvih 
trendova, ali ljudi dobiju veću mogućnost mobilnost, ali isto tako imaju i mnogo veći pristup 
fondovima nego što je to slučaj za države koje nisu članice. Zamislite malu Crnu Goru, koja bi 
svskako računala na neka manja sredstva, koliko bi sa tim mogla da izgradi puteva, bolnica, 
domova zdravlja, popravi infrastrukturu, omogući da se kupi oprema za ljude koji rade po raznim 
centrima bilo da su socijalni centri ili zdravstveni centri. To je ta razlika. Zato ne treba se plašiti 
toga, nego naprotiv, biti vrlo afirmativan i završavati domaće zadatke koji realno, ruku na srce, 
nisu ni komplikovani. Što ih mi doživljavamo komplikovano i želimo od svega da pravimo neki 
bauk? To uopšte nije komplikovano. Izabrati četiri člana Sudskog savjeta, četiri člana Ustavnog 
suda i VDT-a u maloj Crnoj Gori đe svako svakog poznaje, đe taj broj ljudi koji će ukupno 
konkurisati neće biti veliki, za mene zaista ne predstavlja nikakav složeni algoritam nego 
najjednostavniju jednačinu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 15:15:34) 
 
 Zahvaljujem uvaženom premijeru na odgovoru.  
 Komentar na odgovor premijera ima poslanik Konatar. Izvolite, kolega. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (20.07.22 15:15:42) 
 
 Hvala, predsjednice.  

Stvari su vrlo jednostavne, mi se kao društvo, kao država nalazimo na jednoj istorijskoj 
raskrsnici. Hoćemo li, kao što sam rekao, izabrati prošlost, pa da naredne decenije provedemo u 
svađama, u priči o zastavama, naciji, vjeri i tome slično ili ćemo da se okrenemo budućnosti, na 
nama je. Dok sam ovdje boriću se za to da se mi okrenemo budućnosti i da idemo naprijed.  
 Kad sam pitao ko danas koči evropski put Crne Gore, mogao sam da postavim još jedno 
suštinsko pitanje, a to je zašto neko koči evropski put Crne Gore.  
 Crna Gora, poštovani građani, već 10 godina  pregovara o članstvu u Evropskoj uniji. 
Možemo sad da otvorimo pitanje zašto je to tako, ko je kriv, da li je moglo brže, moglo je brže, 
možemo i da lociramo krivce, ali što bi se reklo za prosutim mlijekom ne valja plakati. Idemo dalje 
da vidimo što je problem i da taj problem rješavamo. Ako dođemo da tražimo problem lako ga je 
naći, ali u svim izvještajima poštovani građani Evropske komisije o naprektu Crne Gore, provlači 
se jedna nit, a to je nedovoljna borba protiv korupcije i organizovanog kriminala.  Naravno, uz to 
se uvijek provlači da kažem provlačila neophodnost reformi u Tužilaštvu u sudstvu, izgradnji jakih 
institucija drugim riječima nedostajalo je vladavine prava u Crnoj Gori i zbog toga smo mi 10 
godina pregovarali i zbog toga je to toliko trajalo primjera poređenja radi. Hrvatska je za par 
godina manje od toga postala punopravna članica Evropske unije, a mi smo sada u ovom trenutku 
zatvorili samo tri poglavlja.  
 Dakle, jasno je što nam govori Evropska unija, to i mi sami možemo da vidimo i podijeliću 
javno je bilo po posljednjim istraživanjima preko 40% građana Crne Gore, upravo percipira 
korupciju i kriminal kao glavne prepreke za članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji. 
 Jasno je u kom grmu leži zec, znamo što je najveći problem poglavlja 23 i 24. Sad bez 
obzira što bih ja sad mogao konstatovati da se ovdje krije i odgovor na pitanje. Zašto neko koči 
evropski put Crne Gore? To neću uraditi ali želim da konstatujem da konačno u Crnoj Gori postoji 
politička volja, za neselektivnu i bespoštednu borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije, jer 
je politička volja prednuslov.  
 Ja ću iskoristiti onih dodatnih dva minuta, poslije se neću javljati poslije premijera.  



 Kada to kažem, ja mislim i na prethodnu parlamentarnu većinu koja je smogla snage da 
izglasa novi Tužilački savjet i time pokrenula reforme u Tužilaštvu, doduše i ako jedan dio 
poslanika tada sabotirao i opstruirao izbor Tužilačkog savjeta više od pola godine, a takođe 
vjerujem da politička volja postoji u novoj parlamentarnoj većini, samim tim jer smo izabrali Vladu 
čiji je prioritet jedan od glavnih prioriteta jeste. Borba protiv kriminala i korupcije, a ubijeđen sam 
da ćemo tu političku volju dokazati i ovdje u Skupšini i izborom članova Sudskog savjeta, sudija 
Ustavnog suda i izborom VDT-a.  
 Poštovani građani Crne Gore, ja želim da vam poručim da zaboravite na prijetnje 
zastavama, temeljnim ugovorima, raznim velikodržavnim projektima. Najveća prijetnja po Crnu 
Goru, po državnost, nezavisnost Crne Gore i po opstanak ovoga društva jesu organizovani 
kriminal i korupcija. Sve ostalo mogu da budu razne dnevnopolitičke podvale, manipulacije, 
političke igre, ali ovo je suština. To su dva najveća zla koja su prijetnja danas Crnoj Gori i upravo 
zbog toga, mi protiv toga treba da fokusiramo i usmjerimo naše snage, upravo u borbu protiv 
korupcije i kriminala, jer je to najteži zadatak koji je pred nama. 
 Crna Gora danas, poštovani građani, nije ista, ne moram ja to da vam kažem, to možete da 
vidite svakoga dana i ona više nikad neće biti ista. Danas u Crnoj Gori nema zaštićenih. Dakle, ko 
je prekršio zakon mora da odgovara, pa bio on predsjednik ili predsjednica suda, rektor, policajac 
ili političar. Ne smije biti selektivnosti, ako je neko oštetio državu, opljačkao novac građana Crne 
Gore, taj mora odgovarati, pa ko god da je i tu nikad ne smije biti kompromisa. Siguran sam da 
građani znaju, a što se tiče Građanskog pokreta URA, CIVIS-a i platforme Crno na bijelo, nulta 
stopa tolerancije za korupciju i kriminal. Dok premijer i Vlada rade kao do sada kada je u pitanju 
borba protiv korupcije i kriminala, ne moramo da brinemo za naš evropski put. Taj ko kaže da 
moramo, ja kažem da ne govori istinu.  
 Na kraju  iako ovo radimo najviše zbog nas samih, zbog Crne Gore, naši evropski partneri 
su htjeli da vide rezultate u borbi protiv korupcije i kriminala. Evo rezultata, poštovani građani, 
svaki dan ih možete vidjeti. Ja želim da vam poručim da ćemo dok smo ovdje i dok ste vi tu 
nastaviti i dalje i još jače.  

Imao bih dopunsko pitanje. 
 Poštovani premijeru, ja ne sumnjam u vašu ličnu hrabrost i znam da niste osoba koja se 
može uplašiti, ali vas moram pitati da li postoji nešto što vas može pokolebati i da li ste i po cijenu 
političke funkcije ili pada Vlade spremni da idete do kraja kada je u pitanju borba protiv korupcije i 
organizovanog kriminala u Crnoj Gori. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 15:19:19) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru koji je spojio komentar na odgovor predsjednika Vlade i 
stav, s tim što nema dopunskog pitanja, ali u svakom slučaju je u okviru vašeg komentara 
mogućnost premijeru da odgovori. Vi nećete koristiti, kako shvatam, ovaj završni dio jer ste već 
iskoristili vrijeme predviđeno za to. 
 Uvaženi premijeru, imate mogućnost odgovora u trajanju od tri minuta. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 15:24:20) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Poštovani poslaniče Konatar, odgovoriću na vaše dopunsko pitanje na kraju. Samo želim 
da kažem o rezultatima, iako možda nije u redu da se hvalim rezultatima, sami rezultati su više 
nego vidljivi. Ja sam izuzetno ponosan na to i to je konektovano sa vašim pitanjem. Funkcije su 
nevažne, iza nas samo ostaje rezultat.  
 Dakle, obračun sa organizovanim kriminalom u Crnoj Gori nikad nije bio ni smisleniji ni jači 
nego u prethodne dvije godine i on se ne odnosi samo na dio opštepoznatih organizovanih 
kriminalnih grupa koje su se ogledale kroz dvije glavne i osam koje se ne pominju imenom, ali koje 
detektuje SOCTA, koju je Crna Gora nakon 2018. godine dobila ove godine zahvaljujući 



angažmanu u prethodnoj Vladi te detektovala svoje neprijatelje - govorim o visokorizičnim 
organizovanim kriminalnim grupama - nego se ogleda i kroz druge vidove kriminala, ne samo kroz 
narko kartele nego i kroz šverc cigareta. To je nešto što bi jedna ambasadorka rekla, nije važno 
ime, takozvani golden respect koji Vlada zaslužuje, naročito u onome što se odnosi na šverc 
cigareta ne postoji veća zaplena koja je ikad urađena na prostoru Balkana u odnosu na Crnu 
Goru. Šta ćemo da radimo sa tim? Mi imamo pritisak da se to uništi, ja nemam ništa protiv toga, 
naravno. Mi smo možda mislili da možemo da pomognemo Fondu zdravstva tim novcem, ali ako 
to bude bilo nemoguće zbog međunarodnih partnera, nije važno, ići ćemo što se kaže i na svoju 
štetu, mislim na štetu državnog budžeta, ali zbog toga je povampirio jedan dio nacionalizma. To 
građanima treba da bude jasno. Kada vi kažete šta su prijetnje - to su prijetnje. Ko bi normalan bio 
protiv toga? Svako bi rekao odlično, nema više toga.  
 Međutim, stvari koje se dešavaju su jako dobre. Sjetite se samo, zbog građana podsjećam, 
koliko je bilo kritika na račun moj lično zbog Zakona o Državnom tužilaštvu od istih ljudi, ne 
govorim o ljudima iz političkog spektra Crne Gore, nego iz međunarodnog političkog spektra koji 
sada dolazi i kaže svaka vam čast, vi ste potpuno bili u pravu. Tu je bio problem. Imali smo 
drugačije mišljenje, mislili smo da je to neki revanšizam. Zamislite da smo to sedam mjeseci ranije 
uradili. Pogledajte rezultate u poslednja tri mjeseca. Zamislite sad kad neko kaže sedam mjeseci, 
nije ova zemlja izgubila mnogo vremena. Sedam mjeseci je puno za neke stvari. Pogledajte 
rezultate u zadnja tri mjeseca, ali i bez toga, i u onom starom je bilo razultata koji možda ne žele 
da se naglase, ali ih je bilo i oni će se evidentirati i oni ne mogu da se prenebregnu. Koliko god mi 
željeli možda da zatvaramo oči pred istinom, to je nešto što se dešava. Koliko je bilo priče da su 
neki ljudi u Crnoj Gori nedodirljivi, koliko je bilo priče u ovom parlamentu oko nekih ljudi, oko 
pokušaja da se spočita Vladi ili ministru unutrašnjih poslova ili potpredsjedniku Vlade ili sada 
premijeru da štiti neke ljude koji su u Crnoj Gori opasni. Što ćemo sad? Sad ne čujem da neko 
kaže bravo. Možda je stid neke ljude, možda im nije milo što se to desilo. Ja sam rekao da ćemo 
voditi najopasniju operaciju, to je konektovano sa vašim pitanjem, i da ćemo ih dovesti do kraja i 
ne postoji funkcija niti ne postoji politički dil u vezi kompromisa vezano za te stvari. To je to. Dakle, 
ako treba da se napusti Vlada, nikakav problem nije. Ovdje niko nije došao što se kaže na silu niti 
je došao da bi bio tu neki duži period, nego da bi se vidjeli rezultati i svi ćemo na kraju biti ponosni 
samo na rezultate. Ako ih ne bude bilo zbog toga će nam biti jako teško i neprijatno, ali do sada 
smo mnoge bitke iznijeli do kraja, iznijećemo i dalje. Ja vjerujem u to. Kada se priča o  političkim 
razlikama, ja ih ne prepoznajem. Znam mnoge ljude iz Demokratske partije socijalista, mnoge 
ljude iz Demokratskog fronta, mnoge ljude iz drugih partija, vjerujem da njihove želje su potpuno 
kompatibilne sa željama većine, evo da ne kažem svih članova Vlade, ali ogromne većine Vlade u 
Crnoj Gori, potpuno identične nezavisno od političke pripadnosti. Možda načini kako da 
postignemo neki državni cilj vidimo različito neko bi da ide nekim putem, neko bi da ide 
zaobilaznicom, neko nekom prečicom, ali cilj krajnji za sve, vidim, apsolutno identičan. To govorim 
za 90, da ne kažem više, ali za 90% ljudi koje ja znam iz političkog života, da svi imaju identične 
želje, a to je da žive u jednoj mirnoj građanskoj, pacifističkoj državi u kojoj će se osjećati velika 
sigurnost, ali u kojoj će postojati neki životni standard kojim ćemo omogućiti da ne kažem skroz 
lagodan život, ali život mnogo lagodniji nego što je to trenutno u Crnoj Gori i to je krajnji cilj. 
Vjerujem da... (prekid) žrtvuje to zbog bilo kakve fotelje ili bilo čega drugog. Fotelje su nevažne, 
funkcije su nevažne, institucije su važne. Mi kada potcjenjujemo neke stvari vezano za državu, 
potcjenjujemo institucije, ljudi su prolazni, ljudi kao funkcioneri. Mi treba da iskazujemo poštovanje 
prema institucijama sistema, prema Skupštini Crne Gore, Vladi, Predsjedniku, Ustavnom sudu, 
Sudskom savjetu, Tužiocu kao instituciji, ljudi su promjenljivi. Mi imamo problem što institucije 
vezujemo za neke tamo persone, za neku individuu i onda kroz individuu potpuno devastiramo 
instituciju u kojoj se neko nalazi. To nije evropski i to čini mi se da nije kompatibilno sa onim što 
ste vi pričali. 
 Završavam. U ovome sam potpuno nepokolebljiv i ja nikada ne glumim žrtvu niti pravim 
žrtvu od sebe, ne prijavljujem svoje prijetnje, ne prijavljujem što ljudi pišu po društvenim mrežama 
niti želim da od toga pravim neki folklor. Ne plašim se apsolutno ničega dok radim u skladu sa 
Ustavom i zakonom i sa onim što su moja ubjeđenja i vrlo sam zadovoljan sa onim što smo do 
sada postigli. Napominjem da ćemo završno sa sledećom sedmicom napraviti spisak stvari, on se 
odnosi na vladavinu prava, ali odnosi se i na ekonomsku i međunarodnu aktivu i što god bilo 



poslije te ljetnje pauze mislim da će biti dobro za građane da imaju jedan veliki podsjetnik o onome 
što se u jednom kratkom vremenskom periodu uradilo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 15:32:19) 
 
 Zahvaljujemo uvaženom premijeru i nastavljamo dalje. 
 Riječ ima poslanik Branko Radulović, postavlja pitanje ispred kluba PZP-a. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (20.07.22 15:32:31) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Pozdravljam sve.  
 Jedna konstatacija, evo od 90-te godine većinom sam bio sam na jednoj bandi. Kad kažem 
sam, manjina oko mene, Crna Gora na drugoj bandi. Ja danas ili sjutra u pravu, Crna Gora u krivu 
i zato smo danas ovdje i danas ću tako. Mislim da ću postaviti suštinsko pitanje, kumulativno ću 
govoriti i slušajte me dobro. U skladu sa crnogorskim ću reći da će mi svaka riječ zlata vrijeđeti. 
Slušajte me dobro, premijeru i građani Crne Gore.  
 Ja sam gospodinu Abazoviću postavio sledeće poslaničko pitanje: 
 Samo sa velikim i održivim investicijama i temeljnim reformama možemo se spasiti bijede, 
kako to učiniti u ovom projektovanom ludilu i sa teškim kriminalnim nasleđem? Pokažite to na 
primjeru zelene energije bez koje nema budućnosti ni Crne Gore ni planete Zemlje. Ja po običaju 
imam svoju viziju i svoj odgovor. Pročitao sam tri riječi, tri rečenice, sa trećom se nisam složio i 
ovo što ste mi poslali kao da mi niste poslali, ja sam vama rekao hoću u živoj komunikaciji s vama.  
 Prije svega odgovor je sledeći - potreban nam je ambijent o kome ste danas djelimično 
pričali, prije svega politička i društvena stabilnost. Gospodine Abazoviću, ja mislim sasvim 
drugačije od svih vas danas što ste govorili, a da je to samo uspostavljanje jake funkcionalne 
većine i uistinu reformske vlade sa evropskom agendom jedini spas od domaćeg projektovanog 
haosa i globalnih izazova. Vanredni izbori u sadašnjim okolnostima vode u stvarni haos i tuču, 
gubljenje vremena i resursa i borbu oko prijestola, funkcija, mnogo više aktera i ništa nam novo 
neće donijeti. Tehnička vlada je kompromis sa kriminalom i kriminalcima i ubijanje moguće 
izgradnje moralne i prosperitetne Crne Gore. Zatim o ovome što ste pričali, vladavina prava, ja 
drugačije mislim. Izbor članova i rukovodilaca svih pravosudnih organa je samo preduslov 
deblokade pravosuđa. Stvarne reforme pravosuđa i uspostavljanje vladavine prava zahtijeva 
zakonske, a možda i ustavne promjene i prije svega veliku podršku...(prekid) tridesetogodišnje 
kriminalne prošlosti i energična borba protiv organizovanog kriminala i korupcije, imperativ.  

EU integracije. Ukoliko do kraja godine ne dobijemo završna mjerila, nećemo nikada. Efekti 
mnogobrojni, stalno ponavljam evo i danas ste vi ukapirali, finansijski benefit ako budemo dobar 
kandidat biće 1,3 milijarde, a onda kad budemo član dvije milijarde eura minimum. Valorizacija 
znanja, premijeru, bez toga nema ništa, to je nula, posebno ove ekspertske koje fale ovoj vladi, to 
sam rekao odavno. Zašto više ne osnujete institut za razvoj Crne Gore kad smo se dogovorili? Da 
li su u pitanju mahinacije ili vaši limiti? Finansijska sredstva, nema problema, ko kaže nema para 
taj pojma nema. Različiti su izvori, od tržišta novca, tržišta kapitala, EU fondova i sve ostalo. 
Kumulativno, oni mnogo zavise  od našeg statusa. Čujete li me što sam rekao? Zašto više ne 
osnujete razvojnu banku Crne Gore? Jedini u svijetu smo sa Srbijom. Zbog mahinacije i 
netransparentnosti, jedino to može biti. Kako napraviti investicioni ciklus? Sto puta ponavljam, 
samo zreli projekti koji su u saglasju sa Evropskom unijom. Kada to učiniti, zavisi od mnogo 
faktora. Možda ne odmah, pouka vam je pelješki most, 85% gratis. Investicije moraju biti, 
premijeru, dubinske. Što to znači? Hitno formirati konzorcijum niskogradnje, operativa i znanje 
mora ovdje da bude u najvećoj mjeri. Ono što ne možemo kao most neki ili neko čudo onda ćemo 
uzeti toga. Zašto, premijeru, ne počenete osnivati ekološku cementaru? Kad ćemo ako nećemo 
sad? Više je kasno. Zašto, premijeru, ne počnemo ponovo da proizvodimo u Željezari Nikšić dio 



tih građevinskih materijala? Sektorske reforme, specifičnost svaka za sebe usaglašena sa 
Evropskom unijom i međusobno.  

Evo odgovora na najvažnije danas i najteže pitanje u Crnoj Gori a i u cijelom svijetu, 
dugoročno što će biti sa energetikom. Energetska kriza nije nikakvo vanredno stanje, već je to 
nova realnost. Ekstremni klimatski uslovi će biti sve izraženiji. Energetska tranzicija će se završiti 
samo sa dva izvora, električnom energijom iz obnovljivih izvora i čistim zelenim vodonikom. To su 
tražili G20 i japanska vlada prije mjesec dana i to su utvrdili najpametniji ljudi u toj oblasti, 
međunarodna agencija za energitiku. Što duže bude trajala energetska tranzicija klimatski uslovi 
će biti sve teži. Zaboravićemo ovo ljeto, biće sve teže. Sjeverni pol se topi, Nepal, gejziri se tope. 
Imaćemo vode u moru, nećemo imati vode za piće. Sva fosilna goriva aut, prvo ugalj, pa nafta, pa 
onda gas. O kakvom vi gasu pričate? Znate li da stehiometrijski u odnosu na ugalj 50% je u gasu. 
Srbija, Njemačka već su počele da grade postrojenja za vodonik. Troškovi izgradnje, slušajte me 
ovo dobro, premijeru, za vjetroelektrane i solarna polja samo su 600 hiljada eura po megavatu, po 
snazi. Koliko je to kod uglja i ostalih - tri, četiri puta više. Nikada neće panuti električna energija 
ispod 150 eura po megavat satu, ni kod vaših unučadi. To kažu najpametniji ljudi.  
 Posebnosti, o ovoj vašoj agendi, slušajte me dobro. Izgradnja velikih hidrocentrala sa 
akumulacijama je višenamjenski neophodna Crnoj Gori. Ne samo za proizvodnju električne 
energije nego za piće, nećemo imati vode za piće. Već su pojedine moje kolege rekle, jer ja 
pripadam grupi 50 stručnjaka sa Balkana održivog razvoja, da vodotoci crnogorski biće ih 50-e 
godine 50% manje. Jeste li vi normalni, jesam li ja normalan? Toliko se eksponencijalno ubrzavaju 
stvari. Sinoć sam sa jednim akademikom iz okruženja pričao, pozvali smo se na nobelovca prošle 
godine, eksponencijalno rastu stvari. Akademik Hrvatske je to, drugar mi je. Onda kumulativno što 
će biti, gdje će biti zeleni pojas u Africi? Nema ga. Gdje će biti te migracije ljudi, gdje ćemo ih 
smjestiti, zašto se vodi rat za Sjeverni pol? Zato što će tuda da ide saobraćajna transferzala. Ljudi, 
mi smo u velikim problemima. Ono, ministre, što hoćete oko Kruševa to je bruka i sramota. 
Ekološki, tehnološki, ekonomski katastrofa, to će biti najskuplja investicija po instalisanoj snazi, a 
najmanja proizvodnja. Možda i 500 miliona eura. Gdje ste, stručnjaci iz Vlade, da to potvrdite? 
Ministre, biće nam Komarnica bara, lokva, neće biti vode, ali zato ukoliko četiri hidrocentrale sa 
postojećom na Pivi napravimo kaskadno, tada ćemo imati zlato. Nema okruženja više koje ne radi 
reverzibilnu hidrocentralu, eto Đerdap 3 radi to. Ministre, volimo ili ne volimo Republiku Srpsku i 
njih, ja sam se jedan put opekao, ali dosta više da nas vuku za nos. Šta znači to, da vidimo, 
sjedite prvo sa njima, da se dogovorimo oko Bilećkog jezera, donje kote Kruševo. Oni su počeli 
hidrocentralu Buk Bijela na Drini. U koliko ne, sud. Nema više.  
 Premijeru, hitno da preispitate malverzacije oko ekološke rekonstukcije termobloka. U 
pitanju je ugovor koji nema garancije i tehnologija koja možda polutante će maći, da ne idem dalje, 
ali CO2 ne. Danas niko više na Balkanu ne pravi termoelektrane niti rekonstruiše,  jedino mi i 
Kostolac, pošto su započeli sa investicijama hoće da je dovrše. Kineska Vlada je odlučila, pošto 
imaju zastarelu tehnologiju prekidaju svaku rekonstrukciju i izgradnju termoelektrana u svijetu. 
Ministre, onaj neko koji nauči za jedan dan ja ovo što sam učio cio život i koji kaže Evropa nam ne 
može ništa, hoćemo CO2, hoćemo ovamo - onamo. Poslednjih dvije godine 12 hiljada ljudi je 
umrlo od 16 termoelektrana zapadnog Balkana. Rrekao sam 12 hiljada, a ovo je 12 milijardi 
koštalo, ministre, provjerite to, zdravstvo Evropske unije zbog tih već hroničnih oboljenja. I neko mi 
kaže izvozićemo mi električnu energiju. Pa nisu to budale, bre. Lupiće nam takse mnogo više 
nego što je tržišna cijena električne energije.  
 Premijeru, ja ću kumulativno, svaka riječ mi je zlata vrijedna, slušajte me ovo. Hitno sačiniti 
studiju izgradnje novih solarnih vjetroparkova. Slušajte me što su braća Albanci napravili, već su 
potpisali ugovor. Gledajte ove podatke: kapacitet 140 megavata solarnog polja, 240 hiljada 
dvostranih panela, zadovoljava potrebe 220 hiljada stanovnika. Slušajte ovo, samo investicija 100 
miliona eura, o kojoj sam pričao. Aukcija 30 godina, 50% ide Albaniji. Pa sjedite, udarite 
glavom...(prekid) ljudi, pa Podgorica đe je, Tuzi đe su, koliko nam je Ćemovsko polje oslobođeno. 
Zašto ne napravimo za Podgoricu i za Tuzi takvo jedno veliko solarno polje? Ne trebaju nam pare.  

Slušajte ovo, ministre, premijeru, možda ćete u mojoj vladi biti ministar, pa zbog toga, hoće 
jezik prije pameti. Premijeru, da znate nešto, da Kombinat aluminijuma Mostar gradi svoju solarnu 
elektranu. Nemojte slučajno da ne date odobrenje Željezari Nikšić da napravi vjetrogenerator i 
sve, ali za razliku od ovih koji se hvale oni daju ogromne subvencije, do 25%. Znate li zašto 



dajemo 25%? Ako postoji samodovoljnost fabrika i kuća onda ćemo onu energiju iz kaskadnih 
hidrocentrala da prodajemo po 450 eura i da ostvarimo crnogorski san. Ležimo i kaplju novci. 
Premijeru, znajte da u Evropskoj uniji se nenormalno mijenjaju stvari, da moramo napraviti 
spalionicu više u Podgorici. Gledam sinoć, tri u Sloveniji. Strategiju za energetiku bačite u korpu, 
ona je i tada bila retrogradna, posebno danas jer je deset godina već, sve se promijenilo. 

Nešto što ću da vam kažem prije završnih riječi. Nemojte slučajno da prodajete 10%, 
slušajte me, premijeru, akcija Elektroprivrede, nemojte da budete dio pogibije Crne Gore. Taj koji 
je kupi po sadašnjim uslovima vratiće je za dvije godine. Čujete li što sam vam rekao? Na kraju, 
ono što sam rekao .... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 15:47:58) 
 
 Poslaniče Raduloviću, kumulativno ste daleko već prevazišli. Samo Vas molim da završna 
riječ bude što kraća ako je moguće. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (20.07.22 15:48:11) 
 
 Hoću dvije - tri stvari. Pogledajte kad sam gazio sa mojim drugarima Kruševo 2007.godine, 
kad sam podnosio rezolucije 2010.godine zajedno sa kolegama i tako dalje. Premijeru, ja sam 
podnio pet krivičnih prijava. Znate li što mi je odgovorio Novović - 16 ljudi će procesuirati. Dao je 
naredbu. Premijeru, da ne budete i Vi ovdje, bojim se toga. Ukoliko nastavite neke stvari onda se 
bojim da će to biti nastavljeno i sa prethodnom vladom i sa onom vladom. Ja to želim i opominjem 
vas da neke kapitalne stvari kao što su ovdje ne radite.  
 Na kraju ću da kažem nekoliko konstatacija prije rješenja, a to je da mrzim svaki 
velikonacionalizam. Posebno mrzim moj crnogorski velikonacionalizam. Ja nikada nijesam 
pripadao tome. U pravu ste da iza tog tog velikonacionalizma sa jedne, druge ili treće strane kriju 
se ljudske slabosti i ljudski grehovi koje će vrijeme pokazati. Ukidati nekome osnovno ljudsko 
pravo, dabogda da idemo svi više u crkve i džamije i da budemo posvećeni tome i nosimo to u 
sebi, krajnje je degutantno. Poslednje izjave Đukanovića, gospodina Đukanovića, upućuju vas na 
one limite o kojima sam ja Vama govorio na početku kada ste me htjeli, mene i moje okruženje u 
vladu, da taj čovjek na žalost ima, to je bio njegov uslovni refleks, straha, da bude sažaljiv prema 
svojim kolegama, to je za mene novost, pa bili oni kriminalci. Ukoliko bude po mojoj agendi tada 
će biti sve više. Premijeru, formirajte funkcionalnu većinu, formirajte ekspertsku političku jaku 
vladu, vidite da li u sadašnjim uslovima, ili dajte ostavku. Ja sam odbio Krivokapića, bio sam u 
pravu. I Vas evo poslije dva, tri mjeseca, nažalost sam u pravu. Sada Vam dajem časnu riječ, u toj 
ekspertskoj vladi u kojoj će biti svi i ja ću. Džabe sam govorio 30 godina. Ove poslednje moje 
godine ću da posvetim Crnoj Gori. Vi morate da budete u njoj. Nek se svi izraze i pokažu ko će da 
bude u reformskoj vladi koja će trajati do kraja mandata. I tada, bez obzira da li su se održali prije 
toga jedni, drugi, treći izbori, da nađemo rješenja. Svi na izbore, u svim nivoima, za srećnu Crnu 
Goru. Bez toga nema nam sreće i opstanka. Čujte me dobro, preslušajte me ponovo i primijenite 
što više ovoga. Iz srca sam govorio, kao da mi je potonja ura. Zdravo bili i izvinjavam se. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 15:51:57) 
 
 Hvala poslaniku Raduloviću.  
 Premijer ima pravo na odgovor na postavljena pitanja i brojna. Izvolite, uvaženi premijeru. 
Ovo je objedinjeno i za prvi i za drugi krug. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 15:52:08) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice.  



 Poštovani profesore Raduloviću, 
 Mislim da nemam ništa protiv da budete naredni premijer, ako Vam što mogu pomoći, 
Vama uvijek. Sa Vama je uvijek zadovoljstvo voditi raspravu, zato što Vi pričate o suštinskim 
stvarima. Htjeli to ljudi da prihvate ili ne, to je drugo. Vi pričate tačno on što je suština problema u 
Crnoj Gori. Suština problema u Crnoj Gori je ta da ljudi pričaju o stvarima koje nisu važne. Troše 
ogromnu energiju na stvari koje su nevažne i onda stvari koje su važne ne mogu da dođu na 
dnevni red. Kad bi se trošili o energetskoj tranziciji koliko se trošimo o Temeljnom ugovoru 
vjerovatno bi bili srećnija država. Međutim, osim od vas i možda još ponekog, o energetskoj 
tranziciji ne možete čuti nikoga, a svi znaju da ćemo da uđemo u krizu, sve nezavisno od 
dešavanja na istoku Evrope i svi znaju da ovo što ste Vi rekli je apsolutna istina. Ja samo želim da 
je podržim oko nekoliko stvari.  
 Prvo što se tiče Željezare Nikšić, nekoliko puta pred svaku sjednicu Vlade dođu radnici 
Željezare. Meni je žao što smo došli u tu situaciju da je turski investitor odlučio da gasi pogon. 
Mislim da je to pogrešno, oni su velika svjetska kompanija i ne možemo reći da oni nisu neko ko je 
renomiran i tako dalje, međutim njihovo poslovanje u Nikšiću, možda gledano globalno Nikšić je za 
njih samo jedna tačka i Crna Gora samo jedna tačka. Oni imaju svoje željezare po Alžiru, 
vjerovatno su koncentrisani na nekim drugim tržištima i drugim proizvodnjama, tamo nisu donijeli, 
čini mi se, ništa dobro. Treba da vidimo način da oni izađu. Jeste prihvatljivo, Vlada Crne Gore 
prihvata da se Željezari ustupi mogućnost da rade solarne panele i da rade vjetrogeneratore. Isto 
sam rekao u Privrednoj komori za Kombinat aluminijuma. Ja imam velike rezerve kako se došlo do 
te zemlje, ogromne zemlje, govorim o ogromnom prostranstvu Kombinata aluminijuma, ali ako 
postoji mjesto gdje može da se ugrade solani paneli, zašto, zato što postoji infrastruktura koja 
može da se konektuje na mrežu. Vi znate da do 9,9 megavata nije potrebno značajnije 
intervenisati na mrežu, ali sve preko toga, preko 10 megavata iziskuje intervencije na mreži. Lako 
je pričati, pravićemo Brisku goru goru u Ulcinju ili Velje brdo u Podgorici, ne možemo jer ne mogu 
da se konektuju na tu mrežu. Mora da se poboljša mreža da biste mogli da radite 100 megavata ili 
150 megavata. Vi to znate, javnost to ne zna niti je interesuje, nego žele da nasijedaju na priče 
radićemo ovo, radićemo ono.  

Šta vam je moj predlog? Moj je predlog je da bazen crvenog mulja pokušamo ako ne 
možemo da se dogovorimo, jer tamo su velike zavrzlame koje su posledica nerada Privrednog 
suda, gdje je naša država opljačkana i dovedena pred svršen čin u ogromnim sudskim procesima 
koji nikad ne završavaju, dakle da pokušamo da se dogovorimo možda sa razmjenom zemljišta da 
bi bazen crvenog mulja pretvorili u solarne panele, proizvodili struju...(prekid) riješili jednu veliku 
tačku. To je ambicija Vlade. Ne možete da budete bučni zato što ljude  interesuje temeljni ugovor i 
Hegel, ne interesuje ih da zemlja ide naprijed. Mene interesuje, kao i vas, da zemlja ide naprijed. 
Za mene su ova druga pitanja vrlo rješiva u demokratskoj atmosferi. Vrlo lako rješiva. Plantaže 
imaju ogromne probleme. Moj je savjet, ne insistiram, solani agro panel. To su agro paneli koji se 
instaliraju na određenoj visini da bi sve poljoprivredne aktivnosti ispod mogle da se odvijaju bez 
ikakvog problema. Da dobijaju rentu i da pomognu svoje poslovanje. Ja sam im rekao imate 
problem sa Opštinom Tuzi, u redu, ostavili su vam dugove, završio vam je menadžment u zatvoru, 
sve prihvatam, evo vam rješenje, tražite alternative. Vi ste pomenuli Albaniju. Jutros sam bio sa 
investitorim upravo zbog toga što je radio. Ljudi su raspoloženi da rade ovdje. Ovdje bi to ljudi 
doživjeli kao vi hoćete da pravite veliku Albaniju. Dovedete investitora iz Srbije, hoćete da pravite 
veliku  Srbiju. To je problem ovoga društva. Ljudi ne gledaju biznis. Mislite da struja ima 
nacionalnost, da struja ima  religiju, da onoga ko proizvodi interesuje ko će da koristi električnu 
energiju i zašto. Da li će ona kablom da ide u Italiju ili će neko da je koristi u Nikšiću, ili u Bosni, ili 
u Grčkoj, koga to interesuje? Pa danas čitav svijet imate na telefonu. Internet vam je omogućio da 
čitav svijet imate na telefonu, ne ni na kompjuteru, nego  na telefonu u džepu da imate. Zato ja 
podržavam vaše diskusije da su one utemeljene, ali one nisu dorasle vremenu, Nisu, nešto je 
drugo ovdje i dalje trend. Nažalost, ja sam s vama i mislim uvijek isto kao i vi da ste u manjini i ja 
isto imam taj osjećaj. Naravno, podržavam ovo za Željezaru, da budem vrlo jasan. 
 Što se tiče energije vezane za gas LNG terminal treba da se radi u Luci Bar. (Govor iz 
klupa). Za šest godina. Nisam siguran koliko će trajati, ali treba prvo da se radi samo skladište u 
koje može da se dovodi gas tankerima, to je prvo, dok se ne povežemo na južni tok koji je iz 
Grčke prešao u Albaniju, iz Albanije treba da pređe u Crnu Goru i dalje prema Hrvatskoj. Mi da 



budemo dio mreže, u ovom trenutku nismo dio mreže. Vi ste potpuno svjesni. Razgovarao sam sa 
kancelarom Austrije, 80% gasa je ruski gas i za grijanje i za privredu. I sad možemo da zamislimo 
što će da bude ako dođe do krize u periodu kada bude hladnije vrijeme. Osamdeset posto. To je 
ogromna količina. Taj dio podržavam. 

Ovo je ključ svega, Crnoj Gori ne samo da treba ovaj institut za razvoj Crne Gore, 
podržavam ga kao ideju, prva stvar koja treba jeste fond za razvoj Crne Gore. Ovo što mi 
nazivamo budžetska rezerva. Imamo situaciju da se desi nesreća u školi, da pukne zid u školi i da 
on ne može da se finansira, jer nije predviđen budžetom. Imamo situaciju sad da usled povećanja 
cijene građevinskog materijala svugdje u svijetu firme ne žele da rade sa zaključenim ugovorima, 
Uprava za javne radove ne može da ih natjera da rade po tim cijenama, mi ne možemo da 
kompenzujemo cijenu i nema više razvoja. To sam predlagao, vjerujte, ali treba nam fond, 
obezbijeđena sredstva i nadam se da će budžet za 2023. godinu to predvidjeti da Crna Gora ne 
dođe u tu situaciju, da ima fond koji je možda 20 miliona eura koji može da interveniše odmah za 
svaki konstruktorni projekat. Ovo ste super rekli za ovu nisku gradnju, nema je, jednostavno nema 
je. Naš sistem koji trenutno funkcioniše je  toliko trom da ne može nijedne građevinske radove, pa 
mi ne možemo da zadovoljimo one građane  Veruše koji su se bunili da im se proširi put na tri-
četiri mjesta. Te Glavni grad, te nije Glavni grad, te Uprava za saobraćaj, nije Uprava za 
saobraćaj. To je realnost današnje Crne Gore, nažalost, ali ja mnogo podržavam ovaj koncept.  
Western balkan fond 20 milijardi ima na raspolaganju, ali moramo da konkurišemo sa 
prekograničnim projektom. Moramo da konkurišemo sa prekograničnim projektom. Što je 
prekogranični projekat, auto-put. Hajde da konkurišemo zajedno sa Srbijom, svako će da vam 
kaže ovdje u političkom sektoru ne, vi želite da date nešto Srbiji. Naravno, Albaniju tek. Most ćemo 
raditi nezavisno od fonda. To su problemi koje mi imamo, to je problem iracionalnog stečenog 
straha. Postoje urođeni strahovi i stečeni strahovi. Ovo su stečeni strahovi. I vi ste potpuno u 
pravu i kolega Knežević je potpuno u pravu. Treba da prođe određeni period i određena terapija 
da bi ljudi shvatili da taj stah je zapravo iracionalan i da on koči mogućnost da mi idemo naprijed. 
Eto, to je suština cijele priče, tako da ja potpuno pdržavam vaš stav.  

Što ste rekli za Termoelektranu, znate kako, evo ja dolazim iz zelene stranke, ali rat u 
Ukrajini je ubio zelenu politiku Njemačke. U Njemačkoj se vraćaju termoelektrane i vraćaju se 
nuklearke. (Govor iz klupa) Da li će se dogovoriti to je već pitanje, ali želim zbog vas da kažem, jer 
vi ste stručna ekipa, razumjećete, promijenjena je taktika usled nedostatka električne energije. 
Sada već ta eko komponenta koja je svima jako značajna postaje manje relevantna zato što se 
radi o velikim nedostacima. Ali ja isto mislim kao i vi da je Crna Gora bogom dana da kroz 
vjetroparkove i kroz solarne elektrane zadovolji sopstveno stanovništvo. I to se ne radi o stotinama 
i stotinama megavata, nego se radi o nekoliko projekata.  
 Podržavam da se radi most, podržavam da se radi vjetroelektrana  na Brajićima. Reću vam 
odmah, za vjetroelektranu na Brajićima treba da donesemo odluku da se radi na sledećoj vladi. 
Znate li što koči vjetroelektranu na Brajićima, investicija od 100 miliona eura od Njemačke 
kompanije - to što Opština  Budva neće da delegira  jednog čovjeka samo da bude dio radne 
grupe, jer zakon predviđa da moraju i oni da imaju jednog predstavnika. To je današnja Crna 
Gora. Meni je žao, ja znam da ljudi možda i ne vole toliko istinu, ovo je istina, čekaju godinama, 
razumijete, čekaju godinama. Kast, ja sam za to, mislim da je ta ideja dobra. Nisam za ideju da se 
poklopi Komarnica, lično nisam, mislim da je ona neisplativa i ekološki neprihvatljiva. Da li mi na 
postojećim objektima možemo da dodamo mogućnost, ovo što ste rekli na postojećim izgrađenim 
objektima, da imamo produžetak reverzibilne energije, pa to ne razumijem kako bi neko bio protiv 
toga od postojećih stvari, tako da ja to podržavam. Lično nadam se vjetroelektrani na Brajićima, 
vjetroelektrani Gvozd u Nikšiću i početku nekoliko projekata vezano za solarne panele. Ideja koja 
je vezana za Krupac mislim da je vrlo zanimljiva, podržavam projekat Solarij 3.000+ i 500+, 
podržavam da i  obični građani u smislu domaćinstva instaliraju sve više i više solarne panele. Ako 
postoji zemlja koja je idealna zato to je Crna Gora, ima mnogo gradova koji  imaju 240 - 250 
sunčanih dana u godini. Vi imate situaciju da savremeni svijet, ljudi, ne samo da instaliraju nego 
profitiraju od toga. Imaju obavezni otkup, ono što potroše u domaćinstvu, naravno potroše, ostalo 
mrežom daju svojoj elektroprivredi ili nekome ko otpljuje struju i imaju određenu  naknadu za to. Ja 
mislim da je to moguće osmisliti.  Da je Elektroprivreda Crne Gore sa ovakvim projektom ušla sa 
otkupnom cijenom od 80 eura, danas bi bilo sve riješeno, bili bi prezadovoljni i građani i 



Elektroprivreda Crne Gore. Vi ste rekli tačno, neće padati cijena ispod 150 eura, na berzi je bila 
prije nekoliko dana 350 i sada možemo lako da dođemo u situaciju da ni sa novcem ne možemo 
da dođemo do električne energije u oktobru ili novembru.  

Hoćemo da napravimo jaku vladu, hoćemo da napravimo vladu koja će da se bavi ovim 
pitanjima. Ja sam za i uvijek ću biti za i uvijek ću biti da ona bude inkluzivna i da okupi sve ljude 
koji mogu da daju neki doprinos i da se ne trošimo na gluposti, da se trošimo na prave stvari i da 
razvijamo Crnu Goru od Ulcinja do Pljevalja i od Herceg Novog do Gusinja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 16:06:12) 
 
 Zahvaljujem premijeru na odgovoru.  
 Sa ovim smo zaključili dio pitanja koji se odnosi na poslanika Radulovića.  
 Sledeće pitanje je pitanje poslanika Bošnjačke stranke. Međutim, poslanik Suljo Mustafić ne 
prisustvuje sjednici zbog smrtnog slučaja u porodici, pa iz tog razloga pitanje neće biti postavljeno.  
 Prije nego što pređemo na naredno pitanje da vas obavijestim da ćemo danas raditi ovaj 
dio koji se odnosi samo na Premijerski sat, da ćemo nastaviti sjutra sa poslaničkim pitanjima, 
odnosno ministarskim satom i pitanjima potpredsjedniku Vlade i ministru poljoprivrede gospodinu 
Jokoviću, i to sa početkom od 12.00 časova.  
 Prelazimo na naredno pitanje.  
 Riječ ima poslanik Damir Šehović, postavlja pitanje ispred Kluba SD-a.  
 Izvolite, kolega Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (20.07.22 16:07:06) 
 
 Hvala, predsjednice Skupštine.  
 Podnesite ostavku, predsjedniče Vlade. To je suština poruke koju sam danas želio da vam 
uputim. Vama je poznato da je Vlada na čijem ste čelu 10. jula ove godine i formalno izgubila 
podršku parlamentarne većine koja vas je, na žalost, izabrala za premijera, te shodno tome 
cijenim da je jedini logičan odgovoran potez nakon suočavanja sa tom činjenicom podnošenje 
neopozive ostavke. Zato koristim institut Premijerskog sata da vas pozovem da to učinite, 
odnosno da vas pitam jeste li na taj čin spremni. Odmah da se razumijemo, nemojte misliti da 
likujem zbog toga što ćete, sva prilika, podnijeli ili ne podnijeli ostavku biti upamćeni kao premijer 
sa najkraćim mandatom u našoj istoriji  niti se ponosim zbog toga što se ispostavilo da su 
Socijaldemokrate od samog starta bili u pravu kad su ovu vladu nazvali prevarnom, da su bili u 
pravu kada su kazali, a danas se to potvrdilo, da će ova vlada da radi po tuđoj agendi, da će da 
radi po agendi koja joj je nametnuta sa strane, odnosno da ovo nije nikakva evropska vlada nego 
da je ovo vlada koja je formirana samo zbog jednog jedinog razloga, a to je da nastavi tamo gdje 
je Krivokapićeva vlada pala, stala zapravo.  
 Predsjedniče Vlade, ne likujem zbog toga. Nije mi drago što je predsjednik Vlade moje 
države, pa čak i one protiv koje sam glasao i protiv koje se, čini mi se, argumentovano i temeljno 
borim, nije mi drago što je predsjednik te vlade protiv koje sam i ja i partija na čijem sam čelu 
dovela sebe u situaciju da prevari naše međunarodne partnere, u političkom smislu prevari za 
svega dva mjeseca. Nije mi drago zbog toga i ne likujem zbog te činjenice, a jeste ih, predsjedniče 
Vlade, na naki način politički prevarili. Prevarili ste ih iz prostoga razloga što ste zbog interesa 
tuđe države, zbog interesa čovjeka kojeg je vaš potpredsjednik pominjao na jednom opštinskom 
odboru u Beranama nazivajući ga važnim regionalnim igračem, dakle, zbog njegovih interesa, 
zbog interesa države koju on predvodi, vi ste doveli u pitanje evropski put ove države i rizikujete 
da i mi zajedno sa vama prokockamo šansu zbog toga što su nam evropska vrata bila malo 
odškrinuta spletom okolnosti zbog povoljnih geopolitičkih prilika koje se trenutno vezuju za Crnu 
Goru.  
 Pokazali ste, predsjedniče Vlade, ono što smo mi u Socijaldemokratama Crne Gore od 
samog početka tvrdili, da ćete sa pričom o Otvorenom Balkanu koji krade našu evropsku 
perspektivu i pričom o Temeljnom ugovoru koji falsifikuje prošlost zapravo skrenuti pažnju sa 



evropske agende. Ne samo sa evropske agende nego da zbog tih prioriteta koji su vam nametnuti 
sa strane zbog očigledno obaveze koju ste preuzeli nećete biti u prilici da se bavite onim temama 
koje život znače, da nećete biti u prilici da se bavite najvećom nezaposlenošću od obnove 
nezavisnosti naovamo. Nećete biti u prilici da se bavite nelikvidnošću koja buja u našoj ekonomiji, 
da nećete biti u prilici da se bavite cjenovnim udarom na životni standard naših građana, a 
podsjetiću vas, predsjedniče Vlade, da smo država koja u regionu bilježi najveću inflaciju koja je 
dvocifrena. Da nećete biti u prilici da na adekvatan način pripremite turističku sezonu, ispostavlja 
se da je to tako, nećete biti u prilici i niste u prilici to da radite zato što ste umjesto tih životnih tema 
i evropskih tema izabrali da se bavite temama koje su vam nametnute sa strane.  
 Predsjedniče Vlade, još menje mi je drago zbog toga što ste u političkom smislu ne samo 
prevarili inostrane nego ste prevarili našu domaću javnost i to najmanje dva puta. Prvi put 2020. 
godine kada ste im obećali multietničku, ekspertsku vladu, a znate li kakvu smo vladu dobili, dobili 
smo kleronacionalističku, pripravničku vladu sa četničkim primjesama u njoj koja je formirana i 
koja je radila sve da razgradi građansko i sekularno biće ove države, a kako i ne bi kad je 
zahvaljujući vama nemali broj ljudi koji ima prevaziđenu retrogradnu agendu, agendu koja ide u 
prilog podržavaocima ratnih zločinaca i afirmaciji onoga što su oni radili. Dakle, vi ste tim ljudima 
omogućili da svoja naopaka nekad i šovinistička uvjerenja pretvaraju u zvaničnu državnu politiku. 
Prvi put ste dakle, našu javnost prevarili tada.  
 Drugi put u političkom smislu ste prevarili kada ste nam obećali procrnogorsku, proevropsku 
i pro-NATO manjinsku vladu, a znate li kakvu smo vladu, uvaženi građani, dobili? Dobili smo vladu 
u kojoj su procrnogorske partije prisutne samo u tragovima i koje nijesu ni na koji način u stanju da 
iskontrolišu politiku ove vlade što se i pokazalo raspravom o Temeljnom ugovoru. Koliko je ova 
vlada proevropska i pro-NATO najbolje govori činjenica da ogromnu većinu vaših ministara, 
ministara u vašoj vladi na tasteru drži predsjednik nama susjedne države, da te ljude na tasteru 
drži i predsjednik države koja jedina u Evropi nije uvela sankcije Rusiji i da ih drži čovjek koji 
znamo kojem svjetonazoru pripada i da ih drži čovjek koji je glavni promoter ruskih uticaja na 
Balkanu.  
 Ako bih htio da budam maliciozan mogao bih da kažem da ste vi zaista uspjeli da ujedinite 
Crnu Goru, što najavljujete kao vaš zadatak. Ujedinili ste ih na način što ste uspjeli i to je jedino 
vama pošlo za rukom, da u političkom smislu izmanipulišete i kolege sa moje lijeve i kolege sa 
moje desne strane. Nas nijeste, na žalost vašu, a na našu sreću, ne zbog toga što nijeste 
pokušali, nego što vam nijesmo dozvolili, ali to je druga tema. Danas je tema Crna Gora i 
evropske integracije. Upravo i zbog Crne Gore i zbog procesa evropskih integracija želim da vas 
još jednom pozovem da podnesete ostavku, da podnesete ostavku suočeni sa činjenicom da 
parlamenatarna većina koja vas je izabrala više ne pruža podršku ovoj vladi kako su javno 
saopštili, kako bismo se nakon vaše ostavke kao odgovorni ljudi dogovorili oko datuma vanrednih 
parlamentarnih izbora, kako bismo se dogovorili i oko oblika vlade koja bi pripremila te izbore i 
kako bismo ovo međuvrijeme, ovaj međuprostor do održavanja tih izbora iskoristili da se 
izdignemo iznad naših političkih rovova, da probamo da postignemo kvalifikovanu većinu u 
Parlamentu i da izaberemo članove Sudskog savjeta, da probamo da makar izaberemo jednog 
člana Ustavnog suda, da probamo da izaberemo vršioca dužnosti, da riješimo pitanje izbornog 
zakonodavstva i da time damo doprinos dobijanju završnih mjerila koja dugo čekamo. U 
suprotnom ćemo naredne nedelje, ukoliko ne podnesete ostavku, vjerovatno iskoristiti u 
pokretanju procedure vaše smjene koja će se, kako sada stvari stoje, ako se nešto ne promijeni, a 
ne vjerum da će, i desiti, ali ćemo kao društvo izgubiti dragocjeno vrijeme. Bojim se da ćemo fokus 
sa evropske agende pomjeriti na vašu premijersku fotelju, a vjerujem da ona to ne zavređuje. U 
pravu je jedan vaš politički saborac koji je u jednoj polemici kazao da nijesu te fotelje toliko važne 
... Ova vlada je, na žalost, formirana samo zbog tih fotelja, a da li ste vi spremni da se svoje fotelje 
odreknete zarad evropske agende na osnovu odgovora koji ćete nam sada dati ćemo imati priliku 
da vidimo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.07.22 16:16:36) 
 
 Zahvaljujem kolegi Šehoviću.  



 Evo da vidimo da li je premijer spreman. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 16:16:46) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice Bošnjak. 
 Poštovani poslaniče Šehoviću, već sam se odrekao jedne fotelje da bih napravio evropsku 
Vladu. Odrekao sam se fotelje, izašao sam iz Vlade jer sam htio da pomognem evropski put. 
Jedino koga sputava ste vi. Vaša stranka je skroz pošla udesno. Vi širite nacionalizam, vi lično, 
vaša retorika. Samo pogledajte što vi pišete i vaši članovi. To ne dolikuje ničemu. To je krajnja 
desnica i to je nešto što skreće fokus sa ovih životnih tema.  
 Kada je riječ o Vladi Crne Gore da li je ona izgubila podršku ili ne, procesuirajte stvari u 
Parlamentu. Oko toga sam vrlo relaksiran. Procesuirajte stvari kako god mislite da treba, ali 
nemojte da nam spočitavate neistine niti da iza vaše političke frustracije skrivate lice nacionalizma 
koji vam je postao imanentan. To neću dozvoliti ovđe nego ćemo voditi javnu polemiku. Hoćete li 
da vama Vlada da stan od 15.000 u City kvartu, hoćete li da vam damo jedan stan pa da nas 
podržite vas troje iz SD-a. Je li to vaša politika. Pričam što jeste. Trpim vaše izdaja, prevara, radite 
za Vučića, radite za ovoga. Za koga treba da radimo, za vaš stan od 15.000? Mi ne radimo za bilo 
koga osim za građane Crne Gore. Rešavamo probleme koje je ostavila vaša Vlada. U 2020. 
godini naša turistička sezona je bila nula. Vi ste tada bili u Vladi, ja nisam. Nula, neka znaju 
građani Crne Gore. Dobili ste negativno mišljenje DRI kada ste bili ministar prosvjete. Vaš kolega 
iz partije Kovačević je pobjegao od državnih organa iz zatvora i eno ga u Beogradu. Zovite 
državne organe Srbije da ga vrate, vi koji mislite da mi radimo po nečijem diktatu. Možda se on 
sam vrati. Sumnjam da će on sam da se vrati kao što se Sveto Marović sam vratio. Imaće najkraći 
mandat Vlada. Sve što je uradila Vlada i sve što je uradio Dritan Abazović je specifično i 
originalno. Najkraći mandat, najkraći mandat. U čemu je problem. Vi ste bili 20 godina na vlasti. Mi 
rešavamo vaše probleme. Pustite vi 80 dana ove Vlade. Mi smo već trebali da budemo u 
Evropskoj uniji. Kada smo mi počeli pregovore? Što se sve to nije riješilo? Nije vama niti do 
evropske agende. Vi ste destabilizatori. Građani Crne Gore to treba da znaju. Meni je žao ako 
Demokratska partija socijalista, to sam rekao njihovom predsjedniku u korektnom političkom 
razgovoru, pristaje da vodi vašu desničarsku politiku, vas i nekoliko partija sličnih vama. Vi ste 
kontaminatori političke scene Crne Gore, vi lično i vaše kolege i nekoliko ljudi koji rade u toj službi, 
a koji, ako treba pomenuću imenom i prezimenom, nisu iz spektra politike, pa ih možda iz 
korektnosti ne treba pominjati, i to je to, i par medija koji su konektovani na ljude čije smo 
nelegalne aktivnosti spriječili. To je čitava kontaminacija priče.  
 Međutim, kada ne možemo oko borbe protiv organizovanog kriminala, kada ne možemo 
protiv korupcije, kada ne možemo ni oko ekonomske agende onda treba da se sjetimo da 
navodno Vlada radi za neke tuđe interese. Najbolje od svega vam je odgovorio Dajković, političar - 
pustite ga aman u Vladu, ne možemo živjeti više od njega. On vam je najbolje odgovorio. Vi ste 
htjeli cijelo vrijeme da nametnete narativ i strancima da ste dobili jedno ili dva ministarstva vi biste 
bili super evropska Vlada, ali pošto vi niste dobili jednog ili dva ministra ova vlada je proruska. Da 
vam samo nekoliko stvari kažem zbog građana, ne zbog vas. Govorili ste nećemo moći da 
donosimo odluke u Savjetu za odbranu. Sve smo odluke donosili za pet minuta. Govorili ste 
nećete pratiti politiku sankcija. Svaka politika sankcija je ispraćena. Najmanja država koja je bila u 
Kijev koja je posjetila predsjednika Zelenskog je Crna Gora, najmanja u svijetu. Vičem zato što 
pričam istinu i zato što hoću da me čujete i hoću da me čuje vaš alterego koji je nacionalistički, 
govorim vaš u političkom smislu jer je lako predstavljati se na jedan način, a zapravo iza toga leži 
nešto drugo.  
 Dakle, sve što budete imali recite, vrlo sam raspoložen. Vodimo i dalje našu evropsku priču, 
idemo dalje. Hoće li biti izbori, hoće li biti nečeg drugog, s velikim zadovoljstvom što bude biće. 
Nisu krivi njihovi direktori protiv kojih se vode postupci, oni su to vodili na vrhunski način, nisu krivi 
njihovi najveći funkcioneri partije, ali zato građani Crne Gore treba da čuju istinu, treba da svaku 
stvar procesuiraju.  
 U odnosu na mene, nikakav problem nemam da mi mandat traje najkraće moguće. Nikakav 
problem nemam. Ja više od premijera ne mogu biti. Realno postoji još jedna politička funkcija koja 



mene ne interesuje. Želim da dam doprinos da moja zemlja ide naprijed, davaću ga i kao građanin 
i s druge pozicije, davao sam ga i ranije, uvijek ću ga davati, dajte ga i vi. Makar jednom uradite 
drugačije. Dajte doprinos. Nemojte da potpaljujete, da podmećete, da vam je retorika da vam 
pozavidi ona politika 90-ih koju stalno navodno kritikujete, da vam pozavidi ta retorika. To je nešto 
što morate da znate. Morate da znate da će se završiti ovaj momenat i da ćemo mi morati opet u 
ovom ili onom formatu da sjednemo zajedno. Pokušao sam stalno da budem korektan u odnosu 
na vas, i dalje mi je ok, ali vam moram reći ako već postavljate tako teze, ako već pokušavate da 
promjenom onoga što je istinska stvar i iznošnjem neistina i ponavljanjem neistina, stvarate utisak 
da neko ne radi u korist države Crne Gore. Treba li da radimo kao vi u korist države Crne Gore? 
Lako je otići s funkcije. Otići ću s funkcije bez ikakvog problema i neće me pratiti nijedna afera niti 
ijedan euro potrošen van onoga što je zakon, jedan jedini euro. Za vas nisam siguran, u stvari 
siguran sam da je suprotno. To je razlika između mene i vas. Neću podnijeti ostavku. Ovdje sam 
da vodim evropsku Vladu do trenutka dok Parlament legitimno, legalno, fer, bez nekih tenzija 
odluči drugačije u odnosu na ono kako je odlučio 28. aprila. To je to. Zahvaljujem i izvinjavam se 
na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.07.22 16:25:14) 
 
 Zahvaljujem premijeru.  
 Izvolite, komentar odgovora. Poslanik Šehović. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (20.07.22 16:25:24) 
 
 Hvala, potpredsjednice Bošnjak.  
 Iskoristiću priliku da svoj odgovor započnem jednom starom poslovicom, koja otprilike 
ovako glasi: "Kada klovn uđe u palatu, on ne postaje kralj nego palata postaje cirkus". Bojim se da 
ste vi ulaskom u 43. Vladu od te Vlade napravili cirkus.  
 
 
           POTPREDSJEDNICA BRANKA BOŠNJAK: 
           Kolega Šehoviću, molim Vas. Samo sekund. 
           Hoćete li me saslušati? 
 
 
           DAMIR ŠEHOVIĆ: 
 Koleginice Bošnjak, hoćete li me saslušati?  
 
 
           POTPREDSJEDNICA BRANKA BOŠNJAK: 
           Hoću, izvolite. 
 
 
 
           DAMIR ŠEHOVIĆ: 
           Slušali ste tiradu predsjednika Vlade, nijeste našli za shodno da ga prekinete, pri čemu je 
iznosio, najblaže rečeno, uvrede i neistine zbog kojih ste morali da reagujete. Ali, kada već niste 
reagovali, onda Vas molim nemojte ni mene da prekidate i dajte mi mogućnost da na adekvatan 
način odgovorim. Ne odgovaram ličnim narativom, nego odgovaram političkim kvalifikacijama 
kakve mislim da su primjerene mom sagovorniku. Znate da nijesam od juče u Parlamentu, da vrlo 
vodim računa od svakoj riječi koju izgovorim, da nikada nikoga nijesam uvrijedio, neću uvrijediti ni 
kolegu Abazovića, ali Vas molim da mi dozvolite da svoj odgovor prilagodim nivou koji smo imali 
priliku upravo da čujemo. To je molba s moje strane, a Vi izvolite i recite šta mislite o tome. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.07.22 16:25:55) 
 
 Sada ću da kažem.  
 Što se tiče premijera Abazovića, vrlo sam pažljivo slušala. /Upadice/ Možemo li da se 
čujemo? Nemojte s mjesta da dobacujete.  
 Kolega Šehoviću, vrlo sam pažljivo slušala premijera. Bile su oštre, možda u neku ruku i 
preoštre kvalifikacije, ali političke kvalifikacije. Vi ste citirali poslovicu i nakon toga, po malo na 
ličnoj osnovi je krenulo šta Vi smatrate da je Vlada i jasno iz toga proizilazi na šta aludirate da je 
premijer. Mislim da je to zasluživalo ovu opomenu. Vi znate da sam tolerantna i u pogledu 
vremena i u pogledu komunikacije, ali Vas samo molim da ne pređemo crtu. Čini mi se da je ovo 
bilo na ivici i imala sam potrebu samo da upozorim. 
           Znajući Vas, mislim da će biti tolerantno i do kraja. Izvolite. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (20.07.22 16:28:24) 
 
 Nemojte da sumnjate. Diskutovaću na način na koji sam to radio i prethodnih gotovo 12 
godina koje sam proveo ovdje u Parlamentu i ponoviću što sam rekao.  
 Dakle, uvaženog sagovornika, koji obnaša funkciju predsjednika Vlade, podsjetio na jednu 
staru narodnu izreku koja glasi: "Kada klovn uđe u palatu, on ne postaje kralj nego palata postaje 
cirkus". Izrazio sam negdje svoj neki osjećaj, u političkom smislu, da je kolega premijer napravio 
politički cirkus od Vlade koju predvodi. Tu nema ništa uvredljivo na ličnoj ravni. Imam pravo na tu 
kvalifikaciju, a daje mi za pravo to što se sjednice Vlade svakog četvrtka ili kada se već održavaju 
prenose, pa se građani Crne Gore mogu uvjeriti u ozbiljnost same Vlade i onoga ko se nalazi na 
njenom čelu.  
 Druga stvar koju želim da Vam saopštim je, predsjedniče Vlade, da ste danas pokazali da 
nijeste na većem nivou od kolege Dajkovića kojega ste ovdje pominjali. Vi ste zapravo na osnovu 
Vašeg političkog narativa i načina na koji se ponašate ovdje u Parlamentu pokazali da ste taman 
na njegovom nivou i da zaslužujete da Vam se to kaže samom činjenicom što ste ga pomenuli. 
Nevažnu perifernu političku ličnost koja je očigledno na tom nivou da Vas impresionira i time 
pokazujete da Vi ništa nijeste bolji od njega. Ako bih već htio da govorim o nivoima, onda mogu da 
kažem da nijeste ništa bolji ni od "Noćnih vukova" kojima ste išli na slavu. To je, takođe, Vaš nivo i 
to je negdje okruženje u kojem se Vi prirodno osjećate jer ste vi pontonski most za destrukciju ove 
države, vi ste građanski paravan za izvaljivanje ove države iz zglobova, za urušavanje svega što 
je crnogorsko i građansko u njoj, to uporno činite evo dvije godine, a nažalost radite to i dalje 
zahvaljujući podršci onih koji su vam je dali, a evo sva prilika da će konačno uskratiti tu vašu 
podršku. Tako da bih i to želio da vam kažem.  
 Takođe, u pravu ste kada kažete da sam obnašao važne državne funkcije unazad desetak 
godina. Svakim svojim djelom se ponosim. Dabogda mi bio najveći grijeh to što mi Vi i kolege oko 
Vas spočitavaju u vezi zakonito dodijeljenog stana koji je dodijeljen na identičan način na koji su 
se dodjeljivali državnim funkcionerima u prethodnih nekoliko decenija. Vi ste, kolega Abazoviću, i 
svi oni oko Vas, koji su bili u prethodnom sazivu ovog parlamenta nedolaskom na posao, a 
urednim javljanjem na blagajnu zaradili svi po taj jedan stan. Tako da nemojte Vi da mi govorite o 
tome. Nijesam očekivao da ćete da se spustite tako nisko, ali kada se već spuštate tako nisko, 
onda mi dozvolite da Vas pitam kako ste uspjeli, za svega dvije godine koliko ste proveli u vlasti, 
da ovu javnost zabavite o jadu oko dvije teme koje se vezuju za Vas. Prvo, stisnite petlju pa kažite 
punu istinu o onih 21 milion eura koje ste slavodobitno pominjali, a govorite da Vi nijeste ko od 
sebe pravi žrtvu. Još interesantnije je, kolega Abazoviću, da nam kažete ko se krije iza firme u 
Kipru koja je većinski vlasnik beogradske luksuzne bolnice vašeg brata, u kojoj je zaposlena, 
igrom slučaja, životna partnerka predsjednice Vlade Srbije. Kako se to pogodi da baš Vaš brat i 
životna partnerka predsjednice Vlade Srbije prave jedan grandiozan projekat koji je u najavi, a da 
Vi sa tim nemate ama baš nikakve veze.  
 Dakle, gospodine Abazoviću, da biste bili načisto. Nemam ni ja ni partija kojom pripadam ni 
onaj dio građanski orijentisane Crne Gore ništa, niti stvaramo buku zbog Otvorenog Balkana, niti 



stvaramo buku zbog Temeljnog ugovora. Znate li zbog čega stvaramo buku? Stvaramo buku zbog 
izdaje Crne Gore. Kažem Vam i gledam Vas u oči - zbog izdaje Crne Gore koju vršite evo pune 
dvije godine i njenih interesa koje ozbiljno dovodite u pitanje. Izdajete Crnu Goru, kolega 
Abazoviću, crnogorskim glasovima. To vam je ovoga puta prošlo. Budite sigurni da Vas ti koje ste 
prevarili na izborima više neće glasati, jer neće dozvoliti da sopstvenu državu izvaljujete iz 
zglobova prevarnom politikom koju vodite od 2020. godine. Kolega Abazoviću, znate li ko je 
najbolja antireklama tužilačkoj vlasti? Vi lično. Vi lično ste najbolja antireklama tužilačkoj vlasti zato 
što je predstavljate svojom političkom batinom. Tužilačka grana vlasti nema nikakve veze sa Vama 
jer je to posebna grana vlasti koja je Ustavom definisana. Vi je pretvarate u Vašu političku batinu, 
a, kao što znate, batina ima dva kraja. Oni koji su radili ovo što Vi sada radite, završili su na način 
da im ne sude glasači, nego im sudi istorija. Tako se danas sjećamo Sejda Bajramovića, tako se 
danas sjećamo Rahmana Morine. Podsjetio bih Vas i na još jednog čovjeka, on se zove Andrija 
Radović. On je, takođe, prošao put od ministra do premijera i na kraju je završio kao izdajnik.  
 Nemojte sebi da dozvolite da se Vi pominjete onako kako se danas Andrija Radović 
pominje. Vi ste u ozbiljnom riziku da Vam se to desi zato što je Vaš idol Aleksandar Vučić, čovjek 
prema kome očigledno imate preuzetu obavezu - kako i zbog čega vrijeme će pokazati. Budite 
sigurni da Vam ni ja ni partija kojoj pripadam, a vjerujem ni većinska Crna Gora neće dozvoliti da 
satrete ovu državu zbog preuzetih obaveza Vašeg političkog mentora i nekoga koga idealizujete. 
U to nemojte uopšte da sumnjate. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.07.22 16:35:20) 
 
 Zahvaljujem, kolega Šehoviću.  
 Izvolite. Premijer ima pravo na komentar komentara odgovora. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 16:35:29) 
 
 Hvala, potpredsjednice.  
 Poštovani poslaniče Šehoviću, sada je već situacija malo bolja. Svako dobije ono što 
zasluži. Sa svakim se vodi rasprava na način na koji zasluži. Jedno je prof. Radulović, drugo ste 
Vi, treće je neki drugi kolega.                
           Kad je riječ o "Noćnim vukovima", Vi ste dnevni vuk, Vi ste antipod "Noćnih vukova" samo s 
druge strane, možda nemate motor. Da li imate motor ne znam i da li ga koristite, ali to je isto 
samo s druge strane - retorički, ponašanjem, pokušajem izazivanja ekstremizma u Crnoj Gori, 
polarizacijom, podjelama. To je to, potpuno identično-crnogrski Šešelj, to je to, samo s druge 
strane. Govorim u političkim kategorijama, uopšte ne zamjeram. Jesam li ja pontonski most, to je 
Vaša teza koja nije prošla. Ja sam nekoliko puta podmetnuo leđa za Crnu Goru, Vi nijednom. I 
opet ću i sve što radim je da pokušavam da dam skroman doprinos da se ljudi pomire. Vi ste 
najveća antireklama građanskoj Crnoj Gori, vi gurate Crnu Goru u sukobe, u propast i gurate 
pobjedu srpskog sveta. Da li to radite svjesno ili nesvjesno ne znam, ali vaša politika ima jedan cilj  
- da se ljudima ogadi država. To je jedina politika koju SD ima u posljednje vrijeme, da se ljudima 
ogadi Crna Gora. To je to. Neka građani sad prosude jesam li ja u pravu, ili ste Vi u pravu. Jeste, 
bili smo u bojkotu. Mi smo pokušali da damo doprinos promjenama i demokratizaciji na način na 
koji je primjeren i zakonski. Nismo nikad imali nelegalna finansiranja političkih aktivnosti i trudili 
smo se da ono što možemo da uradimo na zakonit način, iskoristimo za promjene. I na to sam vrlo 
ponosan i stigli smo do tih promjena. Bojkotovali smo Skupštinu nakon izbora 2016. godine i 2020. 
godine kad ste nam procjenjivali isto brodolom - mi smo pobijedili. Opet ćemo pobijediti. 
Garantujem - kad god izbori budu bili, vi nećete biti u kombinacijama ni jedni, za druge uopšte ne 
mogu da tvrdim i ne znam šta će i kako će da se desi. Ali lično prognoziram da vaša stranka 
politikom ektremizma nema šansu. Da li ćete vi do izbora koji će biti u oktobru ili na proljeće, ili kad 
god budu bili, promijeniti i uspjeti da jedan dio stvarno onog građanskog biračkog tijela privolite da 
vas podrži - ostaje da se vidi. Ja garantujem, ako nastavite sa ovakvim ekstremizmom, da nemate 
šanse. Hvala za pitanja koja se tiču moje familije, nikakav problem nema. Hvala za ta pitanja. 



Dakle, vlasnik ... hospital su tri doktora, između ostalih, moj brat Džihan Abazović. Jedan je 
Aleksandar Ljubić, jedan od najpoznatijih doktora koji se prvi bavio vještačkom oplodnjom u Srbiji 
a drugi je Dušan Marić. Moj brat je, žao mi je što koristim govornicu kao za neku reklamu, prvi 
Ulcinjanin koji je držao predavanje na Oxford-u i vjerovatno je jedan od rijetkih Crnogoraca. Imao 
je svoju laboratoriju u Ulcinju od 2008. godine, bavi se matičnim ćelijama između ostalog. Možete 
sve da provjerite na Internetu. ...... grupa je njihova grupacija koja ima nekoliko sektora razvoja 
medicine. Liječio je mnoge crnogorske sportiste, možete da se interesujete. Žao mi je što 
zloupotrebljavam u cilju reklame, jer moj brat nema nikakve veze sa politikom. Gospođa koja je 
parnterka premijerke je šefica radiologije u toj bolnici. Nije dio vlasničke strukture. Vi možete da 
povezujete stvari, možete kao ona gospođa na HRT-u da kaže da mu je to neko poklonio. Moja 
familija nije nepoznata, nije možda super poznata, ali nije nepoznata i što se mene tiče slobodno 
može da se izvrši bilo šta što je bilo kakav vid provjere.  
 U svakoj normalnoj zemlji, pa i poslanici koji misle suprotno bi bili ponosni na takve ljude 
bilo gdje da žive na svijetu. U svakoj normalnoj državi u državi poput Crne Gore gdje se vaš glas 
iako nemate veliku podršku čuje mnogo zbog ovog ekstremizma, ti ljudi moraju da objašnjavaju 
svoje aktivnosti koje su u najmanju ruku super humane. Svako ko je imao /prekid/ daj bože da 
nema potrebe, ali ja ga često zovem za naše građane možda i jednom dnevno, zna o čemu 
pričam. Nisam siguran da se nećete kao neki drugi, što se stide možda prethodnih riječi, Vi nećete 
zastidjeti za jedan vremenski period, ali eto ostaje vremenu da se sve pokaže. Kad je riječ o 
onome što ste rekli na kraju, to je bila riječ vezano za izdaju, to Vam je retorika - izdaja. I neki 
drugi su je koristili pa je malo ateriralo sve, jer se ne radi ni o kakvoj izdaji. Izdaja je ovo što vi 
radite. Mi pokušavamo da budemo u službi svih građana. Vama se ne sviđaju sve odluke, šta da 
radimo? To nije nedemokratski, niti ja to doživljavam kao neprijateljski. Ne sviđaju vam se sve 
odluke Vlade, ne sviđaju vam se vjerovatno sve ni odluke Parlamenta, ali to nije razlog da bilo 
koga etiketiramo na bilo koji način. Malo ste pretjerali. Iako sam ja dosta tolerantan, malo nekada 
svojim nastupima i intenzitetom malo pređete neke granice. Ja razumijem političku frustraciju. Ja 
to razumijem. Razumijem i zadatak koji neki ljudi imaju. Razumijem i potrebu da kažete nešto u 
tuđe ime, jer neko možda neće da kaže ono što treba vi da kažete, ali samo držite neki nivo 
dostojanstva zato što ćemo se opet susrijetati na ovom mjestu ili na nekom drugom. Svakako 
ćemo i Vi i ja nastaviti i politički i građanski da djelujemo u Crnoj Gori. Nećemo ići nigdje preko 
svijeta.  
 Moja teza je da vi radite veliku medveđu uslugu u Crnoj Gori, da je gurate u sukobe, da je 
gurate u jačanje onoga protiv čega se navodno borite. Imam apel prema drugim političkim 
subjektima, koji ne mora niko da prihvati, da ne budu dio te ekstremističke desničarske priče, nego 
da pokušamo da građanski evropski blok u Crnoj Gori jačamo sa što više partija, nezavisno od 
naših pojedinačnih razlika, koje definitivno postoje i koje treba baštiniti kao neko bogatstvo, a ne 
kao nešto što može da bude prepreka nekoj budućoj saradnji. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.07.22 16:43:38) 
 
 Zahvaljujem. 
 Sada kolega Šehović ima dva minuta. 
 Izvolite, kolega Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (20.07.22 16:43:46) 
 
 Hvala, potpredsjednice. 
 Ne znam da li ću se ja jednog dana stidjeti mojih riječi, ali Vam garantujem da ćete Vi imati 
razloga da se stidite Vaših djela, političkih djela naravno. Kada to kažem, mislim na jednu 
kardinalnu grešku koju ste napravili zbog čega ćete biti upisani u istoriji političke misli ove države 
kao neko ko je pokušao da podmetne ovim građanima podvalu da ste sa onima koji slave 
Podgoričku skupštinu i sa onima koji ratne zločince pokušavaju prikazivati moralnim uzorima htjeli 
da ovu državu usrećite. Za takve štetne namjere prema ovoj državi, rekao sam Vam već, neće 



Vam suditi glasači nego će Vam suditi istorija. Jedan naš ugledni književnik je jednom prilikom 
kazao da se ne pravi kajgana bez slomljenih jaja, kao što se ne pravi ni srpski svijet bez razorene 
Crne Gore. Vaša uloga ove dvije godine je da ovu državu razorite i, nažalost, u političkom smislu 
kažem dobro vam ide zahvaljujući onima koji vam još uvijek daju podršku, ali sva prilika je da su 
se i oni osvijestili. 
 Vi ste, to sam Vam nebrojeno puta kazao, trojanski konj u političkom smislu za potrebe 
velikodržavnih interesa koji imaju cilj da satru Crnu Goru i sve svoje političko znanje koristite da 
biste to uradili. Ali, molim Vas da u polemici sa mnom više nikad ne morališete, jer neko ko se 
valja u blatu sa kleronacionalistima, sa šovinistima nije u prilici da drži moralne, a bogami ni 
političke lekcije bilo kome. Tako da Vas molim da mi na tu temu više ne diskutujete, jer ja dobro 
znam što govorim i vrlo sam jasan u onome što saopštavam. A kažem Vam - Vi i Vaša partija koja 
se godinama valja u blatu sa kleronacionalistima ne može više izigravati inspektore za moral 
nikome - meni ne, Socijaldemokratama ne u to budite sigurni.  
 Da privodim kraju, rekli ste da smo mi ogadili državu. Teške kvalifikacije, valjda ste htjeli da 
kažete da smo ogadili politiku, a ja ću Vam reći da ste upravo vi ogadili ovu politiku - time što ste 
radili to što ste radili ove dvije godine; time što ste dozvolili da vam predvodnici Ravnogorskog 
pokreta vode pojedine obrazovne ustanove; time što ste dozvolili da uvozimo kleronacionaliste sa 
strane da bi vam upravljali Filmskim centrom; time što ste dozvolili da umjesto obećane slobode 
ovo društvo uvedete u tihu okupaciju; time što se dozvolili da umjesto građanske i sekularne 
države, dobijemo klasičnu nacionalističku klerikalnu državu koju vode vjerske zajednice; time što 
ste uradili sve suprotno od onoga što ste tvrdili 2020. godine. I ne brinite Vi za moju političku 
budućnost. Ona će biti takva kakva jeste, ali bih Vas ozbiljno pozvao da se zabrinete za Vašu. Jer, 
će Vaša, siguran sam, ostati zapisana u političkoj istoriji ove države kao primjer kako se ne treba 
boriti za njene interese i kao primjer nekoga ko je pod uticajem tuđih igrača sa strane, nekoga ko 
je zbog prethodno preuzetih obaveza, o kojima ćemo tek saznavati zbog čega se to desilo, dao 
sebi za pravo da satire ovo društvo evo dvije godine. Nažalost, Vašu, nažalost onih koji su oko 
Vas i tapšu Vas po ramenu, građanska Crna Gora je preživjela i jače političke igrače, a budite 
sigurni da će preživjeti i vas, odnosno budite sigurni da će Vas ova generacija političara vrlo brzo 
zaboraviti kad siđete sa političke pozornice, ali Vas pokoljenja, nažalost, neće zaboraviti. Vaše će 
ime, kako ste krenuli, meni nije drago zbog toga, ostati upisano u istoriji kao primjer, u političkom 
smislu, izdajničke politike koju ste u 21. vijeku Vi lično personifikovali i partija koju predvodite. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.07.22 16:47:50) 
 
 Zahvaljujem kolegi Šehoviću. 
 Ovo je bila žustra polemika. 
 Sada dajem riječ uvaženoj koleginici Draginji Vuksanović Stanković, da postavi pitanje 
premijeru u ime Kluba. 
 Izvolite, koleginice Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (20.07.22 16:49:00) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice.  
 Uvažene kolege poslanici, premijeru Abazoviću, ministri, poštovani građani Crne Gore, 
 Prije nego što postavim svoje poslaničko pitanje, želim da uputim jednu rečenicu uvaženom 
premijeru Abazoviću, koju, nažalost, nijesam bila u prilici da uputim u Srebrenici, jer igrom slučaja 
nijesam mogla da prisustvujem toj Konferenciji na kojoj sam trebala da govorim.  
 To je da ste Vi, premijeru Abazoviću, Vašim govorom u Srebrenici napravili istorijsku 
sramotu Crnoj Gori. Mislim da ste toga svjesni. Povrijedili ste majke heroine Srebrenice i sjećanje 
na žrtve genocida. U Srebrenici se desio genocid, još jače - u Srebrenici je učinjen genocid. To ste 
trebali da znate kao premijer države koji se tamo predstavlja. 



 Moje poslaničko pitanje glasi ... ništa nije smiješno premijeru kada pričamo na ovu temu. 
/Upadica/ Naravno, reći ću i ja Vama. 
 Krajem juna ste posjetili susjednu Srbiju i tom prilikom ste se susreli sa najvšim 
zvaničnicima države Srbije, od predsjednika Vučića i ostalih. Prilikom zajedničke pres konferencije 
sa predsjednikom Srbije Aleksandrom Vučićem, upravo je on istakao da mu se čini da ste neka 
velika politička pitanja koja su nas nekad razdvajala uspjeli na konkretan način da razriješite. 
Mislim da je jako važno da nas sve ovđe nas i crnogorsku javnost upoznate, koja ste to politička 
pitanja uspjeli da razriješite sa predsjednikom Vučićem.  
 Mene zanima, uvaženi premijeru Abazoviću, tokom te Vaše istorijske posjete Srbiji, da li ste 
znali da je, prema popisu stanovništva Srbije iz 1981. godine, u Srbiji živjelo 147.000,046 građana 
koji su se izjašnjavali u Srbiji kao nacionalno Crnogorci? Da li znate da se 10 godina kasnije, 
1991, kao nacionalno Crnogorci u Srbiji izjasnilo 118.000? Zatim, 2002. godine se kao nacionalni 
Crnogorci izjasnilo 60.000, dok se 2011. godine u Srbiji kao nacionalni Crnogorci izjasnilo malo 
više od 38.000 građana. Broj Crnogoraca u Srbiji je opao za više od 100.000 usljed nasilne 
asimilacije. Da li ste se možda sa tim pozabavili u razgovoru sa predsjednikom Vučićem? Da li ste 
posjetili neko od udruženja Crnogoraca koji žive u Srbiji obzirom da ste imali vrijeme da posjetite 
Beogradsku patrijaršiju, Beograd na vodi i još neka druga interesantna mjesta?  
 Da li ste sa bilo kojem udruženjem Crnogoraca u Srbiji razgovarali? Da li znate da 
crnogorska nacionalna manjina ima problem u Opštini Vrbas oko upotrebe službenog jezika, koje 
im je zagarantovano Ustavom, da se tamo 2011. godine 17,5% građana te opštine izjasnilo kao 
Crnogorci, a crnogorski jezik nije u službenoj potrebi, pored niza inicijativa, još od 2010. godine?   
Ali kako da se osjećaju naši ljudi koji se izjašnjavaju kao Crnogorci u Srbiji, kad se dešava da je 
desetine poslanika Skupštine Crne Gore nezakonito, i očigledno po nalogu Vučića i Vulina,  
maltretirano i zadržavano na graničnim prelazima Crne Gore? Kad se radi to poslanicima, što će 
onda raditi drugima koji se nasilno asimiluju u Srbiji?  
 Nijeste pokazali ni malo državničkog nivoa i to sam Vam poručila javno, nego ste se 
zahvaljivali za nešto što nama po zakonu pripada. A znate li što nam pripada? Pravo na slobodu 
mišljenja i govora. Naše je pravo ovđe da izrazimo svoje mišljenje i stav, mi smo ga izjasnili 
povodom glasanja za Rezoluciju o genocidu u Srebrenici. Mi smo zbog toga kažnjeni na granici sa 
Srbijom i onda se oni onako volšebno posprdavaju i kažu, Brnabićka čak nije ni znala da smo mi 
zadržavani, zamislite premijera koji to ne zna. Pa onda Vučić - nećete ubuduće, a Vi im se 
snishodljivo zahvaljujete. Umjesto da kažete da su to naša prava, da zaštite nivo Crne Gore. Da 
zaštite našu državu, da pokažete kako se štiti ugled i dostojanstvo države. Vi se snishodljivo 
ponašate pred njima. Ali, meni nijesu krivi ni Vučić, ni Vulin. Kriva mi je ona prethodna vlada u 
kojoj ste Vi bili koordinator bezbjednosnih službi, koja nije našla za shodno da uvede mjere 
reciprociteta. Jer, da smo htjeli da zaštitimo imalo čast i ugled Crne Gore, mi bismo uveli 
reciprocitet - kako oni prema našim poslanicima i državnicima, tako i mi prema njihovim. 
 Nadalje, zanima me da li ste možda u Beogradu obećali Vučiću i brzopleto usvajanje ovog 
potpuno štetnog i protivzakonitog ugovora? Kao neko ko se bavi 21 godinu ovim pitanjem, 
ukazujem na činjenicu da su brojne norme ovog ugovora suprotne brojnim zakonima. Neću se sad 
baviti analizom to je dugo, potrajalo bi.  
 Nijeste prekidali ni ostale koji su 20 minuta govorili, pa bih zamolila da mene ne prekidate.  
 
 
           PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
           Ne prekidam Vas, koleginice, nego Vas upozoravam na vrijeme kao što sam i druge 
upozoravala. 
 
           DRAGINJA VUKSANOVIĆ: 
           Ne, ne druge niste, ja sam pomno pratila. Mene posebno.  
 Nijeste čuli ni intelektualce, ni NVO sektor, nego ste požurili da ovo usvojite na Vladi i to ne 
potrebnom većinom. Od 21, kvalifikovana većina nije 13 nego 14. Vi ste rekli - odluka je usvojena. 
Ali, mi pozdravljamo napore predsjednika države i vaš dogovor od juče da će da sjednu stručnjaci 
i pravnici da se pozabave normom ugovora, ali ovo je trebalo da se uradi prije nego što je donijeta 
odluka na Vladi. Da znate, ovaj ugovor ako se potpiše, on znači okupaciju Crne Gore. Ovaj ugovor 



znači upis prava svojine na pokretnim i nepokretnim dobrima koji pripadaju državi Crnoj Gori na 
Beogradsku patrijaršiju. Totalna okupacija državnih dobara. Naravno da to Crnogorci neće 
dozvoliti. Maloprije kažete da se mi bavimo Temeljnim ugovorom. Pa naravno, zato što su vaše 
džamije zaštićene, a vjerska prava Crnogoraca i Crnogorki su ugašena. Imam pravo na slobodu 
vjeroispovijesti koje mi je zagarantovano Ustavom Crne Gore. Kad govorim ja, govorim u ime svih 
Crnogoraca i Crnogorki, koji žele da ostvare svoja vjerska prava. Čak nas je i Sinod srpske crkve 
iz pravoslavlja. Ja nemam problem da pođem u džamiju, ja nemam problem sa tim, ja sam neko 
ko je građanski orijentisan u ovoj državi. Meni je majka Srpkinja, moji prijatelji su kumovi Albanci, 
imam puno prijatelja pripadnika islamske vjeroispovijesti, imam kumstva sa katolicima, pa sam ja 
Crnogorka i želim da ostvarujem pravo u svojoj državi. Za vas su nacionalisti i ekstremisti oni koji 
brane čast i ugled svoje države na Belvederu i oni koji su onoga dana u mirnoj atmosferi slavili 
dan državnosti u Nikšiću. Bila sam prisutna, tamo se pjevalo, igralo se crnogorsko kolo, bilo je 
puno djece, starih, mladih. Za vas nijesu nacionalisti i ekstremisti oni koji povikuju usred Nikšića  - 
ovo je Srbija, to nijesu ekstremisti. Baš me zanima kako gledate na ljude koji usred Crne Gore viču 
- ovo je Srbija i ističu srpsku zastavu umjesto crnogorsku. Oni nijesu nacionalisti, a mi koji slavimo 
Dan svoje države jesmo. Ne, nikako ne podržavamo napad na policiju, ali nam mora neko  
objasniti onaj snimak đe se policija izmiče, da ti takvi koji negiraju svoju državu dođu onamo da 
pokvare onakav skup ljudima koji su sa svojom đecom slavili, pjevali i igrali na sred nikšićkog trga. 
I nadalje, da li Vam je tema razgovora bio i prodaja Elektroprivrede Crne Gore? Vidim najavljujete 
malo auto-put, malo Elektropivredu, malo Aerodrome, pa Luku Bar, pa ćemo malo crkve, malo 
manastire, a onda ćemo cijelu državu da predamo Vučiću, je li? E, taj film nećete gledati. Ne 
bojimo se mi, apsolutno, ovi što kažu da imamo strah nekako urođeni strah da će Srbija da nas 
pokori. Ne može nas Srbija da pokori. Nikada se Crnogorci nijesu dali pokoriti, razumijete? Sigurni 
budite da se mi ne plašimo. Nikakve strahove ja nemam u životu. Meni je moja država milija od 
svega, shvatate? Ali, Vi to teško da možete da razumijete, uvaženi premijeru Abazoviću. Evo 
vrijeme će pokazati svoje. Ja sam u onoj diskusiji, kada sam glasala za izbor ove Vlade, rekla 
Vama da je Vaše ponašanje do tada bilo jako neodgovorno, neprofesionalno i očekivala sam od 
Vas da pokažete viši nivo odgovornosti. Imali ste šansu da uđete u crnogorsku istoriju, kao prvi 
premijer koji će ovu državu da odvede u Evropsku uniju. Vi ste tu šansu prokockali. Shvatate li? 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 16:56:53) 
 
 Zahvaljujemo poslanici Vuksanović - Stanković.  
 Pravo na odgovor na postavljeno pitanje ima uvaženi premijer. 
 Izvolite, premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 16:58:42) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice. 
 Uvažena poslanice Vuksanović - Stanković, 
 Sve shvatam, jer ovdje neke velike filozofije nema. Nije ovo nikakva atomska fizika i 
pokušaću Vam sve taksativno odgovoriti, a ako nešto ostane, naravno možemo i u takozvanom 
drugom krugu.  
 Prvo oko Srebrenice. Ja sam bio i prošle godine u Srebrenici. Ja Srebrenicu mnogo bolje 
poznajem i dešavanja u Bosni i Hercegovini garantujem nego ovi ljudi koji sjede ovdje (iako 
nijesmo na nekom takmičenju). 
 Moj govor je bio univerzalan. Kad sam sišao sa bine, majka Srebrenice me poljubila. Zašto 
se digla hajka? Zato što su izbori u Bosni i Hercegovini. Da ne poznajem te ljude, možda bih bio 
iznenađen. Ja sam pričao o univerzalnoj kategoriji. Prva rečenica mi je bila da je u Sreberenici 
ubijeno čovječanstvo, da je neko htio da bude zlonamjeran kao za one druge rečenice, rekao bi - 
to nije tačno, nego je ubijeno u genocidu 8.700 i nešto ljudi. Problem je druge prirode, što 
kosmopolitski duh premijera Crne Gore treba ubiti i na drugim mjestima - ne samo u Crnoj Gori. Ja 



to razumijem, razumijem da jedan dio javnosti to ne razumije, ali lično nemam nikakav problem, ja 
sam samo govorio o univerzalnim kategorijama. Naravno, genocid se desio nad Bošnjacima, 
desio se i nad ljudima i osuđujem ga - ne samo genocid u Srebrenici nego sve genocide koji su se 
desili bilo gdje u svijetu (kao i ratne zločine, da ne bude samo genocide). To je to. Dakle, imao je  
univerzalni karakter. 
 Kad je riječ o posjeti Srbije, ona je ovdje izazvala veliku polemiku ili pažnju. Zadovoljan 
sam, zadovoljan sam što smo uspjeli sa svim susjedima da uspostavimo jednu dobru 
komunikaciju, jako dobru komunikaciju. 
 Kad je riječ o dostignućima, mi moramo da krenemo od nule, faktički od nečega što se zove 
okretanje novog lista. Mi nemamo razmjenu ambasadora sa Republikom Srbijom. Mi smo spremni 
da pošaljemo novog ambasadora u Beograd. Vjerujem da će Vlada Srbije, o tome je bilo riječi, 
kada se uspostavi nova vlada, poslati novog ambasadora u Podgoricu. Na taj način bi jedan dio 
političkog nivoa bio zadovoljen, a onda i mnogi drugi koji trebaju da se riješe.  
           Kad je riječ o maltretiranju poslanika, ja sam to apostrofirao. Imao sam i zahtjeve iz 
Skupštine Crne Gore, a sve i da ih nijesam imao, moralo se to apostrofirati i dobro je da je to 
pitanje riješeno, ako je riješeno. Vi imate pravo kao poslanik i ja kao premijer ili neko kao ministar 
da glasa kako hoće, ali isto tako i drugi ljudi imaju, iako je to meni potpuno suludo, pravo da 
donose odluke u svojoj državi onako kako misle da treba. Meni je lično to neprihvatljivo, suludo 
iracionalno, ali takav je svijet, takva je politika. Kao što imate na primjer sada agresiju Ruske 
federacije u Ukrajini, meni je to potpuno neprihvatjivo i  potpuno sam protiv toga, ali vjerovatno ima 
ljudi unutar Ruske federacije koji misle da je to put. Zbog toga smo mi različiti u političkom 
sagledavanju. Ako se to riješilo, bio bih jako zadovoljan. Ne znam da li su naši poslanici putovali u 
periodu poslije 01. jula. Nijesam siguran, tako da nemam tu informaciju, ali vjerujem da se to 
pitanje riješio. 
 Kad je riječ u odnosu sa dijasporom, imate ministra vanjskih poslova, dolazi iz vaše partije. 
Neka uspostavi najbolju moguću komunikaciju sa svim našim udruženjima, bilo gdje u svijetu, pa i 
u Republici Srbiji. Tome ćemo sam da se radujemo, samo da ne radimo tuđe poslove. Imate 
ministra u Vladi, slobodno, nikakav problem ne postoji. 
 Kad je riječ o reciprocitetu, pomenuli ste ga, da bih završio tu temu, nijesam pristalica 
reciprociteta. Zašto? Zato što smatram da uvijek treba voditi politiku koja je sklona demokratskim 
standardima. To nije demokratski standard. Može da se kaže da treba da uzvratimo istom mjerom, 
a može da se kaže treba da vodimo bolju i korektnu politiku i ako neko radi loše postupke, da ga 
ne pratimo u lošem nego da pokušamo da uvijek imamo nešto bolje, ne jedan emancipatorski 
pristup koji je potpuno normalan. To je moje razmišljanje, ali nije ni taj model koji ste Vi rekli nešto 
što je nepoznato u savremenoj politici. 
 Kad je riječ o temeljnom ugovoru, ja bih volio da čujem primjedbe. Ne želim da otvaram 
polemiku zato što ste Vi rekli da bi bila duga tema, recite mi jednu, dvije, tri. Ja sam ih čuo, nikad 
nije bilo transparentnijeg procesa. Pitam ja građane Crne Gore, ali da kažu pošteno - je li neko 
vidio temeljni ugovor sa Katoličkom crkvom, ili su dobili informaciju da je potpisan u Vatikanu.  
 Pitam, ali bez ikakvih tenzija. Rekao sam da u momentu kad on bude usklađen na nivou 
ekspertskih grupa, imaće priliku svi građani da ga vide. To se i desilo. Taj period je trajao desetak 
dana, to je objavljeno u utorak a ta sjednica je bila u petak. Nekih desetak dana je trajalo. Čitala 
ga je stručna javnost, čitala ga je i laička javnost, ljudi su rekli neke svoje primjedbe, neke svoje 
komentare. Mnoge sam dobio napismeno, zahvalan sam svima, cifilnom sektoru u jednom dijelu, 
stručnoj javnosti. 
 U međuvrmenu sam pričao sa dva profesora sa univerziteta i jednim cijenjenim advokatom. 
Ja tvrdim da to nije u suprotnosti sa Ustavom i zakonom. Ja se čudim pravnicima, pogotovo 
ljudima koji su eksperti kao Vi, da misle da ugovor kao pravni akt može da suspenduje zakone i 
Ustav. Neka ljudi razmisle da ugovor, kakav god on bio, može da suspenduje Ustav i zakone bilo 
koje države na svijetu. Sve je okej. Naročito ne bih komentarisao stvari da će on da omogućiti 
nekome da uradi protivzakonite aktivnosti u smislu upisa i tako dalje, imovine ili otimanja nečega i 
tako dalje. To može da se iskoristi u domenu političke borbe, ali to jednostavno nije istina. 
 Kad je riječ o vjerskim pravima, malo zvuči uvredljivo. Kao da ja ne osjećam vjerska prava 
ljudi koji nijesu iste vjere kao ja. Malo zvuči uvredljivo, a ne doživljavam to zlonamjerno. Vrlo dobro 
osjećam i zato sam više puta rekao da će Crnogorska pravoslavna crkva u ovoj Vladi imati 



apsolutno isti tretman kao i sve druge vjerske zajednice. Ukoliko njihova želja bude bila, oni su 
iskazali pisani zahtjev da i oni krenu u postupak potpisivanja ugovora o regulisanju odnosa sa 
državom Crnom Gorom, sa velikim zadovoljstvom. Sa velikim zadovoljstvom. Država nije tu da 
nikoga, na neki način, stimuliše da bude podržavalac jedne, druge ili treće vjerske zajednice - 
nego da da pravni okvir koji će se podjednako odnositi na sve. On ne može da ispravi neke 
istorijske nepravde, neke istorijske percepcije. Isto tako, ugovor ne može tretira ono što bi bila 
prava koja proizilaze iz drugih zakona o državnoj svojini ili o zaštiti kulturnih dobara, ne može taj 
dio da tretira. Nadam se da će u jednom dobrom duhu, u jednoj drugačijoj atmosferi, koja 
vjerovatno u Crnoj Gori sad ne postoji, pravoslavni vjernici naći neki zajednički jezik. Tome bih se 
radovao, lično spreman sam da dam doprinos tome, više puta sam to naglasio, a naglasio sam i 
na sjednicama Vlade da apsolutno imaju isti tretman.  
 Kad je riječ o ovom pitanju, ne zloupotrebljavam samo da iskoristim, dakle, Temeljni ugovor 
niti ugovor sa vjerskim zajednicama, niti zakon to pitanje ne može da tretira. Ako neko osjeća da 
mu pripada neki dio imovine, kao za sva pravna lica u Crnoj Gori tako i za fizička lica, jedina 
nadležna instanca su nadležni sudovi, ne ugovori. To je nešto što je pristup koji naše pravo 
poznaje. Ne ulazim u arbitriranje, postoji institucija koja arbitrira i koja može da uradi određenu 
promjenu titulara svojine. Moje je samo pitanje koje nije provokativno, đe smo bili 30 godina da to 
riješimo. To je moje pitanje. Nije provokativno, ne želim polemiku. Tu smo, pokušavamo da 
riješimo i ovo pitanje. Hrvatska je to riješila 2002, danas je 2022. godina. Lično mislim da treba 
nekako da se i kod nas riješi, da se riješi sa drugim vjerskim zajednicama, da idemo dalje i da se 
koncentrišemo na druge stvari.  
 Kad je riječ o famoznoj, vidio sam to i u medijima, Elektroprivredi Crne Gore i prodaji 10% 
akcija, to je zakonska obaveza jer je isteklo tri godine (moraju da se emituju akcije). Naša želja je 
da to kupi naša država. /Upadica/ To je obaveza. One se moraju emitovati poslije... /Upadica/ Ili 
poništenje, hvala, profesore. Podsjetili ste me, varijanta je ili da kupi naša država, ili da se ponište. 
Moraju poslije određenog roka da se emitiju. Slažem se da bilo ko ko bi ih kupio u ovom trenutku  
bi napravio što se kaže "posao godine" zato što se očekuje da zbog one energetske krize, o kojoj 
smo pričali, i cijene akcije Elektroprivrede Crne Gore, kao i drugih preduzeća koja se time bave, 
samo idu uzlaznom putanjom. To je jedan dio spina, ne kažem da je to koleginica Vuksanović 
apostrofirala kao spin, ali vidio sam puno natpisa - želite da prodate Elektroprivredi Srbije, ovome, 
onome. To je dio spina - ne želimo. Imamo zakonsku obavezu da ih emitujemo. Najbolje bi bilo da 
ih kupi država. Ako ih ne kupi država, da se ponište i da onda vidimo u nekom narednom periodu 
da se ponovo emituju. Ako bude nekih drugih dilema, raspoložen sam da nastavimo diskusiju. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:10:06) 
 
 Zahvaljujem premijeru na odgovoru koji jeste bio nešto duži, ali, u svakom slučaju, vrlo 
detaljan obzirom na veliki broj postavljenih pitanja.  
 Uvažena koleginica Vuksanović Stanković ima pravo na komentar.  
 Izvolite, koleginice. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (20.07.22 17:10:20) 
 
 Zahvaljujem.  
 Rekla sam jednom prilikom Vama, uvaženi gospodine Abazoviću, da Vi pokušavate da 
izigravate .... i da će doći dan da ćete upasti u sopstvenu zamku. Pošto imate kosmopolitski duh i 
pošto je sve bilo u redu u Vašem govoru, i to je bio univerzalni govor o Srebrenici, možete li mi 
onda reći zašto ste se nakon toga izvinjavali majkama Srebrenice? /Upadica/ Ne možete Vi 
smanjiti tenzije, Vama su najbolji, pa to nije u pitanju rasprava, odgovor dale Sarajlije, a daće vam 
i zvanično država Bosna i Hercegovina.  



 Nadalje, žao mi je što Vi ne znate, ali Vi niste pravnik, da pravite razliku između ratnog 
zločina, s jedne strane, i genocida, sa druge strane, jer se genocid vezuje za rasu, vjeru i naciju. 
Jer, neko je ubijen baš zato što je određene nacije, a možda ne bi bio ubijen da nije bio te nacije.  
 Što se mene tiče, uvaženi premijeru Abazoviću, da znate i moj stav - svaki genocid koji je 
utvrđen pravosnažnom međunarodnom presudom ću da osudim, bez obzira nad kim je počinjen. 
Nemojte da imate tu dilemu kada sam ja u pitanju - bez obzira nad kim je počinjen.  
 Nadalje, kažete da Vaš posao nije da posjetite Udruženje Crnogoraca u Beogradu, je li? 
Nijedno udruženje Crnogoraca niste našli za shodno da posjetite, da ih pitate kako su. Posao je 
ministra vanjskih poslova, ali Vi ste premijer, a on je ministar. Znači, to je tuđi posao. Vama je 
crnogorska dijaspora tuđi posao, bliža Vam je Beogradska patrijaršija. Razumijem ja to sve, 
razumijem.  
 Kada govorimo o reciprocitetu, kažete da niste bili za uvođenje reciprotiteta, da se njihovi 
poslanici i državni funkcioneri vraćaju sa granice i kažete da trebate da vodite politiku na 
demokratskim standardima. Vama je znači potpuno demokratski standard da jedan poslanik koji je 
izrazio svoje mišljenje kroz glasanje u Parlamentu za civilizacijske vrijednosti treba da bude 
vraćen, ne vraćen, nego maltretiran na granici. Bila sam prva koja je bila maltretirana i 
zadržavana.  
 Vi niste smjeli da dozvolite da urušite ugled i dostojanstvo Crne Gore, da snishodljivo 
klimate glavom Vučiću i Brnabićkoj tako što će nam sad dozvoliti. Što se mene tiče, neka rade što 
hoće, ja im odstupit neću. Razumijete li? To je bilo snishodljivo što ste Vi uradili, povrijedili ste 
dostojanstvo i ugled Crne Gore, jer smo mi ovđe izrazili svoje mišljenje, svoj stav o jednoj 
civilizacijskoj vrijednosti tako što smo glasali za Rezoluciju o genocidu u Srebrenici. Znate li koliko 
je bilo primjedbi od strane NVO sektora? Brojne su primjedbe bile u javnosti od strane NVO 
sektora. Brojne su primjedbe bile od strane intelektualaca, ail Vi ste slušali neznavene pravnike, 
nažalost, sa diplomom pravnika i, nažalost, na pozicijama koje nisu trebali da pokrivaju jer nisu 
dorasli tim funkcijama, ili imaju loše namjere.  
 Uvaženi gospodine Abazoviću, ugovor je institut obligacinog prava. Jedno od ključnih 
načela obligacionog prava je načelo uzajamnosti u pravima i obavezama. Ako smo Vi i ja 
ugovorne strane, onda između nas postoje uzajamna prava i obaveze. Vaša prava su moja 
obaveza, a moja obaveza su Vaša prava i obratno. Osim kod ugovora o poklonu, koji je 
jednostrano obavezan ugovor, đe jedna strana ima pravo a druga obavezu. Svi ostali ugovori su 
dvostrano obavezni i to proističe iz ključnog načela obligacionog prava, koje je ovđe povrijeđeno i 
na to je ukazao prof. dr Nebojša Vučinić. Jer, u ovom ugovoru samo crkva ima prava, a država 
Crna Gora ima samo obaveze. To je prva povreda.  
 Nadalje, ne znam ko je naučio Vas i Vaše pojedine ministre koji nisu pravnici, o ovim 
pravnicima neću da komentarišem jer je ispod mog nivoa da komentarišem toliku količinu 
neznanja, ko vam je rekao da ovaj ugovor derogira Ustav i zakon. Ovaj ugovor je, kako ste ono 
rekli, ugovor da suspenduje zakon. Kako može jedan ugovor da suspenduje zakon i Ustav? 
Objasniću Vam u čemu je problem, da Vam uprostim. Ako imate jedan član ugovora i taj jedan 
član ugovora kad ga pročitate je suprotan Zakonu o obligacionim odnosima, vi time suspendujete 
Zakon o obligacionim odnosima i stavljate ugovor, kao dvostrani pravni posao, iznad Zakona o 
obligacionim odnosima. Evo, na primjer, rušenje ovog načela uzajamnosti je suprotno Zakonu o 
obligacionim odnosima.  
 Imate odredbu ugovora koja je suprotna Zakoniku o krivičnom postupku Crne Gore, jer 
predviđa obaveza države da prije nego što krene da hapsi nekog popa, država, tj. nadležni tužilac 
...  
/prekid/ dužni da obavijeste arhijereja o hapšenju tog popa. To je klasično kršenje normi Zakonika 
o krivičnom postupku, što znači da je ugovor iznad i da suspenduje Zakonik o krivičnom postupku. 
Pa ovdje imate uvođenje javno-pravnih ovlašćenja na strani crkve. Crkva ne može imati javno-
pravna ovlašćenja nikakva zato što je crkva vjerska organizacija. Javno-pravna ovlašćenja mogu 
imati samo državni organi.  
          Nadalje, suspenduje se Zakon o opštem obrazovanju i vaspitanju, jer se predviđa uvođenje 
vjeronauke u škole. Evo Joanikije na sva zvona - obaveza države, obaveza države. E nećete 
uvoditi vjeronauku u škole. Možete da uvedete ako je izborni predmet Istorija religije. Ko želi da se 
obrazuje koje su religije, to je lijep predmet, da djeca koja žele da upoznaju koje su to religije itd.  



Ali vjeronauku, vjero nauka, što je rekao pokojni Stevo Žigon, jedno s drugim ne može, ne može 
biti vjera i nauka.  
 Zatim, govorite o tome kako će da se vode sudski postupci. Ja samo želim da ukažem 
građanima Crne Gore, ukoliko se ovaj ugovor potpiše, obzirom na činjenicu da je sadržina ovog 
ugovora u brojnim normama suprotna brojnim zakonima Crne Gore, taj ugovor se u pravu naziva 
nezakonit ugovor. Pravna posljedica nezakonitog ugovora ili ugovora koji je suprotan .... poretka je 
apsolutna ništavost koju utvrđuje nadležni sud. Tako da će država podnijeti tužbu sudu za 
poništenje ovakvog pravnog posla. Zašto? Zato što ovaj ugovor ne može da proizvede pravno 
dejstvo, a oni koji suprotno ovom ugovoru, koji na osnovu ovog ugovora predstavljaju ...., vrlo  
opasan element koji je prvi korak ka uknjižbi uz modus ... To vam sigurno nijesu pojasnili pravnici 
Vaši, ko na osnovu ovakvog ugovora učini uknjižbu u katastar, taj će završiti u Spužu.  
          Nadalje, baš me zanima da li ste provjerili istorijske činjenice, uvaženi premijeru, iz 
preambule? Nijeste čuli pitanje koje sam Vam postavila. Da li ste provjerili istorijske činjenice iz 
preambule, đe se priznaje pravni kontinuitet i subjektivitet Srpskoj pravoslavnoj crkvi u 13. vijeku, 
kad nije ni postojala. Ona se do 1920. godine nije ni zvala Srpska pravoslavna crkva, zvala se 
Pravoslavna crkva u Kneževini Srbiji. Ja želim da Vam ukažem na činjenice da važeći zakon 
Srbije države Srbije o crkvama i vjerskim zajednicama priznaje pravni kontinuitet Srpskoj 
pravoslavnoj crkvi od Načertanija Ilije Garašanina, tj, uvaženi premijeru, tek od 19. vijeka. Srbija 
priznaje tek od 19. vijeka, a mi hoćemo da priznamo pravni kontinutet. E sad, da li Vi želite, 
uvaženi premijeru, da dalje idem odredbu, po odredbu ugovora. Nabrojala sam što je suprotno 
zakonu o obligacionim odnosima. Ključna norma, koja je suprotna Zakonu o svojinsko-pravnim 
odnosima, koji je sistemski zakon, obaveza države je da upiše pravo svojine na svim pokretnim i 
nepokretnim dobrima. Pravni osnov toga bi bila upravo preambula đe vi priznajete pravni 
kontinuitet Srpskoj crkvi iz 13. vijeka, što bi značilo upis prava svojine u katastar nepokretnosti od 
strane nadležnog organa, na svim nepokretnim i pokretnim dobrima od 13. vijeka. To znači da ona 
Crkva u Gluhom dolu, odakle potiče moja familija iz Crmnice, koja je bila crnogorska i nekad 
pripadala državi Srbiji, treba sad da bude upisana na Beogradsku patrijaršiju. To znači ta norma.  
 Tako da ja vjerujem u Vaše dobre namjere, uvaženi premijeru, ali ste Vi bili dužni da iako 
nijeste pravnik upoznate se sa ovim odredbama koje su suprotne zakonu. Onda kada imate 
ovoliko normi koja je suprotna jednom, drugom, trećom zakonu, čak i Zakoniku, i to mogu da Vam 
pojasnim koja je razlika između zakona i Zakonika, velika je razlika i tu. Kad imate takve norme, 
onda naprosto, premijeru Abazoviću, ne možete da kažete kako to može ugovor da suspenduje 
zakon i Ustav. Evo vidite kako može ugovor da suspenduje zakon i Ustav, e ovako može da 
suspenduje. Kad imate član ugovora koji je suprotan jednom zakonu, on znači suspenduje taj 
zakon i takav ugovor zato se naziva nezakonit pravni posao i zato je apsolutno ništa i biće ništa. 
Ako se potpiše, biće poništen.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:20:28) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuksanović-Stanković.  
 Premijer ima pravo na komentar. S obzirom na dužinu izlaganja, u nekom trenutku čovjek 
izgubi i osjećaj gdje smo i u kojem smo krugu.  
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 17:20:38) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Uvažena poslanice Vuksanović-Stanković, 
 Prvo, oko dijaspore. Naravno mi svuđe đe idemo pokušavamo da posjetimo dijasporu. 
Zaboravio sam da kažem da sam kontaktirao svoje prijatelje, koje nazivam u jednom prijateljskom 
tonu tzv. crnogorskim maderašima, ljudi koji su često u centru - oni nijesu bili u prilici da se tada 



organizuju u tom trenutku. Što se tiče Lovćenca, biće još prilika. Ja sam samo rekao da i ministar 
vanjskih poslova takođe kao dio svojih obaveza može to da poboljša. 
 Kad je riječ o genocidu, ja definiciju jako dobro znam i rekao sam Vam da sam pričao o 
univerzalnim kategorijama. Kao što postoji Univerzalna deklaracija o zaštiti ljudskih prava, koja je 
temelj iz koje se onda crpe sva prava nezavisno od ljudi koji imaju pojedinačne identitete, ja sam 
govorio u tom kontekstu. Nijesam imao namjeru da kažem bilo šta loše. Možda sam trebao reći da 
se desio genocid nad Bošnjacima, ali i nad ljudima možda bi to bilo preciznije, ali to kako sam 
rekao je svako ko je htio da zaista razumije i da od toga ne pravi politiku - potpuno ukapirao na 
krajnje ispravan način. Dakle, mislim da tu treba staviti tačku. Ja sam srećan i zadovoljan što je 
delegacija u Crnoj Gori bila brojna, imalo nas je više ministara nego iz Bosne i Hercegovine, da je 
sa nama bio i ministar pravde, da je prije bilo dilema da li će doći ili neće doći itd, da smo mi 
demonstrirali da ono što obećamo i uradimo. I to je po mom sudu nešto najvažnije.  
 Kad je riječ o ugledu Crne Gore, po mom skromnom sudu, imam suprotno mišljenje - ugled 
Crne Gore nije mogao da bude veći, niti je posjeta crnogorskog premijera ikada bila tako 
ispraćena. To je ugled Crne Gore, to je razlika između mene i Vas možda u percepciji šta je ugled, 
šta nije ugled. Ali zaista mislim da je to bila rijetkost da se na taj način to može desiti. Kad je riječ 
da dođemo do Temeljnog ugovora, evo Vi ste rekli te stvari. Ja sam te stvari procesuirao i ranije, 
hvala i  civilnom sektoru. Ali, da kažem da to nije nikakav razlog da se ovaj Temeljni ugovor ne 
potpiše zato što sve što je rečeno do sada u ovom kontetkstu zaista ne stoji. Evo ja ću pokušati 
taksativno.  
 Prvo, o bezbjednosti. Bila je priča da neće moći Policija Crne Gore da reaguje, pa je bilo 
riječi čak i vatrogasna da se desi, na primjer, da se kojim slučajem zapali neki manastir dok ne 
dobije saglasnost nadležnog popa ili lica koje je zaduženo. To nije tačno, to apsolutno nije tačno. 
Dakle, samo u slučajevima kada nema obavezu nikakvu kada je u pitanju bezbjednost ili zdravlje 
ljudi, nikakvu obavezu nema. Sto puta sam rekao da uniformisana policija ne ulazi u Skupštinu 
Crne Gore, ne ulazi u hotele sa pet zvjezdica, nećete ih vidjeti u pozorištu, nećete ih vidjeti na 
univerzitetu. Vidjećete ih samo u slučajevima ako se desi neka zaista neprilika, gdje je njihova 
intervencija potrebna. To je jedno.  
 Kad je riječ o javno-pravnim ovlašćenjima, objasnio sam, ja sam dao primjer krštenice. To 
su ljudi, nažalost, kada su bili ratovi u bivšoj Jugoslaviji '90-ih, kada su odlazili u druge zemlje 
nijesu imali drugu vrstu identifikacije i poneko je ponudio krštenicu, poneko je ponudio onaj 
vjenčani list, koji isto tako vjerske organizacije izdaju za one ljude koji žele da se vjenčaju u 
crkvama ili u džamijama. To su njihova javno-pravna ovlašćenja.  
 Drugo, oni imaju već Bogosloviju, tamo ocjenjuju djecu. Daju im neke ocjene, daju im neku 
knjižicu koja podrazumijeva neki uspjeh na kraju godine. To su javno-pravna ovlašćenja, to ne 
derogira naš pravni poredak, to je nešto što funkcioniše i bez Temeljnog ugovora. U tome je 
problem što ljudi ne žele da prihvate jednu činjenicu, sa ili bez Temeljnog ugovora potpuno 
identično funkcioniše stvar, potpuno identično. Nikakve razlike nema. Vjeronauka može da se 
uvede samo u ovom Parlamentu Zakonom o obrazovanju. Ne postoji ugovor kojim ga može uvesti 
Vlada. Vi ste maloprije rekli da ovaj ugovor u nekim svojim normama će da derogira zakon. Kako, 
ljudi? Možemo da pričamo oko toga, ali to su pravne besmislice, da ugovor bilo koji bi sklopila 
Vlada sa bilo kim, ovdje se ne govori o vjerskim zajednicama, može da derogira i Krivični zakon ili 
bilo koji drugi zakon Crne Gore. Da li će on da se proglasi pravno ništavnim, moguće. Moguće je, 
nemam ništa protiv toga. Mnogi zakoni koji su zakoni ne ugovori zakoni koje je usvajala Skupština 
Crne Gore su predati na testiranje Ustavnom sudu. Dešavalo se da ponekad Ustavni sud za neki 
zakon kaže da ipak nije zadovoljio sve standarde i sve norme pravne. Dakle, dešavalo se i oko 
toga nemam nikakav problem ni sa tim.  
 Oko preambule, preambula nije sastavni dio normativnog djela. Sporni dio, isto je predmet 
spina, koji govori o kontinuitetu, nema pominjanja Srpske pravoslavne crkve nego hrišćanske 
crkve. Drugo je ko ne želi da čita, ko želi politiku, želi da se svađamo. To je drugo. Pogledajte, to 
je stav 4 preambule, a sad ću Vam reći jednu stvar. U preambuli Ustava Crne Gore piše da smo 
ekološka država. Mnogi građani imaju pravo da kažu da mi ne poštujemo Ustav i da je pogrešno 
određen Ustav Crne Gore jer mi nismo, na primjer, ekološka država, nemamo baš ekološko 
ponašanje. Preambula je opisnog karaktera. Logično da oni koji sklapaju ugovor će malo da 
uljepšaju svoju stvarnost. Vjerovatno i druge religijske organizacije koje budu nastupale u 



ovakvom aranžmanu prema državi će pokušati malo da skrenu pažnju na sebe. Taj dio nije 
obavezujući, on nije dio normativnog djela, upućuje na nešto, nije beznačajan itd. Ovaj konretani o 
kojem ste rekli, to je taj stav 4, zaista mislim da ne tretira stvari onako kao što ste Vi intepretirali. 
Eto to je to. Čuo sam ove primjedbe. Možda ima i drugih. Raspoložen sam i da čujem te druge. 
Ovo su bile glavne i od NVO sektora. Treba ih uvažiti u smislu da je neko potrošio vrijeme i 
energiju da nešto predstavi, ali ako nešto nije baš toliko smisleno, ne treba sad to uzeti kao 
ultimativno da treba da se inkorporira. Ako treba da se pojasnimo oko nekih stvari, naravno tu 
smo. Osim ovih što ste naveli, ja nisam čuo druge. Možda ih ima, ovo su najčešće, one koje su se 
navodile i u medijima i u komunikaciji sa stručnom javnošću. Vidjećemo. Nemam ništa protiv da  
jedan drugi dio stručne javnosti da svoj iskaz, ali generalno stvarno mislim da pravimo problem 
gdje ga uopšte nema. Mislim da treba na neki način demokratski pokušamo da izađemo iz ovog 
problema, a da naravno Crnogorskoj pravoslavnoj crkvi i drugim religijskim organizacijama koje će 
se vjerovatno u međuvremenu i Crna Gora, kako raste postoje i građani drugih i država i 
nacionalnosti koji će početi da žive, ovdje možda će željeti da upražnjavaju svoju vjeru, možda će 
imati potrebu da uđu u neki ugovorni odnos sa državom. To nije nešto nemoguće i mi ne treba da 
sputavamo nekoga da to uradi. Naprotiv, u cilju da svi se osjećaju vrlo komotno, vrlo slobodno i da 
mogu da upražnjavaju svoju vjeru na način na koji su to navikli u svojim državama da to rade, ali 
naravno da to ne bude suprotno Ustavu i zakonima Crne Gore. Toliko. Ako bude trebalo još neko 
pojašnjenje, tu sam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:29:45) 
 
 Zahvaljujem premijeru.  
 Mislim da oko ovog imamo u proceduri samo stav uvažene poslanice Vuksanović 
Stanković.  
 Izvolite, poslanice Vuksanović Stanković. Po Poslovniku, predviđeno dva minuta. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (20.07.22 17:29:53) 
 
 Znači, premijeru Abazoviću, svi mogu da upražnjavaju svoju vjeru osim Crnogoraca. Jedino 
mi nemamo pravo da upražnjavamo svoja vjerska prava.  
 Evo da se on ispriča pa ću ja nastavit, predsjednice. Želim da mu saopštim u oči ovo što 
imam, ne mogu da pričam sa praznom stolicom. Sačekaću.  
 Uvaženi premijeru‚ znači jedino Crnogorci nemaju pravo da upražnjavaju svoju 
vjeroispovijest očigledno. Mi nemamo nikakva prava u državi i zato što nemamo nikakva prava mi 
smo ekstremisti i nacionalisti. Dobro.  
 Vi, uvaženi gospodine Abazoviću, niste održali u Srebrenici univerzalni govor, nego govor 
koji Vam je napisao Aleksandar Vučić. Što se tiče ugleda da niđe nikad jedan premijer tako 
dočekan, /upadica/ naučili ste ga napamet. Vi sve to što Vam on kaže dobro pamtite, ne sumnjam 
ja u Vašu inteligenciju. Što se tiče ugleda, nikad jedan premijer nije dočekan, pa eto upravo zato 
sigurno zbog tolikog broja .... niste imali kad da pođete do Vrbasa. Nadalje, Vi ste se divili, to ste i 
na Twiteru objavili, kako se crnogorske i srpske zastave vijore po Beogradu. Ne znam znate li Vi, 
premijeru, da je to dio protokola. Nisu oni postavili te crnogorske zastave zato što ih vole, nego 
zato što je to dio protokola.  
 Niko nije rekao da policija neće moći da uđe da izvršava svoje zakonom predviđene 
obaveze u vjerske zajednice, nego policija i tužilaštvo moraju prvo, molim vas, da obavijeste 
arhijereja ako planiraju nekog popa da uhapse, a mnogo ih je zrelo za hapšenje. Da ima države, 
svi bi bili pohapšeni jer svi rade protiv Crne Gore. To je jedna paramilitarna organizacija, Srpska 
pravoslavna crkva u Crnoj Gori. Da ima države, ne bi nas gazili ovđe pored Vas pošto se Vi borite 
da mi budemo ugledni itd.  
 Vjeronauka u Parlamentu može da se izglasa. Ne može, premijeru. Morate da znate da je 
ovo sekularna država, tako da ni Parlament ne može nikako da glasa uvođenje vjeronauke u 
Zakon o obrazovanju. To vam je rekao i ministar prosvjete. Nadalje, Vi kažete meni da preambula 



služi za uljepšavanje. Rekli ste da preambula služi za uljepšavanje, a ova preambula je klasična 
krađa istorije Crne Gore, falsifikat crnogorske istorije. Pa nismo mi krivi što oni nemaju sopstvenu 
istoriju i što su oni bili pod Turskom kad smo mi imali svoju državu. Nismo mi krivi za to. Pa, pošto 
preambula služi samo da uljepša ovaj ugovor, molim Vas to što ste okitili ovaj ugovor sa tom 
preambulom izbrišite i mičite ovu preambulu, jer Srpska pravoslavna crkva nema pravni kontinutiet 
od 13. vijeka, nego se prvi put pominje tek poslije 1920. godine. Morate malo kao premijer znati 
istoriju Crne Gore. Ne možemo se baviti samo svojim strukama na tako visokim državnim 
pozicijama. Moramo malo biti široki. Tako da u tom dijelu ovo nije uljepšavanje, uvaženi premijeru, 
nego krađa istorije Crne Gore. /Upadice/ Evo ne mogu da pričam, predsjednice, jer ovdje uvaženi 
kolega Ivanović dobacuje sve vrijeme dok ja pričam. I svaki put kad ja pričam da dobacujete.  
 Znači, uvaženi premijeru Abazoviću, nemojte nam ovakvom preambulom uljepšavati 
ugovor, jer ovakva preambula je klasična krađa i falsifikat crnogorske istorije.  
 Potrudila sam se da pomognem, uvaženi premijeru Abazoviću, da istaknem određene 
probleme, đe postoje norme u ugovoru koje su suprotne zakonima Crne Gore. Vi ste to ocijenili 
kao pravne besmislice, ali dobro eto ja kao neko ko se bavi 21 godinu ovim pitanjem iznosim 
pravne besmislice. Narod će procijeniti ko iznosi pravne besmislice, a ko unosi falsifikate u 
ugovore i ko pokušava da okupira ovu državu. Ali upamtite što ću da Vam kažem - Crna Gora 
nikada nije bila okupirana; Crna Gora nikad nije bila vazalna država; Crna Gora nikad nikome nije 
služila. To što imamo sad sluge po Crnoj Gori koje služe drugoj državi, to je problem, nažalost, 
naše države koja ne sprovodi od strane državnih organa ono što treba da sprovodi.  
           Volim kad se Vi smijete, baš volim kad smo svi radosni i nasmijani, ali ovo uopšte nije za 
smijanje. Vama smetaju Crnogorci, premijeru Abazoviću. Vi ne volite Crnogorce. Vi da volite ovu 
državu i da vam ne smetaju Crnogorci i ja kao Crnogorka - ne biste ovakav ugovor nikad dozvolili 
da se potpiše.  
 Znate što? Moram sad da iznesem jednu vrlo lijepu stvar. Moj otac je śedio u istoj klupi sa 
Vašim ocem, ne u istom odjeljenju nego u istoj klupi. Znate kako moj otac priča o Vašem ocu? 
Čuveni Đžo Abazović, koji je bio drugarčina, koji je bio boem, koji je bio jedan inteligentan čovjek, 
jedan zgodan čovjek i čovjek koji se uvijek izjašnjavao kao Crnogorac i koji je volio ovu državu 
više od svega. Nažalost, niste naslijedili njegove neke gene. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:35:27) 
 
 Hvala, koleginice Vuksanović Stanković.  
 Samo bih molila, cijenim i poštujem što imate potrebu uvažavanja i traženja potrebe 
uvažavanja Vaših prava i prava nacionalno pripadnika vjerske zajednice kojoj kažete da pripadate 
Vi, ali bih vas isto molila da sa jednakim uvažavanjem u komunikaciji oslovljavate i pripadnike 
drugih vjerskih zajednica. Negdje mislim da nije primjeren način na koji ste komentarisali za 
Srpsku pravoslavnu crkvu, gdje ste rekli da je paravojna formacija. Znači, moja je obaveza da 
Vam skrenem pažnju na način koji ste to rekli. Vi ste tumačili ugovor i u to tumačenje pravnih 
odredbi ja ne ulazim. Ima ko će tumačiti pravne odredbe, ali mislim da ste se negdje zanijeli i da 
ste možda iskoristili termin koji možda ne biste iskoristili da niste bili možda u određenom naboju u 
samom objašnjavanju.  
 Vi želite da odgovorite na ovu moju primjedbu?  
 Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (20.07.22 17:36:37) 
 
 Uvažena predsjednice Skupštine,  
 Ni u jednom momentu nisam uvrijedila vjernike Srpske pravoslavne crkve. Radi mene, 
može svako da ide đe oće: u džamiju, u katoličku crkvu, katedralu, sinagogu, đe oće da ide. Znači, 
nisam vjernike uvrijedila. A istina je da je Srpska pravoslavna crkva u Crnoj Gori okupatorska 
crkva i paravojna organizacija i zaustaviću se ovog momenta da ne kažem nešto više. Tvrdim da 
od ovih koji huškaju kreće podjela Crne Gore, od ovih koji su tamo po Srpskoj pravoslavnoj crkvi i 



koji zapiruju mržnju i koji hoće da nas okupiraju. Oni koji se dive Draži Mihailoviću i smatraju da je 
on antifašista, ti, uvaženi premijeru Dritane Abazoviću, potpiruju mržnju i podjele u ovoj državi. Oni 
treba da budu pohapšeni. Oni ne treba da budu u ovoj državi. Oni su došli odakle su došli ovđe i 
okupirali Crnu Goru. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:37:41) 
 
 Hvala Vam, koleginice Vuksanović Stanković na komentaru na moju opomenu. Mislim da 
pravi vjernici imaju jednaki odnos prema svim vjernicima, i mislim da jeste uvrijedili vjernike, i ja 
sam se kao vjernik osjetila uvrijeđeno. /Upadica/ Neka je moj problem, neka cijene i drugi vjernici 
da li jesu ili nisu. Ja Vam kažam ono što mislim.  
 Riječ ima poslanik Genci Nimanbegu ispred Kluba albanskih partija. Zadnje pitanje 
premijeru na današnjoj sjednici.  
 Izvolite, kolega Genci. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (20.07.22 17:38:22) 
 
 Dobar dan i hvala Vam, predsjednice Đurović.  
 Poštovani predsjedniče Vlade Abazoviću, poštovane poslanice i poslanici,  
 Ovo ne bi bio prvi put da ja postavim pitanje na albanskom jeziku. Pitao sam isto i premijera 
Markovića i zadovoljan sam da predsjedniku Vlade Crne Gore mogu postaviti u potpunosti pitanje 
na albanskom jeziku. Ali, kako bi mediji ispratili, protokolarni dio ću nastaviti sa četvoroimenim 
jezikom (srpski, hrvatski, crnogorski, bosanski).  
 Predsjedniče Vlade, nadam se da samo zbog poslanika imate strpljenje zbog javnosti i 
zbog interesovanja javnosti. Ovo ne bi bilo prvi put da sam postavio pitanje na albanskom u cjelini, 
postavio sam i premijeru Markoviću. Ali bih ovom prilikom mogli imati i izuzetnu priliku da i 
odgovor dobijemo na albanskom, ali zbog medija koji to slabije prenose evo već dugo godina, 
nastaviću pitanje na jeziku koji je u službenoj upotrebi u Crnoj Gori (crnogorski, srpski, hrvatski i 
bosanski).  
 Poštovani predsjedniče Vlade, Zakon o otklanjanju posljedica oduzimanja imovine u uvali 
Valdanos, a koji sam podnio u Skupštini Crne Gore, koji je usvojen 11. juna 2022. godine sa 49 
glasova "za", se primjenjuje već više od godinu dana. Stoga od Vas tražim informaciju dokle se 
stiglo sa primjenom tog zakona. Koliki je broj podnijetih zahtjeva o povraćaju imovine, a koliko se 
od tih zahtjeva uspješno realizovalo? Zbog čega se ne poštuje zakonski određen rok o rješavanju 
podnijetih zahtjeva i zbog čega Zaštitnik imovinsko-pravnih interesa Crne Gore odugovlači 
proceduru o podnijetim žalbama kada za to ne postoji niti jedan zakonom propisan razlog. Kakva 
je sudbina zaključaka koje sam Vam uputio 11. maja 2022. godine? 
 Poštovani predsjedniče Vlade, znači odmah po stupanju na dužnost, uputio sam, zbog 
javnosti da budu informisani, jedan set zaključaka, bili smo slobodni da Vam predložimo koji 
smatramo da je Vlada trebala da usvoji da bi ubrzala procedure i da bi omogućila primjenu ovog 
zakona. Znači, povod su bile neshvatiljive teškoće koje su se dešavale i koje se dešavaju kod 
primjene Zakona o povraćaju Valdanosa.  
 Nakon euforije koja je prouzrokovana donošenjem ovog Zakona, svjedoci smo da je mali 
broj postupaka pravosnažno okončan i to ne krivicom bivših vlasnika i njihovih nasljednika, već 
isključivo, po nama, krivicom nadležnog organa za postupanje po podnijetim zahtjevima - Uprave 
za katastar i džavnu imovinu Crne Gore koja ne poštuje zakonom propisane rokove za odlučivanje 
po podnijetim zahtjevima i krivicom organa koji zastupa državu Crnu Goru u ovim postupcima  -
Zaštitnik imovinsko-pravnih interesa Crne Gore, koji svojim neracionalnim pristupom odugovlači 
postupke, izjavljujući žalbe i pokreće upravne sporove kada za to ne postoji niti jedan zakonom 
propisan razlog.  
 Zbog javnosti, želio bih pročitati koji su to bili zahtjevi koje smo Vam uputili. Znači, da ne bih 
detaljnije - izdalo bi se obavezujuće upustvo, nalog Zaštitniku imovinsko-pravnih interesa Crne 
Gore da u postupcima oko pomenutog zakona da saglasnost za donošenje rješenja kojim se 



zahtjevi bivših vlasnika usvajaju. Kao drugi predloženi zaključak je da se izdaje .... upustvo 
Zaštitniku imovinsko-pravih interesa Crne Gore da u ovim postupcima ne izjavljuje žalbe 
drugostepenom organu i ne podnosi tužbe Upravnom sudu zbog odluka drugostepenog organa. 
Takođe, da se u roku od odmah i postupi i riješe svi zahtjeve bivših vlasnika prema kojima nije 
postupljeno u skladu sa propisanim rokom.  
 Poštovani predsjedniče Vlade, mi smo ovaj Zakon proslavili skupa. Poslije godinu dana, 
cijenim da je vrijeme da zajednički uložimo napore da se on što kvalitetnije primijeni. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:43:13) 
 
 Zahvaljujem uvaženom kolegi Nimanbegu na postavljenom pitanju.  
 Pravo na odogovor na postavljeno pitanje ima uvaženi premijer.  
 Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 17:43:21) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine.  
 Uvaženi poslaniče Nimanbegu,  
 Hvala na pitanju. Prvo želim da iskažem javno zahvalnost Vama na svemu što ste uradili 
kroz dugi poslanički rad da pitanje Valdanosa se tretira prošle godine na način na koji se tretiralo i 
da je efektuira zakonom kojim je imovina u uvali Valdanos vraćena stvarnim vlasnicima, nezavisno 
da li su to građani ili su neke vjerske zajednice koje takođe participiraju u tome.  
 Naravno, zahvalan sam i svim poslanicima koji su to podržali. Radi se poslanicima ovog 
saziva i mislim da smo uradili jednu lijepu stvar. Tačno je, neko će reći da ima još mjesta po Crnoj 
Gori gdje su građani dovedeni u sličnu situaciju. Lično, navijam da svi dobiju ono što je njihovo. To 
je neka pravda i što više građani budu imali, to će i država biti bolja. To nam je zajednički cilj.  
 Počelo se sa vraćanjem imovine u Valdanosu. Istina je da to ne teče dinamikom koju bismo 
ili ja ili Vi željeli, ali imam ubjeđenja od strane Zaštitnika da se tu samo radi o dugim procedurama i 
nejasnoj stvari koju su zatekli na terenu. Između ostalog, da ne bih dužio, precizirao sam Vam u 
odgovoru, dešava se da objekti Vojske Crne Gore nisu nigdje evidentirani a da oni postoje na 
terenu. Da zato što ih je radila vojska oni nisu katastarski evidentirani, oni postoje na mjestima u 
kojima građani dobijaju parcele nazad. Njima je teško, oni smatraju da mogu doći u situaciju da 
neko onda njih optuži da su vratili još neki objekat koji pripada ili Ministarstvu odbrane ili Vojsci 
Crne Gore, uz ono što je bila zemlja nekog vlasnika. Tu ostaju neke dileme koje su kao otvorena 
pitanja. Dao sam Vašu urgenciju. Zahvalan sam Vam na onome što ste Vi dali odmah da se 
ubrzaju procedure. Međutim, mi ne možemo da mijenjamo zakonske norme. Moramo da 
razumijemo i službenike koji imaju veliki pritisak, a ne mogu da rješavaju sve slučajeve toliko brzo 
koliko bi željeli.  
 Ono što je najvažnije jeste da je ovaj Vaš čin danas, a i moje nekako javno nije obećanje 
nego javni apel prema institucijama da zaista probaju da što je brže moguće odgovore na brojne 
zahtjeve građana kako bi oni mogli, u skladu sa zakonom, da upišu imovinu na svoje ime ili na ime 
svoje porodice. Ovo Vaše poslaničko pitanje danas je doprinos tome. Ja sam se čuo sa 
zaštitnicom, uputio Vaše pitanje, tražio do njih direktan odgovor i zahtijevam i ovdje šaljem javni 
apel da urade sve da nas ne dovedu u situaciju da Vi ponovo kroz par mjeseci postavite slično 
pitanje. Neke od nelogičnosti koje postoje, koje zaista postoje ne odnose se na Valdanos, nego 
generalno kad su imovinsko-pravni odnosi u pitanju i kad je restitucija u pitanju ostaju otvorene. 
Čiji su oni putevi, da li je to urađen dobar premjer, šta je sa objektima vojske koji su se našli na 
licu mjesta, nisu nigdje evidentirani. Oni koji su imali, tako da kažem, čistije papire, već je po 
njihovim zahtjevima počelo da se rješava. Sad više nema procesa nazad, ima samo procesa za 
naprijed i ja se radujem i očekuje da se ta realizacija izvede do kraja.  
         Nije povezano sa ovim pitanjem, ali samo želim nekad da stanem u odbranu javne 
administracije koja je toliko kritikovana. Na primjer, katastar u Podgorici, čovjek ima platu 520 eura 
možete li da vjerujete? 530 eura ima čovjek platu, a 20.000 predmeta ima na stolu. Samo hoću da 



iskažem i neku solidarnost, jer prvi sam kritičar javne administracije i sporosti koja se u mnogim 
segmentima odvija. Ali, isto tako da pokažem i neku dozu solidarnosti prema ljudima koji se ipak 
trude da završe posao, ali jednostavno ih broj predmeta i broj zahtjeva dnevno pobjeđuje. Da li je 
to slučaj konkretno i kod Valdanosa, ne znam. Ovđe su navedene neke druge stvari, ali definitivno 
mislim da će se ići ka nekim rješenjima. Samo da pročitam zbog građana, imate u odgovoru i 
naravno, a naravno možemo nastaviti i polemiku. 
 Rješenja su donijeta u 110 predmeta, koji su u sljedećim fazama:  
 - 7 rješenja je postalo pravosnažno i istima je vraćeno 15 parcela;  
 - 7 zahtjeva je odbijeno jer su podnijeti za nepokretnosti za koje je već podnijet identičan 
zahtjev (znači radi se o identičnom zahtjevu); 
 - protiv 45 rješenja je u toku postupak po žalbi i  
 - u 24 predmeta je od strane Zaštitnika imovinsko-pravnih interesa pokrenut upravni spor. U 
preostalih 49 predmeta postupak je u toku. 
 Nadam se da će ovih preostalih 49 dobiti neki epilog, a vjerujem da je u interesu svih da taj 
epilog bude da se ljudi zaista upišu. Tako da imam neki zahtjev koji mislim da je potpuno 
kompatibilan sa Vašim, a to je da moramo apelovati malo na strpljenje građana. Mene raduje da 
su mnogi Ulcinjani ušli u svoje posjede, da su time umanjili mogućnost požara, da su očistili. Brojni 
Ulcinjani su očistili svoja imanja, ima zaista i onih koji nijesu, ali to ne znači da svako od njih ne 
želi da ima crno na bijelo papir da se radi o njihovoj imovini. Dosta je tu i starih ljudi koji vjerovatno 
razmišljaju da to ostave nekome u nasljedstvo i da ne ostave svoju djecu ili svoje nasljednike u 
nekim problemima. Nadam se da će se ići i ka tome da se stvari rješavaju brže i  apelujem prema 
zaštitniku i prema Upravi za imovinu i katastru da svi malo damo gasa kada je u pitanju predmet 
Valdanosa. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:49:58) 
 
 Zahvaljujem premijeru. 
 Pravo na komentar na odgovor premijera ima poslanik Genci Nimanbegu.  
           Izvolite, kolega. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (20.07.22 17:50:02) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice Đurović. 
 Prvo, samo da ispravim premijera. Nije polemika, jer shodno današnjem danu nije Vam 
lako, ali nije ni građanima lako, nije ni nama. Ono što danas sam čuo ovdje u ovom domu zbilja 
svako malo zahtjeva reakciju, osudu ili demantovanje i čuli smo razne, rekao bih, ocjene za lične 
osobine, ili izjašnjavanja, ili karakteristike što ne doprinosi onome što mi želimo. Šta je najvažnije, 
gospodine Dritane Abazoviću? To je dijalog, a i rad sa papirima. Možemo svašta pričati, možemo 
puno toga reći ako se ne završi u proceduri, ostaje prazno slovo, ostaje riječ koju nosi vjeter. Vi 
znate, kao rođeni Ulcinjanin, da u mojoj porodičnoj kući piše - Niko nije prorok u svom mjestu. 
Stvar je u tome da mi ne zaluđujemo više, ne govorim sad van teme Valdanosa, javnost i sa nekim 
temama koje nas dijele, ali se moramo suočiti sa njima. Meni je žao što ovako kasno postavljam 
ovo pitanje, znate zbog čega? Zato što bi želio građanima Ulcinja čestitati ono što smo mi kao 
politički subjekt počeli možda 2012. godine, uz pomoć Vlade Crne Gore tada i kredita, ali zbog .... 
ili problema u implementaciji sada se potpisuje ugovor od 20 miliona eura za vodovod i 
kanalizaciju u Opštini Ulcinj. To jesu životne teme, ali samo da bi se vratio na ovu temu 
Valdanosa. Ja želim u ovom slučaju da izvršim pritisak na javnu upravu i na vas kao Vladu i da 
iskomentarišem ono što sam dobio u odgovoru od Vas. 
          Znači, sigurno odgovor ste dobili od Zaštitnika i od Uprave za imovinu. Oni govore da se 
plaše slučajeva parničkih postupaka iz Mrčevog polja. Nemaju čega da se plaše. U članu 6 ovog 
Zakona koji smo usvojili u ovom domu onemogućava se i jedna i druga stana da se tuže. Znači, i 
država kao obveznik vraćanja i imovine i drugi da ne tuže državu.  



 Što se tiče prepreka koje se navode u odgovoru, objekti i putevi, oni se ne tretiraju u 
zakonu i kao takvi ne trebaju da budu smetnja vraćanju. Imovina se vraća u obliku u kakvom je. Vi 
znate, da ne bi javnost bila zbunjena, tu nema nekih velikih objekata, da javnost misli da su to 
objekti koji se mogu komercijalno iskoristiti ili bilo što. To je amortizovano i bilo bi dobro da se ti 
slučajevi rješavaju što kvalitetnije. Ono što je za mene zbunjujuće, i Vi odmah postavite pitanje 
onima koji su Vam dali odgovor, je nelogičnost u brojkama. Informisani smo da je do sada 
podnešeno 159 zahtjeva. Sada kad su rekli koliko se njih razmatralo, onda postaje razlika. Znači, 
govore da je rješavano u 110 slučajeva i onda 49 je u postupku, pa je 24 pokrenut upravni spor, 
45 rješenja je u toku postupak žalbi i samo sedam je vraćeno, dok je sedam odbijeno. Kad zbrojite 
ove brojke dobijete 132. Kako je odlučeno o 110, ako je 132? Svejedno, mi znamo da je oko 204 
vlasnika bilo tada upisano, oduzeta imovina. Ako je do sada riješeno samo sedam slučajeva, onda 
je to ispod 5%. Znači 95% nije riješeno. Stoga bih ovim zaključio diskusiju i smatram da je ovo 
jedan od postupaka koji se treba hitno uzeti u predmet od strane i uprave, bez obzira da li su 
zatrpani ili nisu zatrpani. Mi imamo drugu obavezu. Lično, kao poslanik, želim pokrenuti slučaj u 
Štoju. Kao poslanik, imam ljudsku obavezu prema ljudima koji su me kontaktirali iz cijele Crne 
Gore oko problema koji imaju sa vraćanjem imovine. Tu se moramo usredsrediti, tu moramo uložiti 
napore. Stoga, pozivam još jednom i Vas kao premijera i Vladu da bude što aktivnija. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:55:56) 
 
 Zahvaljujem kolegi Nimanbeguu.  
 Premijer ima pravo odgovora na komentar. Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.07.22 17:56:03) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Poštovani kolega Nimanbegu, 
 Prvo, da se ja pridružim čestitkama vezano za današnji dan. Mislim da se to desilo prije sat 
vremena, vjerovatno da nije bilo ovog kašnjenja, Vi biste bili tamo, to je velika stvar. Po prvi put se 
realizuje mijenjanje kompletne vodoinstalacije, 90km vodovodnih cijevi i kanalizacionih će biti 
promijenjeno i to je najveći infastrukturni poduhvat u našoj opštini otkad ona postoji. Nadam se da 
će sve proteći dobro, ali moramo apelovati na građane koji će sigurno kada se raskopaju sve ulice 
biti jedno vrijeme nervozni i biti nezadovoljni, ali to je proces koji mora da se desi. 
 Kada je riječ o ovim brojkama, ja se slažem, ovdje sam uporedio, možda ste i Vi u pravu u 
računanju, piše 159 zahtjeva, onda u ovom prvom pasusu piše rješenja su donijeta u 110, a dolje 
preostalih 49. 49 i 110 je tih 159, ali i ako nije bilo nekog računanja kako treba, ostaje apel da se 
ove stvari moraju ubrzati. Tačno je da nije veliki procenat onih rješenja koji su pravosnažni 
odnosno gdje su ljudi mogli da izvrše upis. Isto tako, slažem se i vjerovatno će Parlament tu  imati 
glavnu ulogu da brojni i drugi građani Crne Gore čekaju decenijama na neku restituciju i na neke 
odluke državnih organa ili tih sudova. Ja se solidarišem sa onim što je Vaš apel i vjerujem da je to 
i želja mnogih i poslanika i ministara u Vladi - da građani dobiju ono što je njihovo. Ja nemam 
dvostruke aršine, niti dvostruke standarde u odnosu na bilo koga - da li se radi o građanima 
Ulcinja, ili građanima Pljevalja, ili Budve, ili Plava, ili bilo koje opštine. Kome se nešto oduzelo na 
nezakonit način, valja mu se vratiti.  
         Još jednom zahvaljujem na pitanju. Nema opravdanja za nerad i učinjećemo što je moguće 
da se ovaj postupak ubrza. Vama hvala na fleksibilnosti i želji da se kroz institucionalni nivo  
papirološki jednostavno potkrijepe svi argumenti da ne bi sjutra došli do neke nepotrebne zablude. 
Zahvaljujem. To je to što se mene tiče. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 17:58:41) 
 
 Zahvaljujem premijeru. 



 Da li će kolega Nimanbegu iskoristiti pravo na stav? Naravno.  
 Izvolite, kolega. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (20.07.22 17:58:48) 
 
 Da, nadam se da ću ispoštovati ovih dva minuta. Stav je sljedeći. 
 Poštovani premijeru, ponavljam još jednom. Riješeno je sedam slučajeva, sedam je 
odbijeno, 24 je upravni spor, 45 rješenja je po žalbi. Što to znači? Da se žalio zaštitnik, da se 
država žali, 24 u upravnom sporu i riješiti, samo postupiti taj broj 83 slučajeva od 159 ili od 110 - 
mi nemamo informaciju šta se radi sa ostalim slučajevima. Nemamo informaciju. Stoga još jednom 
apelujem i na to. Moramo  poslati stav što se tiče Valdanosa. Tamo ne treba biti nikakve gradnje, 
poslati poruku i Vladi i prethodnoj, koja je nešto crtala koliko imam informaciju na tom području - 
tamo ne treba biti nikakve gradnje. Ali, da bi se to zaštitilo, možda imaju instrumenti u Skupštini 
Crne Gore. Ja sam 2020. godine, malo prije korone, kao i cijeli Odbor za turizam i poljoprivredu 
posjetio Valdanos. Imamo zaključke da se to mora zaštititi, da se interveniše što se tiče 
protivpožarne zaštite i puteva. I Vlada mora u budžet za 2023. godinu predvidjeti jedan dio 
sredstava (što se tiče puteva i protivpožarne zaštite). Kao opština, nadam se konačno da ćemo 
pokrenuti ono što smo trebali odavno, a to je dokument koji će zaštititi to područje, a ta zaštita će 
biti u korist i vlasnika, i turista i cijele naše, rekao bih ne samo tradicije, nego da se što kvalitetnije 
iskoristi za  razvoj. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.07.22 18:00:51) 
 
 Zahvaljuem uvaženom kolegi Nimanbegu. 
 Sa ovim smo završili pitanja koja se postavljaju predsjedniku Vlade. Zahvaljujem se 
predsjedniku Vlade i ministrima, koji su sa nama ovdje, na učešću u današnjoj sjednici. Sa ovim 
ćemo i zaključiti današnji rad. Još jednom ponavljamo obavještenje da ćemo nastaviti sa ovom 
sjednicom vezano za ministarski sat i postavljanja pitanja ministru poljoprivrede i potpredsjedniku 
Vlade gospodinu Vladimiru Jokoviću sutra sa početkom u 12 časova. 
 Hvala vam još jednom na učešću u današnjem radu. 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:16:59) 
 
 Poštovane kolege i koleginice, nastavljamo Sedmu (posebnu) sjednicu Prvog redovnog 
(proljećnjeg) zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Prelazimo na dio sjednice posvećen poslaničkim pitanjima u vezi s određenom temom. 
 Prije djelova iz Poslovnika, koristim priliku da pozdravim uvaženog ministra poljoprivrede i 
potpredsjednika Vlade gospodina Vladimira Jokovića koji je sa saradnicima danas s nama.  
 Saglasno članu 193a Poslovnika Skupštine, predsjednici poslaničkih klubova parlamentarne 
opozicije dostavili su predlog s precizno navedenom temom "Strategija Vlade za prevazilaženje ekonomske 
krize koju i sama najavljuje" o kojoj se pitanja postavljaju potpredsjedniku Vlade za ekonomski sistem i 
ministru poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede Vladimiru Jokoviću kao nadležnom ministru.  
 Saglasno članu 193b Poslovnika Skupštine, pravo na postavljanje pitanja nadležnom ministru 
povodom određene teme ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik poslaničkog kluba. Vrijeme za 
postavljanje pitanja nadležnom ministru iznosi najviše pet minuta, a odgovor na postavljeno pitanje se daje 
u trajanju od najviše pet minuta. Posle datog odgovora poslanik koji je postavio pitanje ima pravo da 
komentariše odgovor u trajanju najviše tri minuta, a nadležni ministar da odgovori na komentar u trajanju od 
najviše tri minuta. Poslanik koji je postavio pitanje ima pravo da se izjasni o odgovorima u trajanju od 
najviše dva minuta.  
 Prelazimo na postavljanje pitanja.  
 U ime Kluba poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore, pitanje će postaviti ovlašćeni 
predstavnik Kluba poslanik Predrag Sekulić.  
 Poslaniče Sekuliću, Vaše vrijeme za postavljanje pitanja. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.07.22 12:18:47) 



 
 Hvala vam, uvažena predsjednice.  
 Gospodine potpredsjedniče Vlade sa saradnicima, koleginice i kolege, dozvolite mi nekoliko uvodnih 
napomena. 
 Podsjećam da odmah nakon početka globalne pandemije i onoga što se zvalo zatvaranje granica 
lokdauna došlo je do recesije u većini država razvijenog svijeta. Naravno, ekonomsku krizu bih danas imali 
i da nije bilo dodatnog opterećenja, a to je rat, odnosno agresija Rusije na Ukrajinu. Znači, sve ono što smo 
do sada znali o ekonomiji, čini mi se da više ne važi. Plašim se da ćemo sada prvi put imati globalnu 
krizu.Imaćemo problem s jedne strane izazvan visokom inflacijom, s druge strane prekidom snabdijevanja 
osnovnih životnih namirnica i, ono što je još gore, kada se sve to udruži s padom brutodruštvenog 
proizvoda.  
 Sve ono što se dešava danas na polju globalne ekonomije prenosi se na Crnu Goru kao malu i 
otvorenu ekonomiju. Dozvolite samo da podsjetim da je u eurozoni, znači mi koristimo euro, više od 12 
država ima inflaciju preko 10%. Kod većine država eurozone danas ne bi mogli da ispoštuju kriterijume 
mastrihta. Znači, većina država u eurozoni je zadužena preko 100%. Čak i velika Njemačka koja inače vodi 
vrlo konzervativnu ekonomsku politiku i finansijsku politiku zadužena je preko 70% svoga brutodruštvenog 
proizvoda.  
 S druge strane, imamo situaciju da američki FED već dva puta takom ove godine povećava 
referentne kamatne stope kako bi zaustavili inflaciju koja negdje dostiže između 9% i 10%. Prema nekim 
najavama sada je ta kamatna stopa nekih 1,25%, do kraja godine biće 3%. Jednostavno neće biti novog 
novca za kreditiranje države i građana. Nešto slično radi i Evropska centralna banka, istina nešto sa 
zakašnjenjem. Oni su otišli s referentnom kamatom 0,25% gore, vjerujem da će do kraja godine morati da 
se poveća i ta referentna kamata što će dodatno biti opterećenje za države koje moraju da se zadužuju. 
Ovo govorim samo zato da vidimo gdje je danas Crna Gora.  
 Na žalost, situacija u Crnoj Gori je umnogome gora nego 2019. godine. Zašto pominjem 2019. 
godinu. Zato što je to poslednja godina gdje imamo normalne ekonomske pokazatelje uoči globalne 
pandemije. Dozvolite samo da podsjetim, više od 900 miliona su blokade privrednih društava oko 20.000 
privrednih društava u Crnoj Gori. Dozvolite sada da podsjetim da smo uvezli protokom prošle godine dvije i 
po milijarde roba, da smo izvezli svega 430 miliona. Dozvolite da podsjetim da, recimo, danas ne možemo 
da  računamo da izvoz jednog Kombinara aluminijuma. Na žalost, ne pomaže činjenica da se dva ministra 
turizma, onaj iz prethodne Vade i onaj iz sadašnje Vlade, prepucavaju preko tvitera ko je kriv za nešto lošiju 
seozonu od očekivane. Ipak, treba reći da je ova sadašnja Vlada slabodobitno govorila o uspjesima 
predsezone. To samo pokazuje, još jedan put potvrđuje, da uspjeh ima stotinu očeva, a neuspjeh je uvijek 
siroče. U končanom građani Crne Gore ne treba da interesuje ko je kriv za to stanje nego da vidimo da li 
možemo nešto da popravimo u ovom vremenu koje je preostalo do kraja turističke sezone. Naravno, 
finansijski pokazatelji će biti možda čak i nešto bolji od očekivanih iz prostog razloga što inflacija pospješuje 
rast cijena, samim tim povećava se i naplata PDV-a i tako dalje. Dozvolite smo da kažem da smo mi ovdje 
u ovom Parlamentu pomogli Vladi sa nekim zakonskim projektima, istini za volju, kada govorimo 
ekonomskoj politici sa nekim zakonskim projektima smo i odmogli, ali kažem, pomogli smo makar u onom 
dijelu da smo zaustavili, odnosno da smo dozvolili Vladi da ima taj mehanizam smanjenja akciza. To je 
jedan od rijetkih mehanizama koje Vlada u ovom trenutku ima, iz prostog razloga što naša Centralna banka 
nema emisionu funkciju, tako da bukvalno zavisimo od onoga što je pitanje rada Evropske Centralne 
bnake.  
 Samo da ne bude nikakve dileme, danas je inflacija u Crnoj Gori mnogo veća od one inflacije u euro 
zoni. Možemo govoriti o inflaciji koja se kreće na nivo od nekih 14 -15% u odnosu na većinu država 
Evropske unije gdje se ta inflacija kreće od 10 od 12%, eventualno, znači govorim o onih 12 država gdje je 
dvocifrena cifra inflacije. Očekuju nas teška vremena, bez ikakve dileme, uostalom to najavljuje većina 
lidara država Evropske unije.Takve neke ocjene smo mogli da čujemo i od Vlade Crne Gore. Dozvolićete 
da građane Crne Gore prije svega i iznad svega interesuje ekonomska politika Vlade i ono što Vlada čini u 
susret prestojećoj jeseni i zimi, iz prostog razloga što već u septembru troškovi građana rastu. Od toga da 
se spremaju djeca u školu, da treba nabaviti ogrijev za zimu. Svedoci smo da ono što je pitanje rasta cijene 
energenata kod nas se preliva na najsiromašnije slojeve. Dozvolićete da kažem da danas je cijena peleta i 
drva za ogrijev i uglja mnogo viša nego što je bila prije nekoliko mjeseci. Naravno, hvala Vam, 
predsjednice, na upozorenju. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:24:48) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Sekuliću. 
 Svakako imaćete i u narednom krugu još mogućnosti za komentarisanje, kao i za stav. 



 Uvaženi potpredsjedniče Vlade, gospodine Jokoviću, imate pet minuta za odgovor. 

 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 12:25:02) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice.  
 Zahvaljujem  na pitanju, poslaniče Sekuliću, ali ja ovdje nijesam, ovo je više bio komentar i analiza 
političke siguacije na globalnom, na domaćem nivou. Direktno pitanje nijesam dobio, ali sam u 
međuvremenu, dok ste Vi govorili, zapisivao ono što je najinteresantnije pa mogu to i prokomentarisati. 
 Počeo bih sa onim što ste rekli da je značajno veća inflacija u Crnoj Gori, sami znate da Crna Gora 
nema emisionu banku, da ne može na to previše da utiče, da je kad su globalni poremećaji ona najslabija, 
najmanja tržišta, najmanje ekonomija, to najviše i osjećaju i imaju najviše problema. Dakle, inflacija u Crnoj 
Gori je u ovom trenutku 13,5% što nije našto preveliko u odnosu na ono što se desilo u drugim zemljama i 
stabilnim ekonomijama Evropske unije ili one kojie posluju u euro zoni.  
 Rekli ste da 900 miliona je blokada privrednih društava, mogli bi komotno da postavimo pitnje od 
kad su te blokade, koja su to privredna društva, ko je dozvolio tim privrednim društvima i koliko vremena da 
ne plaćaju obaveze prema državi. Znamo da neka privredna društva duguju ogromne iznose i da nijesu 
plaćali a da nekada nijesu preuzimane mjere protiv njih da bi se sankdionisali i da bi državni prihodi, da bi 
bilo normalno punjenje budžeta i da bi plaćali obaveze prema državi. Pomenuli ste aluminijum, da nemamo 
izvoz aluminijuma. Tačno je da nemamo izvoz aluminijuma, ali aluminijski kombinat je imao ugovor sa 
Elektroprivredom da struju plaća 43 eura, a  ove godine struja je dostizala i preko 300 eura. Da je 
Elektroprivreda Crne Gore isporučivala struju Aluminijskom kombinatu, mi bismo imali ozbiljan problem sa 
Elektroprivredom i snabdjevenosti građana Crne Gore, domaćinstava sa električnom energijom. Ako 
nijesmo imali izvoz aluminijuma i aluminijumskih proizvoda, imali smo ogroman izvoz električne energije 
,onu koju bi Aluminijski kombinat trošio po 43 centa, kao što je bilo ugovoreno. Dakle, ove godine do sada 
je dobitak Elektroprivrede, ako se ne varam, 44 miliona eura samo iz tog razloga što izašli na berzu i 
prodavali struju i na osnovu toga su uspjeli da drže cijenu i ako sam rekao koja je cijena struje na svjetskoj 
berzi, evropskoj berzi  nekad i preko 300 eura.  
 Bio sam na jednom simpozijumu, to često ponavljam, u Budvi gdje su došli svi predsjednici 
Elektroprivreda Zapadnog Balkana, Austrije, Mađarske, Moldavije i još nekih zemalja i tu su oni koji su 
najviše pozvani kada je u pitanju energetika rekli da su planirali da cijena struje u narednom periodu, svim 
njihovim analizama za investicije, da bi cijena struje maksimalno trebala da bude 38 eura po kilovat satu. 
Međutim, oni su računali da će biti 32 - 33, ali 38 ka cijena za investicije. U tom trenutku su ulazili, imaju 
aplikacije za svjetsku berzu, 270 eura cijena struje je bila u tom trenutku u tim špicevima, kako kažu. 
 Pričali smo i prošli put sam odgovarao za ogrijev i ogrijevna drva, za grijenje građana Crne Gore, u 
tome neće biti velikih problema zato što nijesu podizane cijene za ogrijevno drvo, Uprava za šume nije 
podizala za privatna domaćinstva, 130 hiljada domaćinstava se ukupno grije na čvrsta goriva tj. na pelet i 
na drvo, 122 hiljade se grije na drvo i u ovom trenutku je kubik da se doznači onim koji na ruralnim 
područjima je 9 eura, kubik je 1,3 metra, tako da metar drva da se posiječe bi koštao negdje 7,5 eura.  
 Što se tiče peleta mi smo razgovarali i pelet će biti najjeftiniji u Crnoj Gori, jer imamo tu izlazne 
cijene po koliko su ih naši do sada izvozili, ali kad se poremeti tržište, kad skoče energenti i kad skoče 
cijene onda svi žele da izvoze da ne bi imali zaštitnu cijenu, da ne bi iskoristili tu priliku, zaradili sredstva 
koja su uložili u proizvodnju peleta sigurno da imaju velike kredite. Da li je država pomogla sa nekim 
zakonima Vladi da se može nešto učiniti, pa naravno da Vlada jedino može raditi po zakonima. Ne može 
Vlada donositi nezakonite odluke sa vama. Dakle, smanjenjem akcize na naftne derivate došli smo do toga 
da imamo u regionu najmanju cijenu nafte. Ono što se najvljuje kao velika ekonomska kriza, smanjena je 
akciza bila do 02. ili 03.jula za 40% a onda je smanjena za 50% na najmanji mogući nivo zakonom 
dozvoljen i u regionu imamo najnižu cijenu nafte. Ono što takođe treba da cijene osnovnih životnih 
namirnica, žitarica na berzi i naftnih derivata idu na dolje. Mislim da mnogi više prčaju o nekoj ogromnoj 
nadolazećoj ekonomskoj krizi na jesen nego što nas očekuje. Znamo da je to izazvano u velikoj mjer.ratom 
Rusije i Ukrajine, ali moramo znati da su prije nekolika dana predsjednik Irana, Rusije i Turske se dogovorili 
za izvoz žita da bude slobodna zona za izvoz žita, 20 miliona tona žita od prošle godine se nalazi u 
skladištima u Ukrajini i oni će izaći na berzu i na tržište i sigurno će cijena žitarica značajno pasti tako da 
negdje nijesam baš toliki pesimista da će ogromna ekonomska kriza zadesiti Crnu Goru. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:31:39) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Poslaniče Sekulić, izvolite, komentar na odgovor. 



 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.07.22 12:31:47) 
 
 Hvala Vam. 
           Gospodine Jokoviću, zašto sam govorio o globalnoj ekonomiji, zato što sve ono što se dešava u 
globalnom planu negdje utiče i na Crnu Goru. Kažete da inflacija 13,5% nije puno, ali ta inflacija najviše se 
odnosi na osnovne životne namirnice i tu imamo problem. Tih 13,5 osiromašenje građana Crne Gore. Ako 
smatrate da su građani Crne Gore dovoljno bogatiji, veći dio njih da ne osjete tih 13,5% inflacije. Čini mi se 
onda da gubimo svi zajedno dodir sa realnošću. Govorim, tačno je da će Vlada neke stvari pokušati da 
pomogne penzionerima, dodatna jednokratna pomoće, povećanje penzije itd. ali plašem se da sve ono što 
je dosad urađeno pojela je ifnlacija. Vi to možda negdje ne osjećate, ali čnini mi se da većina građana Crne 
Gore osjeća.  
 Dozvolite jedan kratak komentar, kad pogledam sjednicu Vlade, otprilike 70 do 80% vremena se 
gubi na neke druge teme, a ne na teme pitanja životnog standarda građana, a čini mi se da građane to 
najviše interesuje i  trebalo bi da ih najviše interesuje upravo pitanje životnog standarda. Dozvolićete pošto 
ja i vi imamo dovoljno možda čak i previše životnog iskustva, imamo i političkog iskustva, ali s obzirom da 
sam nešto stariji od vas iskoristiću tu prednost za jedan savjet Vladi Crne Gore i vama kao potpredsjedniku 
ili kao predsjedniku partije koja učestvuje u radu Vlade i koja participira u jednom velikom dijelu, a posebno 
kada govorim o ekonomskoj politici. Mislim da bi bilo dobro da u nekom narednom periodu bez obzira da li 
će Vlada trajati naredna dva mjeseca ili naredne dvije godine mislim da bi bilo dobro da Vlada skloni sa 
stola sva ona pitanja koja nas dijele, a da se zaista ozbiljno posveti onome  što je pitanje ekonomske 
politike. Znate kada govorimo o lošoj sezoni moramo da znamo da je to posledica i gašenja Montenegro 
Airlinesa. Uporedite broj linija, broj putnika, tokom 2019.godine i ono što se dešava sa To Montenegro 
danas i eto vam odgovor zašto je loša turistička sezona ili lošija od one koju je Vlada najavljivala.  
 Kada govorimo pitanju socijalnih razlika to je bila jedna od stvari gdje je prethodna Vlada kojoj ste vi 
takođe davali podršku rekla da će posvetiti punu pažnju danas je mnogo veća razlika u platama ljekara iz 
srednjeg medicinskog osoblja nego što je bilo ranije, danas ima mnogo veće socijalne razlike, danas 
zahvaljujući nekim populističkim zakonima vrlo otvoreno to kažem imamo razlike između primanja 
profesora Univerziteta i nastavnog kadra, učitelja i nastavnika i profesora srednjih škola. Taj disparitet je 
preveliki da bi mogao na bilo koji način da se opavda. Mislim da su to neke stvari kojima Vlada Crne Gore u 
narednom periodu treba da posveti punu pažnju. Vjerujem da bi građani Crne Gore, bilo mnogo bolje kada 
bismo neka pitanja koja nas dijele sklonini sa stola a ovamo kažem i kao predsjedniku Socijalističke 
narodne partije i kada bi se posvetili više ekonomskoj politici. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:35:06) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Sekuliću. 
 Pravo na odgovor na komentar ima uvaženi potpredsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 12:35:13) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dakle, ova Vlada je Vlada koja nema što da krije i po prvi put sjednice Vlade su otvorene za javnost 
i svi mogu da vide o čemu se raspravlja kako ko misli i kako se donose odluke. 
 Pričati o turističkoj sezoni može se iz više uglova zavisi koliki kriterijum uzima. Ako kažemo do 
ovoga trenutka zvanični prelaz granica Crne Gore je veći nego u prošloj godini i veći je nego u 2019.godini. 
Prihod dosadašnji naravno pred sezona je bila mnogo veća možda ne nikakvom zaslugom niti ove niti 
prošle Vlade, možda nekim globalnih dešavanjima došlo je do toga da su neki izbjeglice ili neki ljudi iz 
Rusije i iz Ukrajine došli u Crnu Goru i naravno možda više trošili sredstava i naplata PDV-a je i te kako 
značajno veća nego što je prošle godine. Da li će ostati do kraja to je veliko pitanje. Ali ovogodišnja 
turistička sezona hoteli su popunjeni možda bolje nego ijedne godine, problem je privatni smještaj. Ne 
možemo nadoknaditi i veliki je problem vi tosami znate 20% tržišta turizma je bilo iz Ukrajine i Rusije, učinili 
smo to što smo mogli otvorene su avio linije za Egipat i Saudijsku Arabiju gdje je donešena odluka da oni 
mogu njihovi građani u toku ljetnje turističke sezone bez viza dolaziti u Crnu Goru.  
 Da li su socijalne razlike značajno veće? Jesu, ali bile su i uvijek velike. Crna Gora nije vodila dugo 
vremena ozbiljnu socijalnu politiku. Potpuno se sa vama slažem da su neki zakoni izazvali ovo što ste rekli 
da je dispropocija plata u javnom sektoru nesrazmjerna onomoe što neki obavljaju, jer rad u istim 



ustanovama. Znamo da ih i u drugim organima ili u samoj Vladi razlika je plata nego što je u Skupštini. To 
dobro znate bili ste tamo. Dakle, mogli bi naširoko i naduboko pričati o ovome i tražiti uzroke i posledice 
ova Vlada čini ono što je moguće. Dakle, ograničili smo cijene, cijene struje su ostale iste, naftni derivati su 
smanjeni i najjeftiniji su u regionu, grijanja i pelet će biti najeftiniji u regionu, obezbijedili smo i nemamo 
nikakvih nestašica osnovnih životnih namirnica. Druga stvar što je limitirali sm marže na osnovne životne 
namirnice. Neki misle ne bave se trgovinom, ne znajući previše o tome trebamo fiksirati cijene da limitiramo 
cijene. Pa ne možemo limitirati cijene, jer Crna Gora je izuzetno uvozno zavisna. Dakle, ako nafta na 
svjetskoj berzi ode naprijed mi moramo ukalkusilati cijenu tu koja je, jer možemo doći u situaciju da posle 
ne možemo ako bi je prodavali ovdje da sledeći put ne možemo da kupimo naftu (prekid) ta nafta prije 
uvezena plaćena. Vi to dobro znate, znamo i mi. Što se tiče dijeljenja crnogorskog društva da li su neke 
teme bitnije, da li je neke teme možda  trebabalo u ovom trenutku ostaviti da se samo posvetimo ekonimiji. 
Mi kad smo formirali ovu Vladu rekli smo imamo dva prioriteta Vlade. Unutrašnje probleme ono što dijeli 
Crnu Goru i one nepravde koje su je eventualno zadesila, a jesu bile su u jednom periodu i drugi put Crne 
Gore prema Evropskoj uniji. Jedna drugu ne isključuju. Dakle, rješavanje, izjednačavanje nekih pitanja i 
nekih odluka ne može isključivati eleministati i otežavati put Crne Gore prema Evropskoj uniji. Dakle, 
posvećeni smo putu Crne Gore u Evropsku uniju, ali rešavanju svih onih nepravdi i svega onoga što nas je 
dijelilo. Ali ne možemo reći znam evo i ja ću asocirati ono što ste vi asocirali, ne možemo reći ako neko 
nešto dobije da je onda dijeljenje ako neko drugi to isto dobije. To nije dijeljenje nego ispravljanje nepravde 
i dovođenje u jednak status svih. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:39:30) 
 
 Zahvaljujemo potpredsjedniku Vlade. 
 Pravo na stav po ovom pitanju ima poslanik Sekulić. 
 Izvolite, kolega Sekuliću. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.07.22 12:39:37) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Gospodine Jokoviću, sad sam ja u nezogdnoj situaciji zato što vi ne možete meni da odgovorite, 
zato ću pokušati da u nešto korektnije nego što sam mislio saopštim čitavu tu priču vezano za ekonomiju. 
 Vi ste zaista preveliki optimista, ali čini mi se da to što govorite negdje nije realno. Čini me se da 
problemi koje ima crnogorsko društvo kad je u pitanju ekonomija su mnogo veći nego na način na koj ih vi 
saopštavate. Dozvolićete da možda imate nešto i sa premijerom Abazovićem zato što je on  na poslednjoj 
sjednici Vlade govorio loše o turističkoj sezoni, zato što je minstar turizma u vašoj Vladi govorio loše o 
turističkoj sezoni. Razumijem ja bio sam u turizmu znam što znači julska rupa, ali kad se ta julska rupa 
produži za nedelju dana onda imate problem to što ste vi 20% imali više noćenja u martu to je statistički 
malo u odnosu što može da vam napravi problem ako imate 20% manje sredinom jula. Ovdje su turističke 
sezone strašno kratke. S obzirom na smještajni kapacitete na jugu to što je turistička sezona nešto bolja na 
sjeveru mnogo ne pomaže. Dozvolićete takođe,ja znam statistički zato što iz prostog razloga što je veća 
inflacija, veće su cijene, mi ćemo imati zajedno finansijske pokazatelje koji su nešto bolji. Ali ako uporedite 
broj noćenja bez obzira na broj prilazaka granici itd. onda ćete vidjeti da mi imamo veliki problem što se tiče 
ovogodišnje turističke sezone. Ne mislim da treba sad mi ovdje da se nadgornjavamo ne želim lošu 
sezonu, želim dobru sezonu. Je li vas slušaju turistički radnici,  dozvolićete da znam podatke iz nekih 
državnih hotela gdje je bila manja popunjenost nego ranije gdje su bili negdje na ivici. Čini mi se da negdje 
treba da uložimo zajednički napor da to bude nešto bolje naravno. Tome ne doprinosi ova izjava premijera, 
cijene prevelike jer je  politika nešto drugo u odnosu na ono što je priprema od turističke sezone i Vlada 
treba da priprema turističku sezonu, a ne da se bavi politikom,ali to je druga priča. 
Predsjednice, dozvolite samo  još par rečenica uz izvinjenje za prekoračenje. Naravno ja sam samo dao 
savjet, da bi neke stvari trebalo da ostavimo po strani. Zašto? Zato što nam to ne pomaže Evropskim 
integracije to nam ne pomaže kada je u pitanju ekonomija, te stvari koje nas dijele,dijelile su nas i prije 
deset i prije 20 ili 100 godina, ali dozvlioćet, ako nećemo ništa izgubiti ako par godina te stvari sklonimo sa 
strane i bavimo se onim što je proklamovala vaša Vlada, to je evropske integracije, zbog čega smo mi Vas 
podržali. Značli to je pitanje evrospkih vrijednosti, a ono sa čime se Vlada bavila u poslednjih par sjednica 
nije pitanje evropskih vrijednosti izvinite, ali sam u pravu.Hvala vam izvinite. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:42:40) 



 
 Zahvaljujem poslaniku Sekuliću. 
 Nastavljamo dalje, u ime Kluba poslanika Demokratskog fronta,Nova srpska demokratija, 
Demokratska partija i radnička partija pitanje će postaviti ovlašćeni predstavnik kluba poslanik Djean 
Đurović. 
 Poslaniče Đuroviću, izvolit pet minuta vaših za postavljanje pitanja. 
 
 
 DEJAN ĐUROVIĆ (21.07.22 12:42:58) 
 
 Zahvaljujem se gospođo Đurović. 
 Dame i gospodo,narodni poslanici, poštovani građani Crne Gore, uvaženi gospodine Jokoviću. 
 Vi ste danas pokazali jednu vrstu optimizma  i ja mogu da vjerujem da ste Vi čovjek koji optimisički 
gleda na sve. Ali optimizam kad je u pitanju jesen ne da ne stoji nega nema utemeljenja. Takođe, moram 
da Vam napomenem da je i premijer prije neki dana rekao da nas očekuje teška jesen i velika kriza i da će 
Vlada uraditi sve  da ublaži njene posledice. Zato ću Vas pitati direktno, koje konkretne  mjere Vlada tim 
povodom priprema, da li se mogu očekivati neki novi paketi pomoći građanima  i privredi i šta će oni 
sadržati, ili će građani i privrede  da snose teret krize. Inflacija  na svom maksimumu, Centralne banke  
podižu agresivno  kamate kako bi se ozborile sa enormnim cijenama, robe na berzama su doživjele  pad, 
ali cijene nijesu  doživjele pad. Energenti i hrana  i dalje stoje na rekordnim vellike kompanije iz Evropske 
unije i SAD-a oštro sjeku broj zaposlenih pripremajući se za krizu koja dolazi i ne dijele vaš optimizam, 
banke uveliko najavljuju recesiju posebno Evropska unija. Jedan veliki privredni gigant, jedna zemlja kao 
što je Njemačka se boji da će doživjeti  ekonomski kolap zbog rata u Ukrajini, a kako se Crna Gora 
priprema za sve ovo. Kad smo kod inflacije u pravu ste, Crna Gora i ne može  zabilježiti inflaciju može  
samo zabilježiti potrošačku cijenu u junu i koja je tačno 13,5%,  ali je i tačno da je to nova rekordna 
vrijednost od 2007.godine, ovo je čak više i od prognoze koja je dala Centralna banka koja je do sada 
ukazivala, da će do godišnje inflacije biti oko 12%, ovo je ujedno i treći mjesec da je u našoj zemlji 
registvana takozvana galopirajuća inflacija, odnosno dvocifreni rast potrošačkih cijena na godišnjem novu. 
Da li smo evo htjeli ste konkretna pitanja, evo Vam konkretna pitanja. Da li smo obezbijedili energente za 
zimu, da li smo napravili rezerve ulja, brašana, šećera i drugih strateških sirovina, da li smo možda napravili 
neke strateške  aražmane sa susjednim zemljama poput Srbije koja jedina ima višak hrane u regionu, da li 
ćemo sve i dalje prebacivati na leđa građana koja već jako pogođenim skokom svih cijena jer država bez 
plana i organizacije samo pušta uvozničkom lobiju, da ubira ekstra profit u ovako teškoj situaciji. Da li smo 
napravili podsticaje u poljoprivrednom sektoru kako bi preživjeli ovu kriz i napravili bolji rezultat da nebi 
morali baš svu hranu da uvozimo. 
 Sve su to pitanja sa negativnim odgovorima i to je osnovni problem. Činimi se da opet ulazimo  
potpuno nepripremljeni i opet će građani podnijeti najveći teret, mudre Vlade širom svijeta preuzimaju 
odgovornost na svoja pleća i pokušavaju da zaštite svoje građane na sve načine. Ljuti neprijatelji Amerika i 
Kina ukidaju međusobne carinske tarife i uklanjaju trgovačke barijere da bi svojim građanima obezbijedili 
niže cijene sirovina i posledično diže cijene finalnih proizvoda. Njemačka i Kanada izgleda da ne  poštuju 
ljute sankcije prema Rusiji kad je u pitanju remont gasnih turbina, jer  im u ovom slučaju odgovara da se 
sankcije ne poštuju kako bi ruski gas  što prije krenuo da teče ka njihovim skladištima.  Mi smo u 
međuvremenu uveli šesti paket sankcija Rusiji i time smo čini mi se  još jedanput  zategli omču oko vrata 
našoj privredi. Ovo su samo dva primjera kako vode računa  svojim interesima jer to zanima građane  dok 
je sve ostalo samo jeftina demagogija  na papiru i praznim riječima.  Svjedoci smo takođe, da turistička 
sezona se ne odvija na način kako je to bilo planirano budžetom za ovu godinu i neće biti prihod od 
milijardu evra. Ukrajinska  kriza  je doprinijela da izgubimo turiste sa ove dva bitna tržišta  i Ruskog i 
Ukrajinskog i slobodno moru reći da že posledica i politika koju Vlada vodi,a čim je sprovođena ne vodi 
računa o ekonomskom interesu države, već prije svega o ispunjavanju zahtjeva Evropske unije kojeg se ne 
pridržavaju ni članice Evropske unije  za koje nijesmo obavezni mi posebno jer nijesmo članica Evropske 
unije  nego kandidati i konkretno ovdje mislim isključivo na sankcije  Rusiji. Zahvaljujem se. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:49:05) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Đuroviću. 
 Odgovor ima pravo potpredsjednik  Vlade. 
 Izvolite, potpredsjedniče. 
 
 



 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 12:49:13) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Uvaženi kolega Đuroviću, zaista ste postavili dosta pitanja i evo ću negdje kroz komentare i analizu 
morati da  odgovorim. Rekli ste da ja negdje imam optimizam možda je to priroda ja uvijek znam da je bilo i 
težih situacija ovdje i da ćemo mi  i ovu prebroditi. Ono što mi daje optimizam najveći, a što  Njemačkoj 
daje pesimizam i tako govore, možda je i to što Crna Gora nije zavisna od gasa. Najveće probleme koje će 
izazvati Njemača se dominatno grije gasom i sve fabrike u Njemačkoj  rade  na gasu, a najveći dio tog 
gasa i Vi dobro znate uvoze iz Rusije  i tu se negdje očekuje  veliki problemi za zimu. Samom nestašicom 
gasa evetualno u Evropi  ići će  cijene struje  na veći nivo i ići će cijene drugih energenata kao što je nafta, 
naftni derivati ići će na veći nivo. Crna Gora po pitanju cijena nafte ne može ni na koji način da učestvuje 
ono jedino što može i to radi da drži određene  zalihe da kontroliše, prati  određene zalihe dobro znate  
vjerujem Vi  koliko su kapaciteti rezervoara  gdje bi se mogli ti energetni uskladištiti u Crnoj Gori. Dakle, to 
je negdje limitirajuće da možemo ali postoje tačno zalihe za toliko i toliko vremena u Crnoj Gori kad su u 
pitanju ovi nafta i naftni derivati. Što se tiče hrate,asocirali ste i rekli ste mi smo bili u posjetu i bio sam i ja u 
posjetu Republici Srbiji i tu smo se dogovorili jer  zaista izvaredne aranžmane za Crnu Goru. Dakle, 
dogovoreno je  da će Crna Gora imati prioritet  u nabavci zajedno sa Makedonijom, Bosnom i  Albanijom 
u nabavci iosnovnih životnih namirnica i date su garancije da Crna Gora, ako se odluči,a već je formirano 
raspisan je konkurs  za izradu studije opravdanosti uspostavljanja, državnih robnih rezervi u Crnoj Gori. 
Srbija je rekal za tri,četiri mjeseca da Crna Gora može da nabavi i da ima svoje sopstvene rezerve 
osnovnih životnih  namirnica. Dakle, brašna, ulja, šečera tu i tamo pošto se veliki dio šećera  uvozi preko 
Luke Bar i nije baš toliko dominantan uvoz kao što je ostalih namirnica iz Srbije, dali su i garantovali su 
snadbijevenost ono što je i te kako važno, koncetrovane stočne hrane i negdje i drugih nekih aražmana 
primjera radi Crnoj Gori izuzetno hvale  studenti, hvale veterinari, šumarski inžinjeri i u Srbiji je dogovoreno 
da po deset studenata se iz Crne Gore upiše na univerzitete u Srbiji i da studiraju veterinu i  šumarske 
fakultete, a Ministasrstvo poljoprivrede će raspisati poziv i naravno stipendirati deficitarna zanimanja u 
Crnoj Gori. Da li ćemo doživjeti kolaps, ja mislim da Crna Gora neže doživjeti  kolaps da cijene  osnovnih 
životnih namirnica  na berzi i nafte idu na niže, što će biti na jesen to ćemo vidjeti. Dakle, mi činimo ono što 
je u ovom tenutku moguće. Crna Gora nema ni ozbiljne smještajne kapacitete za osnovne životne  
namirnice, ima samo jedan mislim nešto u Luci Bar  i jedan silos  koji  je iznamljen u Spužu. Ali smo sa 
većim trgovinskim lancima dogovorili  i oni imaju određene robne rezerve koje drže, i sad je pitanje, ako bi 
Crna Gora  imala državne robne rezerve, prvo gdje bi uskladištila kako bi te državne rezerve, jedini možda 
način u ovom trenutku,ali će ta analiza pokazati  i studija  gdje je raspisan oglas  za izradu te studije da li 
Crna Gora  može na drugih način osim preko velikih  trgovinskih lanaca da u njihovim skladištima drži svoje 
robne rezervre, a da ih oni  kako bi siticali rokovi kad bi bili da ih daju u promet, a da ih popunjuju sa 
svježim namirnicama. Ne trebamo mislim da je i negdje i medijska neka kampanja i nešto se vodi da 
očekujemo strašno takve probleme na jesen, a zašto bi baš bili toliko veći problemi u jesen osim kad dolazi  
grejna  sezona. Znamo da Crna Gora više stuje skoro ili jednako troši u toku ljeta, nego što je troši u toku 
zime,  u toku ljeta veliki broj turista dođe, mnoge klime rade i struja je negdje Vi to dobro znate  vaš kolega i 
bivši poslanik direktor Elektroprivrede i oni negdje su vodili računa  i vjerujem naravno zavisnost će biti i od  
hirologije.Ali vjerujem da snabdijevanje električne energije  bar za građane Crne Gore biti bez ikakvih 
problema, i da će cijena ostati kao što je garantovano 43 eura. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:54:44) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Komentar ima poslanik Dejan Đurović. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 DEJAN ĐUROVIĆ (21.07.22 12:54:51) 
 
 Gospodine Jokoviću, nelogičnost je  da će pvro porpasti veliki ekonomski sistemi kakvi  su 
Njemačka i Francuska,a da će preživjeti mali ekonomski sistemi kakav je Crna Gora. Strateške rezerve 
nafte Crna Gora mora  da ima za 90 dana, to je obaveza Crne Gore  kao kandidata za Evropsku uniju, to 
smo potpisali i to mora da imamo mi toga nemamo. Ja nijesam tražio odgovor da li mi imamo rezervoare. 
Ja ne ulazim u poroblematiku Vlade ona je obavezna  kao potpisnik da ima rezerve nafte za 90 dana. 
Robne rezerve ne mogu biti smještene, robne rezerve  jedne države ne mogu biti smještene niti su to robne 
rezerve države smještene kako ste rekli trgovačkim rezervama, trgovačkih lanaca. To su posebni privredni 



subjekti,to nema veze sa državom, mi smo nažalost prodali sve lokalitete nekadašnjih Agencija čini mi se 
za robne rezerve baš tim trgovačkim lancima i oni danas diktiraju,ali diktiraju na štetu građana  Crne Gore.  
 Gospodine Jokoviću, ja populizma i praznih priča sam se naslušao baveći se dugo godina politikom. 
Imali smo  i ekspert  u prošloj Vladi koji su sa Evropom sad nam pokazali da ćemo iz ovog  izaći mnogo 
teže nego što smo očekivali. Vrijeme teče, htjeli Vi to kao optimista da priznate ili ne kriza se približava, jer 
kriza je nije samo nedostatak energenata za zagrijavanje  domaćinstvava, kriza  energenata i hrane je 
evidetna u svijetu i u ovom trenutku samo jedna zemlja  to diktira,a mi smo toj zemlji uveli šesti red 
sankcija, protiv svog naroda, tvrdim protvi svog naroda, protiv interesa svog naroda. Napravite strateški 
sporazum, sa izvoznikom hrane na Balkanu, sa Srbijom što će nam garantovati, stabilne cijene i 
snadbijevanje tokom prestojeće krize., to Vam je  jedini izlazi, da li će te ga nazvati "Open Balkan" ili ćete 
ga nazvati nešto drugo kako god ali ovo morate uraditi zbog naroda Crne Gore, ovo je ozbiljna priča da bi 
smo imali neku komunikaciju  van Jokovića i mene. Strateški Sporazum sa Republikom Srpskom koja je  
najveći izvoznik struje, kojim će se građanima garantovati da neće biti restrikcije  i da se neće smrzavati po 
gradovima  i na primorju posebno. Vi ste Vlada imate obavezu prema građanima Crne Gore.Kupite i 
napunite strateške  rezerve nafte, uvozeći kao i svi od Rusije   na prošlom sazivu sam Vašem minsitru 
pokazao, da je jedna zemlja za 100 dana rata u Ukrajini 101 tanker uvezla u svoju zemlju to je Holandija, 
da je Njemačaka  i Francuska najveći uvoznici  energernata iz Rusije  oni brane interes svoje zemlje, da je 
Amerika prije neki dan smanjila sankcije  na sadni materijal, na đubrivo i na sanitaciki materijalo iz Rusije  
oni štite interes građana, nemojmo da smo evropljani preko evropljana, a na štetu građana Crne Gore. 
Običan čovjek hoće naftu na pumpama, a ne šverc iz flaša i bidona, običan čovjek hoće naftu od 
maksimalno jedan ipo evro, a ne za tri evra po litru koliko će prema procjenama biti cijena  u koliko na zimu 
Rusija zavrne slavine.Narod neće više da trpi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:59:31) 
 
 Poslaniče Đuroviću,imate još ona dva minuta  poslije. Završite rečenicu. 
 
 
 DEJAN ĐUROVIĆ (21.07.22 12:59:43) 
 
 Narod više neće da trpi neorganizvanost, državnog aparata, Vi ste na funkcijama  da rješavate  
probleme, a ne da ih prebacujete na leđa  već onako osiramašenog  naroda. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 12:59:52) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Đuroviću. 
 Hvala na razumijevanju završili ste rečenicu po dogovoru. 
 Potpredsjednik Vlade ima pravo odgovor na komentar u trajanju od tri minuta. 
 Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:00:04) 
 
 Zahvaljujem. 
 Kolega Đuroviću, zaista ovdje ste iznijeli nekih elemenata kako bi trebalo ja se da Vlada Crne Gore 
postupi ja se  u određenom  dijelu slažem. Znam da je obaveza Crne Gore, da ima zalihe nafte za 90 dana 
u   Evropskoj uniji,ali te zalihe nafte moraju biti negdje skladištene i moraju biti plaćene. Crna Gora  znate 
da mi ovaj budžet nijesmo predvidjeli niti smo ga mi planirali. Ono što nije urađeno za protekli čitav period 
ne očekujete valjda da će Vlada  uraditi za dva mjeseca koja je sada. Ako su nekad neki drugi nešto 
propuštili možda smo i mi proppuštili podržvajući onu Vladu koja nije u ovome riješila neke  određene 
probleme. Dakle, znamo kako je ta ekspertska Vlada  zadužila  koliko je potrošila od onoga što se zadužila  
i kakave su neki populističke mjere  donošene, a stvarna ekonomska  situacija je ozbiljna,ali ja mislim da 
nije dramatična i da ne može tako biti. Što se tiče hrane Ministarstvo poljoprivrede  čini što  može, ove 
godine  samo ću vasm reći najveća subvencija za litar mlijeka je u regionu u Crnoj Gori, subvencije po 
hektaru za žitarice su bile  na 500 eura,a u susjednoj Srbiji 80 eura. Dakle, da ne kažem koliko je planirano 
plastenika da se podijeli, koliko je niz nekih mjera  subvencija krompir, za lubenice itd.itd uglavnom u onoj 
moći u kojoj ministarstvo može da utiče, utiče. Mi dajemo i subvencije kao niko u regionu, mislim da niko 



nema kocentrovanu stučnu hranu pomažemo i ako je to isto suprotno procesu pridruživanja Evropskoj uniji 
jer takav način pomaganja nije dozvoljen. 
 Da li treba Crna Gora da uvede sankcije Rusiji? Mi moramo da se odlučimo jednom da li će Crna 
Gora da ide u Evropsku uniju ili neće da ide u Evropsku uniju. Ja iskreno mislim da Crna Gora treba da ide 
u Evropsku uniju i da je spoljni prioritet Crne Gore definitivno ulaz Crne Gore u Evropsku uniju. Možda neki 
ne dijele takve stavove, a što se tiče Otvorenog Balkana pominjali ste i to, ja apsolutno poržavam tu ideju, 
jer tu se ni najmanje ne radi ni o kakvoj politici. Dešava se ono što se dešava sad da prolazi roba samo što 
će za članice Otvorenog Balkana i te kako brzo idu. 
 Rekli ste za dogovore sa Srbijom oko snadbivijenosti. Srbija, doslovice su mi rekli ima za četiri 
godine rezervi svih osnovnih životnih namirnica. Nekih ima i za sedam godina. I oni su garantovali na to, 
ipak je Srbija ozbiljna država i ozbiljno razmišljaju. Oni ne žele najkonstantnijeg kupca kao što je Crna Gora 
svih poljoprivrednih proizvoda da stave fat tamo na neko deseto mjesto, jer Crna Gora toliko decenija 
kupuje osnovne životne namirnice iz Srbije i oni su garantovali tu isporuku i garantovali da Crna Gora može 
dobiti za tri-četiri mjeseca, ako se odluči za robne rezerve. 
 Robne rezerve, ja mislim da nije trebao ni ukidati. Sve je to rasprodato, devastirano i sve da imamo 
na raspolaganju džabe neko da nam da mi to nemamo gdje skladištiti, osim u ovim trgovinskim lancima i sa 
njima bih možda kad se  ova studija uradi trebalo napraviti neki aranžman da, ako bi se ova kriza nastavila 
da se tako odradi. Trebaće vremena za sve to što ste vi rekli u najvećoj mjeri sve to podržavam, ali mi smo 
prije dva mjeseca došli i nemamo čarobni štapić da učinimo sve ono što je propušteno da kažem 20 i kusur 
godina. Hvala vi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:04:18) 
 
 Zahvaljujemo potpredsjedniku Vlade. Pravo na izjašnjenje povodom odgovora ima poslanik Đurović. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 DEJAN ĐUROVIĆ (21.07.22 13:04:27) 
 
 Zahvaljujem se. 
 Ovo će biti moj zaključak. 
 Gospodine Jokoviću. 
 Vi gubite dragocjeno vrijeme u prepirkama i prekucavanjima oko potpisivanja Temeljnog ugovora 
kojeg je bila obaveza država Crne Gore sa partijama koje se mogu navesti kao posrnule, koje idu ka 
nestanku sa partijama koje predstavljaju prošlost Crne Gore, one koje su svoj program usredsredile ka 
izmišljenim neprijateljima i nekom patološkom strahu od porobljavanja Crne Gore, a sve u cilju podizanja 
tenzija i stvaranja nekog biračkog tijela koje bi ih omogućilo izlazak i samim tim cenzus na nekim sledećim 
izborima. Za mnoge od tih partija to će biti nemoguća misija, a i one koje su do sad bile najznačajnije 
doživljeće  težak brodolom. Ne gubite vrijeme sa njima, radite posao u interesu građana Crne Gore. To je 
obaveza Vlade i to je obaveza vas prema građanima Crne Gore. Hala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:05:43) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Đuroviću, posebno zahvaljujem na vrlo racionalnom korišćenju vremena u 
ovom krugu. 
 U ime Kluba poslanika Socijalističke narodne partije Crne Gore pitanje će postaviti predsjednik 
kluba, poslanik Dragan Ivanović. 
 Poslaniče Ivanoviću, izvolite vaše vrijeme. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (21.07.22 13:06:01) 
 
 Poštovana predsjednice, poštovane koleginice poslanice i kolege poslanici, poštovani ministre i 
potpredsjedniče Vlade sa saradnicima, 
 Znam koliko ste posvećeni poslu na kojem se trenutno nalazite. Znam da ste u komunikaciji i sa 
poljoprivrednim proizvođačima i sa svima onima koji su pretrpjeli ogromnu štetu u ovim vremenskim 
nepogodama koje su se desile u Crnoj Gori i znam koliko činite da se sve to prevaziđe, sve u interesu 
poljoprivrednih proizvođača to jest građana Crne Gore. Znam da ste ovih dana razgovarali sa 



ambasadorkom Kristinom Popa i da ste uspjeli da se dogovorite da Crna Gora iz IMPAR programa dobija 
63 miliona, pa mene interesuje da li je Crna Gora trenutno spremna i ako nije šta ćete vi sa svojim 
sardnicima uraditi da Crna Gora ta sredstva da onima kojima su i namijenjena, jer imamo iskustva i znam 
vjerovatno ćete i vi taj podatak iznijet da ovo se radi o IMPAR programu 3 neki 2 nijesu sva sredstva 
potrošena. Ko sve može da aplicira za ta sredstva, a to su sredstva koja dobijaju zemlje, članice, kandidati 
za ulazak u Evropsku uniju, gje Evropska unija pomaže buduće članice na način što daje određena 
sredstva i učestvuje sa 75% sredstava koja dobijaju poljoprivredni proizvođači a 25% tih sredstava treba da 
obezbijedi zemlja članica koja zapravo pomaže svoje proizvođače. Ta sredstva su namijenjena i za razvoj 
ruralnog razvoja a bogami mi u Crno Gori imamo đe uložiti ta sredstva imamo taj ruralni razvoj koji nam je 
potreban posebno za sjever Crne Gore, a čini mi se da, a ko bi se posvetili onako kako ste vi zamislili, jer to 
znam iz komunikacije sa  vama da Ministarstvo poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva ima ulogu u Crnoj 
Gori, da bi Crna Gora brzo mogla od poljoprivrede, vodoprivrene i šumarstva imati koristi oprilike kako ima 
od turizma. Znači, da ne gledamo samo jednu privrednu granu i da se samo bavimo turizmom. Zašto ne 
bismo radili i sve ovo, a ako još dobijamo sredstva zašto da ih ne ulažemo, zašto da ne pomažemo 
poljoprivrednom proizvođača, seljaka čovjeka koji zapravo hoće da radi i nije samo seljak na ova sredstva, 
imaju pravo i pravna lica i fizička lica i kooperanti i neka udružena određena lica koja su udružuju radi 
normalno efikasnije prozvodnje i tako dalje. Čini mi se da jesmo mali, jesmo ovakve konfiguracije, ali smo 
zemlja koja kaže da u Evropi ima najviše poljoprivrednog zemljišta na jednog stanovnika u Evropi. Ovako 
čudno izgleda kad nas neko vidi kako izgledamo i koje smo konfiguracije, ali znači, evo prilike i ja se nadam 
ministre da vi koncipirajući vaš tim ljudi koji treba o tome da radi, normalno ja se nadam da ćete imat 
vremena i da će ovo vrijeme potrajat da nećemo, ono što se kaže raditi na kratke staze, jer ne bi bilo dobro 
i ja bih sada dao vama priliku da vi objasnite građanima kako se aplicira, kako se ta sredstva dobijaju. Čini 
mi se u nekim razgovorima sa vašim saradnicima da baš nije dobar način apriliciranja i dobijanja sredstava 
i da bi dobro bilo da se prvo vi, Ministarstvo, Vlada pozabavite tim pitanjem i da na taj način zapravo uradite 
sve da to građaninu bude mnogo dostupnije da može da aplicira na sredstva i ja nijesam da se to nekome 
poklanja u smislu da bi on sjutra kupovao kola ili nešto drugo, nego da ih ulaže tamo đe treba, a kada 
govorimo o ruralnom razvoju čini mi se da bi lokalne samouprave bile te koje bi bile odgovorne u trošenju 
tih sredstava, a sve u interesu građana Crne Gore. Evo ono što bi rekao naš čovjek, evo ti ga rode neću ti 
ga bože. Evo para, evo sredstava i mi sada treba da određena sredstva iz programa prošloga vratim 
onekih 15 miliona neutrošenih sredstava. Ja sam u nekim razgovorima sa nekim predstavnicima 
Međunarodne zajednice naišao na priču da se oni čude da mi ne apliciramo i ne podijelimo ta sredstva. 
Toliko za sada. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:11:25) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ivanoviću. 
 Uvaženi potpredsjednik Vlade izvolite, pravo na odgovor na pitanje u trajanju od tri minuta. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:11:32) 
 
 Uvaženi prijatelju i poslaniče Dragane Ivanoviću. 
 Postavili ste jedno pitanje, ja mislim da ovaj odgovor treba da bude građanima više nego vama i ovo 
bi trebalo da bude primjer  kako bi trebali da ih ovdje kroz Skupštinu reklamiramo ono i učinimo doprinos 
povećanju poljoprivredne proizvodnje u Crnoj Gori. 
 Dakle, neću nikakve druge geopolitičke priče pričati u odgovoru vama nego ono konkretno šta se 
dešava na teritoriji Crne Gore. Mi znamo u kakvim uslovima žive građani Crne Gore na ruralnom području i 
osim toga što je u nekima ozbiljan problem put, nekima ozbiljan problem struja, a mnogima ozbiljan 
problem voda. Lokalne samourpave će za sljedeću godinu imati mogućnost da apliciraju i da daju  
programe i sredstva od ovih 63 miliona koja su predviđena za naredni period koje smo juče prezentovali sa 
njenom ekselencijom ambasadorkom Evropske unije u Crnoj Gori Popom i za taj dio su namijenjena. 
Vjerujem da ćemo institucionalno ojačati da se sva ta sredstva povuku. Ono što može da uradi ovo 
Ministarstvo mi ćemo uraditi, ali prvo bih ovdje iskoristio priliku kratko da kažem u kakvim uslovima za 
kakve plate rade ljudi tamo koji su zaposleni. Vjerujte mi da u jednoj kancelariji radi 10 osoba, svi sa 
visokom stručnom spremom i znate kad dolaze ili zovu telefonom i razgovara se koliko se ostali mogu 
koncentrisati. Najveći problem je u analizi da li je Crna Gora  spremna institucionalno i personalno da 
prihvati ta sredstva, oni su tražili da se naprave nove prostorije za Agenciju za plaćanje koje bi oni da 
država da jednu zgradu u Crnoj Gori u Podgorici koju bi oni adaptirali i opremili da bi imali optimalne uslove 
za rad. Tamo će trebati zaposliti određeni broj ljudi i to je njihov uslov, mi smo zaposlili raspisan je jedan 



oglas sedam, mislim da do Nove godine da će još 20 ljudi morati da se zaposli. U Makedoniji je stopirano 
30 milona zato što rade za male plate,  kao što je isto i kod nas što naši ljudi zaposleni u  Ministarstvo rade 
za male plate i što im uslovi rada nijesu odgovarajući. Ono što planiramo da učinimo mi ćemo da uradimo 
vrlo brzo.  
 Dakle,  u razgovoru za ovo kratko vrijeme u Ministarstvu problem u prikupljanju ovih sredstava 
povlačenju sredstava iz Evropske unije su višestruki, negdje treba ohrabriti građane Crne Gore da uzimaju 
ta sredstva  da investiraju, negdje treba veće poštovanje ukupno čitave zajednice i čitave države prema 
poljoprivrednim proizvođačima u Crnoj Gori. Jer, država koja ne proizvodi hranu ne proizvodi energiju 
sigurno nema svijetlu budućnost.  
 Moramo učiniti mnogo toga, najveći problem je da ljudi nemaju sredstva usitnjenost posjeda, 
usitnjenost posjeda je veliki problem za Crnu Goru. Znamo da u Njemačkoj od 1901.godine ima zakon da 
se parcele ne mogu dijeliti, a u Crnoj Gori kad se god podijeli jedno domaćinstvo sve sjeckaju onako, pa 
niko nema ekonomsku opravdanost da ostane da obrađuje ono što ima. Mi smo znajući za to, a na 
intervenciju poljoprivrednih prozvođača oni koji se direktno bave proizvodnjom u saradnji sa Katastrom 
Crne Gore evidentirali sva državna zemljišta obradiva u Crnoj Gori i onda će vrlo brzo biti donešena odluka 
da se daje zakup poljoprivrednim proizvođačima na pet ili 10 godina, da oni mogu planirati, jer nedostatak 
posjeda ograničava i ambiciju nekih, da li mogu proizvoditi, pa bilo to mlijeko, bilo to višegodišnje zasade, 
bilo to jednogodišnje itd. itd.  
 Ono što je još problem jeste da ne mogu da obezbijede sredstva, možda mogu onaj dio koji oni 
trebaju da učestvuju u nekoj investiciji ili kupovini neke mašine, ali ne mogu i za onaj dio koji je povrat od 
IPARD fondova.  
 Dakle, u razgovoru sa ministrom finansija, negdje smo približili mogućnost i vjerujem da ćemo do 
toga doći da se formira jedan fond, samo treba to pravno uokviriti koje bi možda bio u dijelu investiciono 
razvojnog fonda, koji bi na vrlo lagan način omogućavao poljoprivrednim proizvođačima oni koji investiraju 
poljoprivredu, da dobiju ta sredstva. Ono što bi trebalo i te kako ali trebalo bi jačati regionalne kancelarije, 
ja dobro znam potičem iz najruralnijeg  mogućeg područja u Crnoj Gori, šta znači na današnji dan nekome 
doći iz moje Pive ili ne znam Drobnjaka ili Komova, da dođe u Podgoricu da traži negdje neko ministarstvo, 
da pregovara, da aplicira, da pravi projekte i tako treba jačati kancelarije na regionalnom nivou gdje bi oni 
na vrlo jednostavniji način mogli aplicirati i završiti ono što im je ideja i potreba, potreba im je da više 
proizvode na lakši način i da više zarađuju. Jedino na takav način možemo uticati. 
 Volio bih ako mogu da koristim i ovaj drugi pošto razgovaram, pa vjerujem ako bi bilo neko pitanje 
kratko i ova druga dva, tri minuta što imam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:17:07) 
 
 Imate li vi komentar na ovaj odgovor? 
 Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:17:32) 
 
 Dakle, ono što treba još da učinimo i to je negdje da je povrat  PDV-a jer naplaćivao se PDV 
poljoprivrednim proizvođačima onim individualnim, pravnim licima to je ulazni PDV oni kasnije to koriste, a 
individualni poljoprivredni proizvođači ne koriste taj PDV. 
 Dogovorio sam se sa Ministarstvom finansija da se ovaj PDV, da se donese uredba da se ukine 
ovaj PDV, tako da će biti povrat tačno 50 ili 70% od investicije zavisno od programa koji učestvuju. Moramo 
i te kako raditi za obezbjeđivanje boljih uslova sa lokalnom samoupravom, svo državno zemljište i ono 
moram ovdje reći, mora se donijeti zakon ili uredba da poljoprivredno državno zemljište to pokazuje u ovim 
trenucima ne može se koristiti za druge namjene osim za poljoprivredu. Da napravimo jednu najozbiljniju 
akciju medijsku i sa poljoprivrednim proizvođačima da ih pozovemo, jer imamo 15 miliona na raspolaganju 
za ovu godinu i ako ne bi bila upotrijebljena imali bi ozbiljan problem. Ono što negdje sa mnogo tih 
aplikacija trebaće rekao sam da se zaposli veći broj ljudi da radi tamo stručnjaka koji će pomagati, ali je 
suština jedna da se obrabre poljoprivredni proizvođači da se ova sredstva povuku kako se ne bi vratila, to 
su grantovi, to nijesu kreditna sredstva i ova 63 miliona i ovih 15 miliona što je na raspolaganju to je 78 
miliona i te kako može doprinijeti razvoju poljoprivrede, a svjedoci smo juče sam bio obilazio jednu vinariju 
sa Popom to je zaista Evropa, kako ljudi naprave uz pomoć IPARD fondova i treba ohrabrivati medijsku 
jednu propagandu napraviti da poljoprivredni proizvođači slobodnije apliciraju i da država negdje stane uz 
njih da im pomogne i da pokaže država koje poštovanje i pažnju ima prema poljoprivrednim proizvođačima. 
Tek tada kad poljoprivredna proizvodnja bude na nivou koja bi trebala Crnoj Gori tek tada će biti prvi 



benefiti od turizma u koga  svi u Crnoj Gori ulažu, a ja vjerujem da poljoprivreda ništa nije manje značajna 
za Crnu Goru od turizma. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:19:45) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Očekujem da poslanik Ivanović koristi ona dva minuta za stav. 
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (21.07.22 13:19:54) 
 
 Imam više nego dva minuta, nije sporno. 
 Gospodine ministre, slažem se ja sam zato postavo pitanje u ime građana i vi ste ovo govorili za 
građane i to je veoma bitno. Jer, ovo su sredstva koja su namijenjena njima normalno u cilju poboljšanja 
poljoprivredne proizvodnje, ruralnog razvoja i u komunikaciji formiranja ovog fonda koji je potreban naišli 
smo i vi i ja i mi svi zajedno na poljoprivredne proizvođače koji su u jednom trenutku zapali u određene 
krize. Ja sad ne ulazim kako je došlo do tih kriza, ali da li država u ovom trenutku razmišlja o tome, da tim 
ljudima treba pomoć da izađu iz te krize, ako mogu da izađu normalno, ako ne mogu to je već neki drugi 
problem i njega treba drugačije vjerovatno rješavati.  
 Međutim, ja mislim i ubijeđen sam i podržavam ovaj vaš optimizam i zaista ne bi bilo lijepo i ne bi 
bilo dobro, da ministar i potpredsjednik Vlade ne bude optimista i to nije dobro da građani čuju iz usta 
jednog visokog funkcionera Vlade koji nije optimista u trenutku kad optimizam svima nama je potreban. 
 Prema tome, meni se čini, a prije sam o tome pričao i koristim priliku što ste vi i vaši saradnici tu  
apliciranja i dobijanja ovih sredstava treba građaninu pojednostaviti jer imamo puno neukih stranaka koje 
ne znaju proceduru, ne znaju da nađu Ministarstvo poljoprivrede, normalno ne žive tu, još ako mi 
iskomplikujemo, kao što jesmo iskomplikovani onda ljudi odustaju, jednostavno ne žele aplicirati, a sredstva 
su potrebna. Ne vidim, koliko je god pojedinca, građanina, poljoprivrednog proizvođača interes, interes je 
svih građana Crne Gore jer vidite o čemu pričamo. Pričamo da obezbjeđujemo hranu i da tražimo i molimo 
iz okruženja, konkretno iz Srbije, da nam pomognu, a mi bismo dobar dio tih namirnica mogli da 
obezbijedimo u Crnoj Gori.  
 Prema tome, apelujem na vas, na vaše ministarstvo, na Vladu da učinite prvo sve da se ova 
sredstva dodijele tamo đe treba i da se normalno lakše aplicira do njih. Kroz priče i razgovore i s vama i s 
nekim drugim, pošto je to šumarstvo u vašem ministarstvu, Crna Gora je u tom dijelu potpuno zapostavila 
brigu o toj grani. Nijesmo vodili računa o šumarstvu koliko da nije naše. Koliki interes Crna Gora ima, o 
tome sada nemam vremena da pričam, ali mislim da ljudi iz tih oblasti kao što je sjever Crne Gore s 
građanima Plava i okoline, Gusinja, mi smo dozvolili kao država Crna Gora da nam se ne izvozi nego da 
nam se odvozi, a gdje se odvozi znamo, u najbližu teritoriju Kosovo, i ljudi od toga uzimaju pare i žive od 
toga, Crna Gora od toga nema nikakve koristi.  
 Čini mi se da je pred vama velika obaveza i veliki posao. Nadam se da ćete učiniti sve da prvo ova 
sredstva, način apliciranja Fonda za pomoć onima koji su zapali u određene krize. Čini mi se da je još 
jedan bitan i važan otkup stoke, poljoprivrednih proizvoda jer neko ko sadi krompir pa ga ne može prodati, 
a znam da je i prošla Vlada tj. konkretno vaš prvi saradnik radio na tome i znam kako su se ljudi odnijeli 
poljoprivredni proizvođači kada nam je Ministarstvo poslalo poruku sve što imate proizvedenog krompira mi 
ćemo vam prodati. Koliko je to usluga, koliko je to olakšanje nekome i normalno kod tog proizvođača se 
javlja želja da se sledeći put sadi mnogo više jer će imati više koristi. Kako reče jedan seljak, rekao je istinu 
od malo samo malo. Znači, treba što više. Na taj način bismo natjerali sve naše građane koji se hoće baviti 
poljoprivrednom proizvodnjom da više proizvodi. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:25:02) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ivanoviću.  
 Ovim smo zaključili ovaj dio postavljanja pitanja i odgovora između Kluba SNP-a i potpredsjednika 
Vlade.  
 U ime Kluba poslanika Demokrate - Demos - Mir je naša nacija, pitanje će postaviti ovlašćena 
predstavnica kluba poslanica Zdenka Popović. Riječ ima poslanica Popović. Izvolite. 
 



 
 ZDENKA POPOVIĆ (21.07.22 13:25:23) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani, gospodine Jokoviću,  
 Svi makroekonomski pokazatelji ukazuju da je ekonomska kriza tu. Iako ste vi optimista ipak ste 
trebali da slušate što vam premijer kaže koji najavljuje ekonomsku krizu na jesen. Potrebna je zbog toga 
snažna i pravovremena reakcija i strategija Vlade za prevazilaženje posledica galopirajuće inflacije pada 
kupovne moći građana, kraha turističke sezone i ogromne nezaposlenosti. Zato, moje pitanje glasi: 
 "Šta ćete kao potpredsjednik Vlade za ekonomski sistem preduzeti kako bi se finansijski zaštitio 
najranjiviji sloj stanovništva i kako teret krize ne bi pao samo na leđa građana? Da li ste pripremili neku 
strategiju na kratak rok, ovo kažem na kratak rok jer znam da nećete biti dugo još na tom mjestu na kome 
se sada nalazite koja bi uticala na ekonomsku politiku kroz reaktiviranje tražnje kako bi se podstakla 
potrošnja? Da li vam je poznat neki ekonomski model koji nudi ekonomska nauka, a koji bi kratkoročno 
pomogao državi da se izvuče iz očekivane ekonomske krize? Sada vam postavljam ključno pitanje ne 
samo za mene i vas nego i za građane Crne Gore da li ste razmatrali mogućnost primjene kenzijanskog 
modela izlaska iz ekonomske krize ili su vam bliži modeli ekonomskog liberalizma i nove klasične 
ekonomije čiji je autor nobelovac Lukas, ali ne Aca Lukas nego Robert Lukas.   
 Uvažena predsjednice Skupštine, uvažene koleginice, s obzirom na to da sam uštedjela vremena, 
nadam se da ćete biti tolerantni ako prekoračim u drugom krugu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:27:28) 
 
 Naravno, poslanice Popović.  
 Možemo konstatovati da su vam cijela tri minuta ostala iz prvog kruga i možete koristiti u drugom ili 
kada budete koristili kao stav.  
 Vrijeme za odgovor ima uvaženi potpredsjednik Vlade. Izvolite, gospodine Jokoviću. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:27:45) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine.  
 Poslanice Popović, očekivao sam neki ovakav odgovor. Nijesam ekonomista da o ekonomskim 
teorijama raspravljam. Dakle, ovo je trebalo planirati budžetom jer se već znalo što će se dešavati. Ovo 
pitanje ste mogli postaviti i onoj vladi koja je odlazeća koju ste i te kako svesrdno branili. Meni se čini vi u 
parlamentu i jedan poslanik koji se nije vadio iz te Vlade. Tada je trebalo odmah intervenisati. Očigledno 
dobacivanjem, boje se argumenata pa misle da me destabilizuju ili da izazovu neku nervozu, apsolutno nije 
prisutno. Želim mir, rasterećenost, komotno možemo da pričamo šta ćemo uraditi za smanjenje velike 
ekonomske krize.  
 Prvo, mogu da kažem sledeće. Ovo ministarstvo i ova vlada radi što je moguće u ovoj situaciji. 
Dakle, mi imamo Zakon o budžetu, imamo sredstva toliko koliko ih imamo, o krahu turističke sezone 
potpuno netačno. Rekao sam da je turistička sezona, kada je u pitanju naplata PDV-a, kada je u pitanju 
prelazak turista na granice Crne Gore je veća nego prošle godine. Da li se može nadoknaditi tržište Rusije i 
Ukrajine, teško. Ova vlada nije pripremala ovu turističku sezonu nego je pripremala prethodna vlada. Mi 
smo, kao što znate, izabrani u Vladu 28. aprila kada je već trebalo da počne turistička sezona. Ono što je 
najbitnije, mi vodimo računa o ekonomskim razlikama i socijalnom stanju u državi.  
 Dakle, definitivno, obezbjeđivanjem svih energenata i stabilnih cijena pomoći ćemo svakog 
građanina Crne Gore, a to najviše pogađa one koji su u najvećim ekonomskim problemima. 
Ograničavanjem cijena osnovnih životnih namirnica i te kako je pomoć građanima Crne Gore. Da su neka 
sredstva u budžetu predviđena za neke intervencije sve što možemo mi to uradimo, ali za nivo ovog 
budžeta i ovako planiranog i onako potrošenog zaduženja koji je bio u prošloj godini i te kako Crna Gora će 
imati problema s punjenjem budžeta i očekivaćemo rebalans budžeta u septembru. Da li će ga ova vlada 
doživjeti ili neće, vjerujte mi apsolutno mi to nije prioritet. Sasvim relaksirano. Ova vlada je više uradila na 
ponos njoj nego mnoge vlade do sada. Mi smo učinili mnogo toga, a oni koji misle da ova vlada ništa nije 
učinila mogu i imaju pravo na to. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:30:57) 
 



 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade.  
 Pravo na komentar na odgovor ima poslanica Popović.  
 Hoćete li, poslanice Popović, koristiti sada ono vrijeme ili ćete rasporediti? Samo izvolite. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (21.07.22 13:31:10) 
 
 Gospodine Jokoviću, prije svega, vi ste bili na listi na čijem se čelu nalazio Zdravko Krivokapić. Vi 
ste podržavali onu 42. Vladu taman koliko i mi. Zato, nemojte nama da spočitavate bilo šta vezano za 42. 
Vladu.  
 Drugo, gospodine Jokoviću, onog momenta kada ste prihvatili da budete potpredsjednik Vlade za 
ekonomski sistem i da budete na čelu Komisije za ekonomska pitanja morali ste da znate, prije svega, da 
treba da znate     
ste upoznati s ekonomskim strategijama za izlazak iz ekonomske krize u slučaju da se to desi. Mi smo u 
toku 2020. godine imali žestoku ekonomsku krizu izazvanu koronavirusom. Izašli smo iz nje. Znači, 2021. 
godine smo umjesto pada imali rast od preko 13%. Pitala sam vas znate li za strategije za izlazak, odnosno 
prevazilaženje ekonomske krize. Vi kao potpredsjednik za ekonomski sistem ne znate ko je Džon Majnrand 
Kejns, ne znate šta je kenzijanska strategija, ne znate ko je Robert Lukas nobelovac.   
 Znate li, gospodine Jokoviću, da je gospodin Kejns najveći svjetski ekonomski um, čovjek koji je bio 
naučnik, teoretičar, praktičar koji se bavio kriznim situacijama u oblasti ne samo ekonomije nego i finansija i 
kada su u pitanju socijalne krize i kada su u pitanju političke krize. Znate li koji je doprinos gospodina 
Kejnsa. Ne znate. Doprinos je taj što je on propagirao državni intervencionizam i doprinos je taj što je on 
izumio modernu makroekonomiju. Kao potpredsjednik Vlade za ekonomski sistem, vi ste dužni da znate to. 
Vi ste dužni da znate Fridmanovu, takođe, monetarnu teoriju. Dužni ste da znate i novu klasičnu ekonomiju 
koju propagira nobelovac Robert Lukas. Kako ćemo da izađemo iz ekonomske krize koja nam dolazi ako vi 
ne znate, a na čelu ste ekonomskog sistema u Vladinom sistemu, a ne znate strategiju već pričate danas 
ovdje populističke priče. Ne možete, gospodine Jokoviću, da kažete da je vaša Vlada najzaslužnija za neke 
dobre stvari koje su se desile za ova dva mjeseca. Šta ste uradili. Prepisali ste i predložili Skupštini zakone 
koje je predložila 42. Vlada, a 42. Vlada je tražila da se smanje akcize na gorivo. Vi ste to predložili bez 
ikakvih izmjena. Povećali ste sa 40% na 50% smanjenje akciza ili naši amandmani, evo kolega kaže. Vi ste 
administrativnim mjerama tražili da se ograniče cijene proizvoda. Je li to realna ekonomija. Je li to pomoć 
građanima. Jeste li kontrolisali da li su trgovinski lanci uslišili tu vašu administrativnu mjeru. Da li se 
smanjila cijena proizvoda osnovnih životnih namirnica u trgovinskim lancima. Gospodine Jokoviću, niste 
trebali da prihvatite funkciju potpredsjednika Vlade za ekonomski sistem ako niste u toku s ekonomskom 
teorijom i praksom. Znate li kako je gospodin Kejns koji je inače, moram da vam kažem, imao takvu 
strategiju za izlazak iz ekonomske krize, kada su ratna dešavanja posebno u pitanju u okruženju, to je bio 
svojevrsni Maršalov plan za izlazak iz ekonomske krize Velike Britanije i velike većine zapadnih zemalja. 
Državni intervencionizam koji je značio povećanje potrošnje, kako ćete da povećate potrošnju, da li ste o 
tome razmišljali. Znate li koja je greška bila prethodne Vlade, gospodine Jokoviću, kada je Vlada iz 2011. 
godine, kada smo imali jednu manju ekonomsku kontrakciju od oko 3%. Greška te Vlade je bila što je uvela 
povećanje poreza, doprinosa, taksi, zamrzla plate, zamrzla penzije i dovela do toga da je smanjila 
potrošnju. Čim smanjujete potrošnju automatski nemate prihode u državnom budžetu i osiromašite 
stanovništvo i eto vam kontraefekat.  Šta je uradila 42. Vlada na čelu, prije svega zahvaljujući nama 
poslanicima, povećala je zarade građanima, povećala socijalna davanja. Demokrate su predložile, znate 
dobro, povećanje staračkih naknada, mininalne zarade, minimalne penzije, uvela dječije dodatke. Sve je to 
doprinijelo da se poveća potrošnja da građani izađu iz zone siromaštva, a državni budžet da se napuni 
prihodima. Znate li šta se konkretno desilo zbog toga. Ove godine prvi put se dešava da Fond PIO nema 
potrebe iz budžeta nego da iz tekućih prihoda praktično je napunjen. To je podatak iz Fonda PIO za mart 
mjesec, za april i maj nemam. Zahvaljujem. Nastaviću. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:37:22) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Popović. 
 Riječ ima potpredsjednik Vlade. Izvolite, gospodine Jokoviću. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:37:46) 
 
 Zahvaljujem.  



 Što se tiče tih ekonomskih teorija, vjerujte mi niti ću ih učiniti niti ću iz izučavati, odmah da vam 
kažem i budite relaksirani. Oni koji su izučavali u Crnoj Gori pokazali su kakva je ekonomija Crne Gore, na 
tome dovoljno. Što se tiče na čijoj sam listi ja bio i koju sam Vladu podržavao, naravno potrebne su pomoći 
i sugestije, u redu je to. Rekli ste da sam bio na poslaničkoj listi na kojoj je nosilac bio Zdravko Krivokapić. 
Tačno, SNP je bio u koaliciji gdje je Demokratskom frontu pripalo da odredi nosioca liste. Dakle, mi smo 
podržavali Zdravka Krivokapića i poslije toga smo rekli da je to najgori premijer u istoriji Crne Gore kada je 
uradio prema SNP-u ono što je uradio, i to dobro znate. Vi ste bili na poslaničkoj listi SNP-a pa ne 
podržavate više SNP. Tako ste dobili poslanički mandat, ponijeli ste poslanički mandat i nikakvih problema 
nema. Dakle, ima neko pravo da podržava nekad, a nekad da ne podržava.  
 Što se tiče šta je ova Vlada uradila, dobro znate da smo sve zakone donijeli zajedno. Nemate vi 
snagu, imate osam poslanika, mi pet i vi nemate snagu da donosite zakone. Predlagali ste Zakon o 
naknadama za djecu koji je, po meni, apsolutno, glasao sam za njega, negdje je stvorena takva psihoza da 
se treba glasati za taj zakon, ali davati onima koji primaju po 5.000 eura ili onima stotine miliona imovine 
davati dječiji dodatak, a ne uskratiti to njima i dati onima najsiromašnijima duplo, mislim da je to 
nepravedan zakon. Predložili ste da se svoj djeci kupuju knjige, odlično, to je prekopirano iz opština Plužine 
i Berane, to su prve dvije opštine u Crnoj Gori koje su to predložile, već 20 godina u Plužinama to se radi. 
Naknade za majke, naravno to je SNP predložio i taj zakon je Ustavni sud poništio itd.  
 Kako će biti punjenje budžeta. Ono što mogu da kažem, a pokazaće analiza Ministarstva finansija 
biće manje za neke stavke koje su potpuno nerealno planirane. Što se tiče Fonda zdravstva, znamo kolike 
gubitke Fond zdravstva na osnovu toga ima i vjerovatno je moguć i očekivani sledeći rebalans budžeta da 
bi se sve ono što je nestručno, rekao bih, i onako populistički planirano da se nadoknadi da bi ekonomija 
Crne Gore funkcionisala. Da li Crna Gora može da napravi neki iskorak pa da poveća potrošnju. Jedva se 
isplaćuje i ovo što se isplaćuje sada, s obzirom na stanje u budžetu i s obzirom koliko je potrošeno 
sredstava od onih 750 miliona koje se Crna Gora zadužila dolaskom ove vlade.  
 Moram još reći, kada smo preuzeli Vladu 28. aprila, kako je ko preuzimao i koje ministarstvo, pali su 
praznici itd, budžetska rezerva je bila, neću reći precizno, ali tri četvrtine je bilo potrošeno budžetske 
rezerve za hitne intervencije  u ovom ministarstvu bez ijednog dinara smo ostali za investicije. Rekao mi je 
ministar bez portfelja koji je nadležan da je za elementarne nepogode našao 26.000 eura na računu i da 
time nadoknadimo sve što je šteta bilo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:42:15) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniku Vlade.  
 Pravo na izjašnjenje povodom odgovora ima poslanica Popović. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (21.07.22 13:42:23) 
 
 Gospodine Jokoviću, prošli put ste me uvrijedili, a i sada ste pokušali negdje da spočitate da su 
meni potrebne sugestije kada debatujem s vama o ekonomskim temama. Nije meni potrebna nikakva 
pomoć kada debatujem s vama kada je u pitanju ekonomija. Gospodine Jokoviću, ako nećete da se bavite i 
niste sposobni da se bavite ekonomskom teorijom i praksom ili strategijama za prevazilaženje ekonomske 
krize podnesite ostavku. Imate ljude ekonomiste u vašoj partiji. Imate, evo, gospodina Šćekića, imate 
gospodina Damjanovića. Imate vi ljude koji znaju ekonomiju. Vi ne znate. Nemojte da sjedite tu jer pravite 
štetu građanima Crne Gore. Gospodine Jokoviću, sada ste rekli da je tekuća rezerva bila potrošena. Nije 
tačno da je bila potrošena. Tekuća rezerva je rezervisana do kraja godine. Vi ne razumijete ekonomske 
pojmove. Ne razumijete finansijske ekonomske pojmove. Gospodine Jokoviću, ovo moram da vam kažem. 
Meni je žao, ali odmah da vam kažem, ja u vas nemam povjerenja. Znate zašto. Zato što ste javno 
građanima rekli par neistina. Prije svega, gospodine Jokoviću, vi ste danas kako se deklarišete Srbin, a 
1997. godine, evo dokument, gospodine Jokoviću, bili ste Crnogorac. Rekli ste na prošloj sjednici 
Skupštine Crne Gore da nikada niste bili član DPS-a. Dokument Treći kongres Demokratske partije 
socijalista i vi ste bili član Glavnog odbora, gospodine Jokoviću. Gospodine Jokoviću, nacionalno ste se 
tada izjašnjavali kao Crnogorac. Rekli ste da imate srednju školsku spremu. Evo dokument, sve s vašom 
slikom gdje piše da imate Višu školsku spremu. Kada ste sakrili diplomu. Jeste li tada prevarili građane ili 
danas. Ovo su sve činjenice.  
 Poštovani građani, imate dokument, izvolite, na Trećem kongresu SNP-a, na drugom mjestu piše 
Joković Vladimir dobio 69 glasova, rođen 1967. godine, Viša školska sprema, član Glavnog odbora SNP-a.  
 Prema tome, vodite računa, zamolila sam vas i prošli put. Mi znamo veoma dobro i dugo pamtimo. 
Trudimo se da vas zaštitimo ne samo vas nego SNP. Posebno sam ponosna na to što sam bila član SNP-



a. Ponosna sam na to što sam godinu dana bila poslanica. Ponosna sam na to što sam, u momentu kada 
je trebala rotacija da se desi Klubu poslanika, u roku od tri minuta pokupila stvari i prepustila svoje 
poslaničko mjesto kolegi sa sjevera. Ponosna sam na to, gospodine Jokoviću. Ako vama smeta to što sam 
godinu dana bila poslanik, neka vama služi na čast. Potrudite se od sada pa ubuduće da pričate istinu. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:46:07) 
 
 Zahvaljujem, poslanici Popović.  
 S obzirom na to da je poslanica Popović u dijelu koji je predviđen za izjašnjenje povodom odgovora 
otvorila pitanja koja su očigledno potrebna da se razriješe, s tim u vezi ću, a poštujući da poslanik ima 
pravo da zadnji govori, dati uvaženom potpredsjedniku Vlade dva minuta i posle toga poslanici Popović, 
takođe dva minuta je potrebno za razjašnjenje.  
 Poslanik Martinović ima potrebu da proceduralno reaguje. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (21.07.22 13:46:56) 
 
 Hvala, uvažena koleginice Đurović.  
 Uvažene koleginice i kolege, sada vas pitam pred cjelokupnom crnogorskom javnosti da nam 
kažete vi i vaši saradnici na koji član Poslovnika se pozivate kada sada ponovo, nakon koleginice Popović, 
vi nelegitimnom ministru gospodinu Jokoviću dajete riječ, nezavisno od toga da li ćete vi biti korektni pa dati 
opet riječ koleginici Popović.  Uvažena koleginice Đurović, vrlo ste revnosni da, kada se saopštavaju 
činjenice, kada se saopštava istina onda nedate ni da se završi misao. Ali, kada neko od vaših kolega ili 
onih koji su vama partijski i politički sada bliski krše Poslovnik, vi to dozvoljavate. Sada vas molim da nam 
kažete na osnovu kojeg člana Poslovnika se vi pozivate. Jer, ono što je uvažena koleginica Popović danas 
ovdje saopštila oko toga da se gospodin Joković ranije izjašnjavao na jedan način, danas se izjašnjava 
nacionalno na drugi način, da je bio na listi Demokratske partije socijalista, da je pripadao Demokratskoj 
partiji socijalista. To su, gospođo Đurović, činjenice. Gospođa Popović je donijela dokumenta koja su 
apsolutna istina. Ne znam zašto to vama sada smeta i šta je ona rekla netačno i uvredljivo da bi ste vi sada 
gospodinu Jokoviću dali riječ suprotno proceduri. Pitam vas, a ako ne opet ću se javiti za proceduru. Jer, 
kako očekujete od nas da poštujemo vrijeme u sekund, mislim na Demokratsku Crnu Goru onda od vas 
očekujem da i vi poštujete Poslovnik. Nemojte da vam smeta što se danas izjašnjavate kao jedno, a sjutra 
kao drugo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:48:50) 
 
 Poslaniče Martinoviću, kao i uvijek zloupotrebljavate proceduralnu reakciju.  
 Takođe, što se tiče vremena koje je predviđeno, vrlo korektno i vrlo pažljivo vodim računa o 
vremenu od poslanika da bude ujednačeno što se tiče svih klubova. Znamo da je Poslovnikom predviđeno i 
članom 193b kako ide procedura postavljanja pitanja ministru i, takođe, da se završava s tim da se poslanik 
izjašnjava o odgovorima. Ovdje je poslanik, odnosno poslanica Popović nije se izjasnila o odgovorima već 
je uvela novu tematiku. S tim u vezi, imam pravo, nigdje nije propisano do detalja, omogućavam i 
potpredsjedniku Vlade da odgovori, ali poštujem i Poslovnik da bude zadnja riječ poslanika, odnosno 
poslanice u istom vremenu koje će biti dato i poslanici Popović. 
 Izvolite, imate minut za proceduru. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (21.07.22 13:49:58) 
 
 Pozivam vas da razgovarate sa mnom u akademskom duhu. Nemojte da vam smeta što vam se 
kolege danas izjašnjavaju jedno, a sjutra drugo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:50:06) 
 
 Ja bih vrlo rado samo u akademskom, ali to treba i vi da zaslužite. 
 



 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (21.07.22 13:50:10) 
 
 Uporno vas pozivam na Poslovnik. Član 193 u zadnjem stavu glasi na sledeći način. Odgovorom na 
dopunsko poslaničko pitanje završava se postupak odgovora na poslaničko pitanje. Dakle, ovdje je 
Poslovnik vrlo jasan. Ne možete ga vi proizvoljno tumačiti kako odgovora vama ili lideru vaše partije. Znači, 
ne smeta meni da polemišemo mi s gospodinom Jokovićem do sjutra ujutro jer, vjerujte, argumenata 
imamo na pretek. Ali, ja ovo iz principijelnih razloga upravo prema vama reagujem. Ne možete, juče sam 
vas pratio, vi ste po petnaest minuta dozvoljavali da neki poslanici govore, a nekima ste oduzimali riječ 
nakon minut. Vidim da vam sugerišu, da se i dalje krši Poslovnik. Očito je potrebna pomoć vama kada 
vodite sjednice, a drugima dijelite neke lekcije.  
 Samo vas pozivam ako poštujete Poslovnik ili ga poštujte prema svima jednako ili suspendujte 
Poslovnik kao mnogo šta što ste suspendovali i da idemo dalje. Ovdje je Poslovnik jasan. 
 
 
 DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:51:10) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Martinoviću.  
 Opet ponavljam jasan je Poslovnik u ovom dijelu koji kaže u članu 193b stav 4 kaže poslanik koji je 
postavio pitanje ima pravo da se izjasni o odgovorima u trajanju najviše dva minuta. Ovdje smo uveli nova 
pitanja. Poslaniče Martinoviću, ovaj dio nije u potpunosti definisan i s te strane ću dozvoliti potpredsjedniku 
Vlade dva minuta, a poštujući duh Poslovnika dozvoliću i poslanici Popović još dva minuta.  
 Potpredsjedniče Vlade, imate pravo na dva minuta. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:51:52) 
 
 Za ovo bi trebalo 22 minuta ili je možda bolje ništa ne reći nego prepuštiti javnosti da se vidi kolike 
se neistine iznose. Prva neistina potpuna neistina, neću onu riječ koju zaslužuje, ali neću.  
 Prošli put ste rekli da sam ja rekao da je crnogorska nacija falsifikat pa ste slušali sa telefona, 
potpuna neistina. Sledeće ste rekli, valjda trenirate neistinu i u dobroj ste formi. Možete  na šampion svijeta 
olimpijadu. Da sam uzeo kredit na 153 godine i na 176 godina, potpuna neistina. Razmisluću da li ćete to 
dokazati na sudu. Razmisluću, imam preča posla, ali ću razmisliču, a današnje neistine. Prvo da sam ja bio 
na listi DPS-a, pa to je potpuna neistina.Ja sam otišao na Kongres Demokratske partije socijalista krilo 
Momira Bulatovića inicijalno jezgro za formiranje SNP-a u Kolašinu. Laž je da sam ikad bio član DPS-a i to 
znaju i pronađite te liste. Slušajte, ja sam samo bi ona konresu. Ja ne govorim ovdje ni o  mani niti o 
privilegiti biti dio neke političke partije, govorim ovdje o istini. Ovo su dokumenta Momirovog krila DPS-a 
kad se DPS razilazio i tada sam prvi put i tada sam prvi put postao simpatizer jedne političke opcije i 
kasnije član SNP-a. Pogledajte ko je bio u Kolašinu na tom kongresu to su dokumenta od toga i znate onaj 
veliki kongres,  ali vi tada nijeste ni približno bili u  SNP-u niti ste mogli da budete u SNP-u. Meni su rekli 
prošli put da je neko bio poslanik a da sam ja bio neko ćutalo tamo u SNP-u. Ja sam možda jedini sad član 
ili možda dvoje-troje ko je od prvog dana, od osnivanja SNP-a od Kongresa DPS-a Momirovog krila u 
Kolašinu do danas što sam u SNP-u. Ja sam od prvog dana član Glavnog odbora od drugog kongresa, 
niko od vas nije bio član Izvršnog odbora, propustio sam i neke funkcije,jer me nijesu interesovalo nuđeno 
mi je i te kako, nijesam ptica selica koja dolazi u jednu partiju prolazi i odlazi tamo gdje su privilegije veće, 
ja stojim na svom ogništu, gledam sve one koji su dolazili i prolazili SNP. Donijeli ste to tu, to je prva 
poslanička lista SNP-a i ja sam na toj poslaničkoj listi i nikada više nijesam bio ni u jednoj, do u ovoj kad 
sam bio predsjedniK SNP-a, da ne kažem koje sam funkcije odbio. 
 Da li ja zname ekonomiju ili ne znam, da li ja zam finansije nemam pojma, pa na koji način ja stvorih 
firmu, držim uspješno radim, zaradio  imovinu, finansije sve, apsolutno od politike ne živim niti mi je politika 
prioritet. 
 Druga stvar, ovdje što kažu da sam falsifikovao diplomu i to je potpuna neistina. Ja imam diplomu 
koja se smatra u rangu više škole za profesionalnog trenera da mogu da vodim karate reprezentaciju 
Jugoslavije. Položio sam to regularno još za vrijeme kada se nijesu kupovale diplome za razliku od nekih 
koji su kupovali i prepisivali položio sam to na  Fakultetu za fizičku kulturu u Novom Sadu, to dobro znaju 
za tu diplomu, mogu prezentovati, ali ona samo služi za trenerski rad kojim se nijesam bavio i jednostavno, 
rekao sam ovo nikakve svrhe nema u političke da će nešto koristiti. Da li sam se izjašnjavao  tako i onako. 
Sjećam se kad sam bio prvi put, kada sam vadio izvod iz matične knjige u Plužinama sam došao i rekli su 
mi šta sam po nacionalnosti, ja sam rekao, pa to je isto i upisali Crnogorac, bio sam maloljetan tada. Ja 
mislim da je mnogo bolje izjasniti se kako se osjećate nego se nikad ne izjasniti. Mnogo je bolje izjasniti i 



ono što sam rekao, što ste me napadali prošli put da bi neki sadili paprike da nije bilo SNP-a i zato treba 
znanje. Ne znam da li bi za to stigli i da bi i to umjeli. Neistina, neistina, neistina, neistina i sad se spočitava 
čitavoj crnogorskoj javnosti da sam ja bio član DPS-a, pa to je Momirovo krilo SNP-a odakle je nastao, 
prema tome vi o tome pojma nemate, vi ste tada ko zna gdje bili i  koju ste političku opciju baštinili. Ja sam 
bio tamo gdje je SNP i ostao tu, oni koji su dolijetali, laktali se, prolazili, uzimali funkcije čim su nestajale 
bježali, nijesam dio te priče. Sa ponovom kažem ko sam i veike stvari sam u politici ostvario.  
 Prvo, od prvog do zadnjeg poslednjeg dana sam u SNP-u. Svaki put moja lista u Plužinama 
apsolutno je pobijedila. Bio sam na prvoj poslaničkoj listi SNP-a koja je usvojila najviše glasova  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:58:17) 
 
 Potpredsjedniče Vlade, ja vas molim zaista da završavate. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 13:58:33) 
 
 A šta kažete za one koji su došli na Kongresu u Beranama i reli nikad neću napuštati SNP, šta 
kažete za one koji su rekli samo na Čepurke iz SNP-a, eno Čepuraka, eno ih oni šetaju po drugim 
partijama. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:58:39) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. Poslanica Popović ima šest minuta na odgovor. Izvolite. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (21.07.22 13:58:56) 
 
 Zahvaljujem na tolikom vremenu i ja mislim da nema potrebe, jer ja nijesam nervozna, nijesam 
nervozna kao što ste vi, gospodine Jokoviću.  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 13:59:25) 
 
 Kolege, ja vas zaista molim da se ne dobacuje sa mjesta. Kolege, molim vas i sa jedne i sa druge 
strane smirite malo tenzije da dozvolimo poslanici Popović vrijeme. Rekla sam i sa jedne i sa druge strane. 
 Uvažene kolege poslanici, uvaženi predstavnici Vlade možemo li da smirimo tenzije i da dozvolimo 
poslanici Popović da kaže što želi.  
 Poslanice Popović izvolite  vaših šest minuta. 
 
 
 ZDENKA POPOVIĆ (21.07.22 14:00:03) 
 
 Prije svega gospođo Đurović trebali ste  da sada upozorite potpredsjednika Vlade, drugog čovjeka u 
sistemu u ovoj državi kada kaže kolegi poslaniku ćuti. Zamislite tu kulturu sem osnovnog nepoznavanja 
ekonomije zbog čega ste tu, gospodine Jokoviću. Vi ste još nekulturni i nepristojni i nervozni danas, jako 
nervozni. Meni ne treba pet-šest minuta da vam odgovorim.Teba mi vrlo kratko, malo vremena. Zbog 
čega? Zbog toga što ste gospodine Jokoviću sada praktično  potvrdili sve ono što sam ja rekla danas ovdje 
i potvrdili da nijeste govorili istinu godinama, posebno poslednje godine kada ste, prije svega tvrdili da ste 
Srbin, a nijeste Srbin nego piše, evo i u  partijskim dokumetima kada ste bili punoljetan da ste Crnogorac. 
To je jedno. 
 Drugo, gospodine Joković, rekli ste niko vas nije vukao za jezi, vi ste rekli prošli put prije desetak 
dana da nikada nijeste bili u DPS-u. 
 Poštovani građani, Treći kongres Demokratske patije socijalista dokumenta. Piše, gospodine 
Jokoviću, pod brojem pet vi ste član glavnog odbora, jeste li vi ovo rođeni 1967.godine u Borijčju u Plužine, 
Crnogorac. Jeste li to vi ili ja? Ja nijesam stvarno nikad bila u DPS-u. U SNP sam ušla kasno tako je, zato 
što nijesam imala vremena prije toga da se bavim politikom, bavila sam se djecom, podizala sam djecu i 
kad sam ih podigla ušla sam u politiku, ali sam ušla časno i pošteno. Kako sam se tada izjašnjavala tako se 
izjašnjavam i danas. Kako danas kažem da sam pripadala i čast mi je što sam pripadala SNP-u i ako sam 



danas u Demokratama, mene je čast što sam bila u toj partiji čast, ali me sada sramota od toga ko je vodio 
SNP, mislim na vašeg prethodnika i sada gospodine stidim se i vas, ali zbog čega se stidim vas ne zbog 
toga što vi iznosite neistine ne zbog toga. Nego zbog toga što ste vi sposobni sa tog mjesta na kome se 
nalazite da vrijeđate jednu ženu, vi ste meni prošli put rekli da sam trebala da budem na tržištu, na kojem 
tržištu gospodine Jokoviću, na šta ste aludirali o čemu ste vi razmišljali kad ste to rekli ili ste lupili, za mene 
je to uvreda gospodine Jokoviću. Zašto kažete da ste vi bili uspješni privrednik, evo zbog čega, zato što ste 
vi bili  u DPS-u, pa iz DPS-a u SNP, pa ste se ponovo vratili u DPS. Da govorim istinu govori činjenica da 
ste podigli kredit koji ste podigli da bi pokrenuli biznis. Niko ga nije mogao podići u tom periodu u tom 
iznosu niko, niko ko je god imao preduzetničkog duha nije ga mogao podići u tom iznosu, a ne trebate vi 
mene da tužite radi toga što sam ja pokazala papire zvanične sa sajta Agencije za sprečavanje korupcije 
tužite agenciju ili tužite sami sebe. Jer, vi ste to popunjavali, nijesam vam popunjavala ni ja niti kolega 
Bogdanović, niti kolega Martinović, vi ste to pisali. 
 Znači, sem što nemate znanja iz oblasti ekonomije, hoćete da kažete da nijeste znali da popunite 
jedan  običan  izvještaj o prihodima i da ga predate Agenciji za sprečavanje korupcije i da vam se to desti 
tri puta u tri izvještaja pominjete istu stvar i sljedeći put ja sam vam poslala poruku i fino sam vas zamolila 
nemojte da vrijeđate, vodite računa što pričate i kako se odnosite posebno prema ženama u Parlamentu i 
ženama van Parlamenta, vodite računa. Znači vodite računa i kada pričate i kada kažete da nećete da se 
bavite ekonomskom teorijom i ekonomskom praksom, jer štetite interesima građana, ne meni, meni je žao 
zbog toga što nam dolazi ekonomska kriza imamo već sad se vidi krah turističke sezone, imamo premijera i 
vas pojedinačno iz Vlade koji najavljuju ekonomsku krizu, koji svojim neprimjerenim izjavama utiču na to da 
nam se iz regiona smiju. Vidite li šta pišu portali i razno razni listovi iz Hrvatske, iz Srbije, iz regiona.  
 Molim vas, radi građana Crne Gore, ne radi mene, radi građana Crne Gore podnesite ostavku, jer vi 
nijeste sposobni da se bavite ekonomskom politikom. Ja sam vam sada rekla evo iza vas sjedi gospodin 
Šćekić, on je diplomirani ekonomista, imate Sašu Damjanovića, koji je diplomirani ekonomista, imate 
gospodina Vuksanovića, koji je iz vaše partije koji je odličan ekonomista. Pa što morate da sjedite tu na tom 
mjestu, pa nijeste vi čovječe za ekonomiju, vi ste možda za sport. Evo na kraju sada kažete, rekli ste, prošli 
put ste rekli ovdje javno da imate srednju školsku spremu, sada kažete da imate višu, zato što sam vas 
suočila sa dokumentom, jer ovdje evo vaša slika piše imate višu školsku spremu. Znači, vi ste se lažno 
predstavljali godinama i zato ja više nemam povjerenja u vas. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:06:54) 
 
 Zahvaljujem poslanici Popović, koja je ipak iskoristila svo vrijeme koje je predviđeno. 
 Nastavljamo dalje u ime Kluba poslanika Crno na bijelo pitanje će postaviti ovlašćena predstavnica 
Kluba poslanica Božena Jelušić. 
 Poslanice Jelušić, izvolite vaše vrijeme za postavljanje pitanja. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (21.07.22 14:07:09) 
 
 Poštovani ministre Jokoviću, poštovane građanke i građani Crne Gore, ja ću razumije se upasti u 
ovaj potpuno neinteresantni dio sjednice, jer za nas su očigledno druge stvari mnogo zanimljivije, ali držim 
da je pitanje koje postavljam vrlo važno za sve nas. 
 Ono glasi ovako: Da li Vlada Crne Gore ima multidisciplinarno promišljenu strategiju dugoročnog 
odgovora na krize razvojni plan i prostorni plan, uz plan očuvanja životne sredine, osobito za resore koji 
vodi vaše ministarstvo, za koje zaista držim da su pa skoro i ključni poljoprivreda, vodoprivreda i šumarstvo 
kada je riječ o mojem pitanju.  
 Globalne prilike nameću urgentnu potrebu očuvanja voda i zdravlja zemljišta i životne sredine sa 
svim svojim eko sistemima. Nauka kaže da je u 90 cm površinskog sloja zemljišta osnova ukupnog života 
na zemlji. Zato ne može postojati valjan politički program, ako njegovu prvu stratešku tačku, odnosno 
ekonomiju odmah kao druga ne prati ekologija. Zato su Sinjajevina i Komarnica u našim prilikama amblemi 
jednog bitnog  drugačijeg pristupa pitanjima održivog razvoja, što znači pitanjima očuvanja organski 
plodnog zemljišta i voda. Djelatnosti iz vašeg resora izvjesno mogu biti razvojna šansa Crne Gore, pa i 
ublažiti posljedice globalne krize koja može zbrisati malu ekonomiju poput naše. Uostalom, sada vidimo 
koliko je krhka ekonomija oslonjena na turizam i zavisna u potpunosti od uvoza. Činjenica je da svi moraju 
razvijati multidisciplinaran pristup planiranju budućnosti, a posebno Crna Gora barem do 2040.godine. 
Inače Konvencija Ujedinjenih naroda za borbu protiv dezertifikacije kaže da bi do 2050. preko 90% 
zemljišta na planeti moglo biti degradirano, što može dovesti do zastrašujuće svjetske krize uključujući 



nestašicu hrane i vode, sušu i glad, masovne seobe i još ubrzanije izumiranje vrsta. Na globalnom nivou 
već postoji inicijativa savesoil koja podrazumijeva da se u zemljištu očuva minimum 3% organske materije, 
koja se ne može dodavati vještačkim đubrivima i traktorima. U ovoj deceniji su na naplatu stigli akumulirani 
problemi neodržive potrošnje, nekontrolisanog rasta u okviru neoliberalno isključivo profitno orijentisanog 
kapitalizma. To je izazvalo nepopravljive klimatske promjene, još veću opasnost od nuklearnog zagađenja, 
sa mogućnošću da se u ozbiljnoj načetoj bio sferi svakih nekoliko godina događaju pandemije kao COVID-
19.  
 Međutim, COVID-19 nije samo paralisao planetu već su ga pratili još opasniji virusi društvenih 
nemira, čemu svjedočimo na žalost. Kapitalizam ne zna drugo osim da profitira iz kriza i pošasti od prodaje 
lijekova i prodaje oružja, od normalizacije raznih opasnosti katastrofa, pa čak i Černobil pretvara u turističku 
atrakciju na kojoj zarađuje. Kapitalizmu su pandemije prirodne katastrofe i ratovi samo još jedna prilika za 
bogaćenje, ali će nas globalni izazovi neposredno suočiti sa potrebom da potpuno drugačije osmišljavamo 
svijet i njegov razvoj. Već postaje jasno da jedna zemlja ma kako mala bila nema pravo da njeno 
rukovodstvo budno ne prati sve što nameću globalni izazovi u kojima svakako nećemo biti pošteđeni, ali 
možda možemo imati šansu da ne propadnemo do kraja. Tideset godina tranzicije burazerskog kapitalizma 
i suštinski pljačkaške privatizacije ostavilo je crnogorsku privredu u stanju koje bi se slobodno moglo 
nazvati zgradom na staklenim nogama. Ono što na primorju vidimo kao luksuz i bljesak stakla i betona 
može biti izbrisano već sljedeće godine, nekim globalnim izazovom poput pandemije ili novog ratnog 
žarišta.  
 Međutim, Crna Gora je zatiranje njene industrije, to zatiranje industrije paradoksalno možda 
neočeivanu šansu da se okrene vodama i zemljištu. To se dogodilo zahvaljujući zaista nevjerovatnim 
prirodnim darovima koje sudeći po našim upornim podjelama u stvari uživamo bez ikakvog razloga 
nezasluženo. Sada treba prihvatiti da nam turizam ne smije biti jedina ozbiljna privredna djelatnost, a izvoz  
sirovina osobito drveta jedini izvoz. Ujedinjene nacije danas jasno prepoznaju da je poljoprivreda 
zasnovana na drveću, agroforestri ogroman dio rješenja u očuvanju tla od erozija  ,očuvanju izvorišta i 
organskog sastava zemljišta. Opasnost po izvorišta "Bolje sestre" jasno otkrilo kako iskop šljunka za 
betonizaciju države ugrožava vodotokove i kako rijeke male i velike Komarnica ili male rijeke ako se 
pregrade ili stave u cijevi vine ne mogu da rashlađuju površinu i da čuvaju klimatski balans. 
  Zahvaljujući ne našoj ekonomskoj pameti nego zahvaljujući globalnim tokovima i ovim lošim 
kapitalističkima rezultatima Crna Gora je dobila novu šansu da postane samoodrživo parče planete. Jeste li 
toga svjesni i da li ima multiisciplinarnog pristupa pa ću nastaviti? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:12:29) 
 
 Zahvaljujem poslanici Jelušić. Riječ ima uvaženi potpredsjednik Vlade. Izvolite imate pravo 
odgovora. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 14:13:18) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice Skupštine. 
 Poštovana poslanice i koleginice, 
 Zaista bih se ja složio sa većinom ovog što ste vi rekli i sve što ste naveli u ovom izvještaju. Na toj 
listi gdje se Vladimir Joković nalazi na listi DPS-a prvi je Momir Bulatović, drugi Zoran Žižić, treći Srđa 
Božović, četvri Predrag Bulatović, peti Dragiša Pešić, šesti Momčilo Vučetić i tako redom. Ja sam bio član 
tog društa i to je ta lista nek pročitaju čitavu i ponosim se. Jedno pitanje koje ne samo da je veoma važno 
za Crnu Goru nego je važno za čitavu planetu. Crna Gora kao mala država na Balkanu ne može se 
sačuvati od svega onoga što se u okruženju radi, što se radi na globalnom nivou, ali mi u ovoj vladi imamo 
izvanredu saradnju sa svima onima koji žele i koji se trude za očuvanje globalne sredine za obnovljive 
izvore takozvanu zelenu energiju i u po tom pitanju i te kako saradjuju i hvala vam na ovome da ste mi dali 
da mogu reći da mnogi neki projekti koji su dolazili koji se najavljuju ako nijesu u skladu sa zelenom 
strategijom, ako nijesu u skladu sa očuvanje životne sredine nikako neće niti mogu dobiti potrebne 
dozvole.Potpuno svjestan kao i vi što ste rekli u tome da kapitalizam samo gleda interes, da oni koji žele da 
eksploatišu društvena dobra eksploatišu ih do maksimuma ne želeći da ostave nikome drugo ništa. Ova 
vlada je posvećena tome, bez obzira kako ko mislio i što mislio o njoj da ostavi bar malo uređeniju životnu 
sredinu i da ostavi i dio obnovljivih resursa za pokoljenja koja će dolaziti. 
 Ono što je veliki problem Crne Gore jeste u nekom naslijeđenom dijelu gdje nemamo takav odnos 
kao što na primjer u bivšoj Jugoslaviji ima sad već samostalna već dugo samostalna država Slovenija koja 
je prije nekolike godine proglašena za najčistijom zemljom ne samo u Evorpi nego i u svijetu i možete 



misliti, a da ne govorim o nekim drugim predjelima koji su i te kako devastirana je životna sredina. Ovih 
dana dolazeći mnogi iz Zapadne Evrope i sa Istoka investitori koji bi željeli investirat u Crnu Goru uvijek 
govore kako je Crna Gora i te kako ekološki očuvana. Ja u potpunosti podržavam onu strategiju Crna Gora 
je ekološka država i definitivno mi smo sa u programu donošenja plana za 2020 - 2028.godina kojoj će biti 
maksimalno posvećen zelenoj strategiji i ulaskom Crne Gore u Evropsku unije, a da u nju unesemo što 
manje problema. Znamo šta znače privredni subjekti koji zagađuju životnu sredinu, znamo šta znači 
posebno za vode i za šune. Ono što je najveža opasnost za šume Crne Gore to su bile dugogodišnje 
koncesije gdje se bez nekih ozbiljnih analiza sjekla drvna masa u Crnoj Gori, a što se tiče voda to je resurs 
koji i te kako može da doprinese i turističkoj i ekonomskoj valorizaciji i potencijala Crne Gore. Sa ministrom 
ekonomije i turizma i sa ministarkom zaštite životne sredine i prostorno planiranje imamo i te kakvu 
saradnju, imamo jednu grupu u okviru Vlade Crne Gore koja će se baviti i ovim pitanjima i pitanjima 
ekonomskim gdje u susret dolasku po mnogima najavljivane ogromne ekonomske  krize, ja mislim da ta 
kriza neće biti tolika, ali smo poslije posvećeni da uništavanje životne sredine, za očuvanje resursa onih 
koje smo naslijedili da ih osatavimo  bolje sledećim generacijama za nas u Vladi neće imati alternativu i 
vaša partija kojoj pripadate je član zelenih partija Evrope i to je negdje i obaveza i premijera i svih nas da 
se tome posvetimo. Uz ozbiljne inicijative onih koji imaju sredstva koji su možda negdje u svojim zemljama 
iscrpili resurse i ekonomske mogućnosti u poslovima koji se bave dolaze ovdje u Crnu Goru željeli bi da 
investiraju, ali Prostorni plan Crne Gore se radi i u skladu sa tim dobijaće se ili se neće dobijati dozvole, a 
uvodićemo najčvršće, najveće standarde kada je u pitanje očuvanje životne sredine i kada je u pitanju 
zelena energija gdje se i ja u potpunosti, a potičem iz dijela gdje je potopljen najljepši dio Pive, gdje je 
napravljeno jedno ogromno jezero, znam šta to znači, šta znači kada su se raselili ljudi, kad su mnogi 
izvori, kad su tople banje koje su bile, a koje su sad ispod jezera ne mogu se koristiti, sve mi je to dobro 
poznato i u potpunosti se sa vašom brigom saosjećam i u onoj mjeri u kojoj ova vlada može učiniti, mi 
ćemo učiiti sve da ostavimo Crnu Goru, kao što sam rekao bolju nego što smo naslijedili. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:19:05) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Uvažena poslanice Božena Jelušić ima pravo komentara. Izvolite poslanice Jelušić. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (21.07.22 14:19:12) 
 
 Kao pripadnica zelene partije upravo imam tu vrstu već glovalno usmjerenje zbog toga što je, ako 
bih se slobodno izrazila za cijelu planetu đavo odnio šalu. Kao gađanka Crne Gore nemam obradivog 
zemljišta i ozbiljno razmišljam o tome d akupim parče obradivog zemljišta i da na neki način imam kao 
građanka odgovor na krizu i zbog toga smatram da Crna Gora koja ima ovoliko zemljišta koji je još uvijek 
organski zdrav i sigurno ima 3% organske materije što se na primjer ne mogu pohvaliti zemlje  poput Indije 
ili širom svijeta. Ima nevjerovatno razdvojenu šansu, ali u koliko u prostornom i prvo-razvojnom, a onda 
prostornom planu Crne Gore budu stvoreni preduslovi da se sačuva zemljište. Da se adresira značaj 
benefita rijeka i voda u odnosu na sumnjive procente električne energije, kao što bi bila u situaciji 
Komarnice koja bi promjenom temperatura možda ugrozila mnoge privrede, a definitivno zemljište i vodu. 
 Da se sa Ministarstvom nauke prate na globalnoj sceni, bez obzira koje ste vi profesije Ministarstvo 
nauke je to koje mora da ima istraživanja, da vas neposredno sa njima upozna i da vam pokaže šta se na 
svjetskom planu i šta mi  moram u okviru ovoga Ministarstva da implementiramo. S obzirom na broj svojih 
stanovnika Crna Gora ima još jednu šansu, ima veliku šansu. Mi smo toliko toga upropastili, ali ne moramo 
da propadnemo. Imamo šansu zbog toga što imamo zemljište, što imamo vode, što smo bestragali 
industriju koja zagađuje, a prilike su se promijenile, to su prilike za koje filozof Srećko Horvat kaže:" Ne 
treba čekati apokalipsu da se dogodi, jer ona se već događa". Zvog toga Crna Gora može biti ostrvo. 
Ostvro novog ekonomskog benefita u to ime. S mjesta Razvojni plan Crne Gore treba da se napravi na 
principima održivog upravljanja zemljištem kao resursom. S mjesta se treba zaustaviti vi ste pomenuli malo-
čas pretvaranje poljoprivrednog zemljišta u građevinsko. Dosta je, samo još jedna ovakva kriza pa da 
vidimo da nam turizam ništa ne treba. S mjesta treba zaustaviti nekontrolisanu sječu šuma, jer te šume kad 
lišće pada učini zemljište organskim i obnoviti šume posječene, očuvati rijeke, izvorišta naravno brinuti o 
zagađenju vazduha  i stimulisati  svim mjerama  ovim sredstvima, organsku proizvodnju hrane upravo 
organsku proizvodnju i dati kreditne linije i dati zemljište državno na upotrebu onima koji  hoće i mogu da se 
bave organskom poljoprivrednom. Ja sam malo čas imala potrebu da reagujem na vašu opasku 
usitnjavanje zemljišta, ja bih voljela da tu potrebu sačuvamo veće posjede da ide na štetu toga da se ne 
knjiži na  zemljište i na žene, ne moraju nužno braća biti ta koja će obrađivati to valja mogu biti i sestre, 



treba tu biti da kažem malo i senzitivan rodno, imati rodnu dimenziju. Međutim, ova sredstva neutrošena iz  
IPARD fonda znate kako su se dobro mogla utrošiti mnogim našim selima po Crnoj Gori, škola u Dragovića 
polju gdje su majke otišle, djeca ostala da ih babe podižu,gdje je jedan rastureni kamionet  dovodi 
nastavnike, trebalo je dati iz onog Agro budžeta čuvenog Agro budžeta onoga od kako se zove Abu Dabi 
fonda. Trebalo je dati nepovrata sredstva  parovima, trebalo je im je dati po 50 hiljada da osnuju 
poljoprivredna gazinstva  i ne treba radne snage u Minisgtarstvu poljoprivrede u smislu da nam daju kako 
ćemo marketinški poboljšati i pokazati građanima, bespovratna sredstva treba davati onima kojo mogu 
smjesta da  počnu da se bave poljoprivredom. Moj sin je inžinjer druga grana koju počinje da razvija 
poljoprivreda, moja ćerka je hemičarka radi na istraživanju pročišćavanja zagađenih voda, bez nauke i bez  
ovih resora koje Vi vodite, nemamo drugu razvojnu šansu za Crnu Goru. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:23:46) 
 
 Hvala poslanici Jelušić. 
 Pravo na odgovor ima uvaženi potpredsjednik Vlade. 
 Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 14:23:53) 
 
 Zahvlajujem se i zaista mi je drago što Vi ovoliko pažnje posvjećujete ovim resorima, to smagtram 
krajnje dobronamjereno i nikako drugačije u tom dijelu bi se opet zahvalio. Dakle,  kad je u pitanju zaštita 
šuma, mi imamo ozbiljan problem sa požarima, to je jedan od najvećih problema i ove godine već sad 
jutros sam  pričao sa našim iz Direkcije  za šumarstvo kakvih problema i šta može zadesiti Crnu Goru , 
nedaj bože možda  i ono što se desilo 2012.godine. Dakle, pričali smo da su bili u Izrel pa da tamo imaju 
čitavu  eskadrilu aviona koju stalno u naletima gase požar gdje se pojavi. Mi u ovom trenutku o tome smo 
razmišljali i morali da platimo ljude koji će pošto nemamo snage da gasimo velike požare, vidjeli smo šta je 
požar znao da učini u Grčkoj, Kaliforniji razvijenoj, šta je u Sibiru učinio požar jedne godine kad su iz 
Moskve koliko ljudi kad su donijeli dim i kad je gorelo koliko ih je došlo u Crnu Goru na more dakle ozbiljan 
pristup, to Otvoreni Balkan nudi da se zajedno sve zemlje Otvorenog Balkana kad se pojave ti požari i 
elementarne nepogode rješavaju zajedno na taj način se može dati doprinos. Što se tiče zemljišta potpuno 
sam saglasan za dvije stvari da li će to moći, da se poljoprivredno zemljište nikako ne može izdavati i ono 
što se radi, evo sad ću reći na ovom potezu od Podgorice prema Danilovgradu gdje se sve najobradivije  
zemljište prave velike hale, rasipaju se, nasipaju se tamponi od pijeska,devastira se poljoprivredno 
zemljište. Pitanje je u budućnosti koliko će biti uopšte hrane da se kupi na svjetskoj berzi i po kojim 
cijenama će biti, mi moramo sačuvati ako imamo dovoljno, mada kako se stručno kažu oni koji se bave 
time, zemljište  u Crnoj Gori nije na najbolji način završena i mi sad preduzimamo određene korake i naši 
su bili  na te obuke  da se vidi tačno koliko ima u pravom smislu kvasifikacije obradivog zemljišta u Crnoj 
Gori. Ono što bi dobro bilo i zato bih zalagao i zalažem se možda ću učini, možda pokušaćemo da učinimo 
zavisno sve da li će Skupština odobriti, to je da se oporezuje neobradivo zemljište poljoprivredno kako bi ga 
sačuvali i kako bio oni koji bi željeli,a nemaju dovoljno površina mogli da uzmu to zemljište da obrađuju,a 
ako neko nće da da onima koji obrađuju poljoprivredno zemljište  neka plati veći porez nego što je prosjek. 
 Što se tiče Abu Dabi fonda  ja mislim da je tih 50 miliona, 52-53 miliona da su podijeljeni onima koji 
se bave poljoprivredom pa ako neko ima deset krava da mu se poveća da bude 15-20,ako neko ima toliko 
zasada vinove loze,jabuka ili neznam ni ja čega drugoga,pčelari da se  poveća oni koji se bave uzgojem i 
preradom ribe  da se i to poveća da i kamo bolje bi bilo  upotrijebljeno nego što je dato onim velikima i 
ogromni dio nije iskorišten,a oni neki nijesu željeli ni htjeli da vrate  možda kako čujem imaju problema i 
nekih drugih ne samo da su promašili u investicijama i planovima svojim i mi smo se zauzeli vrlo brzo ne 
mogu sad reći kad. Imaćemo jedan sastanak  sa svima njima, Investicioni razvojni fond, Ministarstvo 
poljoprivrede koje je dalo garancije i koje je potpisalo to i Ministarstvo finansija da nađemo rješenje za one 
koji evetualno su napravili veliku investiciju, pa treba još malo da je privedu kraju,a nemaju snage da se vidi 
da li je to opravdano i da se to dovrši da bi proizvodili,sa oni koji nijesu ili htjeli da vrate ili nijesu namjenski 
upotrijebili sredstva naravno da se aktiviraju sve garancije koje su. Dakle, potpuno sam saglasan Vama 
poljoprivredno zemljište, šume, vode, životna sredina zdrav vazduh je nešto što nema artenativu i u tomn 
pravcu ne samo ovo ministarstvo, ne samo ovaj Vlada, treba da učimo i naše najmanje našu djecu, buduće 
potomke, da imaju osjećaj da je to nešto što je samo prolazno  naše da koristimo dok smo na ovoj 
planeti,ako možemo tako reći i da ostavimo za neku nijansu unapređenije onima koji dolaze,jer to niti smo 
mi zaradili,niti smo mi stekli,nego nam je priroda tako da na ovoj  divnoj planeti i na dijelu, na naljepšem 



dijelu ove planete da živimo i da se  kud i kamo na mnogo bolji način ophodimo prema životnoj sredini. 
Hvala vi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:28:48) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Vlade. 
 Izvinjavam se poslanica Jelušić. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (21.07.22 14:29:00) 
 
 Zahvlajujem se za odgovor. 
 Jasno Vam je da je ovo moje pitanje kompleksno, ja zaista nijesam sve najpreciznije odgovore 
mogla da očekujem, ali ovo poslanička prostorija je mjesto sa kojega dresiramo javnosti. Ono što je 
ogroman problem i ogomna mogućnost   za Crnu Goru, i  u tom smislu ja znam da nijesam mogla dobiti sve 
odgovore,ali možemo određene poruke dsa pošaljemo. Ja držim da će naš klub predložiti Vladi da potpiše 
inicijativu na  globalnu inicijativu koju je već potpisalo blizu stotinu zemalja i da se u većem broju i gotovo 
sve vjerske organizacije, na primjer u svijet upravo da bi se spasio svijet od budećih kriza i gladi koja može 
sve zajedno da nas pogodi, Abu Dabi fond je veliki jedan crnogorski promašaj koji nije bio upotrijebljen za 
građane i dobro bit Crne Gore nego za dobro bit pojedinaca. Bjelopavlićka  ravnica je veliki promašaj 
građevinarstva i urbanističkog planiranja, još je kralj Nikola rekao ako mu rode Bjelopavlići da je on završio 
krizu u Crnoj Gori, mi nemamo sada šansu da to kažemo imali smo nevjerovatan kompleks. Međutim, mi 
dalje imamo jako mnogo,zaista imam optimizam da Crna Gora,ako bude uz ekonomiju imala ruku pod ruku 
ekologiju i ako se ne fokusira na hranu,odnosno zemljište,vode i šume može da ima novu ekonomsku 
šansu.  
 Molim Vas kao potpredsjednika za ekonomski sistem da u svakom trenutku prosto ovo imate u vidu 
i da zamolite ministricu nauke,da se ova pitanja na neki način postave na širi naučni kondekst, kao bi se 
multidisciplirano pristupilo razvojnom planu Crne Gore koji će eto dovesti da se obestini ona narodna 
poslovica "spasa nam nema,ali propasti nećemo". 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:31:03) 
 
 Zahvaljujem poslanici Jelušić. 
 U ime Kluba poslanika Demokratskog fronta - Pokreta za promjene pitanje će postaviti predsjednik 
kluba poslanik Branko radulović. 
 Poslaniče Raduloviću, izvolite vaše vrijeme. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.07.22 14:31:18) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Ne znam odakle da počnem,ajde od sinoć evo sa premijerom ja mislim da je toliko bila stručna i 
toliko kvalitetna jučerašnja rasprava  njega i mene baraktali smo sa milijardama, sa projektima konkretnim 
od zelenoj energiji,ljudi ni jedan sekund ni na čuvenoj Televiziji Vijesti ni javnom sektoruda sam mu 
opsovao oca ili on meni bili bi po sat, i nemojte više da pričate vi mediji, vi sindikalisti, vi građani da ovdje 
nema priča koje su za dobro Crne Gore. Ja moju ni jednu temu poslednjih godina nijesam počinjao ili nije 
srž bila životna pitanja, jer sam čovjek, moram to da kažem, netipični Crnogorac, družio sam se sa ljudima 
pametnim koji su bili po 10 -15 -20 godina stariji od mene, dokazao sam se u svijetu, došao ovdje, i ljudi, 
sve što sam pričao zaludu sam pričao. Ovdje Libaralni savez, ja zgodan, lijep, u tri broja moj program, 
jedan od tih je bila, napravio sam sa profesorom Kalezićem sjećate se direktora, samoodrživosti u hrani i 
mnoge druge rezolucije i milo mi je i ja sam zeleni kao vi i dao sam rezoluciju prije deset godnina i mislim 
najkvalitetniji dokumenat zajedno sa svim NGO sektororm, stručnjacima, svim ovim. Znate li koliko je 
primijenjen? Nigdje ništa. Sad je primijenjeno oko onoga fonda ekološkog, drugo nigdje ništa. 
 Sva priča je možda i uzalud. Znate li šta sam uradio onda, vidim ja, fala bogu porodica mi je na 
pravom putu, ja sam se okrenuo Komanima. Hoću nešto šest, sedam godina sledećih da napravim 
kvalitetno. Moj projekat ću sad da im kažem, 99,99% putne infrastrukture počeće da se realizuje za 15 - 20, 
mjeseca dana. Kružni tok dolje do škole "Komane" do Milata, do Mokanja biće asfaltiran najkvalitetnije. 
Škola će nam biti obnovljena, dogodine poći ćemo za otvaranje zajedno ministre, da vidimo kako ćemo tri 



hiljade kuća je bilo gdje se dimilo 12 mjeseci. Išli smo kod vas kad nam je bio dao kralj Nikola dao da idu, 
znam stričevi moji. Nije bilo tora koji nije imao od 50 do 100 ovadca i koza. Nije bilo kuće gdje nije bilo po 
nekoliko krava. Tako da ću to da pokušam da uradim, da napravim nešto da reče, evo sin Vasa Pavićeva je 
nešto napravio za svoju đedovinu. Ovo sam, ljudi, govorio evo 30 godina. Moj glavni problem je to što ja 
nisam tipični Crnogorac, što ja ne pripadam ni jednom lobiju, nikoga ne fermam živog. Kod nas je glavni 
problem izdigneš li glavu iznad vode mnogo visoko svi se okrenu protiv tebe. To što sam doživio na 
Univerzitetu Crne Gore, da nisam bio tri bolji profesor od konkurencije ljudi, još kad mi je došao Slavko 
Perović 1993.godine u kabinet, svi pobjegoše, nema nigdje nikoga na Tehnički Univerzitet, danas se ne 
može od njih proći, ne mogu proći sve se udaraju šakama.  
 Ministre i pozadi ministar ništa manje važan nije, u ovoj situacji mi smo u velikim problemima i 
bićemo u sve većim problemima. Koleginice Božena, biće godina, ovo ljeto ćemo zaboraviti, rekao sam 
Dritanu juče, kakva nas čeka ekološka katastrofa. Akademik iza Zagreba je moj drug, ja pripadam tom 
nekakvom, mi smo se napravili, možda smo i poluzatvoreni, prije dvije noći mi je napravio, formulu mi je 
rekao. Slušajte me, formula kakva je, u koliko algoritam napravite sa svim klimatskim uticajima, sa 
čovjekom i bez čovjeka, da li je to znači, oni kreteni koji kažu da je to ciklično, nije to ciklično, nego je to 
proizvod nas. Algoritam pokazuje da ljudski faktor maksimalan, a da su prirodni ciklusi nula i da oni idu 
eksponencijalno. Sve će biti ovo što je koleginica pričala, sve manje vode, sve ekstremnije temperature, 
more više, voda za piće ono što sam sa Dritanom juče, sve manji, ono što će biti podzemne vode, u pravu 
ste, nećemo imati gdje da zasadimo krtolu, jer ne može krtola da ima korijene od tri metra, četiri, pet 
metara. Treba evolucija.  
 Ja  razgovaram sa vama svaki mjesec po pojedinoj temi, Vi ste me najviše do sada od ijedne Vlade 
poslušali, pričao sam to evo 30 godina, ali morate  da me poslušate do kraja, da provjerite ovo što ja 
pričam. Brzo krizni štab. Krizni štab, moramo da budemo solidarni da spasimo od gladi. Onome čovjeku od 
pozadi, kad mi neko reče uzma se od budežeta za zdravstvo 5%, a nesrečniče koliki nam je budžet. Treba 
protokol da imamo kao u Švajcarskoj, hoću tako da se liječimo, ako hićes kao u Švajcerskoj ili 
Luksemburgu daj tri hiljade po glavi stanovnika. Toliko zdravstvo košta. Krizni štab, moramo građani Crne 
Gore da budemo solidarni. Imamo tranzicione gubitnike, imamo mnoge socijalne grupe i zadužimo se, ali 
slušajte nešto, u koliko mi napravimo reforme, u koliko napravimo taj takozvani Maršalov plan, održiv u 
saglasju sa evropskom agendom, onda će on da poklopi kroz tri, četiri godine i onda on će se ovdje negdje 
poklopiti, u stvari pošto jedan raste a drugi brže raste, on će se za četiri, pet godina.  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:38:50) 
 
 Izvinjavam se poslaniku Raduloviću, je li ovo kumulativno, kao obično. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.07.22 14:38:55) 
 
 Ma može. 
 Znači ovako, ministre, ja sam ovdje sve Vama dao, sve u saglasju sa evropskom agendom. 
Interventne mjere održiv investicioni ciklus, zelena energija, od njive do  trpeze,bravo, to je evropska 
agenda. Održivi saobraćaj, kad da ga počnemo, ali svi moramo da imamo održivo zdravstvo, ne Turci da 
nam dolaze, ne Turci ili neko drugi i 10% Voli, čini mi se, koliko Voli tamo će da bude, nek se Voli bavi 
hranom, a javno zdravstvo povećajte zajedno sa privatnim u jednom sistemu. Oko energije sam rekao, oko 
poljoprivrede sam rekao, oko održoivog turizma sve ovdje sam napisao. Što god vam nije jasno, 400 mjera, 
slušajte me, što vam god nije jasno ja sam tu. Morate odmah, kad sam ja rekao da će biti rebalans 
budžeta? Kad sam dao amandmane, prošle godine. Je li tako bilo, pa se jedan urednik sprdao, kaže, jedan 
tamo daje amandmane ovoliko, ovoliko, ovoliko, on pojma nema bre. Ja opet u pravu. Penzioneri neku 
jadnu, mrčnu smo zaslužni ja, čini mi se, za septembar, vi za oktobar i novembra. To je mnogo malo. 
Rekao sam, "Evropa sad" zaslužuju ljudi, ali će napraviti strašnu diskriminaciju, nenormalnu. Mora da bude 
proizvod, plata mora da bude proizvod nečega, da imamo konkurentnu ekonomiju. Reindustrijalizacije mora 
biti, ali zelene. Zašto sam ja Dritanu juče rekao, ekološka cimentara, zašto sam rekao Željezara Nikšić 
mora da bude ekolooška zajedno sa solarnim i vjetrom i svim ostalim stvarima, da ne pričam sada, da ne 
ulazim u te rabote. Tako da napravite takav jedan program uz rebalas budžeta, napravite da svaku 
ugroženu socijalnu strukturu zadovoljimo, da spasimo građane od glasi, od bolesti i da krenemo u reformu 
sektorske koje moraju biti u skladu sa Evorpskom unijom i međusobno. Prioriteti se moraju znati. Tako da 
vam stojim na usluzi. Rekao sam, najviše ko me je slušao a da li me dovoljno slušate, ne, a da li me najviše 
slušate do sada, jeste, jer oni su me nula slušali. Šta ću drugo da vam kažem. Komani nadajte se ako 
budem zdrav da će biti Komani kao što su bili. 



 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (21.07.22 14:42:02) 
 
 Hvala poslaniku Raduloviću. 
 Nastavljamo dalje sa odgovorom potpredsjednika Vlade, na postavljeno pitanje poslanika 
Radulovića. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 14:42:13) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice. 
 Uvaženi profesore, zaista Vas uvijek ovako sa zadovoljstovm saslušam i kad sam bio poslanik i kad 
sam Skupštinu gledao na televiziji i sad kao ministar, zaista vjerujem da ste Vi čovjek od koga se mnogo 
toga može dobroga čuti, a oni koji žele, naučiti. O ovim pitanjima sad što ste rekli, apsolutno se sve sa 
Vama slažem. Da se vratite u Komene, da podižemo i ja u moju Pivu, evo Vi rekoste školu, ja već pokrenuo 
inicijativu da se obnovi škola u mom selu i to ćemo završiti. Slažemo se u tome. Da ćete proizvoditi tamo pa 
i ove godine smo nešto u selu posijali i radili, braća i ja, biće neke proizvodnje kami sreće da je to još više. 
Ne možemo samo što Komani imaju vlast da se skoncentrišemo samo na Komane, ali može to da bude 
dobar osnov pa da vide drugi ako uspijete u tome i rekli ste za pet - šest godina i ja boga molim za dobro 
zdravlje da to bude i duže i da Vi radite i pokažete mnogim, ne samo u blizini Podgorice gdje je kud i kamo 
lakše živjeti, nego i na onim maksimalno ruralnim područjima kako bi se mogli naši građani vratiti na selo ili 
oni koji tamo žive da imaju bolji i sretiji život.  
 Dakle, kada je u pitanju hrana i proizvodnja hrane slažem se da se što više treba osvrnuti na zdravu 
ekološku hranu i u ovom programu IPARD 3 postoji linija za koju mogu aplicirati za proizvodnju ekološke 
hrane i pozivam građane i ovom prilikom da zato apliciraju i da dobiju sredstva. Da li će kriza biti tolika 
kolika se najavljuje, mislim što se tiče Crne Gore da više treba da razmišljamo šta će biti za sledeću godinu 
nego ovo do kraja ove 2022.godine. Mi smo na Vladi formirali višeresornu radnu grupu koja prati, nijesmo 
je da ne bi bilo to previše dramatično nazvali krizni štab, da to ne bi, znate kako to građani reaguju kad već 
Vlada tako, ali koja prati kretanje cijena, prati zalihe osnovnih životnih namirnica i prati snadbjevenost i 
cijene osnovnih životnih namirnica. Da li smo nekim odlukama ovdje u Skupštini, doneseći neke odluke i 
zakone, da li smo možda povećali taj jaz između onih srednjeg slova i bogatih od onih najsiromašnijih, 
mislim da jesmo. Ono što Vi potencirate i uvije se to govorili, da se poveća standard građana, mislim u 
ovom trenutku da su najviše ugroženi penzioneri. Razmišljamo ozbiljno na Vladi, ministar finansija koji se 
ozbiljno tim poslom bavi, pravi jednu strategiju kako bi se pomoglo penzionerima, da li bi se moglo isplatiti 
uz ona povećanja koja su donešena u Skupštini da se povećaju, mislim za 36% penzije od 01.septembra ili 
01.oktobra, da se vidi da li bi se mogla isplatiti 13 plata i da li bi to povećanje moglo biti nešto više.  
 Potpuno saglasan sa onim što se desilo sa Fondom zdravstva i koje probleme ima ovo "Evropa 
sad" pa se redovno ne puni, moraće, vjerujem da će morati i najavljuje to ministar finansija, biti rebalans 
budžeta kako bi ispravili neke greške koje su u planiranju prihoda napravljene i naravno mnogo toga 
preskočeno u rashodnoj strani i mnogo potrošenog u budžetskoj rezervi koja je ispražnjena, nije ostavljena 
i planirana nego je već ispražnjena prije nego što smo mi došli u značajnoj mjeri, shodno onome što budu 
mogućnosti mi ćemo učiniti sve što je do nas.  
 Što se tiče Vaših savjeta uvijek su, barem kad sam ja u pitanju, profesore uvaženi, dobrodošli, znam 
da su krajnje stručni i krajnje dobronamjerni i da tu negdje prevazilazite ono što možda mnogi mi, zajedno 
sa mnom, uvijek negdje neku političku konotaciju dajemo, dobro je što tako razmišljate, imate takve 
stavove i drago mi je što ste rekli da ova Vlada je najviše oko toga što Vi mislite da je najbolje u određenim 
sektorima posebno tamo gdje ste zaista ekspert, ne ekspert ono što smo mi izglasali i mislili da je to najveći 
eksperti, nego eksperti su oni koji su mnogo toga dokazali i oni koji su mnogo toga u životu porošli tek tada 
postaju eksperti, ali ne može biti ekspert onaj koji je prvi put dobio posao u nekoj državi, da bude ekspert 
zato što je samo završio školu, poštujući svu tu struku njegovu i znanje, ne omalovažavajući, ali i ne 
priznajući da može biti ekspert onaj koji tek počinje za onoga veterana koji je oprobao, prošao, odolio 
vremenu, iskusio nauke, trendove i sve ono i onoga ko je u mogućnosti, a vjerujem da ste to Vi, da 
predviđa šta će se moći desiti. Svi mi negdje možemo i znamo da se snađemo u situaciji u kojoj je kad smo 
tu, ali idu naprijed i oni su najbolji koji predviđaju, imaju bolji osjećaj, bolje znanje i spremno dočekaju ono 
što se desi i tu je razlika između onih uspješnih i onih koji to nijesu. Hvala vam profesore. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 14:48:27) 
 



 Možete dva minuta. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.07.22 14:48:32) 
 
 Zbog informacija.  
 Dobro obučite za IPARD 3. Slovenci su, čini mi se, najviše iskoristili negdje oko 80%, Hrvati boga mi 
mnogo manje, tako da mnogo obučite, jer vidio sam da će opet biti za opermu. To je negdje oko deset 
miliona godišnje. Nama treba za Agrobudžet oko 100 miliona plus za infrastrukturu, plus za škole, plus za 
mnoge druge stvari.  
 Samo jedan podatak hoću da kažem, a to je da Evropska unija kroz tri velika projekta, jedan onaj 
fond od 750 milijardi eura, drugi je srednjoročni ekonomski okvir 1.025 milijardi i sada ovaj za energetiku 
oko 195. To je negdje oko 2.200, podijeljeno sa 500 miliona 4.400 eura po glavni stanovnika u Evropskoj 
uniji. Što znači, kad bi bili članice Evropske unije ili ono što su nama obećali u koliko budete dobar kandidat 
bićete kao ovaj, trebamo da primimo 24 milijarde eura, je li vam jasno, i nama i građanima Crne Gore, gdje 
ide i kuda ide Evropska unija koja se trese od ovih globalnih velikih izazova. Sad, odakle njima pare kad 
konkurencija proizvodnje pada dolje? Štampanje. Da li će se ta inflacija prenijeti i na sve eurozone? Hoće. 
Da li će to platiti i građani Crne Gore u vraćanju? Hoće. Nemojte da budem ja jedini koji onoj  kažem daj mi 
moje pare, gospođi Popi i svoj administraciji, daj mi moje pare, misleći za Crnu Goru. Mi treba 24 milijarde 
da imamo u koliko smo srednjerazvijena. Znate li, ministri dva i pomoćnici, u čemu je štos? Finansiranje u 
Evropskoj uniji ide na sledeći način, ima prosjek onaj koji sa prosjeka ide daje pare u budžet, onaj koji je 
ispod uzma više, što znači da m,i kao što su Rumuni i kao su Bugari, najviše ćemo uzimati, nećemo 24 
milijarde uzeti nego puta tri za pet godina - šest. Zato moramo da se sabijemo, da pričamo više, da 
budemo iskreni Crnogorci, kad kažem Crnogorci, građani Crne Gore, da budemo za našu državu što više, 
da budemo u Evropi da se ponašamo civilizacijski, da budemo u istinu dobri kako bi ostavili naše 
potomstvu manje problema. Znači, imaće problema sve više globalnih ali mi treba da uradimo da im 
ostavimo manje problema, pa da nas spominju po dobru. Vidimo se kad Vam treba. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANKO RADULOVIĆ (21.07.22 14:52:17) 
 
 Zahvaljujem. 
 Sada u ime Kluba poslanika Socijaldemokratske partije i Liberalne partije, pitanje potpredsjediku 
Vlade postaviće  ovlašćeni predstavnik kluba, kolega poslanik Andrija Popović. 
 Izvolite, kolega Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.07.22 14:52:33) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice. 
 Poštova Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crngorske dijaspore, poštovani 
potpredsjedniče Vlade i predstavnici Vlade. 
 Kako diskutujemo ovo možda najvažnije i sudbonosno pitanje za državu Crnu Goru i njene građane 
i građanke, koji sa strijepnjom osluškuju što ova Vlada radi i što nas očekuje od jeseni i zime.  
 Postavljam ključno pitanje: 
 Da li Vlada Crne Gore ima strategiju i ako ima kakva je zapravo strategija 43.Vlade za 
prevazilaženje dugoročne ekonomske,socijalne, finansijske, i ukupne krize koja se sve više usložnjava 
usled  nestabilne globalne situacije,ali i situacije u državi. Ovdje naročito mislim na sgtrateška rješenja za 
prevazilaženje i saniranje posljedica eveditne krize  u oblasti turizma koja je ključna privredna grana 
dražave, zatim energetike poljoprivrede. I ako smo mnogo očekivali od 43.Vlade nakon obaranja mislili smo 
najgore Vlade u istoriji, na žalost  danas se čini da ni ova Vlada u ovom kratkom roku od 90 dana nije 
uspjela da iskorači iz tog začaranog kruga u koju nas je  uvela ona prethodna. Osvrćujući se na mjesece za 
nama, možemo da konstatujemo da je ova Vlada kao svoj prioritet opet imala isključivo nametnuta i za 
grđane marginalna pitanja,kao što su Ugovor sa Srpskom pravoslavnom crkvom ili  Otvoreni balkan koja 
donose samo nove glavobolje,tenzije i skreću pažnju sa ključnih tema, a nude nikakvo konkretno rješenje 
niti dobro za Crnu Goru i njene građane. Zbog toga je normalno i upitan opstanak ove Vlade, agresivno 
insistiranje na takvim temama bez ikakvog obaziranja na kritike i sugestije  koje su gotovo jedno glasno 
stizale ne samo od političkih stanaka  parlamentarne većine i opozicije, već i od naših partnera iz Evropske 
unije civilnog sektora i stručne javnosti tjera nas  pomisao da takvu agendu  ova Vlada sprovodi pod diktatu 
nekog  izvan Crne Gore. Kome odgovara nestabilna Crna Gora i koji će se pojaviti kao spasilac nudeći 



rješenja da nas spasi od nas samih uvodeći nas u decenisjku podređenost iz koje smo se jedva izvukli 
trasirajući sebi evropski put, a ne tavorenje na balkanskim marginama, i kreiranje srednjovjekovnih u kojima 
će  vrhunska vrijednost biti samo ono što nam diktira Beograd i njegova crkva. To građani Crne Gore, neće 
i to Crna Gora neće i zato Vas molim da nas konkretno iznesete pred očiju javnosti što ste to konkretno 
uradili i planirali za građane i građanke, kako bi se osiguralo makar minimalna   egzistencija u neizvjesnoj 
bliskoj budućnosti  kakava nas očekuje. Turistička sezona koja bi ovih dana trebala da bude na vrhuncu 
kada se bližimo samom špoivu sezone je promašena, zbog izostale kampanje na primjer za promociju 
crnogorskog turizma,nacionalna turistička organizacija je dobila 300 hiljada, na primjer Hrvatska 30 miliona, 
dok plaže regiona bilježe sjajne posjete naše su poluprazne, Povezanost Crne Gore avio linijama da 
destkovana je i svedena na obećanje od gostiju sa dsalekih tržišta nijesmo viđeli gotovo ništa osim 
novinskih naslova glavne avio linije  gašenjem svjetskog brenda Mongtenegro airlines postale su nam 
regionale linije. Svojim populističkim nastupima prethodna Vlada je uspjela da zatvori i jednu od najelitnih 
destinacija svijeta Sveti Stefan i slično se pokušava uraditi i sa Porto Montenegrom koji je najpristižnije 
pristanište za jahte na jadranu. Pitanje kada ćete otvoriti Sveti Stefan.  
 Kada je u pitanju energetika  čini se da je jedini prioritet rukovostva eneregetskih kompanija bio 
kako  da ovim zlatnim kokama koje bi morale da budu temelj naše  ekonomije i razvoja što više obore 
vrijednosti  i značaj. Te kako što lakše da ih prodaju i uvale u ruke nekim sgtranim firmama iz regiona 
vjerovatno kao dio agende podčinjavanje  Crne Gore na svaki način cengtrima moći i stranih država čiju 
politiku sprovode neke političke partije u Crnoj Gori, a ne politiku koja je u interesu građana i njihovog 
života. U prilog tome govori i pokušaj prodaje akcija Elektroprivrede Crne Gore koji je započet ovih dana, 
umjesto da nastoji da obezbijedi stabilnost energenata  da iznađe način da se građanima u zimskom 
periodu pred nama obezbijedi pristupačna cijena struje, ali i ogreva drveta,peleta,rukovodstva ovih državnih 
firmi bave se potčinjavanjem njih samih drugim državama  i interesima. Postavlja se pitanje, imali tu 
ikakave strategije od koji građani mogu da osjete dobro, ili je jedina  ideja urušiti sve i predati ga nekom 
drugom.  U međuvremenu javne finansije su na staklenim nogama kad novi premijer i ministar  najavljuju  
nužan  rebalans budžeta  i ukazuju nam da je gotovo čitav budžet  nerealan i neodrživ, pa i dodatno 
zaduživanje sad sigurno jasno je da su sumnje i preporuke MMF-a bile opravdane međunarodnim 
stručnjaci upozorili su na vrijeme da tako velike primjene usvoje od jednom iu bez ikakvog plana i analize 
mogu da nose  značajne rizike od neželjenih efekata uključujući rizik od povećanja 
nezaoposlenosti,neformalnog nezapošljavanja gubitka prihoda za džavu i lokalne samouprave koje su 
desetkovani koje očekuje veliki problem sa finansijama što je saopština i zajednica opština. Sve ovo 
očigledno nas vodi u sigurno dužničko ropstvo i potpunu neprodukitvnost crnogorske ekonomije. Spojiću 
molim Vas prvi i drugi.  
 Umjesto da se ovim novim programom pokrene ekonomija dobili smo isključivo 
poskupljenja,opadanje životnog standarda i kupovne moći,nove akcize,povećanje poreza, izvjesno gašenje 
preduzetništva malih i srednjih preduzeća, koje ovo ne mogu da izdrže, o javnom zdravstvu  i zaštitu 
građana da ne govorimo.Naravno nije ovo zasluga nove  Vlade ovo su repovi od ranije. Nade građana  da 
će ovaj program donijeti reforme i osnov za bolji standard  života potpouno su ugašena ekonomski 
stručnjaci već sada strijepe što nas očekuje tek. Zdrava ekonomska logika govori da neko nije radio posao 
kako treba i da se neko očigledno kocakao sa novcem i sudbinom građana,građanki kako bi promovisao 
sebe i pravio imidž spasitelja. Na ova pitanja ćemo dobiti potpuni odgovor i kompletnu sliku pohare kad 
dobijemo kompletnu analizu onoga što urađeno tokom prethodne godine i prve polovine ove godine i 
upozoravamo Vas da će neko morati da odgovora za ovakvo stanje i dovođenje građana, građanki u 
ovakav položaj,a bojim se da će mjeseci pred nama nakon ovakve turističke sezone  tek pokazati  težinu 
ovoga o čemu sam govorio. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:01:27) 
 
 Zahvaljujem kolegi Popoviću. 
 Izvolite, potpredsjedniče odgovor na pitanje kolege Popovića. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 15:01:36) 
 
 Zahvaljujem se uvažena predsjedavajuća. 
 Poštovani kolega Popoviću, pa Vi ste ovdje što bih rekao kroz pitanja održali svoju analizu svega 
onoga što je aktuelno na ekonomskoj političkoj sceni Crne Gore. Razumijem i to je negdje posve legitimno.  
 Držaću se onoga što je ova vlada učinila i što namjerava u nekoj budućnosti da učini. Dakle, ne 
može se ovoj vladi spočitavati svi problemi koji su sad i vi ste negdje pri kraju rekli isto ovo što ja kažem 



sad. Mnogo toga je naslijeđeno i nemoguće ga je za tako kratko vrijeme, a poneke segmente drštvenog 
života i ekonomskog nemoguće je i za neki duži period promijeniti, ali ne može nas ni to što znamo ni to što 
smo kratko obeshrabriti da ne rešavamo problem po problem i da ne idemo u susret problemima da ih ne 
ostavljamo sa strane ili nezaobilazimo.  
 Dakle, ova vlada nije pripremala turističku sezonu. Došli smo poslije 1.maja, Vlada je izglasana 28. 
arila, ta turistička sezona je trebala da bude zaokržena u potpunosti, ugovoreni aranžmani sa agencijama i 
sve ono što je trebalo da se desi. Zbog pandemije koronavirusa ekonomija Crne Gore i nijesu održavani ti 
jer su bili putovanja restriktivna, nijesu održavani ti turistički sajmovi gdje se ugovara i najveći dio 
aranžmana turističkih. Jeste prošle godine bila turistička sezona dobra isključivo iz razloga što je Crna Gora 
otvorila granice i želju onih koji dvije godine nisu izlazili na more došli su iz regiona veliki broj turista u špicu 
sezone. Prije sezone i posle sezone je bilo je lošije.  
 Teretiti ovu vladu ili neku za propast Montenegro airlinesa kao vlikog svjetskog brenda, ali znate da 
nijedna osim Srbija u regionu nema svoju nacionalnu kompaniju. Adria slovenačka propala je mislim 
Croatica airlines nešto radi, Bosna nema svoju kompaniju, Makedonija nema svoju kompaniju, propao je 
Swis air, propao je Malev mađarski, propala je Al Italy italijanska avio državna kompanija, propale su 
mnoge kompanije usled povećanja cijena prevoza i naravno možda, ali ne možemo reći da je samo u Crnoj 
Gori to problem kao mala država Crna Gora ima mnogo manje šansi da salučuva svoju nacionalnu 
kompaniju nego što imaju neke druge. Proglem Crne Gore nedostatak autoputeva da bi peglala te jer je 
Crna Gora negdje bila u najvećoj mjeri bila avio destinacija i da imamo sve da funkcioniše najbolje moguće 
u punom kapacitetu Montenegro airilines ne bismo mogli zbog turizma nadoknaditi nedostatak turista iz 
Rusije i Ukrajine. Dakle, to je svima jasno. Na to niko nije mogao da utiče i na ovaj način ne pravdam ni ovu 
ni onu prethodnu ni bilo koju drugu vladu. Ako se desilo na globalnom nivou to na što ne može da se utiče.  
 Dakle, šta radimo u poljoprivredi već sam objasnio niz ozbiljnih aktivnosti koje ćemo napraviti i gdje 
će poljoprivredni proizvođači oni koji zaista hoće u najboljoj namjeri da se isključivo bave poljoprivredonom 
proizvodnjom za njima postoji niz načina za pomoć i za poboljšanje uslova života i povećanje 
poljoprivredne proizvodnje.  
 Rekli ste ovdje da smo se bavili nekim sporednim stvarima kao što je Otvoreni Balkan pa da Crna 
Gora da neke političke partije ili ova vlada slušaju nekog izvan Crne Gore. Dakle, kada je u pitanju Otvoreni 
Balikan vama mogu reći prvo mislim da svi trebaju da pročitaju te odluke koje su donošene i da vidimo šta 
to šteti Crnoj Gori. Da li šteti Crnoj Gori što je Svjetska banka izračunala da 30 miliona sati kamioni čekaju 
na graničnim prelazima između zemalja Zapadnog Balkana i da je to direktni gubitak 3,2 milijarde dolara. 
Ako dođu svi zavaničnici iz Evrope pa mi negdje imamo tako razvijen osjećaj da prihvatimo sve ono što se 
uklapa u naš neki politički stav, a što se ne uklapa to apriori odbijamo. Šarm Mišel je rekao da je to jedna 
revolucionarna i najbolja moguća inicijativa za Zapadni Balkan. Vidjeli ste Borelja, Vrheljija rekli su ulaskom 
u Zapadni Balkan regulišete odnose između sebe ulazak u Zapadni Balkan ne potire nego nadopunjuje 
Berlinski proces i ni u kom segmentu svom ne smeta brzom ulasku Crne Gore u Evropsku uniju. Dakle, ne 
možemo uzei apriori stav ako dolazi negdje iz neke druge susjedne države o kojoj imamo različita mišljenja 
da to je to za neke apriori dobro, a za neke nije. Iskreno vam kažem kad bih znao da će štetiti ekonomiji 
poslovnim ljudima, radnim ljudima u bilo kom dijelu Otovoreni Balkan bio bih protiv potpisivanja Inicijative 
Otvoreni Balkan, ali znajući šta on sadrži da nema nikakvih političkih konotacija, apsolutno nikakvih, onda 
ne vidim razlog zašto ne bi protočnost roba, ljudi, kapitala, ideja bila mnogo brža i zašto Zapadni Balkan 
vjerujem sa tim ne bi otvorio nova vrata pomirenja. Nikad u istoriji bolji odnos između Albanije i Srbije nijesu 
bili. Samo otvaranje Otvorenog Balkana 13% se razvila trgovina povećana je trgovina između Albanije i 
Srbije. Iz Makedonije su oduševljeni, juče mi je bila delegacija iz Makedonije, Otvorenim Balkanom kako 
mogu da putuju sa ličnim kartama, kako lako prelaze granice, kako lako trguju, kako se lako zapošljavaju 
kako lako dolaze jedni do drugih. Mislim da je to jedna ideja koja prevazilazi trenutno stanje na Zapadnom 
Balkanu i da je ona korak naprijed u borbi za dobro i bolje Crne Gore.  
 Pomenuli ste ovdje pitanje ugovora sa Srpskom pravoslavnom crkvom, zaista to pitanje meni je 
izuzetno čast i zadovoljstvo što sam dio te priče. Tek se sad pokazalo šta je značilo i ko je bio dalekovid 
ulaskom u ovu vlast. Bila je neka prošla vlada koja je na osnovu onog Zakona o slobodi vjeroispovjesti 
izglasana pa nije smjela da potpiše taj Temeljni ugovor. Ova vlada je pokazala karakter, SNP je dao svoj 
doprinos i ništa više SNP da ne uradi u političkom smislu nego ovo što je ja apsolutno ću biti prezadovoljan. 
Napravili smo nešto što neki govore da je to okupacija, da je to nametanje volje, da je to strana crkva, pa je 
nazivaju imenom kojim je nazivaju kojim se ona zvanično zove itd. Podsjetio bih vas znate li, vjerujem da 
znate, ko je nosio u Beograd kod kralja Aleksandra ko je bio u delegaciji za odluke Podgoričke skupštine. 
Mitrofan Ban mitropolit crnogorsko primorski, on je bio šef delegacije koja je nosila to. Pogledajte 
dokumenta sa Cetinja šta pišu koje su nacionalnosti koje vjere kako se izjašnjavaju kojim jezikom govore. 
Pogledajte vi u Kotoru, pođite u arhive, pa pogledajte pošto u Kotoru živite, tako volim ponešto da pročitam 
iz istorije, pogledajte prije dokle Kotor  nije pripadao ni Jugoslaviji dok je bio pod Austrougarskom koliko je 
bilo udruženja i kakav su prefiks nosili.  



 Druga stvar, sigurni budite da priča o tome da je neka crkva okupatorska. Ovo je Srpska 
pravoslavna crkva, crkva u koju ide najveći broj vjernika u Crnoj Gori. Potpisati sa dvije druge tradicionalne 
vjerske zajednice, a onda ne potpisivati sa onom najvećom Temeljni ugovor je nešto što je samo 
ispravljanje nepravde dosadašnje. Ja to nikako drugačije ne gledam. Ovim činom potpisivanja ovog 
ugovora će se u potpunosti srediti odnosi i vjerujem to pitanje se više nikad neće postavljati na dnevni red. 
Dakle, imamo mi negdje tu neku percepciju da je neko negdje došao, nešto okupirao, neko uzeo, neko želi 
da okupira itd. Ja to čujem samo odavde iz Crne Gore, ali ne čujem iz drugih mjesta ili drugih država da je 
iko rekao takvu neku rečenicu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:11:03) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Vlade.  
 Izvolite, kolega Popoviću imate pravo na završnu ili sam shvatila da ste u onom prvom objedinili.  
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.07.22 15:11:16) 
 
 Potpredsjedniče Vlade, ne znam o kakvim vi okupacijama pričate nije to bila tema uopšte ni ovog 
mog pitanja. Naravno govorio sam o tom nakaradnom Temeljnom ugovoru sa Srpskom pravoslavnom 
crkvom koju ste vi, na žalost, usvojili, govorio sam o Otvorenom Balkanu, o akcijama Elektroprivrede koje 
se sada ubrzano prodaju. Govorio sam o tome da smo umjesto evropskoga puta skrenuli strah me na put 
bez povratka, a ovo što se tiče crkve naravno ja podržavam kako je prije desetak godina potpisani ugovori 
sa katoličkom zajednocim, sa islamskom zajednicom, sa jevrejskom zajednicom, tako treba da bude 
potpisan i sa Srpskom pravoslavnom crkvom, naravno ne u ovom i ovakvom obliku. Ali da bismo se 
pomirili, da bi te podjele prestale mora se istovremeno potpisati i ugovor sa Crnogorskom pravoslavnom 
crkvom. Ne mogu Crnogorci i Crnogorke da budu građani, građanke drugoga reda u svojoj državi. Vratio 
bih se ovdje. Samo par stvari. 
 Ono što vi možete da utičete i što morate da utičete mi godišnje trošimo oko 100.000 tona brašna 
otprilike, a proizvodimo samo 2000 tona. To je neodrživo to se mora hitno mijenjati. Iamo kroz sve ove 
projekte IPARD 2, 3, tu je na raspolaganju oko 70 miliona eura. Ali ja sam razgovarao sa pojedinim 
poljoprivrednicima oni ne mogu jednostavno da popune te aplikacije, vi morate im pomoći toliko 
dokumenata pa nije to njihova oblast. Vi morate sve vaše saradnike da pošaljate na teren praktično da oni 
to popunjavaju. Ne mogu se poljoprivrednici sa tim baviti. Ovo što se tiče normalno mora se stopirati, 
zaustaviti ova prodaja 10% akcija Elektroprivrede naročito u ovom trenutku kad je Elektroprivreda Crne 
Gore po svim bilansima najbolja u regionu. Zašto bi se to u ovom trenutku uopšte prodavalo. U svakom 
slučaju zahvaljujem i molim, poljoprivreda stalno govorim o tome dok naš farmer poljoprivrednik ne postane 
nabogatiji Crnogorac ili Crnogorka nema ođe leba, a moramo na neki način gurati to i izvaditi iz fioke onaj 
zeleni plan nekadašnje SFRJ. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:15:25) 
 
 Kolega Popoviću, tražio je potpredsjednik Vlade dvije rečenice uz vašu saglasnost pa mogu i vama 
ako bude, jer uvijek je zadnja poslanikova ako osjećate potrebu i vi dvije rečenice daću vam. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 15:15:44) 
 
 Ne, izvinjavam se. 
 Vidite kako sportisti iako se razlikuju kako znaju veoma kulturno da imaju kulturan dijalog i kad se 
razlikuju i kad se u nečemu slažu. Slažem se sa nečim, sa nečim se ne slažem. Ovdje sam se iksključivo 
javio kolega Popoviću da pojasnim da to nijesu akcije Elektroprivrede koje Elektroprivreda plasira. Ona 
može da ih kupi ne znam precizno sad. Dakle, nije na berzu Elektroprivreda dala svoje akcije za prodaju da 
bi umanjila kapital, nego to su akcije, da li su zaostale što nijesu mogli da kupe i da li razmišljaju da ih 
ponište ili da ih oni za 50 i nešto miliona kupe, niko ih neće ni kupiti. Evo mogu direktno vama pošto vas 
znam kao čovjeka poslati šta je u pitanju. Dakle samo da pojasnimo, Elektroprivreda nije iznijela svoje 
sopstvene akcije na prodaju da bi umanjila svoj udio u Elektroprivredi Crne Gore, evo samo to pojašnjenje, 
zbog toga sam se javio. Hvala. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:16:46) 
 
 Juče smo imali objašnjenje za to i premijer je rekao da će isključivo država kupiti te akcije ili će se 
poništiti.  
 Sad ovaj fer plej između sportista smo završili i sada dajem riječ kolegi Borisu Mugoši da u ime 
Socijaldemokrata vam postavi pitanje.  
 Izvolite kolega Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (21.07.22 15:17:15) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednice. 
 Uvažene poslanice i poslanici, poštovani potpredsjedniče Vlade sa saradnicima, uvažene građanke 
i građani,  
 Ja ću se vratiti na ono što je realna život da vidimo kratkoročno što da radimo, jer super je priča što 
treba uraditi za godinu, dvije, tri ili pet, ali mislim da je takva situacija koja zahtijeva prontno reagovanje, jer 
prosto smo svi svjesni da se nalazimo u jednoj izuzetno kompleksnoj ekonomsko socijalno situaciji. Pa ju 
ću početi sa statistikom koja se može tumačiti na ovaj ili onaj način, ali je dobra osnova za jedan kvalitetan 
čini mi se dijalog. Kolege pričaju o stopi inflacije od 13,5%. Ona jeste najveća godišnja stopa inflacije u 
poslednjih 15 godina, ali mnogo više zabrinjava što je za većinu koje koriste dominantan dio stanovništa 
mnogo veći procenat od 13,5% ima taj pokazatelj da su troškovi hrane, pića, farmaceutski proizvodi usluge 
i prevoza i po 30,40,50,60% povećane, a one čine oko 50% potrošnje prosječnog domaćinstva.  
 Prema tome koristiti podatak od 13,5% jeste metodološli tako, ali je realan život mnogo mnogo 
skuplji od toga. Ako znate evo samo ja često govorim o cijeni ulja koja je bila euro i nešto sad je dva i po 
skoro 100%, cijeni brašna sa 40 na 80 centi, cijena farmaceutskih proizvoda izašao je jedan tekst pošto se 
sad koriste mnogo vitamini, jer prosto znamo zbog jačanja imuniteta i do 50%, cijena aptamila je sa 14 na 
17 eura povećana, da ne pričam o cijeni drveta i peleta. Prosto nekako toliko su drastično porasle cijene da 
je vrlo teško za značajan broj stanovništva da izdrže sve to, 46.000 ljudi nam je na Birou za zapošljavanje, 
stopa nezaposlenosti je 20% i nemojmo da je upoređujemo s prošlom godinom, nije reper zbog korone 
nego gledajmo 2019. godinu 11.000 ljudi je više na birou nego 2019.godine, a 5% je veća stopa 
nezaposlenosti nego 2019.godine. Jutros sam čuo podatak da oko 60.000 zaposlenih prima do 450 eura i 
još toliko do 700  eura. Takođe jutros je izašao podatak da je minimalna potrošačka korpa čak 750 eura, a 
samo prije godinu dana je bila 657 eura, preko 93 e je porasla minimalna potrošačka korpa za godinu 
dana. Mi znamo da je minimalna potrošačka korpa minimum minimuma, osnovne životne namirnice.  
 Takođe veoma važan podatak i o tome ćemo razgovarati i postaviću vam i pitanje. 
 Jedan od najozbiljnijih problema crnogorske ekonomije je nelikvidnost privremenih subjekata. 
Ogromne imaju probleme sa likvidnošću. Ako uzmemo podatak da za godinu dana je 280 preduzeća i 
preduzetnika više u blokadi, a da iznos blokiranog duga je porastao za preko 110 miliona eura i mi moramo 
da preduzmemo hitne mjere da poboljšamo likvidnost privrednih subjekata. Moje pitanje prvo će biti koje to 
konkretne mjere Vlada Crna Gore, a podsjećam da je već tri mjeseca od formiranja Vlade koje mjere 
konkretne je preduzela u cilju poboljšanja likvidnosti privrednih subjekata? 
 Drugo pitanje: Vrijednost naših obveznica na međunarodnom tržištu. To je pokazatelj da li nam 
investitori vjeruju i kako procjenjuju rizik zemlje? Ajmo da se vratimo na one obveznice krajem 2020.godine 
po 2,8,7,5 što su izdate. Znate li na današnji dan sad sam gledao berzu 9,5, u martu je bilo 6,2, sad je 9,5 
znate li koji je to pad vrijednosti obveznica? Nenormalno drastičan, najveći u regionu, a znate što bi to 
značilo ako se prevede? Da sad izađete s obveznicama, da bi vam ih tražili po 9,5%. Znate li koji je to 
trošak za državu? Što mi radimo da to poboljšamo? Bavimo li se tim stvarima ili se bavimo non stop ko je 
što, kako se izjašnjava, koje je vjere, koje je nacije, u koju crkvu vjeruje, može li biti ateista, oće li 
vjeronauka u školu ili neće u školu, hoćemo li otvoreni Balkan ili zatovreni Balkan? Alo ljudi jesmo li mi 
normalni. Vidimo li mi situacije oko nas, vidimo li mi turističku sezonu, ja mislim da nije korektno, da 
premijer priča onako o turističkoj sezoni u sred turističke sezone da šalje onakve poruke. Je li ono znači, 
dođite u Crnu Goru ili ne dolazite u Crnu Goru. Ne, premijer treba da okupi ljude pa da sa njima o tome 
raspravi, a ne da šalje poruke cijene su kao na Azurnoj obali, u sred turističke sezone. Ili što je još smiješno 
fataju se za glavu koliko je dato za promociju turizma, a ko je izglasao budžet, ljudi koji su glasali budžet 
sad kritikuju taj budžet, pa nemojte, pa to je vrhunac licemjerstva ili kritikuju one ljude koji su do juče hvalil, 
ili imamo ministra koji se hvalio sa predsezonom  sa kojim dodirnih tačaka nije imao, a sad kad je problem 
u sezoni upire prstom na bivšeg ministra, a mi treba od milijardu eura od turizma. Znate, što će da nam se 
desi ako se ne napuni kasa sa milijardu eura, ovo zaduženje od 170 miliona će biti smiješna cifra, ali po 



kojim ćemo se uslovima zadužiti i što će biti posljedica zaduženja koji rezovi će morati da se dese, ali ne mi 
se time ne bavimo u Crnoj Gori. Ja juče slušam, pa me ljudi pitaju što ne reaguješ na izjavu političkog 
primitivizma da te neko naziva ekstremistom, meni je to jadno. Na kraju, krajeva meni jeu životu bitno ko mi 
govori, a ne što mi govori, ja na to imam odgovor na sljedeći način.  
 Jedan nevjerovatan čovjek Martin Luther King je rekao: "ništa na svijetu nije opasnije od iskrenog 
neznanja i savjesne gluposti" i to je moj najbolji odgovor na određene porive koje sam čuo juče i završiću s 
tim. Siromaštvo, četvrtina građana je u riziku od siromaštva, još gore za djecu, trećina djece je u riziku od 
siromaštva. Da ne pričamo o razlikama između sjevera centra juga na sjeveru je 46% rizika na jugu, 12% u 
centralnom dijelu 15% i zbog toga vam postavljam pitanje. 
 Prvo, što Vlada preduzima da bi poboljšala likvidnost prirodnih subjekata? 
 Druga stvar, što radi u dijelu vrijednosti obveznica gdje drastično pada vrijednost obveznica? 
 Treća stvar, koji je vaš odnos, kakav je vaš stav prema gini koeficijentu koji iznosi 32,9, a to se tiče 
nejadnakost raspodjele dohotka i o kvintijelnom odnosu koji je šest, a isto se tiče raspodjele dohotka, a 
propo  ove priče o stopi rizika siromaštva.To su veoma dva važna pokazatelja kad se mjeri rizik od 
siromaštva, a objavljuje ih MONSTAT u svojim analizama dohotka. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:24:48) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši. 
 Izvolite, potpredsjedniče Vlade. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 15:24:57) 
 
 Zahvaljujem kolega Mugoša, vi se kao i uvijek bavite konstruktivno ekonomskim problemima i 
naravno ovdje ste imali uvodno izlaganje i konkretnih pitanja. 
 Dakle, znamo da inflacija prosječno u posljednjih 10 godina bila 1,6, da je ove godine do sad 
13,5%. Znamo da su to prouzrokovane cijenama osnovnih životnih namirnica, ali znamo svi da su najviše 
rasle one namirnice koje dominantno su se uvozile iz Rusije i Ukrajine i na to ni jedna Vlada u Evropi ni 
Njemačka koja ograničava kupovinu ulja u radnjama nije mogla da utiče, a mislim da je peta ekonomija 
svijeta, a prva u Evropi u evrozoni. Crna Gora koja nema emisionu banku nego jednostavno koristi euro 
kao platežno sredstva ne može previše da utiče na poboljšanje ekonomske situacije, smanjenjem inflacije, 
to dobro znate, a posebno kada je Crna Gora toliko ekonomiski zavisna od uvoza. Naš jedini pravi izvoznik 
je turizam, on se može smatrati izvoznim proizvodom, jer dođu ljudi donesu sredstva i potroše ih u Crnoj 
Gori. Da li su neke cijene skakale drvo, mnogo se oko toga priča, evo ja ovdje radi javnosti  radi Crne Gore 
i preduzećemo mjere izvadio sam jutros, znajući sam da će ova tema biti po pitanju koliko je po 
proizvođaču peleta, kako su izvozili i koliko su izvezli u ovoj godini? Ukupno je izvezeno 38.000 tona, po 
mjesecima cijene izvozne u januaru mjesecu prosječna cijena izvozna 144,8 eura, u februaru mjesecu 
153,7, april 187,2, maj jedna kompanija koja se bavi tom proizvodnjom viša izvezla je negdje na zapadno 
tržište, pa je jako povećano 260,7, jun 216 eura izvozna cijena peleta i jul do sada 227,7 eura prosječno 
izvozna cijena peleta, najskuplja 238, a najniža 218, to su izvozne cijene peleta.  
 Šta se ovdje desilo, evo mogu vi sve ovo po stavkama i svaku kompaniju koja se bavi prozvodnjom i 
izvozom. Neki natkupci i izvozni lanci, unaprijed su znajući za energetsku krizu kupili proizvodnju za 
unutrašnje tržište kupili proizvodnju peleta i onda se ugrađuju enormno, uračunaju porez, kad se doda PDV 
ova Vlada je smanjila sa 21 na 7% PDV za pelet i dolazimo do toga da cijena peleta možda prelazi 400 
eura sad na tržištu.  
 Mi ćemo imati sljedeće sedmice sastanak, a imali smo još jedan prije 20-tak dana, sa 
proizvođačima peleta, sad su završeni tenderi će vrlo brzo biti potpisani ugovori za eksploataciju šuma, da 
bi oni imali sirovinu za proizvodnju. Sto posto znam, poručujem građanima Crne Gore nemojte kupovati 
sad pelet i plaćati ga po toj cijeni, cijena će biti značajno manja i to ćemo insistirati da kupuju direktno kod 
proizvođača. Proizvođač kod ovih prodajnih cijena kad izvozi,  zašto bi neko izvozio u julu 227 i plaćao 
špediterske troškove već znate ko se bavi time, šta su sve troškovi, a ne bi prodao svom komšiji, prijatelju, 
sugrađaninu ili na teritoriji Crne Gore.  
 Vlada je dozvolila sanitarnu sječu drveta koje je od požara u velikoj mjeri uništeno nije za tehničku 
potrebu da se koristi i ako bi mogli naći načina da se to u najvećoj mjeri daje proizvođačima peleta kako bi 
ova cijena bila ovdje.  
 Dakle, siguran sam da sa cijenom peleta znam i za jedan ugovor, jer subvencija za Opštinu Pljevlja 
daje subvencije za pelet 220 pa na 242 sad traže ispravku, pošto zaista proizvodna cijena je negdje kao što 



su oni rekli oko 210 220 eura. Ovdje su sad oni koji su iskoristili ovu priliku energetsku krizu, kupili pelet 
sad ga prodaju po to, ja upozoravam građane da ne treba to da kupuju, da ćemo naći mehanizme, pa 
makar za neko vrijeme i zatvorili izvoz peleta. E, sad kad me pitate šta je još izazvalo ovakvu inflaciju 
mnogo čega toga. Vi dobro poznajete ekonomiju, možda i Evropa sad je u nekoj mjeri podstakla inflaciju. 
Da li je to veliki problem za Crnu Goru jeste, ali u posljednje vrijeme cijene žitarica i naftnih derivata padaju 
i možda je ovo špic inflacija u Crnoj Gori, možda na kraju godine bude nešto manja. Ono što je ozbiljan 
problem zaduživanja Crne Gore koje je moguće da će biti ili ćemo trošiti depozite koje imamo, koje će biti 
izuzetno nepovoljno zbog statusa zaduženosti Crne Gore i mi za to da kažem iskreno nijesmo previše krivi. 
Od ovih 750 miliona kad je bilo zaduženje 2020.godine ispred Nove godine, pred kraj 2020.godine, 
potrošen je značajan dio.  
 Da li je zaduženje od 9,5% i obveznice to je ozbiljan udar na ekonomiju Crne Gore i ozbiljan 
problem koji Crna Gora mora prevazići, koje mehanizme sve ima, svi pitamo ovdje i nema ništa lakše nego 
pitati, a ja evo sad tražim savjet od svih šta da uradimo da inflaciju svedemo na prosjek desetogodišnji 
1,6%. Ko to uradi u Crnoj Gori Nobelovu nagradu zaslužuje da ga Crna Gora nagradi i zaslužuje da bude i 
predsjednik Vlade.  
 Da li je dobra raspodjela i da li imamo veliki dizbalans između plata onih najvećih i onih najmanjih 
imamo i najveći dio plata je onih zagarantovanih 450 eura, koje kad se uzmu povećanje cijena je ovo što je 
apsolutno nijesu povećali kupovnu moć građana nego što je bila  250 - 280 koliko je bila najniža cijena 
rada. Da li su ugrožena djeca. Jesu. Rekao sam u prošlom izlaganju da možda jedna dobra priča o 
dječijem dodatku nije dobra u dijelu tome, a i vi ste glasali za to, nijeste vi, e pa u redu, ja jesam, najveći je 
problem što to dobijaju sva djeca i onih kojima se na stotine miliona mjeri imovina. Mislim da je to trebalo 
smanjiti samo na one koji su u zoni rizika, pa im dati duplo. Time bismo na neki način ispeglali to što je 
razlika u imovnom stanju.  
 Dakle, čeka nas jedno vjerujem ne baš toliko koliko se najavljuje i priča i koliko mediji podgrijavaju, 
a možda neki plaćaju određene medije i scenarije kako bi i prodavali ovaj pelet po 500 eura, što su mi rekli 
na jednoj benzinskoj pumpi da su našli da je cijena tone peleta 500 eura, a izvozi se u julu za 227. Znači, 
neko u tom vremenu koristi to, pa možda i oni najavljuju tu ogromnu energetsku krizu. Rekli smo za drvo je 
ostalo po istoj cijeni. Metar drva ili kubik je devet eura, a kubik je 1,3 m, znači negdje sedam i po, osam 
eura da oni svi u ruralnom području mogu posjeći i imati ogrijev. Ozbiljan problem će biti za finansije. 
Ozbiljan problem će biti ovo što Crna Gora ako bi se zaduživala, mislio sam da je 6,5%, a ako je 9,5% to su 
veliki udari na ekonomiju. Pitanje je svima nama šta u toj situaciji treba, da li se zaduživati ili ne. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:33:38) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Imaćete vi još jednom pravo poslije komentara kolege Mugoše na vaš komentar. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (21.07.22 15:33:49) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice.  
 Hvala vam na odgovoru iako mi niste odgovorili na neka konkretna pitanja, ali imaćete u drugom 
dijelu, a tiče se i mjera za poboljšanje likvidnosti, ali tu ću vam i ja pomoći jer sam konstruktivan 
ekonomista, a ne ekstremista, takođe i oko ovih drugih stvari.  
 Što se tiče inflacije, nisam rekao da smo mi krivi što su porasle cijene, ali mi moramo da vidimo što 
da radimo da građanima olakšamo ovakav drastičan rast cijena. Zakon o privremenom ograničenju cijena 
koji je ova Skupština donijela 15. maja, na žalost je trebalo mjesec i po Vladi da donese odluku na osnovu 
tog zakona kojim namirnicama će da reguliše marži da ograniči cijene i onda je donijela odluku da su to so, 
brašno, šećer i ulje. Te namirnice učestvuju s manje od 9% u minimalnoj potrošačkoj korpi. Mi u tom 
zakonu i to zahvaljujući amandmanima SD-a koji su taj zakon napravili primjenjivim jer onaj koji je 
predložila Vlada je bio tužan, ništa, mrtvo slovo na papiru. Mi smo tada, i prihvaćen je amandman, da to 
budu i prehrambeni artikli i sredstva za ogrijev i sredstva za ličnu higijenu i kućnu hemiju i dječija oprema i 
dječija hrana. Od svega toga Vlada je odredila so, šećer, ulje i brašno. Kažem 8,6% učestvuju u minimalnoj 
potrošačkoj korpi, a prošla su tri mjeseca. Nećemo smanjivati cijene za pola godine jer to ljudima ništa ne 
znači nego sada kada im je katastrofalno stanje s životnim standardom. Da ne pričamo o penzionerima 
kojima se ništa uradilo, koji i dalje imaju minimalnu penziju s 150 eura, gdje gro penzionera priča do 300 
eura. Da ne pričamo o socijalnim slučajevima. So, šećer, ulje i brašno, to sam rekao i pomiriteljskom 
premijeru, nismo devedesete i nismo samo mi to uradili nego je to uradio cijeli region, ali on je to radio tri, 
četiri puta već prije nas. 



 Što se tiče cijene peleta i cijene drva za ogrijev, mene interesuju građani koliku oni cijenu plaćaju. 
To da li neko zloupotrebljava, to neka rešava država. Mene interesuje po kojoj cijeni građani plaćaju u 
ovom trenutku. Znam da plaćaju po ogromnoj cijeni i za drva ne mogu svi da posječu za svoju kuću. Imaju 
ljudi koji imaju vikendice, kupuju ta drva i idu do 60, 70 eura cijene. Za pelet je i Sjeverna Makedonija 
donijela odluku, neću da ulazim to jer nije moja struka. Niko nije tražio da vi ograničite sve nego samo da 
izvojite dio koji je potreban za crnogorsko tržište.  
 Što se tiče vrijednosti obveznica, znate li zbog čega pada vrijednost obveznica, zbog čega 
investitori smatraju da je sve veći rizik. Zbog političke nestabilnosti. Politička nestabilnost je jedan od 
ključnih faktora povjerenja investitora u jednu zemlju. Znate zašto. Zato što onaj koji hoće da investira on 
hoće da investira na duži vremenski period, nema neku logiku za dva dana da zaradi nego za pet, deset. 
Hoće da zna da ima stabilan ambijent, da ima stabilnu poresku politiku da bi mogao to da ubaci u svoj 
biznis plan i da bi mogao da projektuje rezultate za pet, deset godina da mu je biznis održiv. Jedna od 
ključnih stvari je ta da agresija na Ukrajinu utiče, ali kada investitor gleda zemlju interesuje ga politička 
stabilnost. To mu je osnovni uslov. Jeste jer ulaže svoj kapital, nikome ništa ne poklanja. Tako da u drugom 
dijelu očekujem, a ja ću vam reći koje mjere za poboljšanje likvidnosti koje sam govorio i 42. Vladi, pa nije 
mi problem da govorim ni 43. da su to konkretne mjere. U tom dijelu to nam je suština. Na žalost, Vlada je 
povukla legitimno Zakon o kreditno garantnom fondu jer je to zakon prethodne Vlade. To može da uradi, ali 
tri mjeseca ne predlaže ništa. Ako vam ne odgovara taj princip Kreditno garantni fond koji je upravo za 
poboljšanje likvidnosti, izađite, ljudi, s drugim principom, prođoše tri mjeseca. Vi ste iz privrede. Vi znate 
koliko preduzeće ima problem s likvidnošću, a pričaću posle i o tome da veliki ucjenjuju male, pa da mali 
moraju dobavljačima odmah da plate, a kada daju kupcu čekaju po pet, šest, sedam, osam mjeseci da 
pitam đe su nam organi koji po zakonu mogu da kontrolišu te stvari, zašto se pravimo mrtvi da to ne postoji 
u Crnoj Gori. Ima dosta stvari koje mi možemo da uradimo ako hoćemo.  
 Ponavljam, državna Razvojna banka, prof. Raduloviću, vaša želja, malo ste više stariji od mene pa 
malo više godina želite, ali ja to želim, ali nemamo ni dalje stav oko državne Razvojne. Tako da vam 
kažem, tri mjeseca su prošla. Ova Vlada nema četiri godine. Ova Vlada ima godinu dana. Godina 
projektovana. Što se mene tiče, bolje da sjutra ne bude više zato što ovo ne može da funkcioniše. Nemam 
ništa protiv, ne smeta meni, dabogda Vlada imala najbolje rezultate jer je to dobro za građane, ali ova 
Vlada ima konstrukcionu grešku. Vi se na sjednici Vlade ne možete dogovoriti da budem banalan, 
izvinjavam se građanima, kako će izgledati žardinjera i tu se uvijek javljaju različiti glasovi, a kamoli kada 
pričate o ozbiljnijim stvarima. Oko svega se prepucavate jer ima konstrukcionu grešku. Zbog toga kažem 
da nije dobro da ona duže traje, ne sada da imam nekakvu želju da se stvara nekakva nestabilnost nego je 
pokazala da ne može u ovakvom konceptu. Pomenuli ste ostavku premijera. Izvinjavam se, ali dobro mi je 
dao šlagvort. Danas je Mario Dragi koji je jedan od najvećih stručnjaka na evropskom nivou, bio je 
dugogodišnji direktor Evropske centralne banke, izuzetan, možda jedan od najboljih eksperata u Evropi, 
znate šta je uradio - juče je bilo izglasavanje povjerenja Vladi u Parlamentu, dobio je povjerenje. Znate što 
je danas uradio. Dao je ostavku. Znate zašto je dao ostavku. Jer ga nisu glasali oni koji su mu formirali 
Vladi. To je ozbiljan i odgovoran potez. Jer, kao što reče jedan kolega nisu toliko važne fotelje, zapalile se. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:40:43) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši.  
 Izvolite, potpredsjedniče Jokoviću. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (21.07.22 15:40:51) 
 
 Poštovani gospodine Mugoša, hajde u ovoj priči, u dijelu se mogu složiti, a u dijelu ne mogu složiti. 
Vi ste bili dugo, dugo godina dio vlasti u Crnoj Gori, pa ne možete nikako preći preko činjenice da je ovo dio 
nasledstva dugogodišnje vladavine. Upoređujući i ovu Vladu u Italiji koja je pala zato što nijesu glasali oni 
koji su je izabrali, to je jedan veoma razvijen sistem demokratije i negdje to je kod njih i za očekivati. Upšte 
fotelje nisu važne bar kada sam ja u pitanju i svi mi iz SNP-a. Važno je šta možemo napraviti i šta možemo 
učiniti. Učinili smo neke stvari  zbog kojih smo i ušli u tu Vladu, ali sada da se vratim na ovo. Kažete, 
najveći problem je politička nestabilnost. Ne možemo reći da je baš Crna Gora toliko politički nestabilna. Da 
li je politička nestabilnost da se neka vlada promijeni, dakle Italija bi bila politički najnestabilnija zemlja u 
Evropi. Svake godinu dana, osim kad je Beruskoni biomijenjaju vlade. Da li investotiri dolaze? Vjerujte mi 
kako je ovo nastupilo profesor Radulović to dobro zna, enormni skokovi cijene struje, ako bi sve te 
investicije da nije problema sa ekonomijom i prostornim planiranjem milijarde i milijarde eura bi u Crnu Goru 



i te kako brzo ušle i svi bi  počeli veoma brzo da rade. Što se tiče investicija uopšte nijesu u problemu, 
problem su planska dokumenta, ekologija sve to treba uraditi i treba za to vremena.Da li je Crna Gora 
nestabilna? Možda neko smatra nestabilnost kad hapse oni koji su tako radili kako su radili u Crnoj Gori. 
Crna Gora je u pravnom smislu bila nestabilna država kad sad u zatvoru leži i predsjednica Vrhovnog suda 
i predsjendik Privrednog suda kad sad policajci koji su u zatvoru, kad su u zatvoru čitav bord najveće i 
jedino pravog brenda u Crnoj Gori Plantaža, možda to neko smatra zato nestabilnost. 
 Šta ćemo uraditi za likvidnost privrednih subjekata? U ovom trenutku jedino što je moguće to je 
Investiciono razvojni fond da daje određena sredstva, ali je pitanje zbog stanja Investicionom razvojnom 
fondu koliko može tih sredstava povlačiti iz Evropske banke  da li mogu i kom nivou pomoći privrednim 
subjektima? Plaše se poslovne banke, komercijalne banke da daju kredite, jer ne znaju kakva će inflacija 
biti. U  ozbiljnom su problemu.A još u većem su problemu privredni subjekti da uzimaju po velikim 
kamatama neznajući šta donosi ekonomija u narednom peridou da uzimaju te kredite. Negdje smo došli u 
jednu poziciju koja će se morati rješavati. Razgovarali smo na komisiji i u Vladi, u Užem kabinetu o 
mogućnosti formiranja Razvojne banke i ministar finansija na tome radi da se ovo što je profesor Radulović 
rekao da se Investicioni razvojni fond  transformiše u Razvojnu banku Crne Gore, ali zato sami znate treba 
i vremena treba i odluka, treba kapitala i tako dalje. 
 Rekli smo za cijenu nafte. Ono što se u potpunosti slažemo tu su u kakvom stanju su penzije i da li 
budžet može i ima punjenje da li može ovo povećanje koje se najavljuje drugi niz zavisnih izdvajanja koji 
moraju iz budžeta da budu, dali može bez zaduženja do kraja godine finansirati. U ovom trenutku 
ponavljam naplata PDV-a od turizma je viša nego u prošloj godini, ali dobro je neko ovdje rekao danas u 
pitanjima. Nije isto kad dođe špic, kada je najveći broj turista i kad bi na malo i imamo veliki rast, a taj rast  
se i te kako smanji kad na veliko imamo mali pad. To dobro razumijete vi iz ekonomije.Moja podrška je i 
razmišljanja o Razvojnoj banci je snaženje Investiciono razvojnog fonda, ali imamo i drugu stvar. Mnogi 
privredni subjekti u Crnoj Gori su prezaduženi i pitanje je u kojoj su klasifikaciji da li, da li postoji sigurnost 
da bi im se dala neka sredstva da bi ih naplatili da će ti privrednici subjekti moći da izdrže ovakvu, da 
kažem utakmicu i da li mogu opravdati to što  bi se dalo sredstava, a znamo najveći problem Investiciono 
razvojnog fonda je u ovom trenutku Abu Dabi fond  takozvani gdje se mora naći načina da ti ne znam da li 
dvadesetak miliona eura da se vrati, ako bi to vratio, ako bi naplatili iz Emirata, ako bi naplatili ta 
potraživanja, potraživanja Inveticiono razvojni fond bi doživio kolaps. To nije naša krivica, to je krivica nekih 
prethodnih gdje se ne okvuljujem nikoga pojedinačno, možda su bile sve to najbolje moguće namjere, 
možda se to moglo na veći broj poljoprivrednih proizvođača podijeliti, pa da sad imamo veoma puno oni 
koji vraćaju. Znate kako. Ako neko 10.000 ili 20.000 uzme uvijek se nađe  neko od rodbine nađe se načina 
da vrate. Neki koji su uzimali jednom  400.000 pa drugi put tri miliona i ni jednom  ni drugi put nijesu vratili 
ni jedan euro onda se postavlja pitanje zašto je to tako rađeno? Vidjećemo u narednom periodu, gospodine 
Mugoša što treba uraditi.Ono što se tiče socijale, potpujno sam sa vama saglasan, penzionera i djece da 
zaista oni koji ne mogu da privređuju da se mora učiniti sve što je moguće da se njihov socijalni status 
poveća. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:47:20) 
 
 Zahvlajujem se potpredsjedniku Jokoviću.  
 Izvolite, kolega Mugoša imate pravo dva minuta na završnu riječ. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (21.07.22 15:47:28) 
 
 Zahvlajujem. 
 Primijetio sam da prelazite na taj dnevno politički teren, potpuno je legitimno. Ja jesam bio u vlasti, 
znam i što sam tada otvarao, koje probleme dok sam bio u vlasti. Ja sam dvije godine u opoziciji, 
vjerovatno smo slabije radili, kaznili su nas građani da idemo dalje. Neko je u opoziciji jer je radio loše, a da 
li je neko u vlasti po zaslugama to je već drugo pitanje, ali ja kažem veoma je važno nakon 30.avgusta su 
sve maske pale. I to je veoma važno da građani mogu dobro da vide kako rade oni koji su dobili šansu da 
rade. I to je dobro i ne odnosi se samo na političare.Mnogim i drugim segmentima sistema su maske pale, 
ali ostavljam građanima da procijene. Zašto je bitna politička nestabilnost? Vi pričate o zemlji članice 
Evropske unije. Nije to relevantan primjer. Ipak je drugačija situacija kad pričate o trancizionim zemljama, 
zato sam pominjao region, ali onda postavlja se pitanje zašto je u Crnoj Gori najviše pala vrijednost 
obveznica u odnosu na zemlje regiona? A, znate li kad pada. Ja ću vam poslati grafit da vidite kad pada. 
Prvi pad od septembra što se desilo na Cetinju pa krene da pada vrijednost obveznica, jer to ljudi gledaju 
sa strane, pa onda priča oko nove Vlade, pada, pa izbor nove vlade, gleda se što, pa rezultati, pa ova 



prekucavanja investitori sve to gledaju. Nemamo mi da mislimo da ljudi koji hoće da uzlože svoje kapitale 
ne gledaju  ovo što se dešava, pa onda ono probijanje ograda, ćeranje invetitora, napadanje za sve 
investitore tajkuni, vi ste  sluge režima, govorim o ambijentu koji se stvara u Crnoj Gori. Znate kako. U 
Crnoj Gori, ako poćerate investitore koji zapošljava 100 ljudi, bogami ćete teško otvoriti novi biznis koji 
zapošljava 100 ljudi. Pa onda gasite Montenegro erlajns koji ima ogromne dugore, ali je imao linije, pa 
formirate tu Montenegro koji ima ogromne dugove, a nema linije. Razumijete. Lako je nešto ugasiti, lako je 
nešto poćerati, ali je teže nešto stvoriti i teže je nekoga privući da ulažu u Crnu Goru, jer ne trče svi 
invetitori da ulažu u Crnu Goru.Nijesmo mi jedina zemlja na svijetu. 
 I druga stvar. Oko likvidnosti, jer sam već rekao da sam konstruktivni ekonomista, a ne ekstremista, 
što je jedan politički privitimizam koji kaže ljudima koji nemaju argument. Što je važno. Kreditno garantni 
fond - prije tri mjeseca ste povukli zakon, tri mjeseca ne izlazite sa rješenjem. Ako vi mislite da treba da 
bude Investicioni razvoj fonda, dajte to više da predlažemo. Na kraju, čini mi se da je taj zakon urađen uz 
konsultaciju svima partnerima pa da vidimo da i njega popravimo. Ništa nemamo tri mjeseca. 
 Druga stvar. Trebamo razmišljati o Instututu multilateralne  kompenzacije. Davno je bio uveden, 
malo je dao rezultata, ali je dao nekih rezultata, premijanje obaveza i potraživanja  izjmeđu različitih 
privrednih subjekata. Zašto ne razmišljamo o prelasku modela plaćanja po naplaćeno izdatoj fakturi. Mi 
smo dali u proceduru taj zakon, vidim negativno mišljenje Vlade. To je regionalna i evropska praksa, jer se 
sad dešava da mali kreditiraju državu, da plate PDV-e državi onda čekaju po pet- šest mjeseci da taj PDV 
im se vrti kad im neko kupi proizvod, a nemaju para, a sa tim parama bi tih pet-šest mjeseci bi mogli da 
čuvaju svoju likvidnost,opet bi se vratile državi samo što ih ovako besplatno država kreditira. Sledeći 
mehanizam. Bolje da sam ja primjer antimonopolske politike i to je veoma važan segment u poboljšanju 
likvidnost. Zatim, smanjenje parafiskaliteta unapređenja ambijenta, moramo  i da to sagledamo. Takva je 
situacija. Zatim, da kontrolišemo, rekao sam rok o  izmirenju  novčanih obaveza. Imamo zakon od 
2014.godine mrtvo slovo na papiru. Znate ko može 30 ko može 60 dana da plana, ko može 90 i treba da 
država provjerava da li neko male ucjenjuje? Da li neki mali su pred gašenjem zbog nevjerovatno dugih 
rokova naplate svojih potraživanja, jer im neki privredni subjekti od dobavljača kažu, uzemo robu pa kad je 
mi naplatimo platićemo vam, a ti mali dobavljači što će, oni od toga zavise, čekaju mjesec, dva, tri i 
vraćamo se na tu ključnu činjenicu. To što vi govorite, ja razumijem to jesad, to je prije, ok. hoćemo li ga 
rješavati? Da vam nešto kažem, nema ta priča to se dešavalo, jeste ali mora da se mijenaja, a što se 
mijenja, ne mijenja se vjerujte mi ništa. Jedino su se promijenila imena ministara. Sad će ovi ministri kao 
prethodni da se bave prethodnim, pa će da izgube tri, četiri mjeseca samo da  troškovima službenih 
putovanja, da gostujete po emisijama da pričate kako su putovali prethodni ministri. Mada kad vidim koliko, 
ne Vi, nekog koliko putuje nova Vlada imam osjećaj da pojedini ministri nikad nisu vidjeli inostranstvo prije 
ove Vlade, jer su više tamo nego što su u Crnoj Gori.  
 Prema tome, zaključujem, bavite se ekonomijom, ova Vlada neka konačno počne da se bavi 
ekonomijom. Najmanje se bavi ekonomijom, najmanje se bavi socijalom. Reći ću vam na kraju, mi smo više 
zakona predložili kao Sd i Skupština usvojila nego što je predložila Vlada. Znate li koliko se u tri mjeseca 
predložilo ekonosmkih zakona od strane Vlade? Nula. Znate li koliko se socijalnih zakona od strane Vlade 
predložilo? Nula. Prošla su tri mjeseca. Ja sam jedom ministru rekao koji je moj korektan prijatelj, sačekaću 
te tri mjeseca. Poštovani ministre, a znaš, ako me gledaš za pet dana to prolazi onda ću morati biti i prema 
tebi oštar. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:53:36) 
 
 Zhavljujem se kolegi Mugoši. 
 Proceduralno, izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (21.07.22 15:53:50) 
 
 Razvojna banka Hrvatske 50% pojeidni mjesec finansiraju da bi likvidnost povećali. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (21.07.22 15:54:01) 
 
 Zahvaljujem se potpredsjedniku Vlade za ekonomski sistem, ministr poljoprivrede, šumarstva i 
vodoprivrede Vladimiru Jokoviću i njegovim saradnicima.  
 Uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani i građanke ovim je Sedma posebna sjednica Prvog 
redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2022.godini završena.  



 Mi sa radom u plenumu nastavljamo u ponedeljak u 12h, imamo novu Osmu sjednicu, a sjura će 
zasijedati odbori, tako da se mi vidimo u plenumu u ponedeljak u 12h. Zahvaljujem svima. 
 


